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Če upoštevamo znano dejstvo, da kurenti pri-
našajo pomlad, potem glede na njihov mno-
žični obisk že 19. pustnega karnevala na Viru, 
v organizaciji prizadevnih članov Pustne sek-
cije Striček Vir, lahko rečemo, da je letošnje 
zime konec. 

Pustna sekcija Vir se je tudi letos potrudila, da je 
bil čas, ko se je Vir spremenil v Pustno deželo, 
prijeten, posebej prijetni pa so bili pustna sobota 
in nedelja ter pustni torek, ko so se za letošnjo 
Pustno deželo zaprla vrata. Predsednik pustne 
vlade in vsi ministri so se resnično potrudili, da 
je šlo vse kot po maslu. 

Pustno okrašene ulice so že štirinajst dni pred 
pustom opominjale, da veljajo posebni zakoni, ki 
so zlasti prišli do veljave na pustno soboto, ko se 
je v velikem šotoru v Športnem parku Vir, ki je 
bil pravzaprav palača pustne vlade, plesalo in ra-
jalo ob zvokih Mambo kingsov vse do jutra. Do-
bro obiskan je bil dopoldanski otroški ŽIV- ŽAV, 
glavno dogajanje pa je bilo popoldne. Nedelja je 
bila po tradiciji najbolj množična.

(Nadaljevanje na strani 8)

19. pustni karneval na Viru privabil več tisoč obiskovalcev, med 
njimi mnogo maškar

Vir obiskali Obama, dve džamiji, 
rešitelji Piranskega zaliva, 
slovenski politiki, kurenti ...  

3. mednarodni festival gorniškega filma
3rd International Mountain Film Festival

DRUŠTVO ZA GORSKO KULTURO

MOUNTAIN CULTURE ASSOCIATION

www.imffd.com

16. – 20. marec 2009
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Društvo za gorsko kulturo Domžale 

Povabljeni na 3. mednarodni festival 
gorniškega fi lma od 16. do 20. marca
V začetku februarja 2007 je Društvo za gorsko 
kulturo v sodelovanju s Cankarjevim domom 
organiziralo 1. mednarodni festival gorniške-
ga fi lma v Ljubljani in Domžalah, ki je doživel 
odličen odziv gledalcev in Slovenijo priključil 
skupini držav, kjer imajo sorodne festivale. 
Prikazanih je bilo 40 fi lmov iz 13 držav, ki jih 
je ocenjevala mednarodna žirija, organizira-
nih je bilo 8 predavanj vrhunskih alpinistov, 
trije spremljevalni dogodki ter projekcija ar-
hivskih fi lmov. 

Mi trije smo najboljši par.

Obama –  Kar malce preveč zagorel je Obama s prijatelji 
prišel na Vir, da podpre vstop Pustne dežele Vir v ... 

Dober dan, 19. tradicionalni pustni festival Vir 2009 ... 

Maks Merela je bil rojen leta 1978 
v Spodnji Javoršici. Po končani 
osnovni šoli, na OŠ Jurija Vege 
Moravče, je šolanje nadaljeval na 
Srednji lesarski šoli v Ljubljani in 
se po maturi vpisal na Biotehniško 
fakulteto, Oddelek za lesarstvo. 
Kot raziskovalec se je Maks Merela 
izkazal že v času dodiplomska štu-
dija lesarstva in tako za diplomsko 
delo z naslovom Zgradba in radi-

Maks Merela – novi doktor 
znanosti s področja lesarstva

alna plinska permeabilnost reakcij-
skih con pri bukvi leta 2002 prejel 
Univerzitetno Prešernovo nagrado. 
Takoj po diplomi se je zaposlil v 
podjetju Lip Radomlje d. d. in se 
naslednje leto vpisal na podiplom-
ski študij bioloških in biotehniških 
znanosti na Biotehniški fakulteti v 
Ljubljani. 

(nadaljevanje na strani 19)

Naslednja številka 
Slamnika izide v petek, 

27. marca 2009, 
rok za oddajo je četrtek, 

19. marca 2009 do 12 ure.

Za nas si svetovna prvakinja 
in ponosni smo nate 

Teja Gregorin – 
svetovna 
podprvakinja 
v biatlonu
S pred dnevi končanega svetovnega bia-
tlonskega prvenstva v Koreji je v prišla 
radostna vest: Teja Gregorin, naša odlična 
biatlonka, doma v Ihanu, je osvojila srebr-
no medaljo in le za nekaj sekund zaostala 
za Kati Wilhelm. Njena srebrna medalja 
je prva medalja za slovenski biatlon, ki je 
na tak način potrdil dobro delo, v katerem 
sodelujeta še dva tekmovalca iz Ihana: Kle-
men Bauer in Peter Dokl, pomembno mesto 
pa ima v slovenskem biatlonu še en Ihanec, 
Boštjan Lekan, ki skrbi za smuči.

(nadaljevanje na strani 23)

»V mladih letih je bil igralec Olimpije, Tivolija, 
Slovana in Domžal, potem pa se je preusmeril v 
trenerske vode in bil med drugim več let prvi trener 
članske ekipe kluba, ko je ta igrala v 1. Slovenski 
ligi in 2. Zvezni jugoslovanski ligi. V tekmovalni 
sezoni 1976/77 je s člansko ekipo Domžal osvojil 

Zlato priznanje 
v rokah Toma Vavpetiča

tudi naslov slovenskih prvakov. Kasneje je bil ak-
tiven kot funkcionar kluba, sodeloval pa je tudi v 
raznih komisijah Košarkarske zveze Slovenije. 
 

(nadaljevanje na strani 20)

V februarju 2008 smo si lahko ogledali 2. med-
narodni festival gorniškega fi lma s 45 tujimi in 
domačimi fi lmi, predavanji vrhunskih domačih 
in tujih alpinistov, okroglimi mizami z gorniško 
vsebino, predstavljena je bila gorniška literatura, 
na ogled pa tudi razstava gorniških slik. Festival 
je obiskalo še več ljudi kot prvo leto. 
Od 16. do 20. marca 2009 bo v Ljubljani in Dom-
žalah 3. mednarodni festival gorniškega fi lma, o 
katerega vsebini njegov direktor Silvo Karo pra-
vi: »Predvajali bomo 33 fi lmov v tekmovalnem 
sporedu. 

Starejše fi lme si lahko ogledate v Retrospektivi,  
prisluhnete lahko sedmim predavanjem domačih in 
tujih vrhunskih alpinistov, posebej zanimivo pa bo 
predavanje o Triglavskem narodnem parku. V okvi-
ru okrogle mize bomo ob 30-letnici začetka delo-
vanja slovenske šole za gorske vodnike predstavili 
Aleševo šolo v Manangu ter prikazali arhivske fi l-
me o njenem nastanku in delovanju, zgodovino pa 
prikazali tudi na razstavi. V okviru festivala bomo 
predstavili nove gorniške knjige (Ožarjeni kamen: 
Franček Knez, Založba Sanje; Paul Pritchard: Deep 
Play, Založba Sidarta).«
Filme bo ocenjevala mednarodna strokovna žirija, 
ki bo izbrala zmagovalca vsake kategorije in dobi-
tnika glavne nagrade mesta Domžale, saj je Občina 
Domžale eden od pokroviteljev festivala.   

Program 3. mednarodnega festivala gorniškega 
fi lma si je mogoče ogledati v Cankarjevem 
domu ter Kinoteki, del pa ga bo mogoče sprem-
ljati tudi v Kulturnem domu Franca Bernika 
Domžale, in sicer: 

(nadaljevanje na strani7)

stran

2
Reden dnevni pregled kvalitete zraka 
tudi na spletni strani Občine Domžale.

Merilna postaja v Občini 
Domžale

3
stran

O Kamniški Bistrici, manjših nagra-
dah občinskih funkcionarjev in članov 
delovnih teles, programu dela nadzor-
nega odbora in prostorskem načrtu za 
Lek.

24. seja Občinskega sveta 
Občine Domžale

13
stran

Obvestilo Polone Burje, dr. med. spec, 
za pacientke dr. Darije Strah in Patrona-
žnih medicinskih sester o zdravstvenem 
varstvu porodnic in novorojenčkov.

Obvestila 
zdravstvenega doma

13
stran

Razpored obveznega cepljenja psov 
proti steklini.

Obvestila za vse 
ljubitelje živali

Kitajski pregovor pravi:
»Moški lahko postavijo 
tabor, samo ženska pa zna 
narediti dom.« 

Vsem dekletom, ženam in materam želimo veliko dni 
v objemu ljubezni svojih najbližjih. 

Toni Dragar, župan Občine Domžale
Svetniške skupine Občinskega sveta Občine Domžale

Uredništvo Slamnika

STRAN 4 
V mesecu marcu smo pripravili 

poseben intervju z rejnico, Fani Rožič, 

STRAN 5 
ter poglede žensk, ki so aktivne in vplivne na 
svojih področjih, na položaj žensk v družbi. 
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Kulturno društvo Domžalski ro-
gisti, ki ga vodi Gregor Otmar 
Rettinger, se je skupaj s pokrovi-
telji – občinami Domžale, Luko-
vica, Mengeš, Moravče in Trzin 
– odločilo, da bodo občine v letu 
2009 gostitelj že 36. srečanja lo-
vskih pevskih zborov in rogistov, 
ki je eden od pomembnejših »kul-
turnih« projektov Zveze lovskih 
družin Slovenije.

Tako so se konec februarja v Dom-
žalah zbrali župani oz. predstavniki 
vseh občin, z Zveze lovskih družin 
sta se sestanka udeležila predsednik 
Srečko Krope ter podpredsednik 
Lado Bradač, na sestanku pa je so-
deloval tudi tajnik Območne izpo-
stave Sklada RS za kulturne dejav-
nosti, Pavel Pevec. Njihov gostitelj, 
Toni Dragar, župan Občine Domža-
le, je skupaj s predsednikom Kul-
turnega društva Domžalski rogisti, 

Srečanje županov v Šent-
vidu pri Lukovici 

V četrtek, 5. februarja, so se na 
Domačiji Rus v Šentvidu pri Lu-
kovici sestali predstavniki občin 
Razvojnega partnerstva središča 
Slovenije (RPSS) ter partnerji 
projekta Trkamo na vrata dedišči-
ne. S strani Občine Domžale se je 
srečanja udeležil podžupan Vinko 
Juhart. 

Predstavniki občin so razpravljali o 
preteklem in prihodnjem delu RPSS, 
o razvoju ter upravljanju blagovne 
znamke Srce Slovenije ter prisluh-

Gregorjem Otmarjem Rettingerjem, 
predstavil organizacijo in izvedbo 
omenjenega srečanja. Župani so se 
dogovorili, da prevzamejo skupno 
pokroviteljstvo nad 36. srečanjem 
lovskih pevskih zborov (17) in ro-
gistov (25) iz vse Slovenije, nekaj 
pevcev in glasbenikov pa naj bi pri-
šlo tudi iz tujine. Blizu 500 nasto-
pajočih bo 13. junija 2009 nastopilo 
na skupnem koncertu v Hali komu-
nalnega centra Domžale, še prej – v 
popoldanskem času – pa jim boste 
lahko prisluhnili tudi v drugih obči-
nah, kjer naj bi imeli krajše koncer-
te, o katerih vas bomo pravočasno 
obvestili.

Ob koncu so se župani, skupaj z 
vodstvom Zveze lovskih družin, do-
taknili tudi siceršnje organiziranosti 
lovstva na območju občin ter vsi 
po vrsti pohvalili lovske družine na 
posameznem območju, ki s svojim 

Občine prevzele skupno pokroviteljstvo 

36. srečanje lovskih pevskih zborov in 
rogistov

nili dosedanjim rezultatom projek-
ta Trkamo na vrata dediščine. Na 
srečanju so se odločili za nadaljnje 
skupno povezovanje pod blagovno 
znamko Srce Slovenije ter sklenili, 
da postane to skupna identiteta ob-
močja občin RPSS in Trkamo na 
vrata dediščine. Na podlagi prvih 
pozitivnih rezultatov dosedanjega 
dela se že kažejo tudi predlogi za 
priključitev sosednjih občin k bla-
govni znamki Srce Slovenije. 

Priprave na prireditev Sre-
dnjeveški dnevi
Center za razvoj Litija bo kot izvaj-
lec projekta Trkamo na vrata dedi-

ščine v letošnjem letu sodeloval pri 
izvedbi prireditve Srednjeveški 
dnevi, ki bo potekala drugi konec 
tedna v juniju v Kamniku. Glavni 
organizator prireditve je že vsa leta 
Agencija za razvoj podjetništva in 
turizma v Občini Kamnik. V tem 
letu smo v Kamniku že izvedli prvi 
sestanek organizacijske ekipe, na 
katerem smo izmenjali ideje za iz-
vedbo tega etnološko obarvanega 
festivala, ki bo dobil v sklopu pro-
jekta Trkamo na vrata dediščine tudi 
pridih Srca Slovenije. K sodelova-
nju na prireditvi bomo povabili tudi 
društva in druge turistične akterje iz 
Občine Domžale. 

Nakup sveže zelenjave ali 
sadja na domu
Ste že kdaj pomislili, da bi se na 
poti proti domu ustavili na eni od 
bližnjih kmetij in si kupili svežo 
zelenjavo ali sadje za kosilo? Zdaj 
imate priložnost. Pokukajte na sple-
tne strani www.nadezeli.si ter poi-
ščite med ponudniki s podeželja, ki 
so vključeni v mrežo ponudnikov 
Naravnost z dežele, vašo kmetijo, 
vrtnarstvo, sadjarstvo ali čebelar-
stvo. 
Projekt pilotno v občini Dol pri Lju-
bljani izvaja Center za razvoj Litija 
od leta 2007, vendar ga želi razširiti 
na celotno območje Srca Slovenije, 
vključno z Domžalami. S projektom 
želimo povezati podeželje neposre-
dno s trgom ter končnim kupcem 
ponuditi zanesljiv vir zdrave, se-

zonske, ekološke in doma pridelane 
hrane. Tako smo v sodelovanju z 
zadrugo Jarina v lanskem letu uspe-
šno vzpostavili neposredno dobavo 
hrane s kmetij v prve vrtce oz. šole 
z območja, z istimi aktivnostmi pa 
nadaljujemo tudi v letošnjem letu. 
Na enak način želimo s podeželsko 
ponudbo povezati tudi gostilne in 
hotele, ki delujejo na območju Srca 
Slovenije. 

Mija Bokal, 
Center za razvoj Litija

Evropski projekti – izziv 
za mlade
Pridobivanje evropskih sredstev 
ter pisanje in izvajanje projektov, 
ki sledijo ciljem Evropske unije, 
postaja del našega vsakdanjega 
življenja. Tovrstne veščine so vse 
bolj cenjene in prinašajo veliko 
priložnosti za mlade, ki se skušajo 
v poslovnem svetu šele uveljaviti. 
Vse mlade, ki si želite pridobiti iz-
kušnje in reference pri prijavljanju 
in izvajanju evropskih projektov, 
vabimo k sodelovanju. Uvodno sre-
čanje zainteresiranih bo potekalo v 
sredo, 4. marca, ob 16. uri, v Gale-
riji Premoderne umetnosti v Spo-
dnjem Hotiču pri Litiji. Pišite nam 
tudi tisti, ki se omenjenega srečanja 
ne boste mogli udeležiti, in sicer na 
info@razvoj.si. 

Jelka Babič, 
Center za razvoj Litija

Slamnik je glasilo Občine Domžale, 
izhaja v nakladi 12 000 izvodov 
in ga prejemajo vsa gospodinjstva 
brezplačno.
•  Odgovorna urednica TINA 

ŽELEZNIK tel.: 051 684 404, 
 e-naslov: slamnik.urednica@

gmail.com
•  Pomočnica odgovorne urednice 

MATEJA  A. KEGEL 

•  Člani uredništva 
 JANEZ STIBRIČ, ROMANA 

KARNER, JANEZ ERŽEN, TINA 
ZAJC, MARIJA PUKL, VERA 
VOJSKA in DOMINIK JANEZ 
HERLE 

•  Tehnični urednik 
 JANEZ DEMŠAR 
• Lektorica 
 NATAŠA VRHOVNIK JERIČ 
•  Uredništvo glasila SLAMNIK je na 

Ljubljanski cesti 61 v Domžalah

•  Uredništvo 
 HELENA URŠIČ tel.:722 5050, 

fax. 722 5055, 
 slamnik@kd-domzale.si 
•  URADNE URE: od ponedeljka 

do petka od 9. do 13. ure, ob 
sredah tudi od 14. do 16. ure.

Priprava za tisk: IR image d.o.o., 
Medvedova 25, 1241 Kamnik. 
Tisk: Set d.d., 
Vevška c. 52, 1260 Ljubljana – Polje.

PRIPRAVA PRISPEVKOV 
Prispevke v digitalni obliki je potrebno 
oddati v DOC zapisih, digitalne 
fotografi je pa ločeno v JPG formatu 
(brez stiskanja) najmanj 200 dpi. To 
je posebej pomembno zaradi kvalitete 
tiska fotografi j. Prispevki, natisnjeni 
na papirju, morajo biti zaradi 
optičnega prepoznavanja besedil 
printani v ARIAL ali TIMES NEW 
ROMAN pokončnih fontih velikosti 
12 (do max 16) pt.

prizadevnim prostovoljnim delom 
uspešno skrbijo tako za živalstvo kot 
okolje. Posebej so spregovorili tudi 
o nadomeščanju škode, ki jo kme-
tom povzročajo živali, ter ugotovi-
li, da pristojna lovska zveza veliko 
naredi na področju izobraževanja 
ocenjevalcev škode ter poznavanja 
postopkov za oceno le-te, dotaknili 
pa so se tudi problematike organi-
ziranosti na terenu, kjer so ponekod 
rešitve, ki jih je kot pristojni za to 
področje oblikoval Zavod za gozdo-
ve Slovenije, povsem neživljenjske, 
ter problematike koncesij, ki naj bi 
bile podeljene spomladi.

Že sedaj vas vabimo, da si 16. ju-
nija 2009 rezervirate čas za obisk 
koncertov lovskih pevskih zborov 
in rogistov, v okviru njihovega 36. 
srečanja. Dobrodošli!

Vera Vojska

Občina Domžale in Arboretum Volčji Potok sta tudi letos sklenila spora-
zum, ki omogoča cenejši nakup letnih kart za vstop v park Arboretum 
Volčji Potok za vse prebivalce Občine Domžale, za leto 2009.

Tako Občina Domžale, glede na večletno evidenco kupcev letnih kart, sofi -
nancira nakup v vrednosti nekaj več kot 4.633 evrov. Arboretum bo zato ceno 
letne karte, ki je sedaj 45 evrov (otroška 25 evrov), za prebivalce Občine 
Domžale znižal na 20 evrov za odrasle in 14 evrov za otroke. Letna karta velja 
za vse prireditve v Arboretumu Volčji Potok, v letu 2009. Na njej morajo biti 
točni podatki lastnika s fotografi jo. Hkrati Arboretum Volčji potok na osnovi 
podpisanega sporazuma omogoča organiziranim skupinam otrok iz vrtcev ter 
skupinam učencem osnovnih šol Občine Domžale brezplačen vstop v park. 

Letne karte se že prodajajo in jih lahko kupite v Arboretumu Volčji Potok ter 
njihovih cvetličarnah.

Želimo vam veliko prijetnih dni v našem najlepšem parku, ki tudi letos za vse 
svoje obiskovalke in obiskovalce pripravlja vrsto presenečenj, med njimi si 
lahko že pogledate gostovanje Minimundusa – Stolpi in stebri. Vabljeni v 
objem visokih stavb in prijetnih rastlinskih dekoracij.

V. 

V zvezi z vse pogostejšimi vprašanji 
občank in občanov vam želimo poja-
sniti pot dobave zemeljskega plina, 
preverjanje njegove kvalitete, kakšna 
je kvaliteta plina iz rezerv ter kje opra-
vljamo kvalitete meritev.

Geoplin od dobaviteljev zemeljski 
plin prevzema na alžirsko-tunizijski in 
ukrajinsko-slovaški meji ter v Avstriji. 
Skupaj z drugimi uporabniki transpor-
ta do slovenske meje ga prevzema v 
Gorici (Alžirija) in Ceršku (ruski in av-
strijski plin), kjer se tudi meri njegova 
kvaliteta. Meritev v obliki certifi katov 
kvalitete prevzetega zemeljskega pli-
na se izvaja dnevno. Sestava mora biti 
znotraj meja, ki so določene s sistem-
skimi obratovalnimi navodili. Iz dnev-
nih poročil je vidno, da kvaliteta plina v 
Sloveniji zelo malo niha, zato je kurilna 
vrednost stabilna in se spreminja največ 
+/ – 0,2 odstotka. 
Transport plina poteka na tlaku 50–70 
barov, ki se v slovenskem omrežju re-
ducira na nižji tlak: 1–5 MRP. Pri konč-
nem potrošniku v gospodinjstvih se 
plin običajno reducira na 0,023 bara. 

Kakovost zemeljskega plina v Občini 
Domžale, ki je s koncesijsko pogodbo 
dodeljen družbi Petrol d. d.

Kvaliteto kurilnega plina določajo 
sestavine, ki se lahko bistveno spre-
menijo le v primeru, da se mešajo 
plini različnih plinovodnih sistemov v 
tujini. Takšne mešalne postaje v Slo-
veniji ne obratujejo, zato je podatek 
o kvaliteti plina izmerjeni podatek na 
vstopnih točkah. 
Kvaliteta skladiščenega plina je odvi-
sna od mešanja plinovodnih sistemov 
v tujini ter kvalitete plina v fazi polni-
tve skladišč. Geoplin skladišč v Slo-
veniji nima, zato je podatek o kvaliteti 
plina izmerjeni podatek na vstopnih 
točkah. 
V zadnjih mesecih smo se intenzivno 
pogovarjali o virih energije, predvsem 
zaradi ponovnega zapleta z dobavo ze-
meljskega plina iz Rusije. Po mnenju 
številnih kolegov in strokovnjakov na 
tem področju sem zelo optimističen in 
menim, da se nam podoben zaplet  ja-
nuarja naslednje leto ne bo ponovil. 

Toni Dragar, 
župan Občine Domžale

Arboretum Volčji Potok prijazen v vseh letnih časih

Tudi letos cenejši nakup vstopnic

Dragi bralci, 
drage bralke,
Mesec marec, v katerega smo 
zakorakali, že počasi, a zane-
sljivo odganja zimo. Narava 
se prebuja. Po časih nego-
tovosti, ki so zavzeli naša ži-
vljenja, vsaj narava poskrbi 
za svetle trenutke, ki jih bo iz 
dneva v dan več. Tudi nam bo 
lažje, ko se ne bomo več zapi-
rali pred mrazom, pač pa se 
bomo po vsakodnevnih obve-
znostih vsaj za nekaj trenutkov 
lahko podali v naravo, v topel 
spomladanski dan, v zeleno, 
pomirjujoče okolje. V Domža-
lah imamo takih kotičkov kar 
nekaj, vsi so le streljaj od cen-
tra, zato je prav, da se vanje 
zatečemo čim večkrat.  
Ja, narava nam prinaša tolaž-
bo, mesec marec pa poleg tega 
še kar nekaj prijetnih pra-
znikov. Najprej je pred nami 
dan žena. 8. marec je dan, ko 
je prav, da se spomnimo vseh 
deklet in žena, na dan, ko so 
se ženske začele postavljati 
ob bok moškim. Ni bilo lahko, 
a današnji položaj žensk je 
tudi po zaslugi naših prednic 
zagotovo lepši, kot je bil. Se-
veda pa mesec marec prinaša 
tudi materinski dan, ko imamo 
priložnost, da se zahvalimo 
svojim mamam in skrbnicam 
za vsak odrekanja v dobi na-
šega otroštva. Z eno teh »su-
permam« smo se pogovarjali 
tudi mi. Da pa se moški ne 
bodo počutili popolnoma od-
rinjenih od dogajanja, se ob 
dnevu mučenikov spomnimo 
tudi njih. 
In nenazadnje, tu je še gre-
gorjevo. Slovenski dan zalju-
bljenih, ki zadnja leta, kljub 
februarskem valentinovem, 
dobiva nazaj svojo veljavo. 
Ja, spomlad zagotovo trka na 
naša vrata, zato jih na široko 
odprimo. 

Mateja A. Kegel

Novo v Domžalah 

Merilna postaja za 
ugotavljanje kvalitete zraka
Za postavitev premične okoljske merilne postaje smo se dogovorili s Sek-
torjem za kakovost zraka Agencije RS za okolje. ARSO je eden izmed 
dveh institucij, ki take meritve opravljata, izbrani pa so bili tudi zato, ker 
bodo tako pridobljeni podatki primerljivi z državnimi.
Naprava meri glavna onesnažila, ki se nahajajo v našem zraku; urne kon-
centracije trdnih delcev (PM10, posledica kurjenja fosilih goriv, vplivajo na 
dihala in kot kondenzacijska jedra na pojav megle), žveplov dioksid (SO2, 
posledica predvsem kurjenja premoga in lesa, manjši vpliv prometa), oglji-
kov monoksid (CO, strupen plin brez vonja, posledica prometa), ozon (O3, 
nastaja v toplem in sončnem vremenu, v topli polovici leta, vpliva na kemične 
procese v telesu, oksidacijo, pospešuje staranje), dušikov dioksid (NO2, tudi 
strupen in tudi posledica prometa). Urne koncentracije so na spletni strani 
http://www.domzale.si/ prikazane tudi v kumulativi za posamezen dan. 

Torek, 3. marca 2009, med 21:00 in 22:00
Povprečne urne koncentracije

Merilno mesto PM10 SO2 CO O3 NO2

 μg/m³ μg/m³ mg/m³ μg/m³ μg/m³
Ljubljana 51 <1 0.7 8 56
Maribor - 1 0.8 19 55
Celje 38 3 1.0 30 37
Nova Gorica 42 3  6 55
Trbovlje 54 <1 1.8 4 27
Zagorje 55 6  9  
Domžale-mobilna postaja 51 3 1.4 5 -
Mejna vrednost * 350 * 180 200

- Uredbo o žveplovem dioksidu, dušikovih oksidih, delcih in svincu v zu-
nanjem zraku (UL RS 52/02)

- Uredba o benzenu in ogljikovem monoksidu v zunanjem zraku (UL RS 
52/02).

- Uredba o ozonu v zunanjem zraku (UL RS 8/03). 
- Pravilnik o monitoringu kakovosti zunanjega zraka (UL RS 36/07). 

U.Ž.
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18. februarja 2009 so se svetniki in sve-
tnice Občinskega sveta Občine Domžale 
zbrali na 24. seji in po potrditvi zapisni-
ka, o katerem je v zvezi s pravočasno ob-
javo na spletni strani razpravljal Franc 
Gerbec, SD. Po razpravah Franca Čer-
nagoja, Zelena stranka, in Pavla Cerarja, 
LDS, so pod vodstvom predsedujočega – 
Vinka Juharta, podžupana Občine Dom-
žale, sprejeli dnevni red, ki je obsegal 14 
točk, ter se lotili točke Vprašanja, pobude 
in predlogi, kjer teh nikoli ne zmanjka.

Tako je Franc Gerbec, SD, predlagal, da 
se na naslednjo sejo Občinskega sveta uvr-
sti poročilo o delu Podjetniškega centra ter 
program aktivnosti za ustanovitev podje-
tniškega inkubatorja, v imenu svetniške 
skupine SD pa, da se na naslednjo sejo uvr-
sti tudi priprave in ukrepe za pridobivanje 
evropskih sredstev. V zvezi s predlaganjem 
kandidatov za nadzorne svete je predlagal, 
da tudi občinski KVIAZ, po vzoru na držav-
ni ravni, pripravi kriterije in merila za pre-
dlaganje kandidatov v nadzorne svete oz. 
svete javnih podjetij. Svetniki so prisluhnili 
tudi dvema njegovima pobudama: ukrepom 
za zmanjšanje svetlobnega onesnaženja 
ter preučitvi, tudi z anketo, možnosti gra-
dnje garažne hiše v okolici blokov v Ulici 
Matije Tomca. Roka Ravnikarja, SLS, je 
zanimalo, kako poteka vračilo za vplačila 
za gradnjo telefonije in kakšen je termin-
ski plan za gradnjo ceste, ki bo povezala 
vse tri občine (Moravče, Domžale, Dol pri 
Ljubljani); vprašal je, zakaj se Občina Dom-
žale ne vključuje v projekte SRCE, kar bi 
zagotovilo možnost pridobivanja evropskih 
sredstev in od Uprave zahteval podatek o 
številu zaposlenih s stalnim bivališčem v 
Občini Domžale. Robert Hrovat, SDS, je 
opozoril na problematiko voženj več deset 
kamionov SCT skozi Dob, čeprav prometna 
signalizacija to prepoveduje, ter izogibanje 
cestninski postaji Krtina; na neplačilo ze-
mljišč v KS Dob, ki so jih lastniki odstopili 
za gradnjo komunalnih objektov, kar pov-
zroča težave pri pridobivanju zemljišč za 
gradnjo pločnika Dob–Vir; neurejeno parki-
rišče ob Tušu ter čimprejšnjo ugotovitev, v 
koliki meri Tuš še načrtuje ureditev centra 
Domžal. Janeza Limbka, N.Si, je zanimala 
usoda podirajočih hiš v Stobu, ki predsta-
vljajo nevarnost za pešce in druge uporab-
nike pločnika in ceste, želel je informacijo 
o projektih Občine Domžale, v katere so 
vključena evropska sredstva, zanimalo ga 
je, kdaj bo zgrajena kanalizacija in vgrajen 
optični kabel v KS Rova – Kolovec, opozo-
ril pa je tudi na to, da v KS Rova še ni ureje-
no otroško igrišče. Anton Preskar, LDS, ni 
bil zadovoljen z nekaterimi odgovori na na 
prejšnji seji postavljena vprašanja. Tako je v 
zvezi s problematiko uvrstitve Štude v prvi 
razred komunalne opremljenosti predla-
gal sestanek občine in vodstva KS Simona 
Jenka, zanimalo ga je, ali Občina Domžale 
ureja področje svetlobnega onesnaževanja 
na osnovi državne uredbe, zanimala ga je 
višina komunalnega prispevka za posame-
zno zazidalno območje, predlagal pa je tudi, 
da se gradnja mrliških vežic v Domžalah 
obravnava prioritetno. Mag. Majda Puč-
nik Rudl, SDS, je predlagala, da občina ta-
koj od pristojnih državnih institucij zahteva 
ureditev Kamniške ceste; Saša Kos, LDS, 
je opozorila na nevarnost podirajočih hiš 
v Stobu, na neurejeno Kamniško cesto ter 
nujno potrebo po ureditvi  ceste Zaboršt–Ja-
marski dom. Mag. Florjan Zabret, Peter 
Verbič – Lista za Domžale, je opozoril 

24. seja Občinskega sveta Občine Domžale

Za začetek le 6 točk dnevnega 
reda, ostalo v nadaljevanju seje

na problematiko ločevanja odpadkov ter 
posebej na zbiranje bio odpadkov na kme-
tijah ter pri podjetnikih; Franc Černagoj, 
Zelena stranka, je predlagal ponovno po-
stavitev ekološkega otoka pred vhodom na 
odlagališče v Dobu, ter opozoril, da Občin-
ska uprava ne odgovarja na dopise občanov. 
Zanimalo ga je, ali je občina sodelovala na 
sejmu v Ljubljani in kdaj bo pridobila grad-
beno dovoljenje za že zgrajeno parkirišče na 
Rodici. Predlagal je povečanje števila eko-
loških otokov pred stanovanjsko-poslovni-
mi bloki. Roman Kurmanšek, SDS, se je 
pridružil pobudi za ponovno postavitev eko-
loškega otoka pred vhodom na odlagališče 
v Dobu ter predlagal ureditev problematike 
dvigovanja rampe ter obratovalnega časa 
odlagališča v Dobu. Opozoril je tudi na pro-
blem jakosti električnega toka v delu Doba, 
potem ko je JKP Prodnik na tem področju 
urejal električni priključek, ter na potrebo 
po ureditvi bankin ob cesti Podrečje–Dob–
Gorjuša.

Volitve in imenovanja
Brez razprave je bil sprejet naslednji sklep:
V svet Kulturnega doma Franca Bernika 
Domžale se kot predstavnika uporabni-
kov imenuje Alojza STRAŽARJA, Vir, 
Valvazorjeva ul. 8, 1230 Domžale.

Za kakovostnejšo in lepšo Ka-
mniško Bistrico 
Svetniki in svetnice so za obravnavo toč-
ke Problematika varstva vode v Kamniški 
Bistrici prejeli obširno gradivo. O pobudi 
Ribiške družine Bistrica Domžale, Odbora 
za varstvo okolja Domžale-Kamnik in Zele-
ne stranke Domžale je uvodno informacijo 
podal župan Toni Dragar, predstavljena pa 
sta bila tudi dodatna sklepa Odbora za var-
stvo okolja. V razpravi so sodelovali: Franc 
Gerbec, SD, Anton Preskar, LDS, ki je 
pripravil tudi dodatna dva sklepa, Rajko 
Bajec, predsednik Ribiške družine Bistri-
ca Domžale, Robert Hrovat, SDS, Jože 
Nemec, predsednik Društva za varstvo 
okolja Domžale-Kamnik, Rok Ravnikar, 
SLS, Franc Černagoj, Zelena stranka, ki 
je predstavil sklepe pobudnikov za obravna-
vo na seji Občinskega sveta, Aleš Juhant, 
Lista podjetnikov in obrtnikov, Peter 
Verbič, Peter Verbič – Lista za Domžale, 
Roman Kurmanšek, SDS, o problematiki 
in sklepih pa je ponovno razpravljal župan 
Toni Dragar. Ob koncu so bili sprejeti na-
slednji sklepi:
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
informacijo o presahnitvi vode v Kamni-
ški Bistrici v septembru in oktobru 2008.
Občinski svet Občine Domžale zahteva 
od Agencije RS za okolje, da do 30. 05. 
2009 določi pravila o vodnem minimu-
mu, ki bo zagotavljal minimalne pretoke 
v Kamniški Bistrici.
Občinski svet Občine Domžale ugota-
vlja, da se vodotok Kamniška Bistrica ne 
vzdržuje v zadostnem obsegu, zato zah-
teva, da Ministrstvo za okolje in prostor 
zagotovi zadostno višino sredstev, ki bo 
omogočila redno vzdrževanje vodotoka 
Kamniške Bistrice in njenih pritokov.
Občinski svet Občine Domžale poziva 
Ministrstvo za okolje in prostor, da pre-
preči onesnaževalcem vode iz zaledja 
vodotoka Kamniške Bistrice, da odlivajo 
tehnološko odpadno vodo neposredno v 
vodotok.
Občinski svet Občine Domžale poziva 
Agencijo RS za okolje, da pristopi h gra-
dnji vodne infrastrukture – fi ksnih za-
pornic, ki bi uredile ekološko sprejemljiv 
pretok vode in s tem ustrezen monitoring 
nivoja vode v Kamniški Bistrici.
Občinski svet Občine Domžale predlaga 
Ministrstvu za okolje in prostor, da hom-
ško in radomeljsko mlinščico uvrsti v 

seznam celinskih voda 2. reda. Občinski 
svet Občine Domžale poziva Ministrstvo 
za okolje in prostor, da skupaj z imetniki 
vodne pravice in koncesionarji predloži 
usklajen Poslovnik uravnavanja vodnega 
pritoka v Kamniški Bistrici in mlinšči-
cah, ki bo urejal:
- dopustne posege na vodna in obvodna 
zemljišča;
- pravila ravnanja, ki izhajajo iz konce-
sijske pogodbe in vodne pravice;
- ekološko sprejemljiv pretok; 
- pravila vzdrževanja vodnih in obvodnih 
zemljišč;
- monitoring;
- nadzor nad izvajanjem poslovnika;
- kazenske določbe.
Poslovnik, naj bo pripravljen do 30. 05. 
2009.
Občina Domžale zahteva od pristojnega 
ministrstva in Agencije RS za okolje iz-
delavo vodnogospodarskih osnov porečja 
Kamniške Bistrice, saj je to temeljni vo-
dnogospodarski dokument.
Občina Domžale uvrsti vodnogospodar-
sko problematiko Kamniške Bistrice s 
pritoki na eno od prihodnjih sej občin-
skega sveta ter zagotovi udeležbo na seji 
najodgovornejših predstavnikov Mini-
strstva za okolje in prostor ter odgovor 
Agencije RS za okolje.

Manjše nagrade 
Uvodno informacijo k točki Obravnava in 
sprejem pravilnika o spremembah in do-
polnitvah Pravilnika o plačah občinskih 
funkcionarjev in nagradah članov delovnih 
teles Občinskega sveta ter članov drugih 
občinskih organov ter povračilih stroškov je 
podal Franc Gerbec, SD, tudi predlagatelj 
točke. V razpravi je Anton Preskar, LDS, 
predlagal dodatne sklepe, mag. Marko 
Vresk, je kot predsednik Statutarno pravne 
komisije, poročal o skladnosti predlaganih 
sprememb z zakonodajo, Robert Hrovat, 
SDS, je v imenu svetniške skupine pred-

stavil nov predlog spremembe pravilnika, 
v kateri so predlagali 40-odstotno znižanje 
nadomestila ter tudi namene, za katere naj 
bi tako zbrana sredstva porabili (štipendije, 
Rdeči križ, Karitas, Varna hiša). V daljši 
razpravi je Rok Ravnikar, SLS, predlagal 
sklep, s katerim bi omogočili, da se svetniki 
in svetnice sami odločijo, kakšen delež na-
domestila so pripravljeni prispevati za na-
mene, kot so bili predlagani – kasneje je bil 
njegov predlog tudi izglasovan; razpravljali 
pa so še: Franc Gerbec, SD, ki je podprl 
predlog SDS, mag. Milan Pirman, LDS, 
ki je predlagal preučitev možnosti znižanja 
višine katerega od stroškov, ki jih plačujejo 
vsi občani, Saša Kos, LDS, Franc Černa-
goj, Zelena stranka, ki je podprl predlog 
Roka Ravnikarja, SLS, Peter Verbič, Peter 
Verbič – Lista za Domžale, mag. Lovro 
Lončar, SDS, Pavel Cerar, LDS. Sledil je 
odmor, po katerem je Franc Gerbec, SD, 
predstavil predloge sklepov in amandmaje, 
o katerih so razpravljali Franc Černagoj, 
Zelena stranka, Rok Ravnikar, SLS, Ro-
bert Hrovat, SDS, Franc Gerbec, SD, in 
Anton Preskar, LDS, nato pa so svetnice in 
svetniki z večino glasov sprejeli naslednje 
sklepe:
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
naslednji amandma:
1. člen Pravilnika o spremembah in do-
polnitvah Pravilnika (kot v naslovu) se 
črta.
2. in 3. člen iz predloga se ustrezno pre-
številčita.
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Pravilnik o spremembah in dopolnitvah 
Pravilnika o plačah in nagradah članov 
delovnih teles občinskega sveta ter članov 
drugih občinskih organov ter o povrači-
lih stroškov.
Župan ob rebalansu proračuna za leto 
2009, predvidoma v mesecu marcu, 
pripravi predlog spremembe Odloka o 
proračunu, s katerim se zagotovi prenos 
sredstev s proračunske postavke 011100 
»Plače in sejnine občinskih svetnikov ter 
članov delovnih teles občinskega sveta« in 
023100 »Nagrade nadzornega odbora« v 
potrebni višini, ki bo omogočila realizaci-
jo dogovorjenih nalog za predlagane na-
mene: zagotovitev sredstev za povečanja 
sredstev za štipendije (50 %), preostalih 
(50 %) se razdeli po naslednjem ključu: 
20 % Karitasu Domžale, 20 % RK Dom-
žale in 10 % projektu »varne hiše«.
Župan pripravi ob rebalansu proračuna 
za leto 2009 predlog konkretnih varče-
valnih ukrepov tudi za profesionalne ob-

činske funkcionarje in vodstvene delavce 
kot tudi druge zaposlene analogno, kot je 
to naredila Vlada Republike Slovenije – 
od znižanja plač, materialnih stroškov in 
preostalih stroškov, vezanih na občinsko 
upravo. Enake konkretne programe v 
enakih terminih zahteva občinska upra-
va tudi od javnih podjetij in zavodov in 
jih predstavi ob sprejemanju rebalansa 
proračuna.
Ob tem pa objavljamo tudi prvi člen ome-
njenega pravilnika, ki določa:
Član občinskega sveta, predsednik ali član 
delovnega telesa Občinskega sveta in pred-
sednik ali član Nadzornega odbora Občine 
Domžale ima pravico, da se s podpisom 
posebne izjave odreče za celotno obdobje 
opravljanja funkcije ali za določeno časov-
no obdobje izplačevanju sejnine in povračil, 
nadomestil in drugih prejemkov iz 11. čle-
na Pravilnika o plačah občinskih funkcio-
narjev in nagradah članov delovnih teles 
občinskega sveta ter o povračilih stroškov 
(Uradni vestnik Občine Domžale, št. 6/03-
UPB, 9/03-uradni popravek in 4/04) delo-
ma ali v celoti.

Program dela Nadzornega odbora
Sledila je točka Seznanitev z letnim pro-
gramom dela Nadzornega odbora Občine 
Domžale za leto 2009, o kateri je razpravljal 
Franc Gerbec, SD, nato pa je Občinski svet 
Občine Domžale sprejel naslednji sklep:
Občinski svet Občine Domžale se sezna-
nja z Letnim programom dela Nadzorne-
ga odbora Občine Domžale za leto 2009.

Prostorski načrt za Lek
Sledila je uvodna informacija Leona Kobeti-
ča, Locus, o podrobnem prostorskem načrtu 
za ureditveno območje Lek Mengeš-Dom-
žale v prvi obravnavi, o kateri je razpravljal 
Anton Preskar, LDS, svetniki in svetnice 
pa so sprejeli naslednji sklep:
Občinski svet Občine Domžale sprejme Od-
lok o občinskem podrobnem prostorskem 
načrtu za ureditveno območje Lek Mengeš-
Domžale v prvi obravnavi in ga posreduje v 
30-dnevno javno razgrnitev in javno obrav-
navo. Dopolnjeni osnutek občinskega po-
drobnega prostorskega načrta za ureditveno 
območje Lek Mengeš-Domžale se javno 
razgrne v prostorih Občine Domžale, Odde-
lek za urejanje prostora, Savska ul. 2, 1230 
Domžale, in v prostorih Krajevne skupnosti 
Preserje pri Radomljah, Pelechova 15, 1235 
Radomlje.
Javna razgrnitev bo potekala 30 dni. Za-
četek razgrnitve bo deset dni po objavi 
sklepa v Uradnem vestniku Občine Dom-
žale. Javna obravnava bo v prostorih Ob-
čine Domžale, sejna soba, Ljubljanska ul. 
69, I. nadstropje, dne 11. 03. 2009, ob 17. 
uri, vodil jo bo pristojni oddelek občinske 
uprave.
V času javne razgrnitve bo možno pre-
dloge in pripombe v zvezi z dopolnjenim 
osnutkom občinskega podrobnega pro-
storskega načrta za ureditveno območje 
Lek Mengeš-Domžale vpisati v knjigo pri-
pomb, ki bo na mestih javne razgrnitve 
ali jih posredovati pisno na naslov Občine 
Domžale, Oddelek za urejanje prostora, 
Ljubljanska ul. 69, 1230 Domžale.

Ker je bila ura že devet zvečer, se je 24. seja 
Občinskega sveta Občine Domžale prekini-
la in se je nadaljevala 4. marca 2009.

U. Ž. 

Občina Domžale in Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o.
objavljata razpored zbiranja in odvoza

nevarnih odpadkov iz gospodinjstev

23. 3. 2009 
Krajevna skupnost Vir pri uvozu na Avtoodpad od 14.30 do 16.00
Krajevna skupnost Jarše – Rodica pri gasilskem domu od 16.30 do 18.00

24. 3. 2009
Krajevna skupnost Venclja Perka parkirišče pred veleblagovnico VELE od 14.30 do 16.00
Krajevna skupnost Simona Jenka parkirišče Prodnik d.o.o. Savska 34, Domžale od 16.30 do 18.00

25. 3. 2009
Krajevna skupnost Slavka Šlandra parkirišče Bistra (N. Tesla 16) – pri vrtcu od 14.30 do 16.00
Krajevna skupnost Dragomelj – Pšata dvorišče nekdanje Osnovne šole (pri gradbišču) od 16.30 do 18.00

26. 3. 2009
Krajevna skupnost Ihan športni park od 14.30 do 16.00
Krajevna skupnost Dob športni park  (pri nogometnem igrišču) od 16.30 do 18.00

27. 3. 2009
Krajevna skupnost Krtina pri zbirališču mleka v Brezjah od 14.30 do 16.00
Krajevna skupnost Homec – Nožice pri Gasilskem domu od 16.30 do 18.00

28. 3. 2009
Krajevna skupnost Preserje ob odcepu Igriške ulice s Pelechovo cesto od 09.00 do 10.30
Krajevna skupnost Radomlje pri parkirišču Kulturnega doma od 11.00 do 12.30
Krajevna skupnost Rova pri Gasilskem domu od 13.00 do 14.30

OPOZORILO:
Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omogoča varen prenos do zbirnega kraja. Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav improvizi-
rano. Odpadkov iz iste skupine ne združujte v večjo embalažo, ker lahko pride med njimi do kemične reakcije. Odpadke naj prinesejo 
polnoletne osebe, ki bodo pri rokovanju z njimi upoštevale varstveno-tehnična navodila, ki ste jih dobili z nakupom izdelka, iz kate-
rega je odpadek nastal.

Če se želite seznaniti z odgovori na 
svetniška vprašanja, le-te poiščite na 
spletni strani www.domzale.si - Občin-
ski svet – Arhiv svetniških vprašanj.
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Potem, ko smo se na seji Uredni-
štva Slamnika dogovorili, da ob 
dveh »ženskih« praznikih v mar-
cu pripravimo pogovor z eno od 
rejnic, sem za pomoč zaprosila 
gospo Marto Tomc, ki to področje 
pokriva v okviru Centra za soci-
alno delo Domžale. Odločila je, 
da bi bila gospa Frančiška Rožič, 
ki jo vsi bolj poznamo kot Fani s 
Svete Trojice 5, kar pravšnja so-
govornica, ki ni le rejnica, temveč 
tudi kmetica, članica društev in 
organizacij, predvsem pa prijetna 
sogovornica, ki ji prav na nobe-
nem področju ne zmanjka besed. 
Obiskala sem jo na njenem prije-
tnem domu in nedeljsko dopoldne 
sva začeli s pogovorom o njenem 
otroštvu. 

Rodila sem se 20. marca 1950, v 
majhni hriboviti vasici Žeje, v druži-
ni Orehek, po domače Pr' Bizjak, kot 
druga od petih otrok. Moje otroštvo 
je bilo podobno kot otroštvo drugih 
otrok: skromno, delavno, pa vendar 
z veliko vaškega veselja. Otroci smo 
se igrali tedaj nam znane igre: med 
dvema ognjema, ristanc – v dolini, 
ki smo ji rekli »Dvovc«. Atek nam 
je naredil otroški voziček, s katerim 
smo v igri zdravniki prevažali paci-
ente. Posebej lepo je bilo ob nede-
ljah, saj smo ob delavnikih pomagali 
staršem, še posebej rada pa se spo-
minjam praznikov, kot je velika noč. 
Ko si dobil pomarančo, je bilo to 
neznansko veselje in moral si jo po-
kazati po celi vasi. Lahko rečem, da 
je bilo moje otroštvo lepo, predvsem 
zaradi druženja z ostalimi otroki. 

Ste celo osnovno šolo obiskovali na 
Sveti Trojici?
Ja, vsa leta smo otroci s tega dela 
obiskovali osnovno šolo na Sveti 
Trojici. Avtobusa še ni bilo, pot v 
dolino je dolga, pa so nas učili uči-
telji Mihelčič, Ivanka Jakše, rada 
sem imela učitelja Skoka in Gabriča. 
Razumeli so, da prihajamo s kmetij, 
kjer dela nikoli ne zmanjka, zato so 
nam včasih dovolili kakšno uro več 
za med dvema ognjema, ki je bila te-
daj zelo priljubljena otroška igra. Ob 
vseh znanjih, ki smo jih pridobili, so 
nas naučili tudi cepiti drevje, skupaj 
smo obdelovali šolski vrt in spozna-
vali skrivnosti kmetijstva, ki so nam 
v življenju prišle zelo prav. Sami so 
pripravljali, otroci res bolj zlagali, 
drva, s katerimi smo v kaminu po-
zimi greli šolo. Kljub skromnosti je 
bilo v šoli vedno lepo.

Po končani osnovni šoli ste se za-
poslili v Induplati Jarše. Ste si kot 
mlado dekle želeli kaj drugega za 
svojo življenjsko pot?
Zelo sem si želela postati trgovka, 
pa pravzaprav ni bilo možnosti, zato 
sem se po končani šoli zaposlila v 
Induplati in se pri osemnajstih le-
tih poročila z Jožetom Rožičem, na 
malce višje ležečo kmetijo. Tako se 
je začela moja življenjska pot, po ka-
teri še danes stopam z možem, za ka-
terega lahko rečem, da mi je bil vseh 
več kot štirideset let v oporo.  

Vi ste se poročili zelo mladi, danes 
dekleta in fantje poroko odlagajo 
tudi po 30. letu ali celo živijo »na 
koruzi«. Kaj menite o tem?
Res je, da sem se poročila zelo mla-
da, vendar mi nikoli ni bilo žal. Na 

Veliki pogovor ob 8. marcu – dnevu žena 
in 25. marcu – materinskem dnevu

Fani Rožič 
tak način sem vso svojo ljubezen dala 
prvemu fantu – možu Jožetu. Nikoli 
mi ni bilo žal, čeprav nekateri me-
nijo, da tako ostaneš brez razigrane 
mladosti. Ni čisto res, čeprav razu-
mem današnje mlade, posebej tiste, 
ki študirajo, da se poročajo kasneje 
ali sploh ne. Pa vendar so leta okoli 
23 in malo kasneje najprimernejša za 
poroko. Za poroko zato, ker je meni, 
upam pa, da tudi sedanji mladini, po-
menila neko nestrpno pričakovanje 
skupnega življenja, v katerem mora 
biti veliko razumevanja. Pa še nekaj 
bi rada povedala. Tudi iz svojih izku-
šenj. Otroci morajo biti zaželeni in 
ljubljeni,  zato priporočam dekletom, 
pa tudi fantom, da imajo to vseskozi 
pred očmi in to tudi upoštevajo. 

Danes veliko govorimo o tem, da 
kmečki fantje ne najdejo nevest. 
Ste se težko odločila za poroko na 
kmetijo?
O tem pravzaprav nikoli nisem raz-
mišljala, saj sem bila kmečkega 
življenja vajena od prvih korakov. 
Hvaležna sem mami, ki me je nau-
čila veliko dobrih stvari, povezanih 
s kuhanjem, peko kruha, peciva in 
drugimi gospodinjskimi opravili. 
Opravljala sem jih z veseljem – tako 
kot še danes. Sprva sem hodila še v 
Induplati, tudi po rojstvu sina Sreč-
ka, čeprav je bil porodniški dopust 
veliko krajši. Po rojstvu hčerke An-
tonije smo z možem, taščo in tastom 
veliko razmišljali, kaj bi, saj je bilo 
treba že šest tednov po njenem roj-
stvu v službo, čeprav le za štiri ure. 
Ko je bila stara osem mesecev in bi 
morala v službo za osem ur, smo se 
skupaj odločili, da ostanem doma. 
Kmetija je pomenila vir preživetja. 
Ugotovila sem, da sta zame kmetija 
in družina najpomembnejši v življe-
nju. Ta odločitev mi je še kako prav 
prišla kasneje, ko so se  moževa bra-
ta in sestra, ki so ob mojem prihodu 
k Rožičevim sicer živeli še doma, 
poročili in odselili. 

Z možem sva tako na kmetiji ostala 
sama, z zelo bolnim tastom in taščo, 
ki mi je sprva še veliko pomagala 
pri gospodinjskih opravilih, zelo do-
brodošli pa so bili tudi njeni nasveti 
v zvezi z gospodinjstvom. Posebej 
sem ji hvaležna za pomoč in nasvete 
pri peki kruha ter skrbi za moje otro-
ke in kasneje za delo z rejenci. 

Najbrž vaša kmetija pred več kot 
štirimi desetletji še ni bila moder-
nizirana in je zahtevala veliko roč-
nega dela?
Res je. Tedaj smo kosili s kosami, 
orali celo s konjskimi vpregami, da 
ne govorim o drugi moderni kmetij-
ski mehanizaciji, ki danes olajšuje 
delo na kmetijah. Prav želja, da bi 
kmetijo modernizirala, je bila kriva, 
da smo kupili traktor, ki je pomenil 
velik fi nančni zalogaj, pa tudi veli-
ko požrtvovalnosti in truda. Tedaj ni 
bilo nobenih priboljškov, dopustov 
ali oddiha. Z možem, ki je delal v te-
danji Papirnici Količevo, sva ob na-
kupu traktorja čutila veliko srečo in 
olajšanje, prav takšno, kot je bilo po 
poplačilu obveznosti ob prevzemu 
kmetije. Tast in tašča sta se, tako kot 
midva z možem kasneje, zavedala 
pomena izobraževanja otrok, kar je 
zahtevalo kar precej fi nančnih sred-
stev, enako kot zdravljenje tastove 
bolezni.

Kakšna je danes vaša kmetija?
Naša kmetija, ki obsega blizu 20 ha, 
je danes popolnoma mehanizirana, 
ukvarjamo se predvsem z mlekar-
stvom. Radi imamo našo kmetijo, 
čeprav zahteva veliko dela. Vesela 
sem, ko gledam krave, ki se pasejo 
na vrtu okoli kmetije, saj tako vsi 
skupaj čutimo pristnost današnjega 
kmetijstva, ki ga je čedalje manj. 
Res pa je, da dela nikoli ne zmanjka. 
Pri delu so nama vseskozi in še po-
magajo otroci, tudi vnuki. Z možem 
sva zadovoljna, da bo sin Srečko z 
družino nadaljeval družinsko tradi-
cijo kmetovanja. Ob tem pa bi rada 
še povedala, da na kmetiji človek 
ne sme gledati samo, koliko bo ta 
dala. Če bi namreč upoštevali vse 
stroške in vse delo, ki je potrebno, 
da kmetija napreduje, se ne bi spla-
čalo kmetovati. Lažje je, ker delamo 
z veseljem in ker pridelujemo zdravo 
hrano – zase in za druge. Še najbolj 
vesela pa sem, ker res vsi delamo 
skupaj in ker otrokom in vnukom, 
ko je potrebno, ni treba dvakrat reči, 
da pridejo pomagat.

Kako je videti vaš delovni dan?
Pravzaprav dnevi na kmetiji niso ni-
koli enaki, vsak prinaša kaj novega. 
Navadno vstanem ob pol šestih, ko 
dobim v varstvo najmlajšega vnuka 
Žiga-Jana. Sledi priprava rejencev 
Barbare in Denisa za šolo. Po zajtr-
ku odideta vsak na svoj avtobus oz. 
kombi, ki ju odpeljeta v šolo. Vmes 
je navadno čas za kavo, saj vedno 
pride kdo od otrok in njihovih dru-
žin. Prijetni so ti pogovori pred služ-
bo. Nato delo v hlevu, pa priprava 
kosila, včasih tudi za deset ljudi, saj 
skušam mladim, ki pozno pridejo iz 
službe, pomagati tudi na tak način, 
da jim skuham kosilo. Jemo vsi ena-
ko. Po kosilu sledi pospravljanje, ka-
kšen pogovor, pomoč pri pripravi za 
naslednji šolski dan in že je tu večer 
in jutro ... drugačno od prejšnjega ... 

Zanesljivo ste ponosni na vse tri 
otroke – Srečka, Antonijo in Fani, 
njihove družina ter osem vnukov?
Sem, zelo ponosna sem nanje. Vsi so 
si pridobili svoj poklic, imajo službe, 
ob katerih se izobražujejo, tako hči 
Fani končuje magistrski študij mana-
gementa. Kot sem že povedala, sva 
bila in sva z možem prepričana, da 
je največ, kar lahko daš svojim otro-

kom, to da jim daš delovne navade in 
izobrazbo, zato sem zelo vesela, ker 
pridno v šole hodijo tudi vnuki. Vsi 
trije otroci z družinami živijo v svojih 
hišah v okolici kmetije. Dobro se ra-
zumemo, veliko smo skupaj in želim 
si, da bi bilo tako tudi v prihodnje. 
Zelo sem tudi ponosna, ko vidim, 
da vsi v naši družini najino vztraja-
nje, da je potrebno mlade seznaniti 
z delom na kmetiji in jim pokazati, 
da tudi trdo fi zično delo prinaša lepe 
sadove, posebej če na kmetiji delaš 
s srcem in ljubeznijo, upoštevajo in 
radi pomagajo na kmetiji. 

Kdaj in zakaj ste se odločili za rej-
ništvo?
Prve rejence sem sprejela, ko je bil 
sin Srečko star dvanajst let. Imam 
kar nekaj prijateljic in znank, ki so 
se z rejništvom ukvarjale pred mano 
in ko sem jih poslušala, koliko otrok 
v Sloveniji nima nikogar, ki bi ga ob-
jel ter stisnil k sebi, sem začela sama 
razmišljati o tem, da bi svojo skrb in 
ljubezen ponudila tudi drugim. Izku-
šenj iz vzgoje svojih otrok sem imela 
kar nekaj, po pogovoru z možem pa 
sem se odločila, da v rejništvo vza-
mem tri otroke ter si uredim status 
rejnice. Nenazadnje je bil to tudi 
majhen, a trdo prislužen prihodek, ki 
na kmetiji vedno pride prav. 

Z rejništvom se tako ukvarjate že 
več kot tri desetletja let in samo 
vi in rejenci vedo, koliko ljubečih 
vezi se je v tem obdobju stkalo 
med vami in njimi. Kaj je najpo-
membnejše v trenutku, ko se člo-
vek odloči za rejništvo? 
Med prvimi tremi rejenci, ki sem jim 
nudila skrb, je bil tudi šest tednov 
star dojenček, le nekaj več kot dva 
kilograma je imel in spomnim se, 
kako so mi nekateri dejali:  »Fani, 
'dost' si upaš.« Najdlje je pri nas 
rejnica Sanda, ki je prišla k nam kot 
osemmesečno dekletce, danes pa 
študira turistiko na Bledu. Ob njej 
imam še Barbaro in Denisa. Vsi re-
jenci in rejenke se radi vračajo in 
obujajo spomine na čas, preživet 
pri nas. Najbolj pomembno je, da 
otroka stisneš k sebi, da se pri temi 
počuti varnega. Najbolj vesela sem, 
ko pride k meni in mi odkrito reče: 
»Mami, veš, kako te imam rad.« Vsi 
rejenci naju z možem kličejo ata in 
mama. Zelo se trudim, da bi bili moji 

rejenci povezani s svojimi starši. Si-
cer so pa zame vsi otroci enaki. Sem 
tudi članica Društva rejnikov in rej-
nic. Rada bi pohvalila Center za so-
cialno delo Domžale, posebej gospe 
Marto Tomec in Maksimiljano Mali, 
ki se trudita, da bi se rejniki in rej-
nice stalno izobraževali. Vsakoletno 
letovanje, srečanje slovenskih rejni-
ških družin, miklavževanje in druge 
prireditve – povsod se družimo in si 
izmenjujemo izkušnje. Ob tem še 
hvala za pomoč pri akcijah občina-
ma Domžale in Lukovica, Krajevni 
skupnosti Dob, Rotary klubu Dom-
žale, Lcane, d. o. o., Vilar, d. o. o., 
Fiat Weit, Mladinski knjigi Domža-
le, Avtu Debevc, AC Kušar, pohva-
lim pa naj tudi Osnovno šolo Dob in 
Osnovno šolo Roje; res mi pomagajo 
pri vzgoji in učenju rejencev. 

Vaša življenjska pot je zelo pre-
pletena z vašo željo, da se stalno 
izpopolnjujete, pridobivate nova 
znanja, se učite. Morda kaj več o 
tem?
Nova znanja, pa naj gre za podro-
čje kmetijstva, rejništva ali osebne 
rasti, so me vedno pritegovala, zato 
sem vedno iskala možnosti, da iz-
vem še kaj novega in to uporabim 
pri vsakdanjem življenju. Tako sem 
po začetnem seminarju za rejnice 
redno udeležujem vsakoletnih izo-
braževanj v okviru Centra za soci-
alno delo Domžale, zelo pomembna 
so tudi mesečna srečanja rejnic in 
rejnikov; strokovno se izpopolnju-
jem na področju predelave mleka 
in ekološkega kmetovanja, odločila 
pa sem se tudi za izobraževanje  s 
področja managerskih znanj. Veliko 
dobrih stvari sem izvedela tudi na te-
čaju o predelavi mleka v mlečne iz-
delke, tečaju konzerviranja sadja in 
zelenjave ter tečaju izdelave kruha, 
potic in testenin. Lotila sem se tudi 
računalništva, saj v današnjem času 
računalnik nujno potrebuješ. 

Večkrat ste sodelovali tudi na raz-
stavi kmečkih dobrot na Ptuju.
Pred leti, največkrat sem razstavljala 
kruh, pri čemer sem se ob peki ve-
dno spomnila na nasvete moje mame 
in tašče. Kruh rada pečem še danes 
in se z njim, poleg z drugih stvari, 
predstavljam na različnih razstavah 
Društva podeželskih žena Domžale. 
V veliko veselje pa mi je bilo, ko 
sem za pšenični kruh z dodatki na 
Dobrotah slovenskih kmetij na Ptuju 
prejela zlato in bronasto priznanje. 

Več kot štiri desetletja ste članica 
Prostovoljnega gasilskega dru-
štva Žeje- Sveta Trojica? Kako ste 
pravzaprav zašli v gasilstvo in mu 
ostali zvesti do danes?
Na našem koncu skoraj ni družine, 
kjer ne bilo koga, ki je gasilec. Tako 
sem tudi sama pri 15 letih postala 
članica Prostovoljnega gasilskega 
društva Žeje-Sveta Trojica, kjer sem 
pridobila veliko znanja o varstvu 
pred požari, kar ti pride prav tudi v 
gospodinjstvu in na kmetiji, pridobi-
la pa sem tudi veliko prijateljev. 

Gasilci se vas posebej radi spo-
minjajo kot pridne gospodinje iz 
časov, ko ste s svojimi domačimi 
pridelki in pijačo postregli vse, ki 

so s prostovoljnim delom gradili 
vaš dom krajanov. V zahvalo so 
vam dali tudi priznanje. Kako se 
vi spominjate teh časov?
Še prej se spomnim, kako je atek 
pomagal pri urejanju »štale«, ki je 
bila naš prvi dom. Rekel je, naj grem 
z njim, da bom pomagala odnašati 
kamenje. Kasneje sem bila zraven, 
ko smo gradili dom. Rada se spomi-
njam številnih ljudi, med njimi tudi 
že pokojnega Marjana Cenclja, ki so 
dan za dnem s prostovoljnim delom 
gradili naš dom. Vaščanke smo ku-
hale in pekle, če je bilo potrebno. Še 
posebej rada pa se spomnim pokri-
vanja doma, ko sem pripravljala hra-
no za več kot 60 ljudi. Veliko lepih 
spominov! Res pa je tudi, da nikoli 
nisem in ne znam reči ne in na to sem 
zelo ponosna.

Ste tudi ustanovna članica Dru-
štva podeželskih žena in vse obdo-
bje sodelujete v njem.
Rada sem med svojimi prijateljicami 
Društva podeželskih žena Domžale, 
ki smo ga skupaj ustanovile in skupaj 
delamo v njem. Zavzemamo se, da 
bi naše delo bolje poznali, ga bolje 
cenili in vedeli, da je zdrav pridelek 
koristen vsem. Rada se predstavljam 
na razstavah, predvsem pa sem ve-
sela, ko se družimo, se skupaj izo-
bražujemo, skratka se imamo lepo. 
Rada delam tudi v Društvu upoko-
jencev Dob – Naš dom, kjer sem čla-
nica Upravnega odbora, vključena 
pa sem tudi v vodstvo Krajevne or-
ganizacije Rdečega križa Dob, kjer 
na območju naše krajevne skupnosti 
opravljamo humanitarno delo. 

Kako ste zadovoljni s svojo ži-
vljenjsko potjo?
Zelo sem zadovoljna. Lepo mi je, 
med domačimi, skupaj z možem, brez 
katerega ne bi uspela; med otroki in 
vnuki, na katere sem ponosna. Vesela 
sem, ker prihaja čas, ko imam nekaj 
časa tudi zase in greva kdaj pa kdaj z 
možem v toplice. Vse, kar si želim, je 
zdravje in še naprej prijazni trenutki 
z domačimi in vsemi drugimi.

Morda še kaj za konec?
Mislim, da sem povedala vse, pa ven-
dar bi rada rekla še nekaj. Zadovoljna 
sem, ker vsakomur lahko pogledam v 
oči, ker živim pošteno življenje, kar 
je največ, kar lahko človek ima. 

Hvala. Pa še nekaj. Ko sem prebra-
la obrazložitev Društva podežel-
skih žena Domžale, s katero so vas 
predlagali za KMETICO LETA, 
sem med drugim prebrala: »Fani 
Rožič dobro ve, da je današnji tem-
po življenja drugačen, da se vsem 
nekam mudi, zato vabi vse, ki ima-
jo težave s stresom ali prehitrim 
tempom življenja, da se oglasijo 
pri Rožičevih in se prepričajo, da 
je življenje na kmetiji prijetno in 
sproščujoče.« Prepričajte se.  

Prijetno praznovanje dneva žena, 
rojstnega dne ter vse lepo tudi ob 
materinskem dnevu, spoštovana Fani 
Rožič, in veliko zdravja, seveda!

Vera Vojska S prijateljicami iz Društva podeželskih žena Domžale.

Z vnuki in rejenci

Kot birmanska botra rejenki Barbari
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Enakost vseh živih bitij je prvič napove-
dala francoska revolucija, toda vseeno 
so v novi družbi ženske ostajale manj 
enakopravne. Vendar pa je revolucija 
označila pomembno prelomnico v na-
činu, kako so bile ženske predstavljene 
v poprej izrazito patriarhalnem druž-
benem svetu. Razmerje moči oziroma 
prevzemanje moči, ki v stalni dinamični 
napetosti zaznamujejo zadnji dve stoletji 
preoblikovanja odnosov med spoloma na 
ravni fi lozofi je, religije, politike in kul-
ture, je ključni pokazatelj prizadevanja 
žensk za lastno neodvisnost v sodobni 
družbi in kulturi.

Koliko Slovenk poznate, ki so pisale zgo-
dovino? Če ne veliko, to ni zato, ker se 
ženske v prejšnjih dveh stoletjih niso pre-
maknile izza štedilnikov, ampak zato, ker 
jih je zgodovina v večini primerov prezrla. 
Večstoletna prizadevanja in boji žensk za 
pravico do izobrazbe ter dela kot ključnega 
elementa ekonomskega preživetja družin so 
sodobno vlogo žensk sčasoma pripeljala ob 
bok večinskega deleža moških voditeljev na 
višjih družbenih položajih. Še več – poleg 
stereotipnega pogleda na žensko kot skrbno 
ženo, mater in gospodinjo v enem se istoča-
sno ženske počasi vzpenjajo kot politične in 
ekonomske veljakinje v mnogih državah. 
Vloga ženske v slovenski kulturi zahteva 
poglobljeno seznanitev s feministično teo-
rijo in ženskimi študijami, ki so se na našem 
prostoru razvijale v zadnjem stoletju. Eden 

Vloga žensk v kulturi

Gibanje, in s tem šport ter rekreacija, 
naj bi bilo del našega vsakdana. Zaradi 
zdravja, dobrega počutja, družabno-
sti, lepe postave, premagovanja stresa 
ali drugih motivov, ki jih posameznice 
najdemo za fi tnes, tek, tenis, smučanje, 
hojo ali sprehode. Pomembno se je pre-
mikati, ne glede na leta, vztrajati, če-
prav se včasih ne počutimo najboljše, 
zunaj dežuje ali pa smo ostale brez pri-
jateljice, ki bi nam delala družbo. Če se 
le prepričamo, smo bogato nagrajene: 
z iskrenejšim nasmeškom, zabavnim 
pripetljajem, prijetno utrujenostjo, še 
številnejšimi pohvalami o našem videzu 
ali najpomembnejšim – zadovoljstvom 
samih s sabo. 

Da smo postale športnice, 
je trajalo skoraj 2000 let ...
Preselimo se v leto 776 pr. n. št., v antično 
Grčijo. Prve olimpijske igre. Na športnem 
vrhuncu tako kot tekmovalci in kot gledal-
ci lahko sodelujejo le moški, »potuho« so 
imela le dekleta, ki še niso bila zaročena 
ali poročena. Morda zato, ker so bili na-
stopajoči le v »Adamovem kostumu« ali 
ker so enodnevne igre vključevale le tek 
na en stadij (192 današnjih metrov), skrat-
ka, zasedba je bila bolj ali manj izključno 
moška.
Zdaj preskočimo dobri dve tisočletji v 
leto 1896, ko so bile organizirane prve 
olimpijske igre moderne dobe. Pridevnik 
moderne morda ni ravno najbolj posrečen, 
saj so bile olimpijske igre spet v izključno 
moški zasedbi, si pa to oznako zagotovo 

O športu žensk malo zares in malo za hec

Domžalčanke, zasedimo drevored 
ob Kamniški Bistrici!

zaslužijo olimpijske igre 1900, v Parizu. 
Tokrat so na tekmovališča prvič stopile 
predstavnice nežnejšega spola, med 997 
športniki jih je bilo 22. V zgodovino se je 
kot prva ženska z olimpijskim odličjem 
zapisala Angležinja Charlotte Cooper, ki 
je v dolgem krilu in kravati zmagala med 
posameznicami v tenisu.
Prelomni dogodki so se zgodili še leta 
1964, ko so ženske v japonskem Tokiju 
prvič nastopile v moštvenem športu, in 
nato še nekateri, ki so ženskam omogočili 
pokazati svoje spretnosti in sposobnosti v 
različnih »moških športih«. Vsi so prive-
dli do zaključka, da smo ženske v športu 
enakovredne »močnejšemu« spolu, morda 
zaradi zgradbe telesa malce počasnejše in 
manj vzdržljive, a povsem enakovredne.

Tudi mamice so »od hudiča«
Začetek 20. stoletja je bil zaznamovan 
z razglabljanji o vključevanju žensk na 
olimpijske igre. Pogovori so se vrteli 
predvsem v smeri izčrpavanja žensk kot 
nežnejših bitij, ki naj bi še posebej po dalj-
ših (tekaških) preizkušnjah padale na tla 
in se onesveščale. Ženske so svoje atlet-
ske sposobnosti na olimpijskih igrah lahko 
pokazale šele 1928, pretirano poudarjanje 
»nežnosti« pa je kot ena izmed prvih strla 
leteča gospodinja z Nizozemske, Francina 
''Fanny'' Blankers - Koen, mati dveh otrok, 
ki je na olimpijskih igrah 1948 zmagala v 
kar štirih atletskih disciplinah. Na lanskih 
olimpijskih igrah je čez cilj maratonske 
preizkušnje prva pritekla 38-letna mama. 
Številne športnice se po rojstvu otrok in 
najrazličnejših prekinitvah športne karie-

re uspešno vračajo v svetovno elito. Zato, 
ženske, postanite ali ostanite športnice, 
četudi ob boku z vozičkom ali otroki. Žen-
ske se nismo dale in se ne smemo dati kar 
tako.

Praktično športanje med štirimi 
stenami (in še malo po stopnicah)
Športniki, ki jih gledamo in občudujemo 
po televizijskih zaslonih, so profesionalci, 
ki živijo za šport, večina pa jih od športa 
tudi živi. Tisti, ki ste bolj resno trenirali 
karkoli, veste, da že resno športanje naj-
stnikov zahteva ogromno energije, spod-
bude in odrekanja, da o fi nančnih vložkih 
niti ne govorimo. A osredotočimo se na 
nas, »navadne« ženske z družinami in 
službo in še kakšnim honorarnim delom 
povrhu, amaterke.
Ženske imamo za športanje (tako se ukvar-
janju s športom zadnje čase moderno reče) 
zelo različne motive: nekatere si želimo le 
gibati, druge želimo športati predvsem za-
radi druženja, tretje se borimo za skladno 
postavo za plažo, sveži zrak dela čudeže 
pri premagovanju stresa in še kaj bi se na-
šlo. Za šport iz kakršnegakoli razloga – ob 
energiji in močni volji (ker vsaj začetek 
največkrat ni prijeten) – potrebujemo čas! 
Ki pa ga nimamo, velikokrat tudi, če bi si 
ga želele vzeti. In na tem mestu pride v 
poštev alternativna defi nicija športa ... Že 
res, da je fi no in moderno vsak dan teči po 
tekočem traku v fi tnesu in se pretegovati 
na napravah v športnih centrih ... Kot šport 
pa lahko pojmujemo tudi pospravljanje, 
kjer treniramo roke in krepimo stegen-
ske mišice. Kaj pa dviganje in prenašanje 
otrok, mar niso to vaje za bicepse rok ali 
pa likanje in obešanje za mišice ramenske-
ga obroča? Nikakor ne trdim, da so hišna 
opravila v izključno ženski domeni, zago-
tovo pa jih lahko sprejmemo za daleč naj-
cenejši in najbližji fi tnes, kjer, če želimo 
večji učinek, pač večkrat odidemo v trgo-
vino in se vračamo po stopnicah, pogosteje 
in hitreje okopavamo vrt, polepšamo dan 
hišnim ljubljencem in podobno. Za špor-
tanje lahko štejemo tudi delanje počepov 
med umivanjem zob ali morda dviganje 
na prste ali zamahovanje z nogami med 
kuhanjem. In če si ob »hišnem športu« še 
trikrat na teden izborimo čas za vsaj po-
lurni tek, hojo, plavanje ali dejavnost, kjer 
dela celo telo – smo zmagale. Vse se da, če 
se hoče, v iskanju časa za šport je potrebno 
le združiti prijetno (oblikovanje telesa) s 
koristnim (opravljeno delo).
Zato ženske, športnice, steza ob Kamniški 
Bistrici vabi, vse prevečkrat sameva tudi 
trim steza na Šumberku – zasedimo ju, za 
bolj vesele in še lepše Domžale!

Bojana

vidnih dogodkov, tudi v mednarodnem 
pogledu, je Festival sodobnih umetnosti 
Mesto žensk, ki ga vsako leto organizira 
Društvo za promocijo žensk v kulturi. Na 
njem sodelujejo umetnice, teoretičarke, 
aktivistke s celega sveta, z namenom, da 
gledalce opozorijo na idejo o širitvi vse ve-
čje moči ženske ustvarjalnosti. Festival je 
pomemben tudi za slovenske ustvarjalke in 
teoretičarke, ker jim omogoča izražanje in 
posredovanje bistvenih sporočil o današnji 
politiki, družbi in kulturi.
Vendarle je zaposlovanje na kulturnem po-
dročju kočljiva tema, ki se v sodobnem slo-
venskem prostoru tiče predvsem žensk. »Če 
je v Sloveniji kultura zapostavljena glede 
na druge družbene dejavnosti, se od njih ne 
razlikuje vsaj po enem dejstvu: po zaposta-
vljanju žensk,« je zapisala nekdanja vodite-
ljica festivala Mesta žensk, Uršula Cetinski 
(Mladina, Evropejke v umetnosti in medi-
jih, 2001, št. 33). Dalje je nanizala nekaj 
zgovornih dejstev: »Delež žensk v Evropi, 
zaposlenih v kulturi in medijih, se razlikuje 
glede na posamezna področja in države, na 
splošno pa je žensk manj, še posebno na vo-
dilnih položajih. Mnoge ženske kariero pre-
kinejo med petim in sedmim letom službo-
vanja, ko so stare približno trideset let. To 
je čas, ko se posvetijo materinstvu, medtem 
ko se moški ravno v tem času s polno paro 
zaženejo v svojo kariero. Sicer pa trenutno 
evropsko kulturo, se pravi umetnost in me-
dije, kroji 40 odstotkov žensk. Največ jih 
najdemo v knjižnicah, arhivih, muzejih, na 

nižjih političnih pozicijah, v poklicih, pove-
zanih z administracijo, dokumentacijo ali 
pa delujejo kot različne asistentke. Narašča 
tudi delež žensk v medijih, vključno s tele-
vizijo in radiem, v založništvu, oglaševanju 
in digitalnih medijih. Povečuje se število 
žensk v vizualnih umetnostih in literaturi. 
Zelo malo jih še vedno zasledimo v glasbi, 
predvsem pri skladanju in dirigiranju, arhi-
tekturi, fotografi ji in kiparstvu. Prav za vse 
Evropejke pa je značilno, da napredujejo le 
do določene stopnje, nato pa naletijo na t. 
i. nevidno »stekleno steno«, ki jim prepreči 
napredovanje na pomembne položaje, kjer 
bi lahko zares odločale o usodi svoje stro-
ke.«
Zanimivo je tudi dejstvo, da obstaja zelo 
malo raziskav, ki bi nam statistično osve-
tlile položaj Slovenk v kulturi in umetnosti. 
Na spletni strani Urada za enake možnosti 
lahko beremo, da je delež žensk, (samo)
zaposlenih v kulturnem sektorju, relativno 
uravnotežen z deležem moških, vendar pa 
v Sloveniji nimamo podrobnejših analiz, 
v katerih kulturnih poklicih in na katerih 
področjih delajo. A nekatere organizacije 
in ustvarjalke opozarjajo, da je delež žensk 
med prejemniki sredstev za kulturno ustvar-
janje nižji, ter da so višja sredstva name-
njena področjem, kjer prevladujejo moški 
ustvarjalci. 
Torej, medtem ko ženske na kulturnem po-
dročju še vedno nimajo enakovrednega po-
ložaja, se vsaj nadaljujejo prizadevanja za 
odkrivanje ženskega dela v preteklosti in na 
tak način odpirajo vrata sodobnim ženam, 
da njihovo delo postane vidno.

Katarina Rus Krušelj

Utrinek z enega izmed tekov v visokih petah

Citratka Tanja Zajc Zupan sicer pra-
vi: »Lepa ženska je srečna ženska.« 
Če ona tako pravi, oziraje se na svojo 
lepoto, bo že držalo. Naslov pričujoče-
ga sestavka ni moj, z besedo močna pa 
seveda ni mišljeno fi zično močna ali 
morda celo kakorkoli zavaljena, če-
prav so tudi take kot ženske enakovre-
dne z drugimi, ampak duševno močna, 
zmagovalna ženska, kadar gre za težje 
življenjske preizkušnje, za izrazito ali 
vsaj kolikor toliko vpadljivo nenaklo-
njeno usodo. Zakaj torej tak naslov? 

Minule dni sem v Frančiškanski cerkvi 
na Tromostovju v Ljubljani zagledal znan 
obraz s svojega predavanja o retoriki na 
Univerzi za tretje življenjsko obdobje 
Grosuplje. Ker nisem bil čisto prepričan, 
sem se sprehodil po cerkvi kot kak izle-
tnik, maše takrat ni bilo, in ugotovil sem, 
da se ne motim. Ženska, po izobrazbi sla-
vistka, je goreče molila, kar sem doživljal 
kot nekakšno trofejo vsaj tistega dne. Po-
čakal sem, da je prva vstala, nakar sem 
se ji približal in jo nagovoril. Razgovor 
se je odvijal na kavici v bližnjem lokalu 
in na vrsto je med drugim prišel tudi pra-
znik dan žena. Prav ona je postavila de-
fi nicijo »Lepa ženska je močna ženska«; 
vse drugo, pravi, je sekundarnega zna-
čaja in manj pomembno. Izhajala je iz 
nekega konkretnega problema in ga ana-
lizirala. Ni si enostavno predstavljati, je 
začela, kakšno stisko doživlja ženska ob 
razpadu zakona, sploh, če so tu še otroci. 
Kot ženi se ji zamaje svet pod nogami, 
izgublja del svoje osebne identitete, ki se 
je izražal v vlogi žene, in ob tem se vedno 
znova uresničuje tudi kot ženska. V tem 
svojem ženskem bistvu je zdaj najbolj 
prizadeta. Zamaje se ji lastno samospo-
štovanje, občutek lastne vrednosti. To je 
tisto, kar mora predelati sama s seboj in 
znova pridobiti. Pomembno je, da ozave-

sti vse tiste vidike lastne osebnosti, ki ji 
govorijo, da je tudi samostojna ženska 
brez moškega, morda bo mati samohra-
nilka, prav tako vredna vsega spoštova-
nja in priznanja v družbi. Naj je še tako 
težko: enostavno se mora odločiti, da bo 
v življenju zmagovalka, in v to usmeriti 
vso svojo energijo. In tako naprej. Ali za 
vse to ni potrebna posebna moč?
Res pa je tudi, da razumsko lahko zelo 
hitro pospravimo vse na svoj prostor, 
srce pa potrebuje čas, da začuti olaj-
šanje, sprejme izgubo, da – če slovnica 
dovoli reči – »odžaluje« in da se umiri. 
Važno je imeti pred očmi, da vedno zmo-
remo več, kot si mislimo, da lahko. Se-
veda je v trenutnih ali konkretnih okoli-
ščinah pomembno, da ženska otrokom ne 
daje negativnih sporočil o očetu, čeprav 
čuti v sebi še tako bolečino. Pobegli mož 
je namreč še vedno oče njenih otrok in 
zato naj poudarja tiste njegove lastnosti, 
s katerimi se je kot oče izkazal. Naj mož 
ženo še tako razočara, otroci ga potre-
bujejo in ga tudi bodo. V vlogi očeta in 
mame bosta vedno, čeprav morda ne bo-
sta več partnerja, zato je pomembno, da 
znata ločiti med tema dvema vlogama. 
V takem smislu je potekal najin razgovor 
v počastitev, če ne kar poglobitev, dneva 
žena. Šlo je dejansko za nekakšen predo-
kus praznika.
Naj ob letošnjem dnevu žena vsem pred-
stavnicam ženskega spola ne le čestitam, 
ampak jim želim zlasti notranje moči 
za premagovanje vsakršnih življenjskih 
težav, kakršnihkoli, ne le takšnih iz gor-
njega primera. Tudi nasploh morajo biti 
ženske močne, da lahko krotijo svoje 
može, ne za vsako ceno, ampak če je 
potrebno. Vse najboljše torej in mnogo 
cvetja, duhovnega in naravnega.
   

Ivan Kepic

Ob 8. marcu

Lepa ženska je močna ženska

Znana je ugotovitev, da je odnos neke 
družbe do žensk merilo za njeno demo-
kratičnost. Na simbolni ravni se ta odnos 
kaže zlasti v institucijah oblasti: v parla-
mentu, v vladi, v političnih strankah.

V tradicionalno moško polje politike so bile 
ženske pripuščene zelo pozno. Ženske so v 
Sloveniji pridobile volilno pravico šele po 
2. svetovni vojni, v primerjavi z razvito Švi-
co, kjer so ženske pridobile to pravico šele 
leta 1971, pa še vedno spodobno zgodaj.
Pravno-formalno so pravice ženskih in mo-
ških pri nas izenačene, kar pa še ni zadosten 
pogoj za enake izhodiščne možnosti za do-
seganje enakega položaja.
Slovenija je s podpisom različnih mednaro-
dnih sporazumov in sprejemom Zakona o 
enakih možnosti moških in žensk, sprejetim 
2002, dobila krovni zakon,  ki daje teme-
lje za izboljšanje položaja žensk in nalaga 
lokalnim skupnostim, da v okviru svojih 
pristojnosti spodbujajo in ustvarjajo enake 
možnosti za oba spola.
Smernice za enakost žensk in moških v lo-
kalnem razvoju so lahko v pomoč, kako pri 
načrtovanju konkretnih aktivnosti ustvarjati 
pogoje za zagotavljanje enakih pravic ter 
ustvarjanju enakih možnosti in priložnosti 
za ženske in moške, ki živijo v tem lokalnem 
okolju. In kako te smernice uveljavljati?
Naj se dotaknem le enega teh vidikov: vidik 
enakosti spolov v lokalnem načrtovanju in 
razvoju. 
Lokalni razvoj zajema različna področja, 
vključno s prostorskim načrtovanjem (n. 
pr. trgovine, vrtci in šole, delovna mesta, 
rekreacijski centri itd), ponudbo prostoča-
snih storitev z aktivnostmi na prostem, na 
primer v parkih in na javnih površinah, soci-
alno vključenostjo, vprašanji ekonomskega 
razvoja, obnove kraja, prevoza, zagotavlja-
nja stanovanj. Ženske in moški te storitve 
in ukrepe uporabljajo različno: na primer, 
ženske v večji meri kot moški potujejo med 
domom, vrtcem, šolo, trgovino in službo, 
moški se pogosteje kot ženske udejstvujejo 
v prostočasnih dejavnostih (rekreacija, dru-
ženje s prijatelji). To pomeni da se morajo 
specifi čne potrebe žensk in moških upošte-

Ženske v politiki
vati pri načrtovanju, oblikovanju in izvaja-
nju ukrepov in storitev glede zaposlovanja, 
dostopu do storitev kulturnega in športnega 
življenja, javnega prevoza, izobraževanja in 
družinskih obveznosti.
Smo v Domžalah pri uveljavljanju tega vi-
dika na pravi poti?
Pri doseganju vizije uveljavitve enakih mo-
žnosti igrajo ključno vlogo izvoljeni člani 
in članice Občinskega sveta. Ti lahko zago-
tovijo, da se zaveza njihovega Občinskega 
sveta odraža v takšnih strategijah, načrtih 
in poslanstvu kot jih ponujajo smernice za 
enakost žensk in moških. Z večjim deležem 
žensk v politiki, od lokalne do evropske bi 
zagotovo cilje dosegli hitreje in kakovostne-
je. 
Zastopanost žensk v lokalni politiki, če se 
omejim na Občinski svet je z 32% dokaj 
visoka, v slovenskem parlamentu je le 13% 
poslank, poprečna zastopanost žensk v na-
cionalnih parlamentih držav članic EU je 
23%, v Evropskem parlamentu pa jih deluje 
33%. Če upoštevamo, da je populacije žen-
sk v skupni populacije več kot polovica in 
da ženska pamet dokazano ni slabša od mo-
ške, potem ti dosežki niso zadostni. Razlo-
gov, zakaj se ženske kot volivke in tudi kot 
kandidatke ne udeležujejo volitev, je več. 
Enakost spolov v družbi ni razumljena kot 
vrednota, pričakovanja do žensk v močnem 
katoliškem okolju so drugačna, sporočila 
mnogih medijev doseganju enakosti niso 
naklonjena (Kdo že skrbi za čiste moške 
srajce in brezhibno čist in dišeč WC v ogla-
snih sporočilih?).
Naj ne zveni preveč šovinistično oseben 
spomin: ob okroglem jubileju pred 20 leti 
so mi sodelavke in sodelavci v šoli pokloni-
li  leseno desko z napisom: Koliko sovražni-
kov ima sposobna ženska? Vse nesposobne 
moške!
Pred mednarodnim praznikom žensk, 
8. marcem, se velja temeljiteje zavezati k 
zagotavljanju možnosti in uresničevanju 
zavez za doseganje enakosti spolov v zado-
voljstvo vseh ljudi.

Andreja Pogačnik Jarc

Utrinki z delavnic »Udejanjimo integracijo načela enakosti spolov«, ki jih je izvajal Urad je 
enake možnosti
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Rotary klub Domžale je lani slo-
vesno praznoval prvih deset let 
svojega uspešnega dela, v katerem 
največ skrbi, predvsem pa fi nanč-
nih sredstev, namenja dobrodelni 
dejavnosti. 

Njihove skrbi so bili deležni različne 
organizacije in posamezniki, ob pra-
znovanju desetega rojstnega dne pa 
so sklenili, da občanom in občankam 
naše občine, pa tudi vsem drugim, 
ki zaradi različnih potreb prihajajo 
v občinsko stavbo v Domžale, na 
Ljubljanski cesti 69, podarijo tri defi -
brilatorje ter z njimi zagotovijo večjo 
varnost na mestih, kjer se vsakodnev-
no zadržuje veliko ljudi. V Evropi 
in tudi v Sloveniji so bolezni srca 
in ožilja najpogostejši vzrok smr-
ti. V primeru akutnega zastoja srca 
zaradi srčnega infarkta je možnost 
preživetja odvisna predvsem od hi-
tre pomoči. Prav temu so namenjeni 
podarjeni defi brilatorji, nameščeni 
na lokacijah, kjer se dnevno zadržuje 
večje število ljudi. 
Prvi defi brilator je bil izročen Pro-
dajnemu centra BREZA, ob njego-
vem 12. rojstnem dnevu, drugega 
pa je vodstvo Rotary kluba Domžale 

Župan sprejel vodstvo in se zahvalil za darilo  

Defi brilator – darilo 
Rotary kluba Domžale 
občanom in občankam

11. februarja izročilo županu Toni-
ju Dragarju v prostorih občine, kjer 
bo defi brilator nameščen ob vhodu 
v stavbo. Tretjega bodo rotarijanci 
izročili vodstvu Trgovskega centra 
Mercator, kjer ga bodo lahko koristili 
tudi tisoči obiskovalcev knjižnice. 
Vodstvo Rotary kluba Domžale, po 
desetih letih ga znova vodi njegova 
prva predsednica Viktorija Vehovec, 
Zoran Vitorovič, ki je klub vodil prav 
v jubilejnem letu, mag. Marko Vresk 
in Boris Mrak, se je udeležilo spre-
jema pri županu. Izročili so mu dra-
goceno darilo in povedali, da bodo 
v kratkem z Zdravstvenim domom 
Domžale podpisali pogodbo o vzdr-
ževanju defi brilatorja, občina pa bo 
usposobila ljudi, ki bodo v primeru 
potrebe občanom in občankam lahko 
pomagali. Pri tem je bilo poudarjeno, 
da je uporaba omenjenega pripomoč-
ka, ki ima vgrajen tudi EKG, zelo 
enostavna, pa vendar nepogrešljiva 
v primerih zdravstvenih težav, saj z 
njim lahko rešimo človeško življe-
nje. 

Ob tem je nova predsednica Viktorija 
Vehovec poudarila, da bo humanitar-
na dejavnost Rotary kluba Domžale 

tudi v prihodnje najpomembnejši del 
programa, v okviru katerega si bodo 
prizadevali, da bodo pomagali zlasti 
tistim, ki pomoč posebej potrebujejo 
– tudi zaradi težav, ki so zaradi go-
spodarske situacije vse večje. Izrazi-
la je zadovoljstvo, da bo defi brilator 
služil vsem, ki bodo obiskovali »ob-
činsko stavbo«, saj so med njimi tudi 
tisti, ki preko Rotary kluba darujejo 
tistim, ki pomoč najbolj potrebujejo. 
Zabeležili smo tudi izjavo Zorana 
Vitoroviča, predsednika Rotary klu-
ba Domžale v letu, ko je bila sprejeta 
odločitev za nakup treh defi brilator-
jev: »Zelo sem zadovoljen, da bomo 
z darilom Rotary kluba Domžale, za 

katero smo se odločili ob njegovem 
10. rojstnem dnevu, pomagali, hkrati 
pa upamo, da bomo vse tri defi brila-
torje uporabili kar najmanjkrat. Če 
pa jih bomo, bom vesel, če bomo z 
njim rešili človeško življenje.« Žu-
pan Toni Dragar je ob zahvali za 
dragoceno darilo poudaril, da je po-
nosen na delo vseh društev in klubov, 
še posebej tistih, ki se ukvarjajo s hu-
manitarno in dobrodelno dejavnostjo 
ter pomagajo ljudem, ki so v social-
nih stiskah. Rotary klubu Domžale je 
zaželel veliko uspešnih projektov ter 
uspehov pri njihovem delovanju. 

V. 

Že skoraj pomladna pustna sobo-
ta, 21. februarja, je na tradicional-
no spominsko slovesnost na Oklo 
privabila na stotine ljudi, ki so se 
poklonili žrtvam tragedije pred 
65 leti. Organizatorji, Združenje 
borcev za vrednote NOB Dom-
žale, Krajevna organizacija ZB 
Ihan in Krajevna skupnost Ihan, 
so pred spomenik položili venca, 
prižgane so bile sveče, številni 
praporščaki pa so se s praporji 
poklonili padlim v tragediji.

Tradicionalno slovesnost, ki jo v 
zadnjih letih vsako leto obišče več 
ljudi, je začela Marija Majhenič, 
predsednica Združenja borcev za 
vrednote NOB, ki je v kratkem 
nagovoru poudarila, da spomin na 
Oklo in druge dogodke v drugi sve-
tovni vojni ne bi smel zbledeti.

Voditeljica Ana Lenič je priredi-
tev vodila z izbranimi besedami, 
s katerimi je večkrat spomnila na 
svobodo, po kateri so borci hrepe-
neli, sanjali in umirali, ter zaželela 
vsemu svetu veliko miru. O hrepe-
nenju in ponosu na borce je govoril 
tudi Boštjan Urbanija, predsednik 
Sveta Krajevne skupnosti Ihan, ki 
je poudaril, da se tudi mladi zave-
dajo pomena zgodovine in so nanjo 
ponosni. Podobno je razmišljal 
slavnostni govornik Toni Dragar, 
župan Občine Domžale, ki se je ob 
tej priložnosti spomnil tudi janu-
arja – svetovnega dne holokavsta, 
ki smo se ga spomnili tudi v Slo-
veniji, ter med drugim dejal: »Čas 
med 1941 in 1945 so zaznamovale 
tudi slovenske žrtve, med katerimi 
so okupatorji z našega ozemlja v 
koncentracijska taborišča in zapo-
re odpeljali več tisoč Slovencev in 
Slovenk. Približno 10.000 jih je 
umrlo v nemških taboriščih, več 
kot 2.000 se jih nikoli ni vrnilo iz 
italijanski taborišč. Za preživelimi 

65 let od tragedije Zasavsko-kamniškega odreda

Oživele vse poti, ki vodijo na Oklo
pa so ostala leta trpljenja in gro-
zot, ki so jih zaznamovala za vse 
življenje. In ob tem je treba še en-
krat, pa če bo potrebno, še stokrat, 
ponoviti: šele močno antifašistično 
odporniško gibanje narodno-osvo-
bodilnega boja, katerega del je bil 
tudi Kamniško-zasavski odred, je 
zaustavilo genocid nad našim naro-
dom ter nas povezalo z zmagovito 
koalicijo demokratičnih zavezni-
kov. Tako kot 27. januar, svetovni 
dan spomina na žrtve holokavsta, 
tudi spomini na tragedijo Kamni-
ško-zasavskega odreda na Oklem 
niso le priložnost, da se spomnimo 
ter obsodimo grozote in tragedije, 
temveč predvsem priložnost, da se 
upremo in obsodimo naraščajoče 
negativno obravnavanje posame-
znika, da obsodimo nesmiselno 
trpljenje civilistov po vsem svetu, 
ki trpijo zaradi vojn in spopadov. 
Vsepovsod moramo najti mirne na-

čine za dokončne rešitve in odpra-
vo konfl iktov, za poti, kjer bo pro-
stor le za strpnost, neizključevanje, 
dialog, medsebojno spoštovanje in 
priznavanje etičnih, verskih, kul-
turnih in vseh drugih razlik. Najti 
moramo način, da bo svetu vladal 
mir in da bomo prav vse bodoče 
rodove obvarovali pred strahota-
mi vojn, ki prizadenejo človeštvu 
nepopisno trpljenje. Zato bomo 
tudi prihodnje leto prišli na Oklo. 
Prišli bomo počastit spomin na vse 
padle – na Oklem in na vseh drugih 
bojiščih, na katerih so se in ste se 
borili za svobodo, ki jo uživamo. 
Borili za mir, ki si ga bolj kot kdaj-
koli želimo danes – za nas in za vse 
bodoče rodove.« 

V kulturnem programu so partizan-
ske pesmi zelo lepo prepevali člani 
Moškega pevskega zbora Radomlje 
pod vodstvom Marka Tirana, s 

svojimi recitacijami in pesmimi so 
učenci Osnovne šole Ihan poveda-
li, da si, ko z drobnimi koraki hitijo 
v prihodnost, v njej želijo sreče in 
miru, venček partizanskih je zaigral 
harmonikar Anže Zavrl, zapela pa je 
tudi Silva Kosec. 

Utihnila je partizanska pesem, spo-
mini na tragedijo, ki jih zlasti preži-
veli, med katerimi se je slovesnosti 
udeležil Rado Kokalj, in sorodniki 
padlih oživljajo tudi med letom, so 
potihnili.  Na Oklem sta spet tišina 
in mir, vendar le do februarja 2010, 
ko se spet dobimo na eni najmnožič-
nejših spominskih slovesnosti v naši 
občini ter vsi skupaj pritrdimo bese-
dam, da je prisotnost na omenjeni 
slovesnosti učna ura zgodovine, na 
kateri se spomnimo žrtev vseh vojn 
in si vedno znova želimo miru. 

V. Vojska 

Na občnem zboru Krajevne or-
ganizacije Društva izgnancev 
Slovenije Domžale smo soglasno 
podprli prizadevanje našega dru-
štva, da bi nekdanjim izgnancem 
in beguncem povrnili gmotno 
škodo, nastalo med drugo svetov-
no vojno, na katero čakamo že več 
deset let.

Kot smo lahko prebrali v glasi-
lu izgnancev Vestnik, je društvo 
Medresorski komisiji Vlade RS za 
obravnavanje vprašanj vojne škode 
in Ministrstvu za pravosodje posre-

Društvo izgnancev Domžale

Predolgo čakanje na 
povračilo gmotne škode

dovalo še dodatna gradiva o premo-
ženju, ki so ga v Sloveniji leta 1945 
zapustili Nemci, Avstrijci in Madža-
ri na račun reparacij in vojne škode. 
To premoženje država zadržuje že 
63 let, namesto da bi ga uporabila 
za poplačilo vojne škode. Ob tem 
pa je treba vedeti, da je povprečna 
starost slovenskih izgnancev in be-
guncev 76 let, vse več jih potrebuje 
posebno skrb in pomoč. Zato bi že-
leli, da se pristojno ministrstvo čim 
prej seznani s celotnim gradivom in 
dopolnjeni zakon pošlje v razpravo 
in sprejem Državnemu zboru RS.

Sicer pa se v društvu pripravljamo 
na letošnjo osrednjo prireditev – 
prvi kongres izgnancev in bugun-
cev, žrtev nacifašizma, ki bo 6. ju-
nija 2009 v Ljubljani in se ga bomo 
udeležili tudi člani in članice Kra-
jevne organizacije Društva izgnan-
cev Domžale.

DIS Domžale  

Sredi februarja so se na rednem 
letnem občnem oboru zbrali čla-
ni in članice Prostovoljnega in-
dustrijskega gasilskega društva 
Helios, v okviru katerega delu-
jejo tudi profesionalni gasilci iz 
Centra požarne varnosti Dom-
žale. Na občnem zboru so se jim 
pridružili predstavniki sose-
dnjih prostovoljnih in industrij-
skih društev, Marjan Slatnar, 
častni predsednik Gasilske zveze 
Domžale, ki je predstavljal tudi 
PGD Domžale – mesto, hkrati 
pa je član IPGD Helios ter Peter 
Gubanc, vodja Oddelka za pre-
moženjske zadeve Občine Dom-
žale, v okvir katerega spada tudi 
civilna zaščita, s strani katerega 
je bil prisoten poveljnik štaba, 
Marko Žagar. Vse prisotne je ob 
začetku pozdravil predsednik 
mag. Marko Vresk, ki je besede 
dobrodošlice še posebej namenil 
upokojenim sodelavcem. 

Pod predsedstvom Rudija Volčini-
ja je bilo najprej na vrsti poročilo 
predsednika mag. Marka Vreska, 
ki se je dotaknil tudi sedanje go-
spodarske krize, ob tem pa pou-
daril, da se gasilstvo uvršča med 
najvišje prioritete, kar nenazadnje 
dokazuje tudi 498 gasilk in ga-
silcev od skupaj 909 zaposlenih. 
Leto 2008 je posebej zaznamo-
valo organizirano usposabljanje, 
v katerem je sodelovalo skoraj 
200 udeležencev, ki so pridobili 
nova znanja oz. osvežili dose-
danja, uspešno so pripravili dve 
ekskurziji, pripravili vajo na temo 
pravočasnega zapuščanja stavb, 
povabili medse sodelavce, njiho-
ve družine pa tudi otroke iz vrtcev 
in šol, ki na Količevo radi pride-
jo. Pohvalil je izhajanje Tednika, 
ki ga tudi s gasilskimi vsebinami 
ureja Marjan Bolhar, predstavil 
nove naloge CPV, ki so pomenile 
tudi pet novih profesionalnih ga-
silcev, skrb za mlade gasilce, ki 
so se tudi letos vključili v PIGD 
Helios, svoje poročilo o uspešnem 
delu pa zaključil s sporočilom: 
»Ne izpustimo tega, kar imamo 
in za kar so se borili naši predho-
dniki!« Iz poročila poveljnika in 
Centra za požarno varnost Dom-
žale smo izvedeli, da so imeli v 
letu 2008 176 intervencij, od česar 
je bilo 56 požarov, ostalo so bile 
tehnične intervencije, med katere 
štejejo posredovanja v prometu, 
ob izlivu nevarnih snovi ter druge 
pomoči gasilcev, izvedeli pa smo 
tudi nekaj o izvajanju koncesije 
za zagotavljanje varnosti v trojan-
skih predorih, v okviru katere so 
1. julija 2008 začeli zagotavljati 
dežurstvo. Posebej razveseljiva je 
bila informacija, da v letu 2008 v 
Heliosu ni bilo nobenega požara, 
le 16 izrednih dogodkov, kjer je 
bilo potrebno posredovanje ga-
silcev oz. zaposlenih. Opravili so 
tudi dve vaji, v redno usposablja-
nje v gasilstvu je bilo vključenih 
več kot 400 članov. Sodelovali so 
tudi na društvenih in sektorskih 
vajah, dnevih odprtih vrat, se še 
posebej angažirali v mesecu po-

Občni zbor Prostovoljnega industrijskega 
gasilskega društva Helios

Gasilstvo je neločljivi del 
Heliosa, naše tovarne, 
našega življenja in nas 
samih

žarne varnosti ter skrbeli za redno 
pripravljenost za morebitno posre-
dovanje.

Gostje in prijatelji iz sosednjih 
PGD so vsi po vrsti pohvalili delo 
društva in meddruštveno sodelo-
vanje ter zaželeli, da bi IPGD He-
lios še naprej tako uspešno delal. 
Sledil je sprejem programa dela za 
leto 2009, v katerem bodo poseb-
no skrb namenili: širitvi pomena 
preventivnega delovanja ter uspo-
sobljenosti za varstvo pred poža-
rom; ta pomen bodo skušali širiti 
tudi na vsa druga podjetja v siste-
mu Helios; nadaljevali bodo akci-
jo »Gasilnik v vsak dom in vsak 
avto«, posebno skrb namenjali 
usposabljanju in gasilskim vajam, 
povečali dejavnosti v mesecu po-
žarne varnosti, sodelovali z vrtci 
in šolami; izdajali Tednik ter tudi 
sicer povečali informiranje na to 
temo; sodelovali na tekmovanjih, 
za delo na tem področju bodo uve-
dli ciklus predavanj za zaposlene 
in občane, kjer naj bi pridobili 
nova znanja oz. obnovili že pri-
dobljena; pripravili ekskurzije, 
sodelovali z drugimi in predvsem 
naredili vse, da bodo dobro uspo-
sobljeni za preventivno dejavnost 
in posredovanje ob požarih. 

Sledil je slovesen vstop novih čla-
nov v društvo, podelitev priznanj 
za 10-letno in 20-letno zvestobo 
društvu. Spominska priznanja 
so za 30-letno zvestobo prejeli 
Milan Vidovič, st., Rajko Rihtar, 
Aleksander Rebula in Janez Kralj. 
Marjan Bolhar, dolgoletni urednik 
Tednika je prejel posebno spo-
minsko darilo ter posebej glasen 
aplavz, s spominskimi priznanji 
pa so spomnili vseh, ki so se v 
preteklem letu upokojili. 

Tudi letošnji občni zbor PIGD 
Helios je dokazal, da se vlaganja 
v gasilsko dejavnost v Heliosu bo-
gato obrestujejo, hkrati pa tudi, da 
dobra usposobljenost gasilcev in 
profesionalcev zagotavlja varno 
življenje vseh v občini. »Gasilec 
si ali pa nisi,« smo slišali na obč-
nem zboru ter se prepričali, da so 
vsi člani PIGD Helios gasilci, ki 
se še kako dobro zavedajo svojega 
plemenitega poslanstva ter ga v 
celoti tudi izpolnjujejo.

V. 
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Četrtek, 19. marec 2009
ob 10.00 in 16.00 – Projekcija za 
osnovne in srednje šole
ob 18.00 – Gib stene/The Move-
ment of a Wall, 42'
Slovensko pustolovsko tekmova-
nje 2007/Adventure Race Slovenia 
2007, 17'
Potovanje rdečega hladilnika/Jour-
ney of a Red Fridge, 52'
ob 20.00. uri – Neskončni vozel/
The Endless Knot, 52'
Pasja obsedenost/Dog Gone Addic-
tion, 67'

Petek, 20. marec 2009
ob 10.00 – Projekcija za osnovne in 
srednje šole
ob 16.00 – Plezanje do skrajnosti/
Climbing to the Limits, 50'
*Led, kaos in iskanje norosti/Ice, 
Anarchy and Pursuit Of Madness, 
28' 
Če ne padeš …/If You´re not Falling 
…, 8'
ob 18.00 – *Žeja kamnitega morja/
The Thirst of a Stone Sea, 79'
Divjina Visokih Tater/High Tatras, 
52'

Društvo za gorsko kulturo Domžale 

Povabljeni na  
3. mednarodni festival 
gorniškega fi lma 
od 16. do 20. marca

V soboto, 14. februarja, je bilo or-
ganizirano 2. regijsko tekmovanje 
v veleslalomu za gasilsko mladino 
na smučišču Soriška planina. Or-
ganizacija tekmovanja je poteka-
la v okviru Regije Ljubljana III.

Tekmovanje v veleslalomu smo 
načrtovali že en teden prej, vendar 
smo ga bili primorani zaradi sla-
bih vremenskih razmer prestaviti. 
Kot se je izkazalo, je bila odločitev 
prava, saj nas je na praznik valen-
tinovega na Soriški planini pričakal 
sonček in prava zimska idila.

Na začetku smo bili najprej dele-
žni nekaj osnovnih navodil s strani 
predsednika Komisije za mladino 
Regije Ljubljana III, Slavka Jalov-
ca, potem pa je sledila razdelitev 
smučarskih kart, bonov za malico 
ter štartnih številk.

Gasilsko 
veselje na 
snegu 2009

ob 20.30 – Lightning Strike v Arwa 
Towerju/ Lightning strike – Arwa 
Tower, 50'
*Po robu/The Sharp End, 60' 
*Film ne bo podnaslovljen v slo-
venščini. 

Vstopnice so v prodaji štirinajst dni 
pred prireditvami, ob delavnikih od 
10. do 12. ure, ob sredah tudi od 15. 
do 17. ure, v upravi Kulturnega doma 
Franca Bernika Domžale (Ljubljanska 
cesta 61, Domžale, vhod z dvorišča, 
kletni prostori) ter uro in pol pred pri-
četkom prireditev na blagajni Kultur-
nega doma Franca Bernika Domžale.
Informacije in rezervacije vstopnic po 
telefonu: 01 722 50 50 ali preko elek-
tronske pošte: info@kd-domzale.si. 
Cena vstopnic:
Posamezni sklopi fi lmov 5 €; 20-od-
stotni popust za dijake, študente, upo-
kojence in registrirane alpiniste: 4 €.

Več informacij o 3. festivalu med-
narodnega gorniškega fi lma na sple-
tni strani http://imffd.com/index.
php?lang=si.

Dobrodošli!

Otroci so pohiteli na sedežnico in 
vlečnico, da bi pred »zaresnim« tek-
movanjem na hitro naredili še nekaj 
zavojev. Ker je bilo mentorjev do-
volj, je bilo poskrbljeno za vse: tako 
za varnost mladih, ki so švigali po 
belih strminah, kot tudi za pomoč 
pri izpeljavi tekmovanja.

Kljub nekaj tehničnim zapletom 
smo nekaj čez 10. uro pričeli s star-
tom. Z ne preveč zahtevno progo so 
se najprej spopadli najmlajši tekmo-
valci, stari 8 let in manj. Nadaljevali 
so tekmovalci po tekmovalnih ka-
tegorijah, vse do mladincev, starih 
14 in 15 let. Otroci so tekmovali v 
desetih različnih kategorijah (glede 
na starost in spol). Seveda smo se 
med sabo pomerili tudi mentorji, 
ki smo tekmovali ločeno po spolu, 
in sicer pod in nad 35 let, povsem 
v svoji kategoriji pa so tekmovali 
t. i. gasilski veterani (nad 50 let), 
brez katerih si zagotovo težko pred-
stavljamo tako smučarsko kot tudi 
gasilsko znanje.

Vsega skupaj je tekmovalo 105 
otrok in 58 mentorjev, od tega je bilo 
iz GZ Domžale 88 udeležencev.

Po končanem tekmovanju je sledila 
najprej okrepitev s čajem, hot-dogi 
in golažem ali joto, potem pa težko 
pričakovana razglasitev rezultatov 
– kot se spodobi: s stopničkami za 
najboljše. Zmagovalci posameznih 
kategorij so prejeli pokale, prvi trije 
pa medalje. 

Po čudovito preživetem dnevu in 
nepozabnih dogodivščinah gre 
posebna zahvala Slavku Jalovcu, 
predsedniku Komisije za mladino 
Regije Ljubljana III, članom komi-
sije ter vsem pridnim delovnim ro-
kam smučišča Soriška planina, ki so 
zares dobro pripravili progo in orga-
nizali tekmovanje. Srečanja se tako 
vsi, organizatorji, mentorji in otroci, 
veselimo tudi drugo leto.

Otroci so naše največje bogastvo 
in lepo je videti in sodelovati pri 
dogodkih, ki naše mlade gasilske 
nadobudneže vzpodbujajo tudi na 
snegu oziroma v času, ko zanje ni 
predvidenih drugih gasilskih aktiv-
nosti. 

Lucija & Jani

Sicer je minilo že nekaj mesecev, 
ampak vseeno velja tudi preko 
Slamnika v imenu krajanov izreči 
zahvalo in priznanje Jožetu Ro-
žiču iz Doba, da je prostovoljno, 

»Udarniška« obnova kažipotov
dobesedno udarniško, obnovil dva 
kažipota, na vrhu Sv. Trojice in pri 
Rapov'c na Gorjuši. Jožetu, ki je bil 
sicer rojen pri Celarju na Sv. Trojici, 
ter še vedno rad in redno obiskuje 

naše kraje, se za vzgled prostovolj-
stva ter prispevek k urejeni podobi 
krajev lepo zahvaljujemo.  

R. R.

Obnovljena kažipota na Sv. Trojici in na Gorjuši

Naslov prispevka je misel dr. 
Rudolfa Steinerja, utemeljitelja 
biološko-dinamičnega kmetova-
nja, in v njej sem našla števil-
ne odmeve letošnjega občnega 
zbora Društva Ajda Domžale. 
To povezuje kmetovalce, vino-
gradnike, vrtičkarje, čebelarje 
in ljubitelje zdrave prehrane. 
Občni zbor so zbrani skupaj s 
pevko Silvo Kosec začeli z znano 
narodno Slišala sem ptičko pet'. 
Sledila je okrogla miza, ki jo je 
vodil predsednik Jože Grablje-
vec. Na njej so izmenjali izkušnje 
iz biodinamičnega kmetijstva, 
največ skrbi pa namenili upo-
rabi naravnih gnojil, potrebnim 
analizam zemlje, pripravi zemlje 
za spomladansko setev, upora-
bi baldrijana ter preparatov za 
kompostnike, zavzeli pa so se 
tudi za več pomoči Ministrstva 
za kmetijstvo. 

Občni zbor se je pričel s poročilom 
Jožeta Grabljevca, predsednika 
Društva Ajda, o aktivnostih, opra-
vljenih v letu 2008: 12 predavanj z 
aktualnimi problematikami, 28 de-
lavnic, med njimi obrezovanje sa-
dnega drevja ter izdelava premaza 
zanj, mešanje, izdelava in zakopa-
vanje ter izkopavanje preparatov, 
izdelava ekološkega mila, tečaji o 
biodinamiki, zdravi prehrani, nabi-
rali pa so tudi zelišča. Opravili so 
šest zelo pomembnih akcij, kot so: 
redčenje plodičev, obiranje jabolk, 
nabava Demeter jabolk, žit in na-
ravnih gnojil, pripravili so štiri pri-
spevke za TV Slovenija (shranje-
vanje pridelkov, priprava zemlje 
ter o sadnem drevju), obiskali so 
dve biodinamični kmetiji v Avstri-
ji ter sejem Biofach v Nemčiji ter 
sami sodelovali na šestih sejmih. 
Predsednik je poročal o delu sku-
pin ter se ob koncu zahvalil vsem, 
ki so kakorkoli prispevali k dobre-
mu delu društva. V zelo zanimivi 
razpravi so največ govorili o delu 
skupin, pa tudi  genski tehnologiji 
v kmetijstvu in na krožniku, o če-
mer je razpravljal Miha Kosec, ki 
je tudi opozoril, da še vedno ni ste-
kel postopek sprejetja tovrstnega 
zakona v slovenskem parlamentu. 
Poročilo je bilo sprejeto, nato pa 
so se lotili programa dela za leto 
2009.

Društvo Ajda Domžale

Smisel sveta uresničuje delo človeka, 
presvetljeno z modrostjo in prežeto z ljubeznijo

pri negovanju zemlje, rastlin 
in živali je na vseh razvoj-
nih stopnjah potrebno upo-
števati zakonitosti življenja 
v sozvočju z naravnimi in 
kozmičnimi ritmi, z energi-
jami planetov in ozvezdij;
uporaba setvenega koledar-
ja Marie Thun in Matthiasa 
K. Thuna;
kolobarjenje po zaporedju 
kozmičnih impulzov za plo-
dove, korenovke, cvetlice in 
listnate rastline;
poraba biološko-dinamičnih 
pripravkov za škropljenje in 
kompost, za vzpodbujanje 
zdravega razvoja in zaščito 
rastlin;
gnojenje in oživljanje tal s 
pravilno prepariranim kom-
postom in naravnimi mine-
ralnimi gnojili.
Ta metoda pa ne dovoljuje 
uporabe industrijsko izde-
lanih umetnih gnojil in mi-
neralov; uporabe kemičnih 
sredstev za zatiranje rastlin-
skih bolezni, škodljivcev in 
plevelov; uporabe konven-
cionalnih in gensko spre-
menjenih ali s kemičnimi 
sredstvi razkuženih semen 
in organizmov ter uporabe 
rastnih vzpodbujevalcev 
kemičnega in hormonskega 
izvora pri vzreji živali in 
zdravljenju. 

Če še ne veste, 
kateri so temeljni 
poudarki biološko-
dinamične meto-
de, preberite:

Ta je enako ali še bolj bogat in 
pester kot v preteklem letu, saj 
pričakujejo, da bodo oživili delo 
posameznih skupin: za preparate, 
za zbiranje zelišč, za mešanje pre-
paratov in za sadjarstvo, posebej 
pa so oblikovali tudi skupino za 
medije, ki naj bi javnost seznanja-
la z njihovim delom, predvsem pa 
naj bi več naredili tudi na področju 
seznanjanja s posledicami genske 
tehnologije. Sicer pa načrtujejo, 
da bodo v letu 2009 vsak drugi 
četrtek v mesecu izvedli strokov-
no predavanje, se o tem področju 
trikrat pogovarjali v okviru okro-
glih miz, načrtujejo pa tudi več 
kot 30 delavnic, kjer jih bo največ 
namenjenih mešanju preparatov 
za člane, pripravili bodo tečaje za 
začetnike o biološko-dinamični 
predelavi, nabirali bodo zelišča in 
pripravljali b-d preparate, šli bodo 
na strokovni izlet po Sloveniji, 

predstavljali svojo dejavnosti na 
različnih prireditvah in sejmih ter 
sodelovali s časopisi, pripravili pa 
tudi več predstavitvenih gradiv, še 
bolj uporabljali literaturo ter se tru-
dili, da bi s svojim delovanjem čim 
več prispevali k zdravi pridelavi 
hrane, ki bo pomagala vsem nje-
nim uporabnikom, da bomo bolj 
zdravi. 

Ob koncu smo prisluhnili pozdra-
vom gostov, pred odhodom pa bili 
deležni vrste dobrot, ki jih je pod 
vodstvom Majde Bitenc pripravila 
skupina za peko in kuho. Zdrava 
pogostitev je bila najboljši praktič-
ni dokaz, da je mogoče tudi z bio-
dinamičnimi pridelki pripraviti res 
zdravo in odlično pogostitev. 
Če bi se želeli pridružiti Ajdi, po-
glejte na www.zveza-ajda.si.

V. Vojska 
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(nadaljevanje iz 1. strani)
Blizu 20 tisoč obiskovalcev in obi-
skovalk, med njimi maškar, kot jih 
na Viru še nismo videli, je nestrpno 
pričakovalo začetek že 19. tradici-
onalnega pustnega karnevala, ki se 
je začel ob 14. uri in 19 sekund, s 
Stričkom na čelu in godbeniki, ki so 
dajali takt. Dobri dve uri smo lahko 
občudovali 45 skupinskih mask, ki 
so rajale, hodile, plesale, se vozile 
in vsak na svoj način opozarjale gle-
dalce tudi na kulturno dediščino, na 
aktualno sedanjost in še aktualnejšo 
prihodnost. Največ občudovanja so 
požele številne skupine kurentov, 
nič manj opaženi in deležni aplavza 
pa so bili tudi: bičarji, smrkci in du-
hci z darili za občino; vrsta različnih 
glasbenih skupin z že pozabljenimi 
instrumenti; kaktusi in eko ježki, 

Na pustno soboto je bilo že po 
tradiciji zelo živahno tudi v Trgov-
skem centru Breza, kjer se trudijo, 
da bi ob pestri trgovski ponudbi 

»Najbolj nas veseli, da se naše 
stranke vedno znova z veseljem 
vračajo k nam,« je ob mojem 
obisku v Boutiqu Resnik (Dom-
žale, Ljubljanska cesta 91) po-
vedala gospa Marija Resnik, 
ustanoviteljica  in lastnica že 
pravcate blagovne znamke mo-
dnih oblačil RESNIK, ki v teh 
dneh praznuje prvih 30 let uspe-
šnega dela. 

Gospa Marija Resnik (Kokošnje) 
je svojo modno pot začela v letu 
1979 in je ponosna na to, da tudi 
po treh desetletjih uspešno dela. 
Leta 1983 je v Domžalah odprla 
trgovino, ki je skupaj s prostorno 
proizvodno delavnico v Koko-
šnjah, kjer kreirajo in izdelujejo 
raznovrstne modele oblek, posta-
la modno podjetje. V njem poleg 
gospe Marije unikatna moška in 
ženska oblačila kreirajo vse tri 
hčerke, na kar je še posebej pono-
sna. Resnikovi slovijo po izdelavi 
moških, tem v zadnjem času na-
menjajo še posebno skrb, in žen-
skih unikatnih oblačil za posebne 

V okviru Javnega zavoda Mestne 
Lekarne deluje osem lekarn, po-
leg Domžal so to še Kamnik, Litija, 
Mengeš, Moravče, Nova Litija, Novi 
trg in Lekarna Radomlje. Ravno 
pomen lekarn in premalo cenjen 
farmacevtski poklic pa sta bila ra-
zlog, da so se pri Dnevniku drugo 
leto zapored odločili izpeljati akcijo 
Naj lekarna. Med vsemi lekarnami 
v Sloveniji sta iz našega okolja med 
deset najboljših prišli dve. 7. mesto 
si je prislužila Lekarna Radomlje, 
na visokem, 3. mestu, pa je pristala 
Lekarna Domžale. Vsekakor pohva-
la za delo domžalskih farmacevtk, 
ki skrbijo, da dobijo naši prebivalci 
popolne usluge na tem področju. Ob 
že drugem priznanju sem obiskala 
vodjo domžalske lekarne, Alenko 
Podgornik, mag. farmacije, ki mi 
je med drugim povedala tudi, kaj 
je pravzaprav ključ do uspeha in do 
drugega priznanja zapored. 

Za začetek bi vas prosila, da na krat-
ko predstavitev Lekarno Domžale. 
Lekarna Domžale je največja enota v 
okviru Javnega zavoda Mestne lekarne. 
Smo 14-članski kolektiv. Naša lekarna 
je bila pred dvema letoma popolnoma 
prenovljena in posodobljena. Izboljšali 
smo pogoje za delo zaposlenih, prostor 
za stranke pa smo povečali in ga nare-
dili še bolj prijaznega.  

Različna, tudi brezplačna, merjenja 
so na voljo v Lekarni Domžale. Kaj 
vse še, poleg rednih storitev, nudite 
svojim strankam?
Skrbimo, da so naše stranke čim bolj 
zadovoljne z vsemi dodatnimi ponud-
bami, ki jih imamo v naši lekarni kar 
precej. Sicer ne brezplačno, vendar v 
sodelovanju s Patronažno službo Zdra-
vstvenega doma Domžale, imamo vsak 
teden – ob sredah – meritve krvnega 
sladkorja in holesterola. Poleg tega 
nudimo brezplačne meritve krvnega 
tlaka, merjenje telesne mase in dolo-
čanje indeksa telesne mase. Da pa bi 
bile naše stranke čim bolj seznanjene 
z izdelki za varovanje in ohranjanje 
zdravja, omogočamo proizvajalcem, 
da predstavijo svoje izdelke v lekarni. 
To so tako prehranska dopolnila, izdel-
ki za nego kože in zdravila naravnega 
izvora. Tovrstne predstavitve se v naši 
lekarni redno odvijajo. Ponudbo nad-
grajujemo glede na potrebe naših obi-
skovalcev. Omenila bi še, da imamo 
v naši lekarni poseben prostor, ki je 
namenjen svetovanju oz. farmacevtski 
skrbi, kjer se lahko posvetimo posa-
meznemu bolniku. To je dobrodošlo 
predvsem za bolnike, ki imajo dolgo-

19. pustni karneval na Viru privabil več tisoč obiskovalcev, med njimi mnogo maškar

Vir obiskali Obama, dve džamiji, rešitelji Piranskega 
zaliva, slovenski politiki, kurenti ...  

Power Rangersi, splavarji, orači, 
jage babe in čarovnice, korbarji, 
cundri, šavrinke, ribničani s suho 
robo, gozdarji, Kekec z družino, 
navadna in mobilna džamija, najpo-
membnejši slovenski politiki, ki jih 
je izdelal znani domžalski umetnik, 
glasna balkanska poroka, reševalci 
odnosov med Slovenci in Hrva-
ti; falkon in patrija, lepo zagorel 
Obama s spremljevalci, spermiji z 
velikanskim kondomom, reševalci 
plinske in drugih kriz, indijanci in 
kavbojci, ogrožene čebele in še in 
še ... Blizu ali celo več kot 20 tisoč 
udeležencev 19. pustnega karneva-
la pa je zaključila znamenita virska 
policija. 
Obiskovalci smo bili navdušeni 
tudi nad komentarji voditeljev, ki 
so nas usmerjali, kaj naj si ob po-
samezni pustni skupini mislimo, 
nad igranjem Letečih potepuhov in 
vseh drugih, ki so poskrbeli za res 
imenitno razpoloženje. 
Karneval se je nadaljeval z veliko 
pustno zabavo v Športnem parku 
Vir ter se s pogrebnimi slovesnost-
mi na pustni torek tudi zaključil.
Lahko vam je žal, če niste obiskali 
letošnje Pustne dežele Vir, kjer se 
je Pustna sekcija Striček resnično 
potrudila, da smo se vsi obiskoval-
ci imeli pustno. Zato nasvidenje v 
letu 2010, na jubilejnem, 20. tra-
dicionalnem pustnem festivalu na 
Viru. 

Vera Vojska

Si želite (premične) džamije? Če ste odgovorili z da, pokličite Mestno občino 
in si jo izposodite ...  

Kdo govori, da so težave s plinom – plinska skupina je imela direktno zvezo 
s Putinom, tako da se nam pomanjkanja plina ni bati ... če ga ne bo, ga bodo 
pa naredili ... 

Trdno smo odločeni, da če je treba, tudi z življenji zaščitimo in branimo 
Piranski zaliv ... 

Kurenti, maškare, krofi  in nagrade za 
najboljše

Prijetno pustovanje v 
Trgovskem centru Breza

za vse svoje obiskovalce in obisk-
ovalke pripravili tudi prijetne tre-
nutke ter jim tako polepšali nak-
upovanje. 

Številne maškare so v Brezo prihitele 
z namenom, da se udeležijo tradicio-
nalnega pustnega rajanja, katerega so 
bili posebej veseli najmlajši obisk-
ovalci. Ti so se tokrat posebej razve-
selili čarovniških skrivnosti, s kater-
imi jih je vse dopoldne razveseljeval 
čarodej Branko, občudovali so Zuza 
– velikana na hoduljah, za prijetno 
razporoženje je poskrbel Duo Magic, 
za hrano in pijačo pa Spar s slastnimi 
krofi  in Mc Donald’s s coca colo. 
Posebej so bili obiskovalci veseli 
velikega števila majhnih in velikih 
kurentov iz Male vasi pri Gorišnici, 
ki so preganjali zimo, pa tudi nagrad, 
ki so jih najboljšim in najizvirnejšim 
maškaram podarili Optika Dolinšek 
in očesni pregledi, Računalniska 
trgovina DAR in trgovina DOLAR.
Bilo je res prijetno pustno dopoldne 
in obiskovalci Trgovskega centra 
Breza že nestrpno pričakujejo vse 
naslednje praznične sobotne do-
poldneve, ko bo vodstvo centra ob 
številnih nakupovalnih priložnostih 
pripravilo tudi prijetna praznična 
presenečenja.

V. 

Čestitamo!

Trideset uspešnih modnih let 
Boutiqa Resnik v Domžalah

Ob 30. rojstnem dnevu  Boutiqa Resnik gospa Marija vsem 

bralcem in bralkam Slamnika v mesecu marcu podarja 

10% popust. 
Oglasite se s tem kupončkom v trgovini v Domžalah, 

Ljubljanska cesta 91, ki je odprta vsak dan od 9. do 19. ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure, ali  Kokošnjah 12. 

Lahko jih pokličete po tel.: 724 94 33, gsm 041 613 990, poiščete na 
spletni strani http:/www.boutique-resnik.si ali jim pišete 

na elektronski naslov: info@boutique-resnik.si 
Dobrodošli!

priložnosti. Kupcem tudi svetuje-
jo, priporočajo, oblikujejo ter upo-
števajo njihove želje in potrebe. 
Poleg posameznikov se tudi več 
pevskih, glasbenih in godbenih 
skupin na raznih nastopih predsta-
vlja v pri njih izdelanih skupinskih 
oblekah, med njimi je tudi Godba 
Domžale. In koga od zvezd so Re-

snikovi še oblekli? Ota Pestnerja, 
Rada Muleja, vremenarko Rezo, 
Mišo Molk, njihovo kreacijo je na 
Evroviziji nosil Vili Resnik, njiho-
ve večerne obleke so nosile kandi-
datke za Miss Slovenije, na modni 
reviji ob 30. letnici Območne obr-
tno-podjetniške zbornice Domžale 
smo v njihovi kreaciji občudovali 
manekenko Katarino Škufca, po-
sebej ponosni pa so na kreacije, ki 
jih nosi ena najbolj znanih smu-
čarskih tekačic, Petra Majdič. 
Posebno pozornost namenjajo tr-
govini z metrskim blagom, kjer 
najdete predvsem naravne mate-
riale, modernih barv in dizajnov, 
najbolj znanih modnih ustvar-
jalcev (npr. Armani, Pierre Car-

den), pomagali pa vam 
bodo tudi pri izbiri 
sukancev, gumbov, 
zadrg in drugih 
malenkosti, ki jih 
potrebujete. Ob 
obisku trgovine 
se lahko sami 
prepričate, da 
so cene zelo 
primerne in 
d o s t o p n e 
vsem, po-
sebej v tem 
o b d o b j u 
maturantom 
in njihovim 
staršem. Obi-
ščite jih in se 
prepričajte, 
da se boste v 
njihovih mo-
delih odlično 
počutili.

V.

Alenka Podgornik, mag. farm.

Lekarna Domžale drugič zapored med 
najbolj priljubljenimi

trajno terapijo z več zdravili, ko smo še 
posebno pozorni, da je izid zdravljenja 
res najboljši. Želimo si, da bi bila naša 
lekarna nekakšen center zdravja. 

Lekarna Domžale je v minulem letu 
dobila naziv tretje najbolj priljublje-
ne lekarne v Sloveniji. Kaj ta naziv 
pomeni za vas?
Dnevnikova akcija Naj lekarna je letos 
potekala drugič in drugič zapored smo 
mi osvojili 3. mesto. Vsekakor nam to 

pomeni izredno veselje, zadovoljstvo in 
ponos, da smo tudi letos uspeli doseči 
to, ker je konkurenca lekarn v Sloveni-
ji velika. To je pravzaprav največja na-
grada, ki jo naše starnke lahko izrazijo 
za naše delo. Vsekakor je to vzpodbu-
da in zaveza, da bomo v prihodnje še 
boljši. Ob tej priložnosti pa se moram 
zahvaliti vsem našim rednim strankam 
in obiskovalcem, ki so z velikim zani-
manjem spremljali potek akcije in ki so 
nas nagradili s svojim glasom. S tem je 
poplačan trud vseh zaposlenih. Lahko 
rečem, da nas je duh lanskoletne akcije 
spremljal skozi vse leto. Ljudje so se 
z veseljem spominjali lanske nagrade 
in priznanja in tudi v začetku letošnje 
akcije so nas vzpodbudili, da bodo po-
novno glasovali za nas. Vse smo bile 
zelo navdušene nad tem odzivom. Zelo 
pomembno pa se mi zdi, da je to prizna-
nje pripomoglo k ugledu naše lekarne v 
domačem okolju, pa tudi širše, glede na 
odzive vseh naših obiskovalcev. Tudi 
namen celotne akcije je bil povečati 
ugled lekarniškega farmacevta v družbi 
in v zdravstvu. 

Kot ste omenili, so tudi organizatorji 
kot enega izmed razlogov za akcijo 
omenili pomembnost farmacevtske-
ga poklica, ki je kljub pomembnemu 
poslanstvu še vedno premalo cenjen. 
Kako pa vi gledate na to? 
Mislim, da se v Sloveniji še vedno pre-
malo ve o pomembnosti tega poklica. 

Ožji kolektiv Lekarne Domžale, ki je že drugo leto zapored osvojil 3. mesto 
med najbolj priljubljenimi lekarnami iz vse Slovenije. 

Največja dragocenost slovenskih le-
karn je prav ogromno strokovno zna-
nje, ki se kaže v naši svetovalni vlogi, 
ki je neprecenljiva, saj le tako zdravilo 
dobi pravo vrednost. Omenim naj po-
men strokovnega nasveta pri samozdra-
vljenju ob lažjih zdravstvenih težavah, 
kajti informacije, do katerih pridejo 
bolniki sami, so pogosto netočne in 
nepopolne. Ključno vlogo lekarniške-
ga farmacevta vidim pri zagotavljanju 
verodostojnih informacij o zdravilih. 

Kaj je bil po vašem mnenju razlog, 
da je ravno naša lekarna dobila pri-
znanje? 
Odlični medsebojni odnosi, zaupanje 
med zaposlenimi, stalno strokovno 
izpopolnjevanje ter usklajevanje služ-
benega in družinskega življenja so 
temelji za pozitiven odnos do strank 
in njihovo zadovoljstvo. Negovanje 
dobrih odnosov je vsekakor osno-
va uspešnega poslovanja. Moram se 
zahvaliti vsem sodelavkam, ki znajo 
s svojim pozornim odnosom zgradi-
ti most zaupanja tako, da se stranke 
vedno znova vračajo v našo lekarno. 
Stranke, ki se obrnejo k nam po po-
moč, cenijo strokoven nasvet in pri-
jazen odnos, saj želimo ustreči vsem 
njihovim potrebam in pričakovanjem. 
Vesele smo, ker opažamo, da nam za-
upajo. 

Za konec pa …
Želimo si, da bomo še naprej uresni-
čevali svoje farmacevtsko poslanstvo, 
to je strokovno svetovanje, z name-
nom za varno, pravilno in učinkovito 
uporabo zdravil in promocijo zdravja. 
Skrb za pacienta pa naj ostane v sre-
dišču delovanja naše lekarniške de-
javnosti. Lekarniška dejavnost je ena 
najpomembnejših v sodobni evropski 
družbi in to želimo z delom v naši le-
karni tudi ohraniti. 

Mateja A. Kegel 
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SLOVENSKA CESTA 66, 1234 MENGEŠ, TEL. 01 723 73 13 
E-MAIL: AVTODETR@SIOL.NET

CITROËN C4 Picasso
PRIHRANEK 3.000 €
+ spomladanski bonus 500 €

www.citroen.si

Slika je simbolna. Predstavljeni model: C4 Picasso. Emisija CO2 predstavljenega modela: 155-177 g/km. 
Poraba goriva predstavljenega modela: 5,9-7,5 l/km. Ponudba velja za vozila iz zaloge do 31.3.2009. 

POHITITE PO DODATNE UGODNOSTI 
V CITROËN MENGEŠ

AVTO DETR, d.o.o. 
Mengeš

CRÉATIVE TECHNOLOGIE

Pravi naslov za pnevmatike in 
pranje vozila
Avto center Knavs v Trzinu na 
Mengeški cesti 81, ob glavni cesti 
Mengeš – Trzin je že pripravljen 
na pomlad. Ali so na pomlad in 
prijetne sončne žarke že pripra-
vljeni vaši jekleni konjički?
Prav gotovo že razmišljate o na-
kupu in menjavi letnih pnevma-

Avto center Knavs v Trzinu
tik? V Avto centru Knavs vam 
ponujajo pnevmatike priznanih 
blagovnih znamk, seveda bodo 
uredili tudi demontažo, montažo 
in centriranje po ugodnih cenah. 
Da pa bo vaš avto popolno zasijal, 
bodo poskrbeli pridni fantje, ki 
bodo vaše vozilo ročno oprali. V 
avto centru vam ponujajo zunanje 
in notranje čiščenje avtomobila. 

Lahko pa se dogovorite tudi za 
globinsko čiščenje ali poliranje. 
Ugodnost za zveste stranke: vsako 
5 zunanje pranje brezplačno.
Prepričajte se o kakovostni ponud-
bi avtocentra Knavs vsak dan od 8 
– 18 ure, ob sobotah pa jih lahko 
obiščete od 8 – 13 ure. Telefon 01 
56 44 300 ali 041 788 – 726.
Vabljeni.

Varovana 
stanovanja in dom 
upokojencev

Gradnja 
centra 
starejših 
občanov 
v Občini 
Domžale
Občina Domžale je v dogo-
voru z investitorjem začela 
postopke za gradnjo centra 
starejših občanov. Župan 
je konec leta 2008 sprejel 
Sklep o začetku priprave 
sprememb in dopolnitev 
ureditvenega načrta za ob-
močje »D20-NAD ŠPOR-
TNIM PARKOM V OBČI-
NI DOMŽALE«. V mesecu 
marcu, natančneje 5. marca, 
je bila v Domžalskem domu 
predstavitev projekta (več o 
predstavitvi bo objavljeno v 
naslednji številki).

Dom starejših občanov in 
oskrbovana stanovanja je žu-
pan Toni Dragar napovedal v 
svojem programu. Dogovori 
z ministrstvom in različnimi 
investitorji so stekli v začetku 
mandata. Po uspešno zaklju-
čenem dogovoru je investitor 
začel z odkupi  zemljišča, ki 
je neposredno povezano s Ka-
mniško Bistrico in centrom 
Domžal. Projekt je bil zasta-
vljen tudi zaradi želje, da bi 

Domžalčani in Domžalčanke 
lahko svojo starost preživeli v 
domači občini – v neposredni 
bližini svojih najbližjih. Sedaj 
se dogaja, da so zaradi preza-
sedenosti Doma upokojencev 
v Domžalah starejši občani 
nameščeni po območju celo-
tne Slovenije. S prostorsko 
oddaljenostjo in današnjim 

življenjskim tempom pa to 
lahko pomeni, da so odrezani 
do dogajanja v domači občini 
in so na starost, ko potrebuje-
jo posebno pozornost in nego, 
zelo osamljeni.

Predstavniki Občine Domža-
le so poudarili, da se bodo o 
višini kompleksa, natančnem 

številu oskrbovanih stanovanj 
in številu postelj v domskem 
delu še dogovarjali. Predlaga-
li so izvedbo analize o potre-
bah starejših, ne le po dom-
skih posteljah in oskrbovanih 
stanovanjih, ampak tudi po 
vsebinah, ki bi starosti dodale 
življenje.

Urad župana

Dom starejših občanov in oskrbovana stanovanja 
se bodo gradila med Stadionom v Športnem parku 

Domžale in Srednjo šolo Domžale. Področje zavze-
ma 8281 m2 in je neposredno povezano s Kamniško 
Bistrico, v neposredni bližini Knjižnice Domžale in 

Mercatorja. Po investitorjevem programu bo stavba 7 
nadstropna, v pritličju bodo locirani servisni prostori 
ter upravnimi in oskrbovalnimi dejavnostmi, ki naj 
bi delno služila tudi Srednji šoli Domžale (prehrana 
dijakov). Bivalni del objekta je razdeljen na etaže 
domskega varstva in etaže oskrbovanih stanovanj. 

Predvideno število oskrbovanih stanovanj je 102, od 
tega 81 stanovanj za eno osebno in 21 stanovanj za 

dve osebi. V sklopu doma upokojencev pa bi bilo 60 
enoposteljnih sob in 8 dvoposteljnih sob. Skupaj bi 

tako dobilo možnost nastanitve v domu in varovanih 
stanovanjih 199 oseb. Predvidenih je 141 notranjih 

parkirnih mest in 16 zunanjih. 
Investitor je pri predstavitvi poudaril tudi odprtost 

zelenih površin in njihovo navezavo na rekreacijsko 
os Kamniške Bistrice.    
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Enotni pogoji 
za sprejem 
otrok v vrtce
Zadnja leta se Občina Domžale 
sooča z rastjo prebivalstva. V ve-
liki meri gre za priseljevanje. Z 
rastjo prebivalstva pa se danes so-
očamo s pomanjkanjem ustrezne 
infrastrukture; predvsem imam v 
mislih oskrbo za najmlajše prebi-
valce – vrtce. 

Koalicijski svetniki smo skupaj z 
županom že pred časom podprli 
pospešeno izgradnjo novih vrtcev. 
Tako bo v letošnji jeseni zgrajen 
nov vrtec pri Osnovni šoli Domža-
le. Prav tako se bo gradil nov vrtec v 
Preserjah in v Dobu. Na zadnji seji 
Občinskega sveta smo obravnavali 
Odlok o sprejemu otrok v vrtec, ki 
bo poenotil kriterije in pogoje za 
sprejem naših otrok v vrtce. V naši 
občini imamo danes dva javna in 
dva zasebna vrtca. Predlog, ki ga je 
pripravila Občinska uprava, govori 

Na 24. seji OS Občine Domžale 
je doživel burno dvoinpolurno 
razpravo moj predlog za zniža-
nje sejnin občinskih svetnikov 
in drugih članov delovnih teles 
OS ter Nadzornega odbora Ob-
čine Domžale. Predlagal sem, 
da se vse sejnine znižajo za 10 
odstotkov, poleg tega pa naj se 
s spremembo pravilnika, ki ure-
ja plače, nagrade in sejnine ob-
činskih funkcionarjev, omogoči 
svetnikom in drugim upravičen-
cem, da se s podpisom posebne 
izjave v celoti ali deloma odreče-
jo sejninam v obdobju do konca 
mandata, to je do jeseni 2010. V 
obrazložitvi sem izrecno zapisal, 
da gre za vsaj simbolično gesto 
našega zavedanja o resnosti se-
danjega vse slabšega gospodar-
skega položaja v državi in tudi v 
naši občini, ki naj seveda sproži 
nujno razpravo ne samo o varče-
vanju pri bistveno večjih izdat-
kih proračuna za druge namene, 
temveč še posebej skrb zato, da 
se bistveno več denarja nameni 
za pomoč vsem tistim, ki jih se-
danja kriza najbolj prizadeva.

Zato sem predlagal, da sočasno z 
omenjeno spremembo pravilnika 
sprejmemo tak sklep, s katerim bi 
50 odstotkov tako privarčevanih 
sredstev namenili za povečanje 
števila štipendij, preostalo pa za 
varno hišo za žrtve družinskega 
nasilja. Posebej sem poudaril, da 
moramo sočasno sprejeti hitre in 
pravočasne ukrepe na fi nančno 
mnogo pomembnejših področjih 
za vse ali številne občane v naši 
občini, saj bo sicer upravičen ob-
čutek in očitek, da gre lahko za 
ceneni populizem. Predlog za zni-
žanje sejnin je pričakovano naletel 
na zelo različne odmeve med sve-
tnicami in svetniki. Nekateri, kot 
kolega Tone Preskar, so predvsem 
zahtevali takojšnji sprejem širših 
varčevalnih ukrepov, s čemer seve-
da popolnoma soglašam, saj sem to 
tudi zapisal v obrazložitvi svojega 
predloga, kar bi lahko ugotovil 
vsak, ki bi prebral moj predlog. 
Drugi, na primer svetniki SDS, 
so predlagali radikalnejši poseg z 
znižanjem sejnin za 40 odstotkov. 
Tretji, kot Pavle Cerar in Saša Kos, 
so nasprotovali znižanju sejnin, 
češ da tako ali tako v Domžalah 
niso visoke in da svetniki vendar 
porabimo veliko časa za opravlja-

Plače, 
nagrade, 
sejnine 
občinskih 
funkcionarjev – 
populizem 
ali kaj več?

nje svoje funkcije. Četrti, kot Rok 
Ravnikar, so predlagali črtanje 
splošnega znižanja sejnin in spo-
toma pospremili moj predlog z ob-
tožbami o cenenem populizmu. 
Enotni smo si bili v oceni, da je 
nujno temeljito prerešetati sedanji 
občinski proračun in zlasti zadr-
žati izvedbe manj nujnih nalog in 
investicij ter tako prihranjeni denar 
nameniti za res nujne socialne in 
podobne programe. Na koncu je 
večina 14 svetnikov zavrnila  moj 
predlog za splošno znižanje sejnin 
s sprejemom ustreznega dopolni-
la Roka Ravnikarja, štirje pa smo 
glasovali za moj predlog. Sprejet 
pa je bil moj predlog, ki omogo-
ča vsakemu svetniku ali članom 
delovnega telesa, da se sam v ce-
loti ali deloma odreče sejninam, 
kakor tudi nekoliko spremenjen 
predlog, za katere namene naj bi 
se fi nancirala sredstva iz sejnin, 
ki se jim bodo oz. bomo odrekli 
posamezni svetniki. Da bo jasno, 
o čem je tekla polemika na seji: iz 
enoletnih sejnin enega svetnika bo 
možno podeliti dve novi štipendiji 
po 100,00 EUR mesečno. Po seji 
smo svetniki dobili dopis, da se do 
4. marca 2009 odločimo o podpi-
su ustrezne izjave. Tako bo jasno, 
koliko svetnikov in svetnic bo dalo 
sicer res vsaj simbolični – ali pa 
ne, kakor vzamemo – prispevek 
za reševanje stisk pomoči najbolj 
potrebnih naših soobčanov. Ko-
nec marca pa bomo ob obravnavi 
dopolnitev občinskega proračuna 
vsi skupaj pokazali, kako resno 
smo pripravljeni zagristi v grenko 
jabolko in na novo določiti pred-
nosti pri porabi denarja davkopla-
čevalcev. V kolikor bomo pri tem 
uspešni, je bil moj namen dosežen: 
sprožiti razpravo o varčevanju 
in drugačni porabi razpoložljivih 
sredstev, s poudarkom na večji 
solidarnosti, pa tudi odgovornosti 
pri porabi našega skupnega  de-
narja. Zelo me zanima na primer 
razprava istih kolegov in kolegic, 
ko bomo razpravljali o odgovorno-
sti in posledicah investicij v Halo 
KC, saj gre »samo« za 1 mio evrov 
prekoračitve. Takrat se bo drugače 
pokazalo, kaj je pravi populizem.

Franci Gerbec

Mladi forum SD in Socialni 
demokrati Domžale  vsem 

dekletom in 
ženam čestitamo ob 

8. marcu, dnevu žena!   
Hkrati pa vas vabimo, 
da se nam v soboto od 

8.30 ure dalje pridružite 
v centru Domžal. 

Ekipa malega 
nogometa 
SDM Domžale 
se predstavi  
V Slovenski demokratski mladini 
(SDM) – podmladku Slovenske 
demokratske stranke – in njenem 
občinskem odboru, SDM Dom-
žale, že drugo leto aktivno sode-
lujemo v ligi malega nogometa  
Mladinskega sveta Domžale, kjer 
smo lani osvojili 2. mesto. Podpr-
vaki  lige se tudi v letošnji sezoni 
odlično držimo, saj vodimo v raz-
vrstitvi in še naprej upravičujemo 
vlogo enega izmed favoritov lige 
za osvojitev prestižnega naslova.

Ekipa SDM Domžale je v leto-
šnji sezoni okrepljena, dokaz za to 
pa je seveda tudi, da ima v svojih 
vrstah trenutno naj igralca lige, 
Edisa Mešanoviča, ki je tudi prvi 
strelec lige, saj je že zabil svoj 30.  
gol v letošnji sezoni. Ekipo v le-
tošnji sezoni sestavljajo še Matjaž 
Kunstelj, Damjan Keržan, Miloš 
Zorko, Nečo Miletič, Denis Me-
šanovič, Klemen Kunstelj, Željko 
Petrič, Blaž Škof, Dragan Durič, 
Vedran Smiljanič in Blaž Marn.
V podmladku domžalskega SDS 
smo veseli in ponosni, da imamo 
v svojih vrstah prave športnike, ki 
se športno in srčno borijo za končni 
zmagoviti cilj, hkrati pa izkazujejo 
svojo ljubezen do nogometa in s 
tem privabljajo mlade in mlade po 
srcu, da skupaj uživamo v tem po-
pularnem športu. Ob tej priložnosti 
vabimo vse ljubitelje malega nogo-
meta, da se pridružite navijanju v 
OŠ Venclja Perka, kjer tudi poteka 
liga Mladinskega sveta Domžale, 
razporede tekem in rezultate pa si 
oglejte na www.msdliga.si .

Gregor Horvatič, 
predsednik SDM Domžale   

gregor.horvatic@sdm.si
www.sdm.si  

Na zadnji seji domžalskega Občin-
skega sveta je svetniška skupina 
SDS predlagala nadgradnjo predlo-
ga o 10-odstotnem znižanju sejnin 
občinskim svetnikom in članom od-
borov ter komisij (ki ga je predlagal 
Franci Gerbec, SD), saj smo z izra-
čuni ugotovili, da bi bilo denarja, ki 
bi se zbral po osnovnem predlogu, 
izredno malo in skoraj ne omembe 
vredno – in je to razumeti zgolj kot 
populizem s strani Pahorjeve SD. 
Zato smo predlagali večje znižanje 
sejnin, vendar ne samo občinskim 
svetnikom, saj menimo, da če se 
že gremo zmanjševanje, naj gre to 
na vse funkcije, ne samo svetniške. 

Po osnovnem predlaganem 10-odsto-
tnem znižanju bi se letno (ob predpo-
stavki, da imamo 10 sej) privarčevalo 
približno 5.000 evrov. Po našem kori-
giranem predlogu bi se na letni ravni 
zbralo približno 25.000 evrov. Seveda 
tudi to ni denar, s katerim bi se lahko 
pretirano hvalili, zato smo predlagali 
še, da se sejninam odpovedo člani pro-
jektnih skupin ter komisij, imenovanih 
s strani župana (po informacijah, ki jih 
imamo, so te sejnine bistveno višje od 
sejnin odborov in komisij Občinskega 
sveta). Predlagali smo tudi, naj se za 
polovico zmanjša tudi tisti del plač 
profesionalnih funkcionarjev občine 
ter direktorjev javnih zavodov, katerih 
ustanoviteljica ali soustanoviteljica je 
Občina Domžale, ki je variabilen (de-
lovna uspešnost, nagrade), direktorji 
javnih zavodov, katerih ustanovite-
ljica ali soustanoviteljica je Občina 

Večina v Občinskem svetu 
proti predlogu SDS za 
zmanjšanje sejnin

Domžale, pa se najmanj do 31. 12. 
2010 odpovedo fi nančnim nagradam, 
ki naj se prenesejo na proračun Ob-
čine Domžale. Pridobljena sredstva 
občinskega proračuna na podlagi zni-
žanja plač in sejnin, v skladu s spre-
jetimi spremembami in dopolnitvami 

pravilnika ter s tem sprejetim skle-
pom, se namenijo v višini 50 odstot-
kov za povečanje socialnih štipendij, 
preostala polovica pa se razdeli po na-
slednjem ključu: 20 odstotkov se na-
kaže Karitasu, 20 odstotkov Rdečemu 
križu in 10 odstotkov za varno hišo.
O našem predlogu se ni niti glasovalo, 
kar je še dodaten dokaz, da so tisti, ki 
so predlagali minimalno znižanje sej-
nin, želeli sebi zgolj dvigniti popular-
nost v letu pred lokalnimi volitvami. 
V SDS zavračamo vsako tovrstno 
populistično ravnanje, saj se zaveda-
mo, da je kriza med ljudmi, tudi zara-
di slabe odzivnosti sedanje Pahorjeve 
vlade, vedno večja. In ker je sestava 
vladne vladajoče koalicije na državni 
in na lokalni ravni praktično enaka, je 
žalostno, da se nis(m)o mogli poeno-
titi pri kolektivni odločitvi o znižanju 
sejnin ter nagrad – in ravno predse-
dnik SD Borut Pahor je pozval vse 
proračunske porabnike k varčevanju, 
kar kaže na slabo sodelovanje in ne-
koordiniranje med državno in lokalno 
oblastjo, z drugimi besedami – predlo-
gov predsednika vlade ne upoštevajo 
niti njegovi člani stranke ter koalicije 
na lokalnem nivoju. 

Janez Stibrič, 
tajnik in tiskovni predstavnik SDS 

Domžale
www.domzale.sds.si 

Ženski odbor 
SDS Domžale 
ob dnevu žena
Ker 8. marca praznujemo 
mednarodni dan vseh žensk, 
je prav, da se spomnimo, kaj 
dan pravzaprav obeležuje. 
To je dan, v katerem lahko 
ženske še posebej izrazimo 
svojo ekonomsko, politično 
in socialno enakopravnost. 
Zatorej ŽO SDS Domžale 
iskreno čestita vsem ženskam, 
mlajšim kot tudi starejšim, 
ob dnevu žena. Predvsem pa 
uživajte dan z velikim šopkom 
spomladanskega cvetja …

Urška Kabaj Pleterski,
predsednica ŽO SDS Domžale

o enotnih pogojih samo za javne 
vrtce, ne pa tudi za zasebne. V sve-
tniški skupini Zares bomo do dru-
ge obravnave odloka vztrajali, da 
se pod enotne kriterije umesti tudi 
oba koncesionarja – zasebna vrtca. 
Konec koncev sta tudi oba zasebna 
vrtca prejemnika javnih občinskih 
sredstev in zakaj zanje ne bi veljali 
tudi enaki pogoji, kot za javna vrtca. 
Praksa do sedaj je bila takšna, da 
so starši, v želji, da bi dobili prosto 

mesto, prijavili svojega otroka v raz-
lične vrtce – torej več prijav in na 
koncu je to pomenilo, da je bila šte-
vilka odklonjenih otrok veliko večja 
od dejanske, kar je ponavadi vedno 
izkoristila opozicija in navajala ome-
njene nerealne številke. V svetniški 
skupini Zares podpiramo omenjeni 
odlok, prav tako podpiramo gradnjo 
novih vrtcev, saj želimo, da bodo vsi 
naši najmlajši občani imeli zagoto-
vljeno otroško varstvo.

Na zadnji seji smo obravnavali tudi 
Odlok o krajevnih skupnostih, ki 
bo natančno opredeljeval delovanje 
krajevnih skupnostih v naši občini. 
Omenjeni odlok je nujno potreben, 
saj dandanes mnogo naših občanov 
sploh ne ve, kaj počnejo nekatere 
krajevne skupnosti. Na sami komi-
siji, kjer smo pripravljali odlok, smo 
ugotovili, da tudi nekateri občinski 
svetniki ne poznamo delovanja kra-
jevnih skupnosti, kjer živimo, saj 
enostavno ni javnih vabil na sejo, ni 
objavljenih sprejetih sklepov in ko-

Končno Odlok 
o krajevnih skupnostih

nec koncev marsikje ni nobenih vi-
dnih rezultatov. Lahko bi rekli tudi, 
da so marsikje krajevne skupnosti 
postale »trdnjave«, ki se jih okle-
pajo samo nekateri »izbranci.«  Z 
omenjenim odlokom želimo krajev-
ne skupnosti bolj približati ljudem, 
prav tako želimo, da opravljajo svo-
je poslanstvo in da konec koncev 
pokažejo tudi vidne rezultate.

Miha Ulčar,
Predsednik Zares Domžale

Občinski odbor Slovenske ljudske stran-
ke Domžale vabi vse člane in simpatizer-
je na redni letni občni zbor, ki bo v nede-
ljo, 8. marca 2009, ob 10.00 na kmečkem 
turizmu Pr' Soud, v Zagorici pri Rovah. 

Poleg pregleda dela v preteklem letu se bomo osredotočili predvsem na 
pripravo programa za delo SLS v letu 2009 ter oblikovanje strokovne 
ekipe za analizo stanja v Občini Domžale in pripravo programa SLS za 
lokalne volitve 2010. 
Občni zbor je odlična priložnost, da k sodelovanju v Slovenski ljudski 
stranki povabite tudi nove člane, da se z našo stranko in ljudmi pobliže 
spoznajo, ter skupaj ocenimo, kakšne so možnosti za aktivno sodelo-
vanje v prihodnje. 
Kot gost se nam bo pridružil poslanec Državnega zbora – Gvido 
Kres iz Litije, ki bo predstavil stališča SLS do aktualnega politič-
nega dogajanja. 
Da ne bo posebnih skrbi z načrtovanjem nedeljskega dopoldneva, vam 
priporočamo predhodni obisk svete maše v župnijski cerkvi Sv. Kata-
rine Aleksandrijske na Rovah – ob 8.30. 
Prosimo, da nam svojo udeležbo potrdite na telefon: 
041/967-418 (Rado) ali 041/807-445 (Tadej), 
najkasneje do sobote, 7. marca 2009. 

Klub SP in Občinski odbor 
SLS Domžale 

vabita na 
tematsko srečanje

Možnosti pridobitve nepovratnih 
sredstev za razvoj podjetništva,

ki bo v ponedeljek, 9. marca 2009, ob 16. uri 
v Domžalskem domu 

(Ljubljanska 58, stara knjižnica) v Domžalah.
Naši gostje bodo strokovnjaki iz Centra za razvoj Litija. 

Vabljeni vsi zainteresirani!

V februarju smo se spominjali 
prve obletnice smrti dr. Janeza 
Drnovška, ki je med številnimi 
pomembnimi funkcijami opra-
vljal tudi funkcijo predsednika 
naše države, posebej pa se ga radi 
spominjamo člani LDS, saj so z 
njegovim imenom povezana leta 
največjih uspehov Liberalne de-
mokracije Slovenije.

Janez Drnovšek se je rodil 17. maja 
1950 v Celju, po študiju ekonomi-
je ter krajšem času v diplomaciji in 
bančništvu pa je na politično prizo-
rišče vstopil skozi velika vrata leta 
1989, ko je nastopil funkcijo člana 
Predsedstva SFRJ. 15. maja istega 
leta je postal predsednik Predsedstva 
Jugoslavije, svoje predsedovanje pa 
je končal natanko po letu dni. V naj-
bolj kočljivih trenutkih osamosva-
janja naše države je Drnovšek igral 
pomembno vlogo, saj je bil glavni 
pogajalec med slovenskim vod-
stvom, vodstvom nekdanje Jugosla-
vije in Jugoslovansko ljudsko arma-
do. Za svoja prizadevanja je bil leta 
1992 nagrajen z najvišjim državnim 
odlikovanjem –Zlatim častnim zna-
kom svobode Republike Sloveni-
je. Leta 1992 je postal predsednik 
Liberalne demokracije Slovenije, 

V prvih dneh februarja smo se 
sestali člani in članice LDS Dob. 
Pregledali smo v letu 2008 opra-
vljeno delo, prisluhnili poročilu 
našega svetnika v Občinskem sve-
tu Občine Domžale, Pavla Cerar-
ja, ter nato več časa namenili pri-
pravam na volitve vodstva LDS 
Domžale. 

V pogovoru o letu 2008 smo se naj-
več pogovarjali o novem programu 
Liberalne demokracije Slovenije, ki 
ga je ta sprejela v okviru priprav na 
volitve v Državni zbor RS, ocenili 
pa smo tudi naše sodelovanje v vo-
litvah ter rezultat, s katerim nismo 

bili povsem zadovoljni.
V drugem delu sestanka smo se po-
govarjali o evidentiranju kandidatov 
za člane vodstva Občinske organi-
zacije LDS Domžale, še posebej pa 
smo se pogovarjali o delu svetniške 
skupine LDS v Občinskem svetu 
Občine Domžale, katere član je Pa-
vel Cerar. V zvezi z aktualno pro-
blematiko smo največ pozornosti 
namenili sedanji kritični gospodar-
ski situaciji ter sprejeli usmeritev, 
da predlagamo svetnikom in sve-
tnicam LDS, da v Občinskem svetu 
podprejo vse tiste rešitve, ki bodo 
pomagale najbolj ogroženim v naši 
občini. Sprejeli smo tudi odločitev, 
da se bomo na naslednjem sestanku 
pogovarjali predvsem o Krajevni 
skupnosti Dob. 

LDS Dob 

še isto leto pa je sprejel tudi odgo-
vorno nalogo predsednika vlade. Po 
izteku drugega mandata Milana Ku-
čana in po devetih letih predsedova-
nja vladi je dr. Janez Drnovšek leta 
2002 postal predsednik Republike 
Slovenije. Umrl je februarja 2008. 
Bil je velik človek, veliki politik, 
predvsem pa iskren prijatelj, v kar 
smo se ob njegovih obiskih večkrat 
prepričali tudi člani LDS Domžale. 
Neverjetna energija in vedno nove 
ideje so ga gnale naprej. Njegovi 
cilji so bili vseskozi jasni, kot tudi 
pot, po kateri je hodil. S svojim od-
ločnim nastopom in argumenti ni 
vzbujal  dvoma v svoje odločitve. Z 
vsako od njih je pomembno vplival 
na posamezna področja, še posebej, 
ko se je ukvarjal s humanitarnimi 
krizami in okoljskimi vprašanji. 
Dr. Janez Drnovšek je kot predse-
dnik naše države večkrat poudaril, 
da svet potrebuje nove vrste politi-
ke. Na svoj način je vlogo takega 
politika skušal prevzeti sam in jo 
do prezgodnje smrti tudi opravljal. 
Ostaja njegovo delo, njegove knji-
ge, pa tudi jasno sporočilo, ki je da-
nes še kako aktualno: »Pogum!«.
 

LDS Domžale 
 

Krajevna organizacija LDS Dob

Ob prvi obletnici smrti dr. Janeza Drnovška 

Z imenom dr. Janeza Drnovška 
so povezana leta največjih 
uspehov LDS
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Dodatek 
k pokojninam
Poslanci DeSUS-a so v koalicijskih 
pogajanjih izpogajali dodatek k 
najnižjim pokojninam, vendar 
zaradi takrat že močno nakazane 
krize s pogojem, da bo prišlo do 
izplačila, ko bodo fi nančne razme-
re to dopuščale. 

Stranka DeSUS bo dosledno za-
sledovala dogajanja v državi in 
sprejemanje odločitev v vladi ter v  
parlamentu in se borila za socialno 
varnost najbolj ogroženih katego-
rij upokojencev. Zaradi blažitve 
težkega socialnega položaja vseh 
z najnižjimi pokojninami in zaradi 

težav v proizvodnem delu zaradi 
zmanjševanja naročil in posledično 
težjega položaja delavcev, bodo šla 
prizadevanja vodstva stranke v sme-
ri izplačila dodatka po obrokih. 
Izplačilo v enkratnem znesku bi bila 
v sedanjih razmerah prevelika obre-
menitev za pokojninsko blagajno.

Letna skupščina 
Občinskega 
odbora DeSUS
Na letni skupščini članov stran-
ke je bilo izraženo zadovoljstvo 
z aktivnostmi, ki so bile vodene v 
občini s strani Občinskega odbo-
ra naše stranke. 

Člani so posebej izpostavili pomen 
dela Odbora za  starejše, da  mora 
čimbolj aktivno delovati v dobro 
starejše generacije in obravnavati 
vse probleme, ki se nanašajo na 
starejše občane.
Izraženo je bilo precejšnje nezado-
voljstvo v zvezi z delom vlade, ki 
bi morala veliko bolj poskrbeti za 
ustvarjanje pogojev za nova delov-
na mesta, kar je precejšnja težava 
tudi v naši občini, ki prav tako  na 
tem področju močno nazaduje.

Mija Pukl, predsednica OO DeSUS

Peregrin Stegnar, čestitke ob iz-
volitvi za predsednika OO N.Si 
Domžale! Se lahko bralcem časo-
pisa Slamnik predstavite?
Hvala za čestitke. Doma sem v 
Turnšah. Srečno sem poročen. Z 
ženo imava tri sinove. Po poklicu 
sem univerzitetni diplomiran inže-
nir elektronike. 
Služboval sem v Iskri, kjer sem 
bil vodja proizvodnje in pomočnik 
tehničnega direktorja. Nato sem bil 
zaposlen na Hidrometeorološkem 
zavodu Slovenije in sedaj sem pod-
jetnik. Po srcu sem športnik. Nekaj 
sezon sem treniral smučarske skoke 
v SK Ihan, igral nogomet pri mla-
dinski ekipi NK Dob in 10 let hokej 
za HK Prevoje. Sedaj smučam, dr-
sam in še igram hokej. 

Kdaj vas je začela zanimati poli-
tika?
Zanimati me je začela zelo zgodaj, a 
v »prejšnjih« časih je bilo za verne 
bolj malo prostora v politiki. Sode-
loval sem v lokalni politiki, kakor 
je bilo to mogoče. Ko je prišlo do 
osamosvojitve, sem se takoj včlanil 
v takratni SKD.

Zakaj ste se odločili vstopiti ravno 
v Novo Slovenijo?
Kot član SKD je bilo samoumevno, 
da sem vstopil v N.Si. Mimogrede, 
Evropo je ustvarila prav krščanska 
demokracija, ki jo v Sloveniji še 
kako potrebujemo.

Kakšni so vaši načrti za delovanje 
občinskega odbora v prihodnje 

Vabilo

OO N.Si 
Domžale, 

ob sodelovanju z njegovim 
podmladkom, vas 11. marca 

2009, ob 19. uri, vabi na 
predstavitev knjige Antona 
Tomažiča Velika priložnost. 
Predstavitev bo potekala v 
Domžalskem domu (velika 

dvorana). Na dogodek vljudno 
vabljeni ljudje dobre volje ter 

vsi željni novega znanja! 

Gospod 
predsednik 
se predstavi

in kako nameravate sodelovati s 
podmladkom?
Biti povsod tam, kjer nas ljudje po-
trebujejo in kjer lahko kaj naredimo 
za našo občino ter za našo ljubo Slo-
venijo. Mlade želimo čimbolj vklju-
čiti v delo občinskega odbora, saj 
imamo v novem odboru dva mlada 
člana in tudi predsednik mladih pri-
haja po funkciji. Mi jih podpiramo.

Letos se nam obetajo evropske 
parlamentarne volitve. Na kakšen 
način bo vaš odbor sodeloval pri 
volilni kampanji?
Organizirali bomo srečanja kandi-
datov N.Si  z našimi volilci in tudi 

z drugimi aktivnostmi. Na naši listi 
so Lojze Peterle, naša soseda iz Mo-
ravč, Ljudmila Novak, ter drugi. 

Gospod Stegnar, hvala lepa za 
vaše iskrene odgovore. Vam in va-
šemu odboru želim vse dobro ter 
veliko delovnih uspehov!

mag. Dominik Janez Herle, 
tiskovni predstavnik OO N.Si 

Domžale

Koliko 
nam pomeni 
varnost otrok?
Otroci so naše največje bogastvo. 
Bogastvo pa je treba skrbno varo-
vati, še posebej tako krhko, kot so 
otroci.

Na oktobrski seji Sveta Občine 
Domžale sem zastavil svetniško 
vprašanje, zakaj Občina Domžale 
otrokom, ki obiskujejo Osnovno 
šolo Preserje pri Radomljah, kljub 
prizadevanju šole in prošnji staršev, 
ne zagotovi in ne subvencionira pre-
voza nožiških otrok v šolo in zakaj v 
Nožicah v smeri Domžale–Kamnik 
še vedno ni avtobusne postaje. Na 
prvo vprašanje sem dobil skopo 

uradniški odgovor, seveda nezado-
voljiv, na drugo odgovor še čakam.
V Sloveniji je veliko prometnih 
nesreč. Občina Domžale ni izjema, 
Nožice pa so eno izmed naselij, ki je 
najbolj ogroženo in je na zemljevi-
du črna točka. Ali se bo res morala 
zgoditi tragedija, preden se bomo 
zganili in zaščitili naše otroke in 
krajane pred nevarnostmi v cestnem 
prometu.
Ne morem se zadovoljiti z mnen-
jem Policijske postaje Domžale, da 
promet na relaciji Nožice–Osnovna 
šola Preserje pri Radomljah otrok 
ne ogroža. Po drugi strani policija 
skoraj dnevno meri hitrost vozil 
ravno v Nožicah, ki so ena izmed 
črnih točk občine. Dejansko je, ob 
povečanju priselitve občanov v 
Občino Domžale in velikem porastu 
priselitve prebivalstva v Občino 
Kamnik, cesta Domžale–Kamnik 
vsak dan bolj obremenjena. Na loka-
lnih cestah je vedno več voznikov, ki 
ogrožajo šolarje.
Sprašujem, zakaj v Nožicah v smeri 
Domžale–Kamnik še vedno ni av-
tobusne postaje. Avtobus ustavlja 
na sredi ceste, 50 metrov pred pre-
hodom za pešce in pred uvozom v 
naselje. Cesta je relativno ravna, 

zato ostali vozniki vozijo zelo hitro, 
pogosto prehitevajo avtobus in s tem 
ogrožajo vse udeležence v prometu. 
Ko je na cesti sneg, so vozači iz av-
tobusa pogosto prisiljeni stopiti v 
cel sneg oziroma kupe spluženega 
snega. Glede na zelo nevaren cestni 
odsek sprašujem: koliko nam pome-
ni varnost naših otrok? Zakaj smo 
Nožičani aktualni le takrat, ko se 
preštevajo glasovi volivcev?
Starši in krajani, tudi vas pozivam, 
da stopimo skupaj in zahtevamo, da 
se v Nožicah stvari začnejo premi-
kati. Dovolj imamo čakanja, dovolj 
imamo tega, da uradniki na občini 
niti dobro ne vedo, kje so Nožice. O 
naših problemih pa še manj. Po drugi 
strani pa je prioriteta gradnja še ene 
tribune na domžalskem nogometnem 
stadionu, ni pa dovolj denarja niti za 
vzdrževanje že obstoječe.
Tudi krajani Nožic si zaslužimo av-
tobusno postajo, varno pot otrok v 
šolo in pločnik. Naša pravica je, da 
živimo v varnem okolju. 
Kot svetnik bom na omenjeno prob-
lematiko še opozarjal in si prizade-
val za rešitev tudi v prihodnje. 
Žal pa pogosto prevladajo interesi 
močnejših, tistih, ki zastopajo pov-
sem druge interese.

        Bogdan Zupan
Peter Verbič – Lista za Domžale

V Knjižnici Domžale je svojo 
novo knjigo, ki je izšla pri za-
ložbi Učila International, pred-
stavil Zmago Jelinčič Plemeniti. 
Obiskovalci so bil navdušeni 
nad vsebinsko in oblikovno bo-
gato knjigo, ki beleži politična 
zgodovinska obdobja odločanja 
o narodnih simbolih. V njen 
pa avtor predstavi tudi sloven-
ski grb in zastavo kot bi si ju, 
po njegovem mnenju, zaslužila 
Slovenija in Slovenci.

T. Ž. 
Foto: Vido Repanšek

V Knjižnici Domžale je svojo novo 
knjigo z naslovom Slovenska grb in 
zastava predstavil ljubitelj, heraldik 
Zmago Jelinčič Plemeniti 

Neverjetno energijo za uresniče-
vanje ideje močne, združene evro-
pe je čutiti tako v Evropskem par-
lamentu kot na Evrospki komisiji. 
Napredne ideje, ki jim sledijo za 
dobro vseh, so nam predstavili 
naša gostiteljica Romana Jordan 
Cizelj, predsednica Odbora za 
industrijo, raziskave in energijo 
(ITRE), Angelika Niebler in pred-
sednik Evropskega energetskega 
foruma. Nekateri smo izrabili 
tudi možnost individualnih sre-
čanj s poslanci in se z Doris Pack 
pogovarjali o odnosu Slovenija-
Hrvaška, vlogi žensk v Evrosp-
kem parlamentu in o neodvisnih 

Evropsko unijo po 1. janu-
arju 2007 sestavlja 27 dr-
žav članic, s 493 milijona 
prebivalcev, 4,33 milijona 
km2 površine ter 23 uradnih 
jezikov. Države članice v 
Evropskem parlamentu za-
stopa 785 poslancev, od leta 
2007 tudi 7 Slovencev – dr. 
Romana Jordan Cizelj, dr. 
Mihael Brejc, Alojz Peterle, 
Ljudmila Novak, Jelko Ka-
cin, Mojca Drčar Murko in 
Aurelio Jurij. Evropski par-
lament deluje v Franciji, kjer 
so redna zasedanja, Belgiji, 
kjer je sedež parlamenta in 

plenarna zasedanja ter v 
Luksemburgu, kjer je se-
dež administracije. 
Proračun Evropske unije 
je 129,1 milijard evrov, 
od tega 44,9 odstotkov 
nameni za rast in razvoj 
(povečanje konkurenčno-
sti in razvoj manj razvitih 
držav), 1 odstotek za dr-
žavljanstvo in svobodo gi-
banja, 5,8 odstotka za ad-
ministracijo, 11 odstotkov 
za razvoj podeželja, 31,6 
odstotka za kmetijstvo in 
5,7 odstotka za Evropsko 
unijo kot globalni partner. 

Evropski parlament

Po drugi svetovni vojni so se 
voditelji držav Evropske unije 
odločili, da je potrebno vzpo-
staviti mehanizme, ki bodo 
preprečili nove vojne in umi-
rili staro sovraštvo in naspro-
tovanje med narodi. Iz lastnih 
izkušenj in spoznanj, da voj-
na ne ponuja rešitev, ampak 
ustvarja nove, še razsežnejše 
probleme-povzroča medseboj-
no sovraštvo, ki jih je v dolo-
čenem trenutku potrebno za-
ključiti za pogajalsko mizo, so 
začeli z združitvijo industrije 
premoga in jekla v svoji drža-
vah. S skupnim upravljanjem 
gospodarskih virov bi se lažje 

Zgodovina združene Evrope
naučili živeti v sožitju. Tako so 
sredi hladne vojne začeli raz-
vijati skupno prihodnost. Šest 
držav (Belgija, Francija, Ita-
lija, Luksemburg, Nemčija in 
Nizozemska) je 18. aprila 1951 
podpisalo pogodbo o Evropski 
skupnosti premoga in jekla 
(ESPJ). Vodilno vlogo je dobi-
la izvršna oblast, ki se je po-
svetovala s Skupnim zborom, 
sestavljenim iz predstavnikov 
parlamentarnih držav članic. 
Že takrat so politiki začeli opo-
zarjati, da je potrebno za mir in 
blaginjo v Evropi, začeti razmi-
šljati tudi o sosednjih narodih v 
srednji in vzhodni Evropi. 

25. marca 1957 so po številnih 
ugotovitvah, da je delovanje 
Evropske skupnosti premoga in 
jekla omejena, ustanovili Evrop-
sko gospodarsko skupnost (EGS) 
in Evropsko skupnost za atom-
sko energijo (ESEA). Delovanje 
parlamenta je bilo usmerjeno v 
varovanje človekovih pravic, po 
letu 1970 je postal tudi proračun-
ski organ in preusmeril fi nančna 
sredstva še na druga področja, 
poleg kmetijskega. 
Po padcu berlinskega zidu so 
začeli s približevanjem nekda-
nje NDR (leta 1991), leta 2003 
s pridruževanjem še 10 članic, 
med njimi je bila tudi Republi-
ka Slovenija, leta 2005 pa sta 
se pridružili še Bolgarija in 
Romunija. 

Obisk evrospkega parlamenta
medijih. V Evropski komisiji smo 
obiskali novinarsko konferenco, 
kjer je bilo aktualno vprašanje 
priključevanja Turčije, sankcij 
glede držav, ki imajo prevelike 
proračunske primanjkljaje, ... Na 
koncu pa nam je Joe Hennon, go-
vorec v kabinetu podpredsednice 
Margot Wallström, predstavil 
vlogo govorca in komunikacijsko 
strategijo, ki jo ima Evropska ko-
misija, da bi se približala vsake-
mu državljanu. 

V sredo, 18. februarja 2009, smo 
se na povabilo Romane Jordan Ci-
zelj, novinarji zbrali na Letališču 

Ljubljana in odleteli v Bruselj. V 
Evropskem parlamentu sta nas pri-
čakala Viktorija Jeras, svetovalka 
Romane Jordan Cizelj in Klemen 
Žumer, svetovalec za odnose z me-
diji v poslanski skupini EPP ED. 
Po začetnih varnostnih zapletih, saj 
je bila varnost zaradi ropa banke v 
Evropskem parlamentu pred dvemi 
dnevi poostrena, se nam je pridru-
žila poslanka Romana Jordan Ci-
zelj in nas seznanila z delovanjem 
Evropskega parlamenta. 

Tina Železnik
(nadaljevanje prihodnjič)

Gostiteljica Romana Jordan Cizelj Nemška poslanka Angelika NieblerBritanski poslanec Giles Chichester

Povezava med staro in novejšo zgradbo Evropskega parlamenta Slovenska hiša v Bruslju
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Poslanska skupina SDS se ne more 
strinjati z delovanjem sedanje vlade 
pod vodstvom Boruta Pahorja, še 
posebej pa nad delovanjem mini-
strice za notranje zadeve v njegovi 
vladi, Katarine Kresal. 

Zoper njo je bila zato vložena interpela-
cija, in sicer zaradi:
- neustreznega izvrševanja 8. točke od-

ločbe Ustavnega sodišča Republike 
Slovenije, št. U-I-246/02-28 (ZIOd-
lUS246/02) (Ur. l. RS, št. 135/03) in 
zlorabe ministrstva za politične name-
ne;

- ignoriranja izidov referenduma o »teh-
ničnem« zakonu o t. i. »izbrisanih«; 

- ustvarjanja neenakosti pred zakonom;
- očitnega ogrožanja sistema javnih fi -

nanc, vključno z uresničevanjem so-
cialnih dobrin (šole, vrtci, zdravstvo) 
ter investicijami in plačami vseh, ki 
so vezani na sistem proračuna zaradi 
lahkomiselnega ravnanja in spreneve-
danja v zvezi z odškodninami za t. i. 
»izbrisane«.

Sedanja vlada zamuja pri ukrepih oži-
vljanja gospodarstva ter zmanjšanja 
vplivov recesije in namesto tega želi 
povečati svojo morebitno bazo volivcev, 
ki jo je poiskala med t. i. »izbrisanimi«. 
Očitno jim je več do njih kot do številnih 
državljanov in državljank, ki se iz dneva 
v dan težje preživljajo, saj vladni ukrepi 
ne gredo v smer izboljševanja njihovega 
stanja, temveč ravno obratno – namesto, 
da bi se npr. upokojencem izplačalo pred 
volitvami na veliko obljubljeni draginj-
ski dodatek, vladna partnerica Desus 
mirno »požre« dano besedo in obljube 
ter se sprijazni s tem, da »ni denarja«, 
na račun upokojencev pa se želi LDS 
prikupiti »izbrisanim« ter jim preko 
izdanih odločb omogočiti tožbe zoper 
državo ter izplačilo milijonskih odško-
dnin in si tako ustvariti volilno bazo. 
V SDS smo menja, da je potrebno pro-
blematiko izbrisanih reševati posamič-
no, od primera do primera, saj se ne 
strinjamo, da prejmejo vrtoglavo visoke 
odškodnine tisti, ki so bili v vojni za 

V začetku februarja je poslan-
ce največje poslanske skupine v 
Evropskem parlamentu, Evrop-
ske ljudske stranke – Evropskih 
demokratov (EPP-ED),  nago-
voril tudi predsednik hrvaške 
vlade Ivo Sanader. V razpravi 
je sodeloval vodja slovenske de-
legacije v EPP-ED, dr. Mihael 
Brejc. Objavljamo nekaj pou-
darkov iz njegovega govora.

»Veseli me napredek Hrvaške v 
pogajanjih, vendar pa so ob tem 
zaskrbljujoče ugotovitve pristo-
pne konference 19. decembra 
2008, ki je identifi cirala šest po-
dročij, na katerih je Hrvaška v 
hudem zaostanku. V javnosti se je 
ustvaril vtis, da Slovenija blokira 
proces pridruževanja Hrvaške EU, 
čeprav je očitno, da je mejno vpra-
šanje s Slovenijo le eno od odprtih 
vprašanj. 
Predsednik  Sanader je  uvodoma 
dejal, da je tudi Slovenija vstopila 
v EU z nerešenim mejnim vpraša-
njem in zahteval enaka merila tudi 
za Hrvaško. Sporazum Drnovšek-
Račan je bil parafi ran 20. julija 
2001 in je bil podlaga za mnenje 
komisije, ki je ugotovila, da je 
mejno vprašanje rešeno. Hrvaška 
pa je 3. septembra 2002 odstopila 
od parafi ranega sporazuma.
Slovenija je vedno imela dostop 
do odprtega morja. V totalitarnem 
jugoslovanskem režimu smo imeli 
dostop do odprtega morja, danes, 
ko pa je Slovenija članica EU, 
se ji ta pravica jemlje. V uradnih 
dokumentih Hrvaške je mejna 
črta v Piranskem zalivu na sredini 

Želja po miru, ustvarjanju in so-
delovanju v Evropi je po nemir-
nih časih prve polovice prejšnjega 
stoletja pripeljala do razvoja sku-
pnosti, danes znane pod imenom 
Evropska unija (EU). Zametki 
nastanka Evropskega parlamenta 
kot njene ustanove segajo v leto 
1958, ko je nastal Evropski parla-
mentarni zbor, ki se je v letu 1962 
preimenoval v Evropski parla-
ment (EP).

Le-ta danes predstavlja edino ne-
posredno izvoljeno telo Unije, kar 
hkrati pomeni tudi, da predstavlja 
ustanovo z najvišjo stopnjo demo-
kracije. Trenutno 785 poslancev EP 
predstavlja državljanke in državlja-
ne 27 držav članic in deluje v imenu 
skoraj 500 milijonov ljudi. 
Evropski parlament ne pozna po-
zicije in opozicije. Delo v njem 
namreč poteka po političnih sku-
pinah in v okviru odborov, način 
odločanja pa je vedno usmerjen k 
doseganju soglasja. Najštevilčnej-
še zastopani politični skupini sta 
Skupina Evropske ljudske stranke 
– Evropskih demokratov in Skupina 
socialdemokratov. Med srednje spa-
da skupina liberalcev, medtem ko 
so ostale skupine bistveno manjše. 
Tematsko pa delo poteka v okviru 
odborov, ki pokrivajo najrazličnej-
ša področja, od industrije, razvoja, 
podnebnih sprememb, zunanjih za-
dev, proračuna, prometa in drugih.
Da je Evropski parlament resnič-
no najbolj demokratična ustanova 

Hrvaška

in Sloveniji zapira pot na odprto 
morje. 

Gospod predsednik, veseli me, da 
ste danes ta zaliv imenovali Piran-
ski zaliv in ne tako, kot ga v za-
dnjem času hrvaška stran imenuje 
v svojih dokumentih: Savudrijska 
vala. Piranski zaliv se tako ime-
nuje že stoletja in nikdar to ime 
ni bilo sporno, razen za hrvaško 
stran, ki ga je pred kratkim prei-
menovala. Ni mi jasno, kaj naj bi s 
tem hoteli doseči. 
Glede reševanja mejnega vpraša-
nja v javnosti krožijo informaci-
je, da se Slovenija boji sodišča v 
Haagu. Sodišče v Haagu sodi po 
načelih mednarodnega prava in 
po načelu pravičnosti. Za zače-
tek postopka v Haagu morata obe 
strani doseči soglasje o določenih 
načelih in slovenska stran je pre-
dlagala: 
da se ob morebitnem odločanju 
na haaškem sodišču razsoja o ce-
lotni meji, torej na kopnem in na 
morju;
da se skladno z ustavno listino, ki 
sta jo v enakem besedilu sprejeli 
Slovenija in Hrvaška, upošteva 
stanje na dan osamosvojitve, to je 
na dan 25. 6. 1991;
da se poleg mednarodnega prava 
upošteva tudi načelo pravičnosti.
V letu in pol se Hrvaška in Slo-
venija nista uspeli dogovoriti o 
teh načelih, ker Hrvaška stran za-
vrača načelo pravičnosti. Gospod 
predsednik vlade, zakaj Hrvaška 
nasprotuje uporabi načela pravič-
nosti, če meni, da ima prav?«
Hrvaški premier Sanader je v od-
govoru na zastavljena vprašanja 
ponovil, da Hrvaška zahteva ena-
ka merila za vstop v EU, da v no-
benem dokumentu ne prejudicira 
meje, da je vedno pripravljena iti 
na mednarodno sodišče, na speci-
fi čna vprašanja dr. Brejca pa ni ek-
splicitno odgovoril. Glede imena 
Piranskega zaliva je za hrvaškega 
premiera Sanaderja stvar jasna: 
»Slovenci ga imenujete Piranski 
zaliv, prevod v hrvaščino pa se 
glasi Savudrijska vala.« 

Jurij Daneu, 
asistent dr. Brejca
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Dan odprtih vrat v Evropskem 
parlamentu je vsak dan

EU pa dokazuje tudi z dejstvom, 
da so vrata za obiskovalce resnič-
no odprta prav vsak dan in to vsem 
državljanom Unije. Parlament po-
nuja ljudem priložnost, da si sami 
ogledajo, kaj EP predstavlja in kako 
deluje in to na vseh treh lokacijah 
svojega delovanja: v Bruslju, Stras-
bourgu in Luksemburgu. Številne 
skupine iz držav EU se vsakodnev-
no zvrstijo in si ogledajo delovanje 
EP, izkoristijo možnost srečanja in 
pogovora s posameznimi poslanci, 
v času plenarnih zasedanj pa si s tri-
bune lahko ogledajo tudi dogajanje 
v veliki sejni dvorani.
Tako so v ferbruarju 2009 na pova-
bilo slovenske poslanke dr. Romane 
Jordan Cizelj Evropski parlament 
obiskali tudi učenci in učitelji kar 
dveh osnovnih šol iz Domžal. Za 
Osnovno šolo Venclja Perka je bila 
to prva izkušnja z Evropskim par-
lamentom v živo, medtem ko so na 
Osnovni šoli Domžale takšno izku-
šnjo že doživeli. Kot so povedali 
sami ogled EP, seznanitev z delom 
te ustanove in srečanje s poslanko 
dr. Jordan Cizljevo mladim obisko-
valcem pomeni novo in dragoceno 
izkušnjo na njihovi poti v odrašča-
nje. Prihodnost vseh državljank in 
državljanov Slovenije je namreč 
tudi del prihodnosti Evropske unije 
– odločitve Evropskega parlamenta, 
v katerem odločajo tudi slovenski 
poslanci, pa pomembno oblikujejo 
tudi naš vsakdan. 

Darko Rudl 

Denarja za upokojenski 
draginjski dodatek ni, 
za vrtoglavo visoke 
odškodnine 
izbrisanim pa je

Slovenijo na agresorjevi strani ter tisti, 
ki so namenoma kalkulirali in se takrat, 
ko je bilo časa dovolj, niso odločili za-
prositi za slovensko državljanstvo. Zato 
je SDS vložila predlog za začetek po-
stopka za dopolnitev Ustavnega zakona 
za izvedbo Temeljne ustavne listine o 
samostojnosti in neodvisnosti Republi-
ke Slovenije (Uradni list RS, št. 1/91 in 
45/94) z osnutkom ustavnega zakona, ki 
ga SDS predlaga za ureditev pravnega 
položaja tistih oseb, državljanov drugih 
držav, naslednic nekdanje SFRJ, ki jim 
je v Republiki Sloveniji prenehala pri-
java stalnega prebivališča, ker v roku 
niso zaprosili za sprejem v državljanstvo 
Republike Slovenije po 40. členu Zako-
na o državljanstvu Republike Slovenije 
ali jim je bila izdana negativna odločba. 
Po mnenju SDS je to edina možna pot, 
ki bi preprečila oškodovanje davko-
plačevalk in davkoplačevalcev in one-
mogočila morebitne naknadne zaplete.
Ob tem pa bi še opozoril na eno zadevo 
– ravnanje države Slovenije ob njeni osa-
mosvojitvi je bilo do »izbrisanih« izredno 
dobrohotno v primerjavi s številnimi dru-
gimi državami, ki so razpadale in se osa-
mosvajale iz komunizma, saj je kot edina 
država na svetu v času svojega nastanka 
vsem svojim prebivalcem ponudila dr-
žavljanstvo in jih tudi javno pozvala k 
ureditvi svojega statusa. Uporaba pojma 
»izbrisani« za tiste, ki si statusa niso ure-
dili, kljub temu, da jim je bila ta možnost 
v Sloveniji izrecno ponujena brez vsakih 
omejitev, je torej očitno neznanstvena in 
grobo zavajajoča. Vsaj tako neprimerna, 
neznanstvena in v bistvu še bolj grobo 
zavajajoča pa je uporaba pojma »izbris«, 
saj je šlo izključno za prenos iz enega re-
gistra v drugega. Ker je šlo le za prenos 
iz registra oseb s stalnim prebivališčem v 
register tujcev brez stalnega prebivališča, 
bi bil tudi namesto »izbrisani« ustreznej-
ši izraz »prenešeni«. Več o tem lahko 
preberete na moji spletni strani.

Robert Hrovat, 
poslanec SDS v Državnem zboru RS

www.roberthrovat.si
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Pred dnevi me je poklical moj 
prijatelj Brane in me povabil, da 
nekaj več napišem o skupini, ki v 
okviru Šole zdravja skrbi za svo-
je zdravje predvsem na naslednje 
načine: organiziranje in izvedba 
jutranje telovadbe, prireditev in 
izobraževanja prebivalstva o na-
činu samopomoči, povezovanje in 
sodelovanje z drugimi sorodnimi 
organizacijami doma in v tujini 
ter promoviranje zdravega nači-
na življenja širši javnosti.

Torkovo jutro je bilo mrzlo, termo-
meter je kazal par stopinj pod ničlo, 
ko sem se točno ob 7.30 s skupino 
15 ljudi različnih starosti in pokli-
cev srečala ob Kamniški Bistrici, ob 
napisu, ki pove, da je to park 88 dre-
ves. Enako kot 10. decembra 2008, 
ko so se po predavanju 9. decem-
bra, v Knjižnici Domžale, kjer so 
prisluhnili osnovam Šole zdravja, 
katere ustanovitelji so Alternativ-
na medicina Nikolay Grishin s. p., 
prvič zbrali na tem mestu, so tudi 
tisto jutro – vsa prejšnja in nasle-
dnja, čakali, da začnejo z vajami, s 
katerimi krepijo predvsem sklepe in 
hrbtenico. »Prav za vsako vretence 
je kakšna vaja,« mi pove vaditeljica 
Zdenka, pa tudi to, da se vaje ime-
nujejo tisoč gibov in da so vsi čla-
ni Šole zdravja zelo vestni in vsak 
dan, razen nedelje, pridno prihajajo 
in delajo vaje ter tako upoštevajo 
eno od načel šole: »Zavedam se, da 
je to, če ne grem na telovadbo ali 
predavanje Šole zdravja, le izgovor 
pred samim seboj in izraz moje ne-
gotovosti.« Navadno telovadijo in 
tečejo pol ure, nato nekateri odidejo 
v službo, drugi po opravkih domov, 
nekateri pa si vzamejo čas in pokra-

Obveščamo vas, da Društvo za mentalno 
zdravje v Domžalah organizira nadstan-
dardno mentalno zdravljenje – skupi-
ne za samopomoč. Terapije potekajo v 
Zdravstvenem domu Domžale, dvakrat 
mesečno, ob četrtkih, ob 18. uri. 

Če ste depresivni, nevrotični, žalujete, ima-

te socialno ali kakšno drugo fobijo, psiho-
somatske motnje ali kakšno drugo tovrstno 
težavo, Vas vabimo, da nas pokličete na 
telefonsko številko 041/341-081, da se do-
govorimo o vaši prisotnosti na skupini.

Udeležba je brezplačna.
Vljudno vabljeni!

VETERINARSKI DOM DOMŽALE d. o. o.
Cesta talcev 10, 1230 Domžale

Republika Slovenija, Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra-
no, Veterinarska uprava RS, izdaja pravilnik o ukrepih za ugotavljanje, 
preprečevanje širjenja in zatiranje stekline. Na podlagi tega pravilnika 
se bo splošno cepljenje psov proti steklini v Občini Domžale vršilo po 
sledečem razporedu.

Razpored 
obveznega cepljenja 
psov proti steklini

SREDA, 11. 3. 2009
09.00 – 09.45  Dragomelj  pri Lukanu, Dragomelj
10.00 – 10.45  Pšata  pri  Luku Mivšku, Pšata 36
11.00 – 11.45  Selo pri Ihanu  pri Mihaeli Flerin, Selo pri Ihanu 1
11.50 – 12.40  Ihan  pri Gasilskem domu
13.00 – 13.30  Prelog  pri Francu Bitencu, Prelog 4

ČETRTEK, 12. 3. 2009
09.00 – 09.30  Nožice  pri Jakobu Grašiču, Gostičeva 28
09.45 – 10.15  Homec  pri Gasilskem domu
10.20 – 11.00  Preserje  pri Alojzu Černivcu, Kamniška 36
11.15 – 12.00  Radomlje  pri Krajevni skupnosti
12.15 – 12.45  Rova  pri Gasilskem domu
13.00 – 13.30  Dolenje  pri Marku Zalazniku, Dolenje 4
13.50 – 14.45  Jarše  pri Gasilskem domu

SOBOTA, 14. 3. 2009
08.00 – 08.45  Krtina  pri Francu Simonu, Krtina 37
09.00 – 09.30  Zalog pod Sv.Trojico  pri Vinku Kepcu, Zalog 5
09.50 – 10.45  Študa  pri Gasilskem domu
11.00 – 11.30  Depala vas  pri Pavovcu, Depala vas 16
11.45 – 12.45  Domžale  Veterinarski dom Domžale, 
  Cesta talcev 10 

Spoštovani 
občani in občanke!
V mesecu februarju 2009 prihaja do spre-
membe pri organizaciji dežurne službe v ZD 
Domžale. Glede na nov Pravilnik o organizaciji 
Nujne medicinske pomoči, ki je bil objavljen v 
Uradnem listu novembra 2008, je postala tudi 
sobotna dnevna služba dežurni čas.

V dežurno službo se vključujejo vsi zdravniki (pe-
diatri, šolski in splošni zdravniki), ki so dolžni de-
žurati po Zakonu o zdravniški službi. Glede na sta-
rostno sestavo in število zdravnikov je v dežurno 
službo razpisanih bistveno več zdravnikov splošne 
prakse kot ostalih.
V času sobotne dnevne službe (od 7. do 20. ure) 
bosta v ZD Domžale prisotna dva dežurna zdrav-
nika, ki bosta obravnavala vse akutno obolele pa-

ciente (odrasle in otroke). Glede na enakomerno 
razporeditev zdravnikov sedaj ob sobotah ne bo 
več vedno prisoten pediater, ampak večinoma dva 
zdravnika splošne prakse. Podobno organizirana 
je bila do sedaj nedeljska dežurna služba, ki ostaja 
nespremenjena, prav tako je nespremenjeno nočno 
dežurstvo.
Vsi zdravniki, ki dežurajo, so usposobljeni za 
oskrbo akutno obolelih pacientov, ne glede na sta-
rost pacienta. 
Prosimo vse občane, naj ne obremenjujejo dežur-
nih ambulant s kroničnimi obolenji, ki spadajo v 
ambulante izbranih splošnih in otroških zdravni-
kov. V dežurni ambulanti se rešujejo akutno na-
stala stanja, ki ne morejo počakati na obravnavo 
izbranega zdravnika. Pomanjkanje časa, odhod na 
dopust ali slučajno nahajanje blizu ZD niso razlo-
gi, ki naj privedejo pacienta v dežurno ambulanto.
Ponovno prosimo vse občane, ki kličete preko šte-
vilke 112 v nujnih primerih, da nam telefonsko po-
sredujete čim bolj natančno informacijo o lokaciji 
dogodka in vsaj osnovne podatke o stanju pacienta 

(zavest, dihanje, vidna krvavitev ...). Zavedamo 
se, da so klicatelji v hudi stiski, vendar je pravilna 
in natančna informacija o dogodku eden bistvenih 
elementov za uspešno posredovanje.
Naloga dežurnega zdravnika je tudi pravilno in 
strokovno oceniti, ali gre glede na dane podat-
ke res za nujno intervencijo ali ne. Šele po vseh 
potrebnih podatkih bo zdravnik odločil, ali se in-
tervencija na terenu sprejme ali pa pacienta lahko 
brez nevarnosti za njegovo zdravje pripeljejo svoj-
ci do zdravnika. 
V primeru nezadovoljstva z obravnavo pacienta v 
ZD Domžale  prosimo vse občane, da pritožbe pi-
sno posredujejo vodstvu ZD Domžale. Vsako pri-
tožbo bomo skrbno obravnavali, pridobili mnenja 
vseh udeleženih in v primeru ugotovljenih nepra-
vilnosti tudi ukrepali. 
Na pritožbe, ki jih občani posredujete preko javnih 
občil, ne moremo odgovarjati, ker nas veže poklic-
na molčečnost. 

Polona Burja, dr. med. spec.,
Vodja službe splošne in urgentne medicine

Steklina 
po svetu 
in pri nas
Steklina je neozdravljiva bolezen, 
za katero obolijo vse toplokrvne 
živali in ljudje, ter jo poznamo 
že tisočletja. Zaradi te bolezni po 
svetu vsako leto po nepotrebnem 
umre okoli 55.000 ljudi, med nji-
mi zelo veliko otrok. 

Steklina se prenaša zlasti z ugrizom 
bolne živali, nevarnost okužbe pa je 
tudi stik s slino bolne živali, ki pride 
na poškodovano kožo ali sluznico.
Ko se razvijejo živčni znaki bole-
zni, se steklina neizogibno zaključi s 
smrtjo živali ali človeka.
Cepljenje proti steklini je ključni del 
zdravstvenega varstva domačih živa-
li, pa tudi edini in najpomembnejši 

Zdrav in srečen človek – živi in gradi 
zdravo in srečno družbo ter javnost

Šola zdravja tudi med nami
mljajo ob jutranji kavici. Dobijo se 
v vsakem vremenu, točno ob 7.30, 
pa čeprav je kdaj še temno, dežuje 
ali sneži in komaj vidijo drug druge-
ga. Težko zjutraj vstanejo? »Ne, če-
dalje lažje,« so mi v en glas zatrdila 
dekleta, ki so v večini, in trije fantje. 
Vadba je brezplačna. Vsi udeležen-
ci jutranje telovadbe, ki prihajajo z 
vseh koncev Domžal, Vira, Ihana in 
Jarš, nekateri peš ali s kolesom, dru-
gi tudi z avtom, so se pohvalili, da 
je njihovo počutje po dobrih dveh 
mesecih redne telovadbe bistveno 
boljše, s telovadbo si krepijo telo, s 
prijetnim druženjem pa lepšajo dne-
ve. Vaditeljica Zdenka je z njihovo 
prizadevnostjo, točnostjo in delav-
nostjo zelo zadovoljna. Obljublja 
pa, da bo podobna skupina v okviru 
Šole zdravja pričela z vadbo tudi 
ob 18. uri, saj so interes po tovrstni 
vadbi izrazili tudi zaposleni, katerih 
večina žal ne more k jutranji telo-
vadbi. Ob tem pa še povedo, da v 
šoli zdravja dajejo zeleno luč: po-
zitivni misli, potrpežljivosti, spro-
ščenosti, preprostosti, odprtosti, 
pogumu, ljubezni, prijaznosti, miru, 
veselju, resnici, odpuščanju smehu, 
radosti, zaupanju, duhovnosti, za-
dovoljnosti, druženju, rdeča luč pa 
velja za: strah, ranljivost, egoizem, 
negativne misli, nevoščljivost, za-
vist, ljubosumje, sovraštvo ... 

Vsak trenutek je lahko začetek, je 
ena od pomembnejših misli, ki jo 
poudarjajo v Šoli zdravja. Če tudi vi 
mislite tako in želite kaj več izvede-
ti o Šoli zdravja ter se morda celo 
priključiti prijetni skupini, pokličite 
gospo Zdenko na tel.: 040/397-277. 

Vera 

Patronažne medicinske sestre
Zdravstveni dom Domžale,
Mestni trg 2, 1230 Domžale
01/ 724 5100

Zdravstveni dom Domžale
Zdravstveno varstvo 
porodnice in novorojenčka

vprašanj v času, ko zapustite porodnišnico in pridete 
v domače okolje, kjer potrebujete strokovno pomoč 
patronažne medicinske sestre.

KAM PO POMOČ IN INFORMACIJE?
Koristne telefonske številke
Če živite na območju občine:
Domžale in Trzin – tel.: 01/7245295
Pokličite nas lahko vsak delavnik, med 7. in 8. uro 
zjutraj. Obiščemo vas že isti dan.
V okviru patronažne službe delujeta mednarodni IB-
CLC pooblaščeni svetovalki za dojenje Mira Savnik 
in Vida Čeh.

Društvo za mentalno zdravje, Tržaška cesta 33, 1360 Vrhnika
E-pošta: dzm.zdravljenje@gmail.com, telefon: 031/643-782, 041/341-081

Support skupine – skupine za samopomoč 
v Domžalah za ljudi s čustvenimi težavami

PONEDELJEK, 16. 3. 2009
09.00 – 09.30  Vir pri Krajevni skupnosti
09.40 – 10.00  Količevo pri Centru požarne varnosti
10.10 – 10.40  Češenik pri Janezu Gaberšku
11.15 – 12.30  Dob pri Krajevni skupnosti
12.45 – 13.30  Žeje - Sv.Trojica pri Gasilskem domu

Cepljenje psov za zamudnike je na krajih ter mestih, 
kot v rednem cepljenju.

SREDA, 18. 3. 2009
14.00  Krtina  
14.40  Ihan
15.00 Selo pri Ihanu
15.15 Pšata
15.30 Dragomelj 

ČETRTEK, 19. 3. 2009
14.00 Nožice                                            
14.30 Homec                                               
15.00 Rova                                                 
15.30 Radomlje                                       
16.00 Količevo
16.15 Dob
16.45 Jarše      
17.15 Domžale

Imetniki psov morajo zagotoviti cepljenje psov proti bolezni, ko ti do-
polnijo tri mesece starosti. Breje in doječe psice cepimo po odstavitvi. 
Najpozneje ob cepljenju morajo biti psi označeni z mikročipom in re-
gistrirani v skladu s predpisom. 
S SEBOJ PRINESITE NAPISANO EMŠO LASTNIKA PSA.

Posamezno cepljenje je v VETERINARSKEM DOMU DOMŽALE, 
CESTA TALCEV 10, 
vsak delavnik, od 07.00 do 12.00 in od 17.00 do 18.00, 
ter ob sobotah, od 07.00 do 09.00. Stroški cepljenja znašajo 34,89 EUR.

Ne pozabite prinesti s seboj izkaznice o cepljenju psov, 
KER BODO ZAMENJANE S POTNIM LISTOM.

dejavnik pri preprečevanju stekline.
Pomembnost preprečevanja z izva-
janjem preventivnih cepljenj proti 
steklini, tako pri domačih kot tudi 
pri divjih živalih, je glavni cilj sve-
tovnega dneva boja proti steklini, 
ki je namenjen izboljšanju osvešče-
nosti in razumevanju pomembnosti 
preprečevanja stekline. Za svetovni 
dan boja proti steklini je določen 28. 
september.
Tudi letos bomo veterinarji Veteri-
narskega doma Domžale izvedli te-
rensko cepljenje proti steklini, zato 
vas obveščamo o razporedu ceplje-
nja v občinskem glasilu.
V preteklem letu je število primerov 
stekline znova naraslo. Steklina je 
bila ugotovljena pri 54 lisicah, poleg 
tega pa po daljšem času tudi pri do-
mačih živalih: enem necepljenem psu 
in kobili. Samo redno in pravočasno 
vsakoletno cepljenje nudi učinkovito 
zaščito vašemu štirinožcu!

veterinarski dom Domžale

Spoštovane pacientke 
dr. Darje Strah!
Obveščamo vas, da je dr. Darija Strah pre-
nehala z delom v Zdravstvenem domu Dom-
žale. Odhaja v zasebno ambulanto v bližini 
Zdravstvenega doma, kjer bodo storitve za-
enkrat izključno samoplačniške. 
Vse pacientke, ki jo imate za izbrano gi-
nekologijo in želite ostati pri nas, ostajate 
naše. Ginekologijo, ki naj bi prišla za stal-
no in prevzela njeno ambulanto, pričaku-
jemo najkasneje meseca junija.  Medtem 
smo se za nadomeščanje dogovorili s tremi 
vrhunskimi ginekologi/porodničarji, zapo-
slenimi na Ginekološki kliniki in Porodni-
šnici Ljubljana. Delo v ambulanti bo tako 
teklo nemoteno.
V primeru urgentnih težav, za recepte in na-
potnice, se lahko zglasite tudi v moji ambu-
lanti in ambulanti dr. Mili Lomšak. 
Ker smo še vsi zaposleni v Dispanzerju za gi-
nekologijo in porodništvo pod vtisom težav, 
ki so nastale lansko leto ob prehodu dr. Šelih 
Martinec v zasebništvo, smo se tokrat še po-
sebej potrudili, da bo vaša oskrba nemotena.
Vseeno pričakujemo nekaj drobnih težav in 
nezadovoljstvo, zato vas vljudno prosim tudi 
za razumevanje in potrpežljivost z vaše stra-
ni.

Petra Meglič, dr. med.  
Vodja ambulant za ginekologijo/porodništvo

Rojstvo otroka pomeni največjo spremembo in 
povsem novo izkušnjo v življenju. Prvi tedni so 
obarvani čustveno. Lahko se zgodi, da vas bodo 
spravljali v zadrego dobronamerni nasveti soro-
dnikov in prijateljev, s katerimi se ne boste mogli 
vedno strinjati.

Zaupajte vase in ne pozabite poklicati za pomoč pa-
tronažne medicinske sestre, da vas obišče na domu 
in vam nudi strokovno pomoč in znanje v času po-
porodnega obdobja.
To je vaša pravica, ki jo imate kot mama, in vam 
je zagotovljena brezplačno iz pravic zdravstvenega 
varstva, na področju porodnice, novorojenčka in do-
jenčka.
Prihod novorojenčka je razburljiv čas, ki prinaša v 
vaše življenje veliko vprašanj:
Kdo mi bo strokovno svetoval, kako naj novorojenč-
ka negujem? Kako naj rokujem z njim? Kako naj 
ga preoblačim? Kako naj oskrbim popek? Kako naj 
ga pravilno in uspešno dojim? Ali ima otrok dovolj 
hrane? Kakšna naj bo tehnika dojenja? Ali ima otrok 
krče? Dojenje po carskem rezu. Težave pri dojenju 
(boleče bradavice, trde, preveč polne dojke, masti-
tis). Kakšna naj bo zdrava prehrana doječe matere? 

Kakšna naj bo čišča? Kdaj z otrokom na svež zrak?
In še in še je vprašanj ...
Na kratko smo vam predstavile nekaj najpogostejših 
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Tokrat vam predstavljam knjige za-
ložbe Hiša knjig, KMŠ iz Ljubljane. 
Slikanica MEDENJAČEK je zelo 
poznana ljudska pravljica in govori 
o medenjačku, ki na svoji poti doživi 
mnoge preizkušnje in nazadnje kon-
ča v gobcu premetene lisice. Knjiga 
je primerna za majhne otroke, ki jih 
bo navdušilo ponavljanje osrednjega 
motiva, nizanje živali in igra besedi-
la in ilustracije, ki je premišljeno po-
vezano in oblikovano. Vključeni so 
mnogi onomatopoetični elementi, ki 
otroka s svojim zvokovnim efektom 
še dodatno navdušijo.  Zbirka slika-
nic FINA NINA bo navdušila mnoge 
mlade dame, ki so se morda malce 
naveličale brati pravljice o živalih 
in čarobnih rečeh. Nina je punčka, 
kot vse deklice v vrtcu ali prvih letih 
šole, a je malo drugačna. Zanima-
jo jo lepe, fi ne reči, kot so tujke, in 
zanje išče ustreznice v slovenščini. 
Slikanica je privlačno ilustrirana in 
prepričana sem, da bo pritegnila ši-
rok krog mladih bralk.
CTHULHUJEV KLIC je delo H. P. 
Lovecrafta, utemeljitelja grozljiv-
ke, ki je navdihnilo  glasbenike in 
izdelovalce računalniških iger in 
lego kock. Pripovedovalec po smrti 

Tam nekje je bilo dekle, tam je bil fant in nič drugega. Bila je praznina 
okrog njiju. Šla sta drug mimo drugega in začutila nelagodje praznine in 

se vedno bolj oddaljevala.
Tam nekje je bilo dekle, tam je bil fant in praznina okrog njiju. Šla sta 

drug proti drugemu in praznino je vedno bolj napolnjevalo vznemirljivo 
pričakovanje neznanega. Srečala sta se, ustavila in prisluhnila tišini. Že 
sta hotela dalje, ko je tišino pretrgal otroški glas: »Bosta skrbela zame, 

da zrastem in nadaljujem vajino pot?« Ozrla sta se in ničesar nista videla. 
Samo na tleh je ležal popisan papir. Pobrala sta ga in prebrala: »VABILO. 
Poroka bo tam in tam, takrat in takrat, želiva si veliko otrok in osrečujoča 

doživetja v življenju. Pridite!« Praznino sta zapolnila Upanje in Ljube-
zen. Spoznala sta svojo Pot.

Tudi mi, vaši otroci

Vas vabimo, da z nami praznujete 
materinski dan,

POT UPANJA IN LJUBEZNI.
Veselimo se, ker sta se ustavila, mama in ata, in nas bila pripravljena 

sprejeti, za nas skrbeti in prenašati naše obotavljive in včasih celo boleče 
korake v življenje. Hvaležni smo vama, ker sta prisluhnila glasu Ljubezni 
in Upanja. Pridita in s sabo pripeljita še vajine starše. Pridite še drugi, ki 

upate in ljubite.                                        

Zahvalili bi se vam radi

25. marca 2009,  ob 19. uri, v dvorani Kulturnega 
doma Franca Bernika v Domžalah,

kjer bomo pripravili kulturni program.
Brezplačne vstopnice dobite pri blagajni kulturnega doma.

V imenu organizatorja, Župnijske Karitas Domžale,
dr. Marija Bizjak-Schwarzbartl, dr. med.

 

Likovno društvo 
Senožeti Radomlje

Strokovna ekskurzija v
MILANO 14. marec 2009

V kraljevi palači si bomo ogledali dve zanimivi razstavi:
- René Magritte, Skrivnosti narave – 100 oljnih slik, gvašev in kolažev iz 
bruseljskega muzeja lepih umetnosti. Ena redkih priložnosti, da se v naši ne-
posredni bližini srečamo z deli belgijskega nadrealista.
- Futurizem, Hitrost + umetnost + akcija. Italija letos obeležuje stoletnico 
futurističnega manifesta in milanska razstava je najobsežnejši prikaz umetni-
škega gibanja, ki je pomembno vplivalo na tok moderne umetnosti tudi izven 
italijanskih meja.
V petek, 14. marca, ob 4.30 zjutraj, odhod z avtobusne postaje Kamnik, preko 
Duplice, Preserij, Radomelj, Vira in Domžal, kjer bomo ob 5. uri. Odhod iz 
Ljubljane (Kongresni trg) ob 5.30. Pot bomo nadaljevali preko Fernetičev po 
avtocesti do Milana. Vmes bodo postanki za kavo, sok in osvežitev.
Odhod iz Milana približno ob 18. uri, prihod v Ljubljano, Domžale in Kamnik 
v poznih večernih urah.

Cena: 50 EUR
Cena vključuje: prevoz z udobnim avtobusom, turistične in vse druge takse 
ter strokovno in turistično vodenje. Vstopnine v galerije (7 € + 7 €) plačate 
posebej na avtobusu. 
Znesek 50 evrov plačate ob prijavi na TR: NLB 02677-0257357365, 
Zavod UK.
Prijave na Zavod U&K, tel.: 041/697-882 (Danilo).Naj ne mine dan brez knjige

svojega starega strica, priznanega 
univerzitetnega profesorja semitskih 
jezikov, v njegovi zapuščini odkril 
škatlo, v katero je pokojnik spravil 
skrivnostni relief nenavadne prika-
zni ter številne zapiske in pričevanja. 
Ker je dediča skrivnost prevzela, jo 
začne podrobneje raziskovati.
ZAPISKI STAREGA POKVARJEN-
CA je delo Charlesa Bukowskega, ki 
je samosvoj samotarski pisatelj. V 
svojem delu obuja spomine na ži-
vljenje in pretekle dogodke. Alko-
hol, ženske, sovraštvo do ljubezni, 
politike, slave ali popularnosti. Ob 
branju pomislimo, kako je to mogo-
če in se čudimo, ko se zavemo, da je 
tako tudi v resnici živel. 
PREBUJENJE je delo Kate Chopin, 
ki je v začetku prejšnjega stoletja 
pisala kratko prozo in romane. Velja 
za pionirko feminističnega pisanja in 
za predhodnico feminističnih avto-
ric 20. stoletja ter je že ves čas ena 
izmed najbolj popularnih ameriških 
klasikov. V delu govori o Edni, o 
njenem zakonu, zatajevanju želje po 
ustvarjanju, o vlogi žene in matere. 
Na idiličnem otoku se zaljubi v mlaj-
šega moškega, kar jo spodbudi, da 
zapusti svojega moža, se osvobodi 

spon družbenih konvencij in zaživi, 
kot si želi. Ko je leta 1899 izšel njen 
roman, je osupnila bralce s svojim 
iskrenim portretom notranjega sveta 
Edne Pontellier in drznim kritizi-
ranjem vsestranskega omejevanja, 
ki ga ženska doživlja v zakonskem 
stanu in materinstvu. S svojo kon-
troverznostjo in nezaslišanim podi-
ranjem tabujev je doživela zelo ostre 
odzive kritikov. 
Španski pesnik Federico GARCÍA 
LORCA (1898–1936) se je rodil v 
glasbeno nadarjeni družini. V času 
španske državljanske vojne je zapu-
stil Madrid in se umaknil v Granado, 
kjer so ga ujeli in umorili. Knjiga 
KMŠ DRAMATIKA prinaša sloven-
skemu bralcu svet Lorcove dramati-
ke, saj se avtor umešča v vrh boga-
tega španskega gledališkega izročila. 
Čeprav slovi predvsem kot pesnik, 
je velik del umetniške ustvarjalnosti 
prelil v gledališče, ne le kot pisec, 
temveč tudi kot režiser, scenograf in 
prodoren analitik. V knjigi je zbranih 
17 Lorcovih tekstov, ki prikazujejo 
17 različnih obrazov temperamen-
tne španske ljubezni, prepletenih z 
bogatim ljudskim izročilom, anda-
luzijsko tragiko in predvsem vroče-
krvnostjo. 
DNEVNIK NEKEGA NORCA IN 
DRUGE ZGODBE je nagrajeno 
delo kitajskega pisatelja Lu Xun, 
»utemeljitelja in velikana moder-
ne kitajske književnosti. Njegove 
novele na neponovljiv način raz-

krivajo zgodovino Kitajske, njen 
tedanji družbeni ustroj in značajske 
posebnosti Kitajcev, utelešene v 
osupljivo pronicljivem in psiholo-
ško poglobljenem portretiranju li-
terarnih likov. Slovenskemu bralcu 
ponujajo vpogled v globino kitajske 
duše, dvigujejo zastor in nas vabi-
jo v zaodrje, kjer smo priča vsej 
surovosti, trpljenju, brezbrižnosti, 
pomanjkanju sočutja in ljubezni, 
in vendar tudi upanju – upanju na 
boljšo prihodnost,« beremo v spre-
mnem besedilu. 
PIVEC PALMOVEGA VINA je 
prvi roman Nigerijca Amosa Tutuo-
le, »kjer se srečujeta dve civilizaci-
ji: afriška in zahodna, rezultat pa je 
zmes literarnega in ustne tradicije, 
za katero ni recepture ne ponovitve. 
Tutuola je s tem delom vzbudil iz-
jemno zanimanje po vsem svetu in 
do danes je bilo prevedeno v več kot 
petnajst jezikov. Avtor nas, izhajajoč 
iz izročila svojega ljudstva Joruba, z 
glavnim likom, pivcem palmovega 
vina – afriškim Odisejem – odvede 
na čarobno popotovanje skozi afri-
ška naselja in goščavja vse do Me-
sta mrtvih,« beremo na zadnji strani 
spremnega besedila. 
HAVANSKA TRILOGIJA je prese-
netljivo delo Pedra Juana Gutiérre-
za, ki ponuja podobe mesta, portrete 
ljudi in prigode glavnega junaka, 
obenem ironičnega in neprizaneslji-
vega pripovedovalca.

Tatjana Kokalj

Konferenca Inovativnosti 
je najpomembnejši izziv za 
razvoj lokalne skupnosti

(Inovativna lokalna skupnost – InLoComm)
V četrtek, 12. marca 2009, 

od 9. ure do 15. ure, 
v prostorih OŠ na Polšniku pri Litiji

Pred vrati je konferenca, na kateri bo predstavljena inovativnost kot 
najpomembnejši izziv za razvoj lokalne skupnosti. 
Kako »videti« resnične razvojne potrebe lokalne skupnosti?
Konferenčno dogajanje bo potekalo skozi primere dobrih praks, oro-
dij in modelov, ki lahko konkretno udejanjijo inovativnost v različnih 
sferah življenja, v katerih delujejo. 
Vabimo predstavnike lokalnih skupnosti, podjetnike, nevladne orga-
nizacije, izobraževalne institucije...
Konferenca je namenjena celotnemu slovenskemu prostoru, s pou-
darkom na območju Srca Slovenije.
Konferenco bo odprla ministrica mag. Zlata Ploštajer, dogovorna za 
lokalno samoupravo in regionalni razvoj.  

Vabljeni!

Podrobnejše informacije: info@razvoj.si
Organizator in ponudnik konference je Center za razvoj Litija – 

www.razvoj.si

SOBOTA, 7. MAREC 2009 
KDAJ: 8.30 
KJE: Center Domžal
Mladi forum Socialnih demokratov Domžale vabi vsa dekleta in žene, 
da se nam pridružijo ob letošnji akciji ob 8. marcu, dnevu žena. Tudi 
tokrat nismo pozabili na vas. 

NEDELJA, 8. MAREC 2009 
KDAJ: 9.00 
KJE: Domžalski dom (bivša knjižnica), Ljubljanska 58, Domžale in 
na Kmetiji Zupan Tone, Dol 11b, Dol pri Ljubljani.
Vabljeni na delavnico Spomladansko obrezovanje sadnega drevja. 
Okroglo mizo bo vodil Drago Purgaj, univ. inž. kmetijstva. Delavnico 
organizira Društvo Ajda. 

TOREK, 10. MAREC 2009 
KDAJ: 15.00
KJE: Na sedežu društva Ajda, Podrečje 10, Domžale.
Vabljeni na delavnico Mešanje preparata gnoj iz roga in brezplačna 
delitev pripravljenega škropiva. Delavnico vodi Jože Grabljevec. Prijave 
na telefon 041723-249

KDAJ: 19.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabijo vas na potopisno predavanje otoki Indijskega ocena – Mauritius, 
Rodrigues, Madagaskar. Otoki Indijskega oceana te prevzamejo. 
Nekateri pozabljeni od preostalega sveta, drugi polni blišča in eksotičnih 
hotelov. Podali se bomo na pravljični otok Mauritius, ki je pri marsikomu 
na vrhu dopustniških želja; na zadnjo zaplato zemlje pred Avstralijo, 
imenovano Rodrigues; v svet prvobitne in neokrnjene narave, samotnih 
rajskih plaž, neprehodnih tropskih gozdov  Madagaskarja … Z vami se 
bosta pogovarjala svetovna popotnika Ana in Matjaž Corel. Vstop je 
prost! 

SREDA, 11. MAREC 2009 
KDAJ: 19.00
KJE: Knjižnica Domžale
Vabljeni na predavanje z naslovom Kemikalije v vsakdanjem življenju. 
Predavateljica bo Tatjana Kruder, univ. dipl. ing. živilske tehnologije, 
Urad RS za kemikalije Ministrstva za zdravje. Kemične snovi so del 
našega življenja, saj se z njimi srečujemo prav vsi: pri delu in v domačem 
okolju, v vseh dejavnostih in na vseh področjih našega življenja. Prijazno 
vabljeni na predavanje, kjer bomo veliko izvedeli o tem, kako ravnati s 
kemikalijami, da ne bi ogrozile našega zdravja! Vstop je prost! 

KDAJ: 19.00
KJE: Center za mlade, Ljubljanska 58, Domžale. 
Vabljeni na otvoritev fotografske razstave Petra Pangeršiča – Pomlad. 

ČETRTEK, 12. MAREC 2009 
KDAJ: 18.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabijo vas na predavanje Učinkovita komunikacija. Seminar poteka 
v obliki delavnice, delo v dvojicah, igre vlog, nastopi pred skupino, 
skupinska analiza dogodkov, psihodrame. Predavateljica je Vida 
Zupančič, dipl. novinarka, NLP-praktik in profesorica slovenščine. 
Vstop je prost. 

KDAJ: 19.00
KJE: Domžalski dom (bivša knjižnica), Ljubljanska 58, Domžale.
Društvo Ajda vabi na okroglo mizo Problemi v domačem vrtu. Okroglo 
mizo vodi Fanči Perdih, univ. dipl. inž. agr.

PETEK, 13. MAREC 2009 
KDAJ: 10.00
KJE: Knjižnica Domžale
Vabljeni na brezplačno izobraževanje uporaba informacijske tehnologije 
v knjižnici. Izobraževanje vodita Gorazd Jesihar in Janez Dolinšek. 
Vstop prost! Zaželena je predhodna prijava!

PONEDELJEK, 16. MAREC 2009 
KDAJ: 16.15 in 17.15
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na otroško ustvarjalno dealvnico Pikapolonica Pika, ki jo vodi 
Nives Podmišljšak. Zaželena je predhodna prijava, vstop pa je prost. 

KDAJ: 19.00
KJE: Center za mlade, Ljubljanska 58, Domžale.
Vabljeni na predavanje v okviru programa za odgovorno starševstvo – 
Odgovorno vedenje staršev in otrok. Predava Lili Jazbec. 

KDAJ: 19.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na odprtje razstave 15 let revije Zmajček. Razstavljavci 
so: Adriano Janežič, Alenka Bošnak Miklavžin, Alenka Vuk, Daša 
Simčič, Erika Omerzel Vujić, Jana Pika Mršnik,  Jožica Bratec,  Jure 
Kralj,  Kristina Krhin, Maja Lubi, Martina Ljubič, Tina Brinovar, Urška 
Stropnik. Vstop prost! Razstava bo na ogled od 16. marca 2009 do 14. 
aprila 2009.

TOREK, 17. MAREC 2009 
KDAJ: 9.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na igralne urice za predšolske otroke od 3. leta dalje in starše/
skrbnike, dedke in babice vseh starosti. Vstop prost! Prosimo Vas, da se 
predhodno prijavite na Oddelku za otroke in mladino! Na igralnih uricah 
želimo otrokom in staršem/skrbnikom, dedkom in babicam predstaviti 
zanimive in predvsem kakovostne didaktične igrače ter posebne igralne 
knjige, ki so otrokom še posebej zanimive. Starše/skrbnike, dedke in 
babice vabimo, da v naši družbi preživijo prijetno igralno urico s svojimi 
otroki/vnuki.
 
KDAJ: 19.00 
KJE: Knjižnica Domžale 
Prof. Helena Alenka Bizjak bo na razumljiv način razložila, kaj je 
refl eksna masaža stopal in kje so refl eksne cone telesa; prikazala bo vaje 
sproščanja po delih telesa; v sklepu predavanja pa bo sledil praktičen 
prikaz nekaterih točk in con kot pomoč pri prehladnih obolenjih, alergijah 
in za preventivo. Vstop prost!

SREDA, 18. MAREC 2009 
KDAJ: 19.00 
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na literarni večer  z naslovom Sporočilo iz davnine, gledališke 
skupine Rudolfi  ŠCRM Kamnik, pod vodstvom mentorice Marje Kodra. 
Vstop je prost! 

KDAJ: 19.00
KJE: Center za mlade, Ljubljanska 58, Domžale.
Vabljeni na potopisno predavanje Jemen. Predava Ivo Puhar. Vstopnine 
ni. 

ČETRTEK, 19. MAREC 2009 
KDAJ: 17.00 
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na odprtje razstave otroci vrtca Urša, Enote Čebelica. Razstava 
bo na ogled od 19. marca do 31. marca 2009, naslov pa je Domžale – 
Moje mesto. 

TOREK, 24. MAREC 2009 
KDAJ: 19.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na jadranje po Egejskem morju skupaj s svetovnim popotnikom 
Stankom Dolenškom. Vstop je prost! 

SREDA, 25. MAREC 2009 
KDAJ: 17.00
KJE: Knjižnica Domžale 
Vabljeni na pogovor z Borisom Pahorjem, slovenskim tržaškim pisateljem 
in publicistom. Pogovor bodo vodili dijaki gimnazije Domžale. Obeta 
se zanimiv dialog med dvema generacijama, ki ga ne smete zamuditi! 
Vstop je prost! 

ČETRTEK, 26. MAREC 2009 
KDAJ: 18.00
Vabljeni na predavanje o fotografi ji - Semantika fotografskega prostora. 
Predava Jure Smole, akad. kipar, docent. Vstopnina je 2 €.

KDAJ: 19.00
KJE: Knjižnica Domžale  
Vabljeni na predavanje Roka Kralja, Kako deliti dobrine, ki pravi: »Živimo 
na enem planetu, ki je naš edini dom; pripadamo eni planetarni družini, 
človeštvu. Dobrine planeta so zato skupne in pripadajo vsem. Zanje smo 
odgovorni in z njimi moramo ravnati skrbno in modro, v korist vseh. 
Medsebojna delitev je osnovni in najpomembnejši način, kako dobrine 
porazdeliti med vse države sveta in vse prebivalce planeta, da bi lahko 
živeli v miru in blaginji. To pa je mogoče storiti le na osnovi pravičnosti, 
solidarnosti in sodelovanja.«
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Med številnimi pevskimi zbori v naši občini 
posebno občudovanje žanjejo zbori, v katerih 
pojejo pevke in pevci, ki so že prestopili prag 
jeseni življenja. Eden od teh je tudi Ženski 
pevski zbor Stane Habe, katerega začetek pre-
pevanja najdemo v letu 1979, ko so se dekleta 
prvič predstavila na koncertu. Pobudnik za 
njihovo ustanovitev je bil pokojni predsednik 
Društva upokojencev Domžale, Ivan Reden-
šek, zbor pa je do leta 1998 nastopal pod ime-
nom Ženski pevski zbor Društva upokojen-
cev Domžale. Nato je dobil na pobudo pevke 
in sedanje predsednice zbora, Ilonke Šarc, 
novo ime – ŽENSKI PEVSKI ZBOR STANE 
HABE, s čimer so se pevke želele za vso pomoč 
in opravljeno delo zahvaliti dolgoletnemu zbo-
rovodji in častnemu občanu Občine Domžale 
Stanetu Habetu. 

Pevke, ki jih vodi Marika Haller, vsako leto, 
skupaj s prijatelji, pripravijo večer prijetnih slo-
venskih narodnih pesmi, katerim pridružijo še 
kakšno umetno pesem, v zadnjih letih pa smo 
lahko prisluhnili tudi nekaterim tujim pesmim in 
zabavnim melodijam. Dekleta redno obiskujejo 

Ciril Hočevar je leta 1975 diplo-
miral na Fakulteti za gradbeni-
štvo v Ljubljani, vzporedno pa je 
pri prof. Zdenku Kalinu študiral 
kiparstvo na Akademiji za likov-
no umetnost v Ljubljani, ki ga je 
prekinil in se zaposlil kot statik. 
Do leta 1991 je kiparil ljubitelj-
sko, nato pa si je pridobil status 
samostojnega kulturnega delavca 
ter pričel z izdelavo muzejskih 
lutk, gledaliških scen, maskot za 
reklamne spote, opreme večjih 
potniških ladij tujih naročnikov in 
je avtor mnogih priznanj. Vsesko-
zi svojo malo plastiko v bronu in 
glini razstavlja na samostojnih in 
skupinskih razstavah.

Februarja je v Galeriji Domžale 
predstavil svoj zadnji cikel bronastih 
kipcev malega formata z naslovom 
Gozdne vile. Avtorju razstave je 
uspelo združiti obe izkušnji, ki ju je 
pridobil s študijem gradbeništva in 
likovne umetnosti, ter ju nadgradil 
v trdne, a lahkotne plastike plešočih 
ženskih fi gur, ki se nas dotikajo z 
milino oblik in odprtostjo kiparskih 
oblik. Oblikovane so, kot da bi bile 
iz papirja, saj je kipar uporabil livar-
ski vosek, ki omogoča lahkotne obli-

Harold Pinter: Vrnitev domov 
(The Homecoming)
Režija: Matjaž Zupančič
SNG Drama

Ocena predstave z gostovanja v 
Kulturnem domu Franca Bernika; 
ponedeljek, 16. februar 2009 

Ko je Harold Pinter leta 2005 prejel 
Nobelovo nagrado za književnost, 
je v govoru z naslovom Umetnost, 
resnica in politika zapisal besede, 
ki podčrtujejo usmerjenost njego-
vega celotnega literarnega opusa: 
»Ni velikih razlik med tem, kar je 
resnično, in tem, kar ni resnično, 
niti med tem, kar je prav in tem, kar 

»Vsi nismo enaki in enako spretni, 
pa vendar imamo lahko prav vsi 
prijatelje in smo srečni.« in »Tre-
ba se je truditi in vztrajati, čeprav 
nam včasih ne gre tako, kot smo 
si zamislili.« – to sta bili sporoči-
li gledališke predstave Veveriček 
posebne sorte, ki jo je po predlogi 
Svetlane Makarovič predstavilo 
gledališče MAK KD Deskle.

Oder v dvorani na Močilniku v Dobu 
je bil poln živali, ki so uživale v po-
mladnem prebujajočem se gozdu. 
In prav vse, še posebej pa veverica 
v svoji drevesni votlini, so se pripra-
vljale na prav poseben dogodek – na 
rojstvo veveričk. In se je zgodilo. 
Rodili sta se dve drobceni veverički 
in za povrhu še mali nerodni veve-
riček, ki so mu zaradi košatih dlačic 
na uhljih nadeli ime Čopko. Gozd 
je postal še živahnejši, kričavi šoji 

Ženski pevski zbor Stane Habe 
Društva upokojencev Domžale 

Tri desetletja 
prikupnega petja

vaje, nastopajo na različnih zborovskih sreča-
njih, gostovanjih, rade se pridružijo svojim ko-
legom iz Moškega pevskega zbora Janez Cerar 
in so velike prijateljice, ne glede na to, kod so 
jih vodile njihove življenjske poti. Ponosne so na 
vse dosežene uspehe, na številne pohvale in pri-
znanja, čeprav jim največ pomenijo zadovoljni 
poslušalci, ki jim ne le prisluhnejo, temveč tudi 
zapojejo z njimi. Rade se spominjajo spoštova-
nega pevovodje Staneta Habeta, ki je ob njihovi 
20-letnici v bilten zapisal: »Marsikatera pesem bi 
bila že pozabljena, če ne bi v okviru zborovstva 
ponovno oživela. S tem dodamo vsaj kamenček 
v mozaik narodove preteklosti, da ne bo zbrisana 
s poplavo tujega,« rade pa vedno znova preberejo 
tudi oceno prof. Matije Tomca, ki je ob njihovi 
desetletnici pisal o njihovem prikupnem petju. To 
že 30 let kljubuje starosti, težavam in boleznim, 
ki so pri ljudeh v jeseni življenja še pogostejše, 
kljubuje pa tudi tistemu znanemu upokojenske-

mu reku: »Nimam časa«. Dekleta imajo za lepo 
slovensko petje vedno čas, njihova glasbena srca 
še vedno utripajo in prepričana sem, da bo tudi 
v prihodnje vsak njihov nastop prijeten glasbeni 
večer, v katerem bodo vedno znova pritrjevala 
besedilu pesmi PESEM ZDRUŽUJE, ki jo je ob 
njihovem 20. rojstnem dnevu napisal prof. Tomaž 
Habe: »Pesem je kot ljubezen, ki čarobna v srcu 
se rodi in vsem radost podeli ...« 
Dekleta, ki pojejo v Ženskem pevskem zboru Sta-
ne Habe, se letos pospešeno pripravljajo na jubi-
lejni koncert ob 30. rojstnem dnevu, ki ga bodo 
praznovala z nastopom v aprilu.  Že danes vabijo 
vse prijatelje njihovih pesmi na koncert, ko vam 
bodo večer polepšala s svojimi pesmimi, hkrati 
pa dokazala, da je pesem luč, da je pot do srca, pa 
tudi ena sama ljubezen, ki jo želijo deliti v vami. 
Prisrčno vabljeni!

Vera VOJSKA

Pinterjeva družinska (ob)letnica
je narobe. Stvar ni nujno pravilna 
ali napačna; lahko je oboje hkrati, 
pravilna in napačna.« Besede je ob 
analizi njegovih dramskih tekstov 
moč razumeti kot argument za od-
pravo jasno determiniranih sosledij 
znotraj dramskega diskurza in kon-
sekventno s tem ustvarjanje poseb-
ne »pinterjevske« atmosfere, ki kot 
referent posledično odloča, v koli-
kšni meri je uprizoritev posamezne 
drame uspela. 
Opis te atmosfere najbolje defi ni-
ra pojem das Unheimliche, ki ga 
je Freud razvil v prav tako imeno-
vani razpravi in ki implicira tako 
občutek varne domačnosti kot sr-
hljivosti, gre torej za posebno vrsto 

ne-domačnosti, za srhljivo ne-do-
mačnost, vpeto v nekaj, kar sicer 
jemljemo za samo po sebi umevno. 
V Vrnitvi domov je na vizualnem 
nivoju ta občutek ustvarjen s po-
močjo realistično zasnovane scene 
(scenografi nja je Meta Hočevar), 
v katero vdira atmosfera, ki teži k 
preseganju resničnega, kar je do-
seženo s tempiranim prižiganjem 
in ugašanjem tako prostostoječih 
luči na odru kot refl ektorjev. Eden 
najbolj prepoznavnih elementov 
Pinterjeve dramatike je tišina oz. 
premolki med posameznimi dialogi, 
ki podčrtavajo podtekst. Če so tiši-
ne in premolki natančno defi nirani 
v sami drami in jih skrbno upošteva 
tudi Zupančič, pa je podtekst pre-
puščen toku prostih asociacij, pri 
čemer je v predstavi nekoliko bolj 
nazorno determinirana sicer pri-
krita homoseksualnost Sama, ki ga 
igra Janez Hočevar. Odlika tokratne 
uprizoritve je predvsem čudovita 
igralska zasedba, ki vseskozi ohra-
nja načelo Pinterjeve dvoumnosti, 
načelo, ki zahteva od igralcev celo-
stno notranjo podoživljanje in hkra-
tno eliptičnost na odru. Ti eliptični 
premolki med dialogi, ki se preko 
začetnih prizorov med Maxom (Ivo 
Ban) in Lennyjem (Jernej Šugman) 
stopnjujejo skozi celotno predsta-
vo, izpostavljajo dramo (v prevodu 
Darje Dominkuš) kot izredno meta-
forično, mestoma skoraj poetično 
besedilo, ki preizprašuje razmerje 
med posameznikom in realnostjo. 

V subtilnosti gest in odlični inter-
pretaciji izstopata predvsem Ivo 
Ban in Jernej Šugman, ki z izredno 
natančno odmerjenim občutkom v 
igro vpeljujeta krutost, ki je podana 
zgolj na ravni konverzacije. Polona 
Juh kot Ruth je poosebljenje toč-
no zapovedane Pinterjeve (v tem 
primeru tudi cankarjanske) dvou-
mnosti, mati in vlačuga, ki skupaj z 
njenim vse bolj čustveno otopelim 
možem Teddyjem, ki ga igra Uroš 
Fürst, z »vrnitvijo« poruši ustaljeni 
disfunkcionalni družinski mir. Poleg 
že omenjenega Janeza Hočevarja v 
vlogi Maxovega brata Sama nasto-
pa še Rok Vihar kot Joey, ki zadrži 
največ moči lika v uvodnih prizorih 
z odsotnim pogledom. Natančen 
občutek za nianse, predvsem kar 
se tiče prehajanja med komičnim 
in tragičnim, odlikuje Zupančičevo 
režijo, ki vseskozi natančno sledi 
dramskemu tekstu, s čimer režiser 
ne preseneča, saj se skozi Zupanči-
čev dramski opus prepletajo številni 
»pinterjevski« elementi. Če je pou-
stvaritev »pinterjevske« atmosfere 
res merilo za uspešnost predstave, 
potem jo je uprizoritev Vrnitve do-
mov v izvedbi ljubljanske Drame 
odlično realizirala, kot je realizirala 
tudi Pinterjevo zahtevo po iskanju 
resnice, ki se v drami vedno izmi-
ka in katere iskanje ostaja dolžnost 
gledalca.    

Matjaž Marinič 

Kiparska razstava v Galeriji Domžale

Gozdne vile 
Cirila Hočevarja

ke in jih nato dal vliti v bron. Gozdne 
vile so oblikovane tako, da iz plošča-
tosti prehajajo v prostor, ne smemo 
pa zanemariti tudi slikovite obdelave 
kiparske površine v nadrobnostih 
oblačila ter v kombinaciji zglajene in 
nezglajene bronaste površine.
Če bi hoteli kiparsko delo Cirila Ho-
čevarja umestiti v sodobne likovne 
tokove, bi lahko rekli, da je moder-
no, a hkrati še vedno v dobri meri 
klasično, saj vseskozi ostaja zvest 
bolj ali manj realistični tradiciji v 
upodabljanju ženske fi gure, ki pa 
je v zadnjih razstavljenih primerkih 
postala precej abstrahirana, a še ve-
dno prepoznavna. Izpoveduje se v 
stilizirani ženski fi guraliki, v katero 
je vnesel gibanje, dinamiko nasproti 
statičnosti, ki jo dosega s plesnimi 
koraki, kretnjami in zasuki plesalk. 
Ciril Hočevar se ne ozira na sodobne 
umetniške smernice v kiparstvu, kot 
na primer v različnih instalacijskih, 
akcijskih, medijskih likovnih prije-
mih, temveč je zavezan abstraktno 
stilizirani likovni govorici. Zvest je 
sebi in svoji pripovedi, v kateri izpo-
stavlja svoj odnos do sveta in člove-
ka v njem.

Katarina Rus Krušelj

Kulturno društvo Jožef Virk Dob

Veveriček posebne sorte
pa še glasnejši, ko je mama veveri-
ca že igrivo poskakovala s svojima 
hčerkama z veje na vejo. Mali Čopko 
jih je naprej samo žalostno opazoval, 
nazadnje pa se tudi sam odločil, da 
jih posnema. A mu ni uspelo, če se je 
še tako trudil, saj se je rodil s krivo 
tačko in zato ni mogel skakati. Bil je 
zelo nesrečen. V tej žalosti ga potola-
ži prijazni kos, rekoč: »Če ne moreš 
skakati z veje na vejo, pa zažvižgaj 
in zapoj, kakor jaz«. Čopko je nekaj 
časa okleval, nato pa le poizkusil in 
... res mu je uspelo! Postal je pravi 
veveričji junak, saj je znal čudovito 
žvižgati in peti.  Na dan žena, 8. mar-
ca 2009, ob 16. uri, si otroci in starši 
v Kulturnem domu na Močilniku v 
Dobu lahko ogledate naslednjo abo-
nmajsko predstavo gledališko-lut-
kovnega ŽIV-ŽAVA – gostovalo bo 
gledališče iz Nove gorice, s predsta-
vo Mačeha in pastorka. 
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V organizaciji zavoda U&K in Li-
kovnega društva Senožeti Radomlje 
smo se februarja podali na strokov-
no ekskurzijo v München, na ogled 
razstave Vasilij Kandinski – Ab-
solutno. Abstraktno. Razstava je 
postavljena na dveh prizoriščih, ki 
spadata pod skupno okrilje mestne 
galerije Lenbachhaus; v matični 
stavbi so bila razstavljena grafi čna 
dela, lesorezi in jedkanice, v prosto-
rih nekdanjega strelišča, le nekaj 
korakov proč, pa obsežna predsta-
vitev slikarskih del tega mojstra 20. 
stoletja.

Vasilij Kandinski je bil ruski slikar, 
rojen leta 1866 v Moskvi, v premo-
žni družini, zato ni presenetljivo, da 
je v skladu z očetovo željo doštudiral 
pravo in ekonomijo. Vendar je že v 
mladosti v sebi odkril izjemen posluh 
za glasbo in zanimanje za 
slikarstvo, zato se je pri 
tridesetih letih odločil, da 
zapusti rodno Rusijo in 
dobro plačano službo ter 
se poda v München, kjer 
se je prijavil v slikarski 
uk na zasebni šoli naše-
ga rojaka Antona Ažbeta. 
Tam se je spoznal ne le z 
osnovami slikarske obrti, 
ampak tudi s številnimi 
mladimi umetniki, ki so 
želeli lokalno umetniško 
dogajanje vpeti v tok so-
dobne umetnosti. Tako 
je po študiju, ki ga je na-
daljeval na münchenski 
akademiji, na prelomu 
stoletja ustanovil likov-
no združenje Phalanx in 
organiziral razstave ter 
likovno šolo, v kateri je 
tudi poučeval. Prav v šoli 
se je spoznal z nadarje-
no umetnico Gabriele 
Münter in njuna zveza 
pomeni začetek poti, ki 
je spremenila pojmova-
nje slikarstva ne samo 
Kandinskemu, ampak je usodno vpli-
vala na razvoj abstraktne umetnosti v 
20. stoletju. Par je potoval po Evropi, 
predvsem obisk Tunizije in enoletno 
bivanje v Parizu pa sta oblikovala 
nov barvni izraz obeh ustvarjalcev. 
Svetloba in žareče barve severnoa-
friških mest ter fauvistično slikarstvo 
Matissa so Kandinskega pripeljale 
do postopne emancipacije barve, ki 
se je korakoma ločila od naturalizma 
odslikave v samosvoje barvne povr-
šine, pogosto v močnih kontrastnih 
odnosih. Po povratku iz Pariza se je 
par naselil v kraju Murnau na sever-
nem Bavarskem, kjer je Kandinski 
razvil slikarstvo, ki je v izhodišču na-
vezano na konkretno podobo krajine, 
a skozi abstrahiranje oblik in barvo, 
ki izhaja iz umetnikovega notranjega 
občutenja, nagovarja z vse bolj avto-
nomno likovno govorico. V tem času 
je Kandinski napisal knjigo Duhov-
no v umetnosti, v kateri je opredelil 
teoretske nastavke za svoja likovna 
iskanja. Predvsem je pomembna za-
veza k slikarstvu »notranje nuje«, pri 
katerem so barve in oblike predvsem 
izraz umetnikovega notranjega čute-
nja. Kandinski je verjel, da ima vsaka 
barva svoj zven in ustrezno obliko. To 
zvenenje barve se spreminja z obliko, 
v katero je barva vpeta, in tako lahko 
slikar, s kombiniranjem barv, barvnih 
odtenkov in oblik, razvije neskončno 
možnosti barvnih »zvenenj«. Nave-
zava na glasbo ni naključna, saj je 
Kandinski prijateljeval z Arnoldom 
Schönbergom in se tudi sam poskušal 
v pisanju atonalne glasbe. Toda pot 
k abstraktni umetnosti, ki jo je slikar 
tako temeljito opredelil v svoji knjigi, 
se je v praksi pokazala za veliko tež-
jo in ločitev od predmetne zaznave v 

Razstava del slikarja, 
ki je iskal absolutno

čisto avtonomno nepredmetno sliko ni 
bila enostavna.  Münchenska razstava, 
ki je ena največjih v zadnjih desetle-
tjih in so jo skupaj pripravili trije mu-
zeji (poleg Lenbachhausa še pariški 
Centre Pompidou in newyorški Gu-
ggenheimov muzej), je razdeljena na 
štiri obsežne sklope – münchensko in 
moskovsko obdobje, čas ustvarjanja v 
okviru šole Bauhaus in pozno pariško 
obdobje. Vsako od teh obdobij pomeni 
prelomnico v likovnem izrazu Vasilija 
Kandinskega. Münchenski čas nam 
predstavi umetnika, ki išče abstraktni 
likovni izraz v razvezanih oblikah, v 
katerih mestoma še lahko izluščimo 
»krajinsko« podstat, saj razne krivu-
lje, loki in druge, v črno obrobo zajete 
oblike, neizbežno spominjajo na hribe, 
konjičke, cerkvice ali človeške fi gure. 
To je tudi obdobje, ko je bil Kandinski 
dejavno prisoten v skupini Der Blaue 

Reiter. Moskovsko obdobje je najbolj 
ustvarjalno sušno, saj je bil umetnik 
bolj zaposlen z organizacijskimi deli 
v postrevolucionarni Rusiji, hkrati pa 
se zdi, da je to čas določne ustvarjal-
ne krize in preverjanja preteklih do-
sežkov. Toda prav druženje z ruskimi 
konstruktivisti v tem času je Kandin-
skemu odprlo pot v nov likovni izraz. 
Tega je razvil v dvajsetih letih, ko je 
ustvarjal in poučeval na avantgardni 
likovni šoli Bauhaus. V tem času prej 
razvezane oblike postanejo bolj ge-
ometrijske in kompozicije skrbneje 
in jasneje načrtovane. Ko so nacisti 
leta 1933 šolo zaprli, se je Kandin-
ski preselil na obrobje Pariza in tam 
vse do svoje smrti leta 1944 ustvarjal 
slike, ki še danes presenečajo s svojo 
igrivostjo in svežino. Geometrijske 
oblike iz dvajsetih let se umaknejo 
amorfnim tvorbam, ki včasih spomi-
njajo na svet enoceličarjev in podvo-
dnih živali.
Organizatorjem je treba izreči prizna-
nje, da so razstavo skrbno pripravili 
in uspeli pridobiti resnično vrhunska 
dela. Zato ne čudi, da se pred vhodom 
vije dolga vrsta čakajočih in to kljub 
mrzlemu in neprijaznemu vremenu v 
bavarski prestolnici. Obiskovalec bi si 
želel, da bi te izrazno močne in nema-
lokrat resnično poduhovljene podobe, 
ustvarjene v čisti govorici likovnih iz-
raznih sredstev, mogel zaužiti v večji 
intimi. Je pa po drugi strani pomirju-
joča zavest, da so ljudje v podivjanem 
vsakdanjiku in svetu hitre potrošnje še 
pripravljeni stati uro in več za ogled li-
kovnih del, ki od gledalca nenazadnje 
zahtevajo potrpljenje, miselni vložek 
in sposobnost vživetja.

Janez Zalaznik

V nedeljo, 25. januarja nuladevet, 
se je zaključil petdnevni kultur-
ni festival domžalske občine, ki v 
ponovoletno depresijo, mraz in ja-
nuarsko mrtvilo že šest let prinaša 
za vsakega nekaj! Tudi letos se nas 
je na posameznih dogodkih zbralo 
ogromno, kar je ustvarilo prijazno 
in toplo vzdušje! Akcijska ponudba 
se je torej izkazala za pravo! Brez-
plačni dogodki v teh dneh fi nančne 
krize so torej prišli do izraza! Poleg 
tega pa smo vsi z dogodkov odšli le 
bogatejši in najverjetneje s kakšno 
navzgor privihano ustnico :). 

V sredo, 21. januarja nuladevet, smo 
bili že skoraj prepričani, da bo otvori-
tev bolj klavrna zaradi dežja in nepri-
jetnih zunanjih (zimskih!) razmer, pa 
sploh ni bilo tako! Mojstrska ulična 
improvizacija dveh uličnih zabavlja-
čev je razmere hitro obrnila sebi v 
prid in tako je nastal super šov z bru-
hanjem ognja, žongliranjem po ribje, 
na koncu pa ni manjkal niti mogočni 
klobučni ognjemet :). Potem smo se 
preselili v notranje prostore Študent-

Študentski klub Domžale 

DNeviKulture uspešno nad januarsko mrtvilo
skega kluba Domžale, kjer nas je 
pričakala slikarska razstava Marinke 
Bregar in Marije Šešet – Gibanje! 
Čudovite slike in prijateljski klepet se 
je razvil tokrat na toplem in suhem.  

Četrtek je bil dan za otroke in fi lm-
ske navdušence! V Mercator centru 
v Domžalah smo pripravili super 
gledališko igro za otroke, kjer se jih 
je zbralo nekaj deset, ki so aktivno 
sodelovali in Skoraj najboljšemu 
cirkusu pomagali, da je to na koncu 
le postal! S smehom in živahnostjo! 
Zvečer pa so si pristaši slovenskega 
fi lma lahko ogledali najboljši sloven-
ski fi lm prejšnjega leta, Petelinji zaj-
trk. Na žalost se moramo opravičiti, 
ker smo obljubljali gosta, s katerim 
bi po koncu fi lma lahko poklepetali, 
pa so višje sile prekrižale načrte. A 
vseeno je bilo vredno ogleda! Lahko 
potrdijo vsi, ki so se v četrtek pojavili 
v klubskih prostorih. 

In smo že pri petku, ko je po Domža-
lah odmeval mrtvaški marš, saj smo 
se poslovili od mladinskih prostorov 

Mladinskega kulturnega centra Aku-
mulator. Zatvoritev je bila mučna, 
saj je bila prežeta s spomini, ljudmi, 
ki so rasli z MKC-jem in nostalgijo 
prostora … A ni bilo čutiti popolne-
ga poraza; mladi, ki so ustvarjali z 
in v MKC-ju, upajo na nov prostor, 
kjer bodo lahko preživljali kako-
vosten prosti čas in ki ga Domžale 
zagotovo potrebujejo! Seveda je 
bilo tako žalosten dogodek potrebno 
obratnosorazmerno veselo zaključi-
ti! Zato smo se po zatvoritvi zbrali v 
KUD-u Ihan in z Aritmijo in Kontra-
banti zaplesali pozno v noč! Super 
žur in še boljše razpoloženje! Zunaj 
je spet deževalo, snežilo, v dvorani 
pa je vršalo, se vrtelo, poplesavalo 
in se imelo fi no! 

Organizacija četrtega dne DNK-ja je 
pripadala kamniškim kolegom, ki so 
pripravili plesno predstavo v Domu 
kulture Kamnik s predstavo Glej ga 
zlomka!, v izvedbi skupine Fourklor! 
Zanimiva interpretacija, poigravanje 
in ustvarjanje s telesom! Sodobna 
umetnost in prav prijeten, malo dru-

gačen sobotni večer! Še več takih si 
želimo!
Za zaključek pa smo v Domžale pri-
peljali improligaše z igro Dva na 2, 
kjer sta skupini Dom in Žale tekmo-
vali med seboj, publika je aktivno so-
delovala in vsa dvorana se je prešer-
no smejala in tudi do solz pregnetla 
trebušne mišice! Super je bilo! Bra-
vo, fantje, in bravo, publika! Ustvarili 
smo zaključek festivala, kot se šika! 

Festival DNeviKulture se torej za leto 
dni spet odpravlja na produktiven od-
mor, kjer se meljejo ideje za naprej 
in iščejo rešitve za še bolje izpeljan 
festival! Lepo število se nas je zbralo 
na dogodkih, kar nas le še spodbuja, 
da se še naprej trudimo in prinašamo 
DNK še naprej v mesto! Le to ga na-
mreč krvavo potrebuje! 

Hvala vsem za obisk in se vidimo 
naslednje leto! Fotke z dogodkov pa 
se skrivajo na www.dnevikulture.net! 
Zato se hitro najdi! 

Ana Strnad

Tradicionalni koncert citrarke Tanje Zajc Zupan 
je bil letos namenjen prazniku zaljubljencev – 
valentinovemu ter je številnim obiskovalcem in 
obiskovalkam, ki so skoraj napolnili veliko Halo 
komunalnega centra v Domžalah – z novima tri-
bunama, prinesel veliko ljubezni v besedi, petju 
in glasbi. 

Prijetno presenečenje sta bila mlada voditelja, še oba 
osnovnošolca, Tanjina hči Ana, ki je napisala vrsto 
ljubezenskih pesmi, katerim smo lahko prisluhnili 
med posameznimi glasbenimi točkami, in sin Do-
men. Na oder sta najprej povabila Anastasia strings, 
ki ga vodi Anastazija Juvan. Z njimi je zapela mlada 
pevka Ajda Stina Turek, ki je v pesmi poudarila, da 
ni niti dete niti ni ženska. Mladi člani ansambla ener-
gija so nas popeljali po skrivnostih Slovenske dežele, 
na Tisto belo rožo pa nas je opozoril ansambel Sre-
denšek. Vmes je svoje najbolj znane pesmi na citre 
igrala Tanja Zajc Zupan in z njimi spremljala tudi 
popularnega Vilija Resnika. Ta nas je na Evrovizijo 
spominil s svojo uspešnico Naj bogovi jočejo. Pe-

vec Vlado Kalember se je lahko ponovno prepričal, 
da ga v Domžalah dobro poznamo, saj je skupaj z 
njim tako ob prvem kot drugem nastopu dvorana pela 
znano Vino na ustnama, enako prijetno presenečen 
pa je bil nad tisočglavim spremljevalnim mešanim 
zborom tudi Daniel Popovič z že skoraj znamenito 
Juli. Za posebej glasen aplavz in občudovanje kva-
litetne izvedba sta poskrbela pianist Miran Juvan in 
violinist Luka Sešek, za posebej prisrčen konec pa 

citrarka Tanja Zajc Zupan, z najbolj znano slovensko 
citrarsko temo – Cvetje v jeseni, ki jo je Tanja tokrat 
predstavila skupaj  z Anastasia strings.
Koncert citrarke Tanje Zajc Zupan in njenih prijate-
ljev, ki je 15. februarja vsa srca napolnil z ljubeznijo 
in prinesel številne prijazne trenutke, je bil prijetno 
presenečenje, ki ga bomo pogrešali, če nanj ne bomo 
povabljeni tudi prihodnje leto. 

V. 

Koncert citrarke 
Tanje Zajc Zupan

Ljubite in 
bodite ljubljeni

Citrarka Tanja Zajc Zupan je spet 
zablestela

Z glasbo je življenje lepše
Pravzaprav Tanja blesti vedno. 
Nekdo me je minule dni vprašal, 
kakšna se mi zdi Tanja. Brez po-
misleka sem odgovoril: »Lepa je 
po duši in po telesu. Pri igranju 
na citre, božanskega inštrumenta, 
kakor ga je poimenoval dr. Bog-
dan Dolenc, pa naravnost žari.« 

Petnajstega februarja, torej teden dni 
po slovenskem kulturnem prazniku, 
je bil drugi kulturni praznik, ki ga je 
obeležil Tanjin koncert. Opazoval 
sem zasedbo v Hali KC pred njenim 
nastopom: vse je utripalo v vzne-
mirljivem pričakovanju slovesnega 
večera. Tudi sam sem bil prijetno 
vznemirjen v neizrekljivi želji, da 
koncert kar najbolje uspe, saj navse-
zadnje še vedno velja, da smo sreč-
ni, kadar so srečni tudi drugi. 
Nič ne pretiravam, če rečem, da sem 
častilec ženske ustvarjalnosti, kot 
domači učitelj imam z ženskami 
tudi veliko stikov. Pa pustimo zdaj 
to. Vsi skupaj smo se zbrali na čast 
naše prijateljice, citrarke Tanje Zajc 
Zupan, ki se ponaša z izjemnostjo, 
ustvarjalnostjo ter izvirnostjo. Po-
dobna je bila tudi glasbena zasedba, 
ki nas je spremljala skozi slovesen 
večer.
Tanja praznuje letos šestnajsto leto 
glasbenega ustvarjanja. Opazoval 
sem nekatere moške razsvetljence, 

ki enakopravno zrejo v ženske oči in 
vidijo v njeno dušo. Lepo. Večer je 
neusmiljeno drvel … 
Prisluhnimo zdaj Tanjinim odgovo-
rom na postavljena vprašanja. Še 
prej pa si ne morem kaj, da ne bi po-
hvalil vrhunskega in očitno vestno 
pripravljenega vodenja čudovitega 
večera Tanjine hčerke Ane in sina 
Domna, sicer pa je močan aplavz že 
ob njuni pojavitvi na odru povedal 
vse: bil je najzgovornejši. Vsekakor 
prisrčna voščila – Tanji, voditeljema 
in vsem nastopajočim. 

Tanja, najprej vprašanje, ki ga 
gotovo nisi pričakovala. Ali tudi ti 
misliš ali doživljaš, da so ženske ti-
ste, ki vidijo svet kot dom, in srčno 
upaš, kakor nekateri, da bo priho-
dnost sveta ženska?
Da, ženske čutimo drugače in imamo 
drugačen pristop. Pozornost moških 
je usmerjena v šport, lov, avtomo-
bile; ženske pa ljubimo romantiko, 
ljubezenske romane, lepe besede … 
Sicer si ne predstavljam sveta, v ka-
terem vsi mislijo in čutijo enako in 
imajo enake želje. V njem zagotovo 
ni ničesar novega in zanimivega. Pa 
vendar. Ženski princip bi v priho-
dnje rešil prenekateri problem. 
Menim, da so na pohodu ženske, ki 
si drznejo kršiti prepovedi in tvegati. 
Pomembno je, da znamo ločiti svoje 
življenje in miselnost od mišljenja 
večine, da ženske razvijemo svoje 
darove, na primer intuicijo; da ne 
glede na omejitve in darove deluje-
mo v dobrobit človeštva. Prisluhniti 
moramo svojemu instinktu, tako 
bomo delovale uspešno in učinko-
vito.

Med ljudmi si priljubljena, s čim 
si jih po tvojem mnenju najbolj 
navdušila in kaj pri tebi cenijo, 
poleg čudovitega igranja na citre?
Meni osebno je najljubše, če me 
ljudje opazijo tudi po tem, da sem 
dobra, prijazna, iskrena in delav-
na. Sama ljudi nikoli ne ocenjujem 
samo po izgledu, poklicu, izobrazbi 
itd. Če me človek resnično zanima, 
želim prodreti tudi v njegove misli. 
In samo, če gledaš s srcem, vidiš 
prav.
Ni mi pomagalo samo golo znanje 
igranja na citre. K temu sem vedno 
dodala še svoje srce in svojo dušo. 
Menim, da je ljudem všeč, da sem 
vsakdanjim merilom dala žlahtnejšo 
podobo. Verjetno ni nič narobe, da 
sem si ob citrah vzela malo svobode, 
dodala videzu malo seksapilnosti. 
Navsezadnje sem citrati začela sto-
je, to je bilo pred petnajstimi leti kar 
predrzno, zdaj me pa že kopirajo. 

Ko se danes ozreš nazaj, kaj je ti-
sto, kar se ti zdi najdragocenejše v 
tvoji pretekli glasbeni karieri? 
To so prijateljske vezi, ki sem jih 
ustvarila. To je najpomembneje, saj 
le ljudje nekaj veljajo, to si je vredno 
zapomniti, saj je brez njih človek 
zelo osamljen. Lepe spomine torej 
ustvarjajo ljudje, vse ostalo – mislim 
predvsem materialne dobrine, pa so 
le zunanja sreča, ki so me osrečile za 
kratek čas. Saj poznate Lea F. Bu-
scalia, ki pravi: »Cadilac je hladna 
ljubica«.

Ivan Kepic
 (nadaljevanje prihodnič)

Le kdo ne pozna zgodbe SAPRAMI-
ŠKA, po literarni predlogi Svetlane 
Makarovič?

Ta mala siva miška se znajde iz oči v 
oči z mačko. Tej od presenečenja uide 
kletvica »sapramišnazaj«. Tako dobi 
svoje ime. Za svoj rojstni dan ji teta 
Grizdela podari tri prekrasne lešni-
ke, kar pa ima za posledico zlomljen 
»vob«. Obišče zobozdravnika doktor-
ja Detla in tako pride v zgodovino kot 
prva miška, ki je sedla na zobozdrav-
niški stol.
Veseli nas, da smo najmlajšim ponudi-
li možnost ogleda lutkovne predstave. 
Ta ima poleg razvedrilnega tudi velik 
vzgojno-izobraževalni pomen. Ob lut-
kah so se otroci zabavali in se hkrati 
naučili marsikaj novega. Igrico si je 

Turistično društvo Jarše-Rodica  

Lutke na obisku v Grobljah 
ogledalo 210 otrok Osnovne šole Ro-
dica, Vrtca Mengeš in Vrtca Rodica, 
ki so uživali ob ogledu Sapramiške v 
prvih dneh marca. Neverjetno, koliko 
smeha in vzklikov je bilo slišati v 45 
minutah predstave.  Otroci so nasme-
jani in sproščeni odhajali iz dvorane, 
kjer jih je čakalo manjše darilo.
Zahvaljujemo se Lutkovnemu gleda-
lišču Ljubljana, gospodu Šunjiču in 
Podjetju Vistra d.o.o. Groblje, da sta 
omogočila to zabavno, čarobno in po-
učno predstavo.
Kako malo je potrebno, da zažarijo 
njihove nagajive oči. Za otroke dela-
mo, na vseh področjih. Za naše otroke. 
Zaupajmo drug drugemu in ne pozabi-
mo: brez kulture ne bomo obstali.
 

 Vida Strajnar
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Domžale imajo srečo, ker so umeščene med Ka-
mnikom in Ljubljano, obenem pa so tudi na robu 
Mengeškega polja. Zakaj je to ugodno za nas, 
prebivalce Domžal? Predvsem zato, ker imamo 
možnost izbire: v obe smeri se lahko peljemo po 
cesti in po tirih. 

Ne dolgo tega je bilo potovanje od Ljubljane do 
Domžal mukotrpno početje, saj smo se mimo Trzina 
vozili v strnjenih in počasnih kolonah tudi po celo 
uro. Še dobro, da takrat še nismo tako divje hiteli,  
kot to počnemo danes. Zdi se nam, da smo postali 
neodvisni od javnega prevoza, ker si vsak, brez veli-
ko napora, privošči osebni avto. To je obenem vzrok, 
da je parkiranje postalo prava muka. Vozniki zase-
dajo ne le ceste in parkirišča, temveč tudi pločnike, 
travnate površine in podobne neparkirne prostore. 
Kakšno ugodje je vožnja z vlakom! Redna poveza-
va z železnico je velika prednost za dijake, študen-
te in zaposlene vzdolž kamniške proge – ni skrbi s 
parkiranjem, prihodi in odhodi so po redu vožnje, 
v neugodnih vremenskih pogojih pa je vlak najbolj 
zanesljivo prevozno sredstvo. In tudi najcenejše.
Kamniška proga ima dolgo tradicijo in je ena izmed 
najstarejših rednih linij v Sloveniji. Prevoz z vlakom 
ni samo prevoz, je mnogo več – je druženje, učenje 
in spoznavanje, je počitek in toplota, je prijaznost in 
tudi ljubezen. Nekaterim vlak morda ne pomeni ve-
liko, morda celo nič. Kljub temu ostaja nejasno, od 
kod toliko vandalizma na objektih, ki so nerazdru-
žljiv del proge? Lansko leto je bilo še posebej črno 
za domžalsko postajo, saj so vandali vlomili, požga-
li in uničili delovne prostore železničarjev, sanacija 
teh je padla na pleča Slovenskih železnic.

Za mnenje in oceno stroškov nastale škode sem prosi-
la mag. Tanjo Rotovnik, vodjo Službe za organizacij-
sko komuniciranje pri Slovenskih železnicah d. o. o.
»14. aprila 2007 je skupina najstnikov vlomila v 
službene prostore in podtaknila požar na Železniški 
postaji Domžale. Popolnoma uničeni so bili prostori 
in oprema prometnega urada, prodaje kart in čakal-
nica, nepoškodovana je k sreči ostala premikalna 
miza v prometnem uradu. Škoda je bila najprej oce-
njena na 42.000 evrov, brez  DDV. 

Najprej smo želeli sanirati le posledice požara v 
objektu (okna, vrata, instalacije, omete, strope, tla-

ke in talne obloge, opremo  v prostorih prometnega 
urada, prodaje kart in čakalnici) ter delno ožgano 
fasado. Pozneje se je izkazalo, da bi objekt še vedno 
deloval hudo zanemarjeno, zato smo se odločili za  
zamenjavo preostalih oken in sanacijo fasade. Ob-
nova celotne fasade na Železniški postaji Domžale 
(sanacija poškodb po požaru in ostalih nepoškodo-
vanih delov) je stala skoraj 28 tisoč evrov. 

Vsa dela, od zavarovanja objekta po požaru do do-
končne ureditve, so stala okrog 106.000 evrov, brez 
opreme (pohištvo in računalniki sekcije za vodenje 
prometa in sekcije za potniški promet, brez omrežja 
za pos terminal za prodajo kart).«

Kakšen pomen ima kamniška proga za prebivalce 
tega območja, najlažje sodimo po številu prepelja-
nih potnikov. Poglejmo, kakšno je njihovo število po 
posameznih postajah.

Mag. Tanja Rotovnik: »Na kamniški progi vozi vsak 
delavnik naslednje število vlakov:

na relaciji Ljubljana–Kamnik–Ljubljana: 32 vlakov
na relaciji Ljubljana–Jarše–Mengeš: 5 vlakov
na relaciji Ljubljana–Domžale–Ljubljana: 4 vlaki

Na relaciji Ljubljana–Kamnik–Ljubljana vozi 32 
vlakov, plus 5 vlakov, ki vozijo na relaciji Ljublja-
na–Jarše–Mengeš in 4 vlaki na relaciji Ljubljana–
Domžale–Ljubljana. Na Slovenskih železnicah so 
lani našteli skupaj 20673 potnikov. Dnevno se, če 
štejemo delovne dni, prevaža po kamniški progi vsaj 
4000 potnikov! Ali si lahko zamislimo, kaj bi se 
zgodilo, če vlaka ne bi bilo? Kakšno dodatno gnečo 
bi pridelalo teh 4000 ljudi na cesti z avti in v avtobu-

sih? Gotovo bi Slovenske železnice rade posodobile 
svoje vozne parke in proge, a kaj, ko nimajo dovolj 
denarja. Povrhu tega jim z uničevanjem infrastruk-
ture povzročamo dodatne in povsem nepotrebne 
stroške. 

In kako izgleda naša postaja danes? Kljub tolikšnem 
trudu in vlaganju železnic, da bi domžalska postaja 
dobila nov in spodoben obraz, se je spet našel nek-
do, ki mu nova, urejena fasada ni všeč. Grafi ti so 
sami sebi namen, dokaz, da si nekdo upa uničevati 
to, kar ni njegovo, temveč pripada vsem. Čudno je, 
da ob tolikem številu zvestih uporabnikov železnic, 
od mladih do najstarejših, nihče ne opazi ali se ne 
odzove na nasilje in škodo, ki jo trpi železnica. Po 
besedah zaposlenih na postaji so zadnje razdejanje 
povzročili desetletniki: toliko časa so metali ledene 
kepe in kamne v šipo, dokler je niso razbili. 

Skrb za skupne, javne prostore izraža naš odnos do 
soljudi, odraža tudi našo kulturo in pozitiven pogled 
na svet. Ohranimo železnice, da ohranimo svojo po-
vezavo z ljudmi in prostori. 

Na Slovenskih železnicah vsako leto v marcu en te-
den opravljamo štetje potnikov. Lanski podatki za 
število vstopov in izstopov po postajah na tej progi 
so takšni:

Postaja Vstop Izstop
Ljubljana 7769 6374
Lj. - Brinje 1144 1410
Lj. - Ježica 343 354
Lj. - Črnuče 428 479
Trzin ind. Cona 474 503
Trzin Mlake 501 554
Trzin 283 257
Domžale 2775 3566
Rodica 991 788
Jarše - Mengeš 1511 1411
Homec pri K. 174 202
Šmarca 206 286
Duplica Bakovnik 1026 1123
Kamnik 1448 1467
Kamnik mesto 567 668
Kamnik Graben 1033 1231
Skupaj 20673 20673

Miomira Šegina

Vlak povezuje ljudi in prostore, 
vandali pa te vezi uničujejo

NAGRADNA 
KRIŽANKA 

3
Kulturni dom 
Franca Bernika, p. p. 2, 
1230 Domžale. 
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Nagrajuje Nogometni klub Domžale
Tokratni nagrajenci križanke iz prejšnje številke Slamnika bodo prejeli 
nagrade Honde Ambrož – CAR LINE d.o.o.: Ana Anuša iz Radomelj
– brezplačni vikend najem vozil – Honda Civic; Milka Breznik iz Dom-
žal
– plastična ročka 4 l olja – castrol txt; Robert Hribar iz Radomelj – 
plastična ročka 4 l olja – castrol grx in Janez Štrbenc z Otočca – pre-
ventivni pregled vozila z meritvami. 

Najsrečnejšim reševalcem današnje križanke bo pet vstopnic za obisk 
tekme NK Domžale zagotovil Nogometni klub Domžale. Do takrat 
lep pozdrav in veliko sreče! Pravilne rešitve pričakujemo do 18. marca 
2009. 

Spoštovani organizatorji 
karnevala Striček
Vsako leto se potrudite in nosite kole-
darje s spiskom za nabirko. Potrudite se 
tudi z oglaševanjem in vabili za virski 
karneval.
Ko je karnevala konec, se žal jasno 
pokaže, koliko odpadkov se med ra-
janjem izpusti na tla, ne samo s strani 
gledalcev, pač pa tudi v sklopu progra-
ma karnevala.
Pred leti sem bila na karnevalu v Opa-
tiji. Takoj za zadnjimi nastopajočimi so 
šli čistilici. V zelo kratkem času je bila 
Opatiija spet lepa kot prej.
Na Viru pa vse ostane vetru in Virjanom. 
Ali mislite, da bi se to dalo spremeniti?

Lep pozdrav, Virjanka

Popravek
V zvezi s prispevkom z naslovom Janez 
Praprotnik popravljam, da je bencinska 
črpalka očeta Janeza Praprotnika stala 
v Domžalah (Metalka), imeni njegovih 
bratov pa sta Lojze in Stane. Vsem pri-
zadetim iskreno opravičilo.

Vera Vojska

Kaj če bi Prešernov dan 
poimenovali z dan kulture?
Letošnja proslava je bila ob 160. oble-
tnici njegovega rojstva. Bila je izvrstno 
pripravljena, le eden nastopajočih je de-
loval morda nekoliko tipajoče, sicer pa 
je že sam izbor pokazal, da so Domžale 
vseslovenske … Skratka: proslava je 
bila odlična in vsa čast nastopajočim in 
seveda organizatorju, povabitelju samih 
izbornih oseb. Kljub vsemu pa bi človek 
le pričakoval nastop kakšne naše dom-
žalske pevke, med ostalimi seveda. To 
že moram napisati. In pa kakšna recita-

cija, ne branje, recitacija bi tudi ne ško-
dila … Toda ne vem, kako naj rečem. 
Pa kar bom: škoda pa je morda le to, da 
je bila proslava enostavno prekratka in 
pika. 

Ob tej proslavi mi je še nekaj šinilo v 
glavo. Ali lahko povem? Če imamo slo-
venski kulturni praznik, ki mu pravimo 
Prešernov dan, to pač pomeni, da smo si 
njegovo letnico izbrali za dan kulture in 
mu tako rekoč že s tem izkazali čast. Ne 
pomeni pa, da ne bi smeli vključiti tudi 
drugih pomembnih kulturnih ustvar-
jalcev, recimo Kosovela, Gregorčiča, 
Ketteja, Murna, Cankarja, Finžgarja, 
Levstika, Jurčiča, Stritarja, Župančiča, 
Balantiča in morda še koga novodob-
nega in bi vsakič lahko koga vključili. 
Prešernova proslava ne bi izgubila na 
pomenu, da le ne bi bila »Prešernova 
proslava brez Prešerna«. Ker so tudi na-
vedeni ustvarjalci med drugim prispe-
vali, da se slovenski narod lahko ime-
nuje Velik, pa čeprav nas pesti problem 
številčne majhnosti. Naj vendar nekaj 
Prešernove slave oplazi tudi ostalo našo 
zaslužno kulturniško srenjo, ki se že 
vseskozi drenja v Prešernovi senci.
Ne vem, če je prav … toda svoje mnenje 
sem vendar lahko povedal.

Ivan Kepic

Nostalgija po Napredku 
napreduje
Radijske rubrike Pregovor je odgovor 
gotovo ne preslišimo in za Napredek 
je prav gotovo veljal latinski pregovor 
NOMEN ES OMEN, kar po smislu 
pomeni V IMENU JE VSE (dobesedno 
pa: ime je znamenje). Kratko rečeno: 
z Napredkom smo bili vsi zadovoljni. 
Prav minule dni mi je rekla neka bivša 
»Napredkovka«, ki je na čakanju: »Še 
najbolje je bilo pri Napredku, sedaj pa 
vidimo, da je z vsakim novim gospodar-
jem slabše.« 

In res. Konkretno Tuš nam je oblju-
bljal gradove v oblakih, medtem ko jih 
še na Zemlji ni. Obljuba dela dolg, to 
vemo vsi. Obstaja tudi latinski pregovor 
VARIATIO DELECTAT, kar pomeni 
SPREMEMBA RAZVESELJUJE – se-
veda sprememba na bolje, kar pa se pri 
Tušu ni zgodilo. Zlasti če pomislimo na 
preveliko zamudo pri čiščenju ploščadi 
pred Veleblagovnico po zapadlem sne-
gu in na že tako oškrbljene stopnice s 

potlačenim snegom, da si človek ni upal 
stopati po njih. Ne vem, ali Tušu obisk 
kupcev ni mar, da jim ali nam ni pripra-
vil varnega prihoda z očiščenjem snega 
na stopnicah in ploščadi? Vprašanje 
terja odgovor. Z zapisanim pa seveda 
tudi v zadnjih sanjah ne mislim, da je 
pri Tušu vse slabo. Upam, da se prav 
razumemo.

Ivan Kepic

Biološki odpadki
V Občini Domžale je večje število go-
spodinjstev in kmečkih gospodarstev, ki 
imajo lastne vrtove z urejenimi hišnimi 
kompostniki, v katere odlagajo biološko 
razgradljive kuhinjske odpadke in vrtne 
organske odpadke. Precej občanov je z 
razočaranjem, pa tudi z nejevoljo, spre-
jelo nov način zaračunavanja odvoza 
organskih odpadkov, ki ga izvaja Javno 
komunalno podjetje Prodnik. Dobili so 
račune tudi za odvoz kuhinjskih od-
padkov, čeprav storitev odvoza ni bila 
opravljena. Zato je bila na Občinski 
svet Občine Domžale vložena pobuda 
za spremembo in dopolnitev občinske-
ga Odloka o ravnanju s komunalnimi 
odpadki, ki bi ekološko sprejemljivo in 

občanom prijazno urejal tudi vprašanje 
kuhinjskih biološko razgradljivih od-
padkov. 
Poudarek je predvsem na okoljevarstve-
nih razlogih za kompostiranje ragra-
dljivih organskih kuhinjskih odpadkov 
v lastnem kompostniku, ki ima znatne 
prednosti pred zbiranjem v rjavem za-
bojniku in predajo javnemu komunalne-
mu podjetju v odvoz:
pridobiva se kompost za bogatenje vr-
tne zemlje;
zmanjšujejo se količine odpadkov, ki 
jih mora prevzeti in odpeljati zbiratelj 
odpadkov, kar pomeni manjše prevo-
zne stroške, manjši deponijski prostor 
ter manjše potrebe po obveznem pranju 
in čiščenju zabojnikov in komunalnih 
vozil;
ni potrebe po biološko razgradljivih 
vrečkah za organske odpadke;
zmanjšajo se emisije hrupa, plinov in 
obremenitev cest, ki jih povzročajo ko-
munalna vozila;
zmanjša se poraba energije in vode za 
pranje zabojnikov in komunalnih vozil.

Zanemarljivi pa niso tudi gospodarskih 
učinki predlaganega ravnanja z biološki-
mi odpadki, ker se bodo z zmanjšanjem 

količine organskih odpadkov znižali 
skupni stroški odvozov in deponiranja 
gospodinjskih odpadkov. Predelava 
organskih odpadkov v lastnem kompo-
stniku pa, razen začetne investicije za 
nabavo kompostnika, gospodinjstva nič 
ne stane, prihranjen pa je znaten strošek 
opravljanja javne službe zbiranja, odvo-
za in deponiranja oziroma kompostira-
nja organskih odpadkov. 
Domače kompostiranje bi naj bilo omo-
gočeno vsem gospodinjstvom, ki imajo 
na lastnih vrtovih predpisano posta-
vljene kompostnike. Obveznost oddaje 
kuhinjskih odpadkov pa bi veljala za 
gostinstva, javne ustanove z razdelje-
valnimi kuhinjami, večstanovanjske 
zgradbe brez lastnega vrta ter za tista 
gospodinjstva, ki JP Prodnik ne bi pre-
dložila dokazil, da imajo urejen kom-
postnik ter obenem ne bi podala izjave, 
da želijo sama kompostirati kuhinjske 
odpadke in vrtne biološko razgradljive 
odpadke. 

Sklicevanje JP Prodnik na predpise, da 
je oddaja organskih odpadkov iz gospo-
dinjstva v odvoz obvezna, nima ustre-
zne pravne podlage. Program oskrbe 
organskih odpadkov iz gospodinjstev 

na območju Občine Domžale izrecno 
dopušča, da povzročitelj organskih od-
padkov iz gospodinjstva sam zagotovi 
kompostiranje svojih organskih odpad-
kov v hišnem kompostniku. Uredba o 
ravnanju z biološko razgradljivimi ku-
hinjskimi odpadki v 11. členu določa, da 
mora izvajalec javne službe zagotoviti, 
da imajo povzročitelji kuhinjskih od-
padkov iz gospodinjstev možnost pre-
puščati kuhinjske odpadke v posebnem 
zabojniku ali posodi, ločeno od drugih 
komunalnih odpadkov, tudi od zelene-
ga odpada. Zagotoviti možnost pa še ne 
pomeni obvezne oddaje le-teh v odvoz 
javnemu podjetju, saj v 2. alineji 12. 
člena Uredba dopušča tudi, da izvajalec 
povzročitelje odpadkov obvesti o dru-
gih pogojih za prepuščanje kuhinjskih 
odpadkov ali njihovo lastno predelavo v 
kompost v hišnem kompostniku.

Od pripravljenosti občinskih svetnikov 
prisluhniti potrebam in željam svojih 
volilcev, je odvisno, kako bomo ravnali 
z biološkimi odpadki. 

Jože Nemec,
Društvo za varstvo okolja Domžale-Kamnik



IZ NAŠIH VRTCEV IN ŠOL stran 18

SLAMNIK - marec 2009

Otroci in zaposlene iz vrtca Kekec Radomlje smo se 
prijazno odzvali povabilu Kulturnega društva Mlin iz 
Radomelj, da se jim pridružimo z nastopom na  priredi-
tvi ob slovenskem kulturnem prazniku. Letos je bila to 
nedelja, otroci in starši pa so pokazali dobro voljo, saj 
se je nastopa udeležilo dvanajst otrok starejše skupine. 
Pripravili smo plesni točki Ob bistrem potoku je mlin 
in Rom pom pom. Pridružili smo se tudi prepevanju s 
Silvo Kosec.
Ob koncu prireditve smo bili v preddverju dvorane prijetno 
presenečeni; pripravljena je bila pogostitev. Otroci so se 
dobrot razveselili in mislim, da so si to zaslužili.

8. februar – kulturni praznik V tednu kulturnega praznika nas je v vrtcu obiskala pisa-
teljica Tatjana Kokalj. Vedno nas preseneti s svojim zani-
mivim nastopom in pestro izbiro knjig, napisanih za otoke. 
Otroke zna motivirati, da ji pri branju sledijo in aktivno 
sodelujejo.
S takšnimi dejavnostmi želimo odrasli otrokom približati 
otroško literaturo, pomen pravljic, odnos do knjig in nena-
zadnje tudi, v čem je pomen kulturnega praznika.

vzgojiteljica Martina Pavlič, Vrtec Domžale
enota Kekec Radomlje

Gospa Ema Škrjanc Ogorevc 
nam je v začetku februarja sporo-
čila veselo novico, da nam je Zve-
za prijateljev mladine Domžale 
organizirala in sofi nancirala velik 
del stroškov za ogled vrhunske 
predstave Čarovnije Protipaka-
rije.   

Še vedno v duhu slovenskega kul-
turnega praznika smo se v petek, 13. 
februarja, vsi učenci in učitelji OŠ 
Roje odpravili na ogled predstave. 
Ekološko obarvana zgodba z mno-
gimi, v živo zapetimi, glasbenimi 
vložki in atraktivnimi efekti nas je 
vse navdušila. Učenci so s široko 
odprtimi očmi opazovali celotno 
dogajanje, s ploskanjem spremljali 
pesmi in z veseljem sodelovali v 
predstavi s svojimi predlogi. 
Med potjo proti šoli smo si vsi pre-
pevali zaključno pesem Damjane 
Golavšek – Naravne sile, in prepri-
čana sem, da nam bo predstava še 
dolgo ostala v prijetnem spominu.   

Vanda Trobevšek, 
vodja dejavnosti

V petek, 6. februarja, so učenci 
in učitelji pod taktirko Boštjana 
Domjanića pripravili prireditev, 
ki je bila prava paša za oči.

Četrti dobrodelni koncert je v sebi 
združeval več kot samo dobrodel-
nost, ki je bila osrednja tema prete-
klih let. Preplet različnih dogodkov, 
kulturnih in zgodovinskih, je mar-
sikateremu obiskovalcu polepšal 
vstop v težko pričakovani vikend po 
napornem delovnem tednu. 
Učenci so se, kot že tolikokrat prej, 
ponovno izkazali in se predstavili 
v vsej svoji veličini. Med opazo-
vanjem sem dobila občutek, da 
vsak izziv z veseljem sprejmejo in 
ga udejanjijo. Kulturna poslastica, 
v kateri sta Izadora Verlič in Anže 
Marčun spretno  krmarila med re-
citacijskimi, pevskimi, glasbeni-
mi in plesnimi točkami, je s svojo 
pestrostjo navdušila vse prisotne. 
Prvič se je javnosti predstavila tudi 
Gledališka skupina OŠ Preserje pri 
Radomljah, ki je zaigrala kratko 
igro, katere rdeča nit je bila seveda 
dobrodelnost. Vrhunec prireditve 
je predstavljal podpis ekolistine, 
s katero so tako bližnji krajani kot 

Uvajalno obdobje je za nami. Odprla so se vrata igralni-
ce malih polžkov, skupine najmlajših otrok v vrtcu Ra-
cman. Skoznje smo stopili čisto novi, malce prestrašeni 
obrazi, ki pa smo se z veliko toplih objemov, ki prema-
gajo stisko, spoznali in privadili na novo okolje. 
Otroci in odrasli smo se privajali na skupno življenje, spo-
znavali »svet« okrog sebe, nove prijatelje, vzgojiteljice, 
prostore vrtca, dvorišče in osebje. Sedaj se že dobro pozna-
mo in imenitno zabavamo. V dobrem mesecu, ki je za nami, 
smo preživeli že veliko zanimivih in lepih trenutkov. Veliko 
smo se »crkljali«, igrali, ustvarjali in peli. 

V začetku februarja nas je razveselil novozapadli sneg. 
V vrtcu Kekec smo začeli z izvajanjem projekta Igre na 
snegu in učenje smučanja. Udeležili so se ga otroci iz 
starejše skupine. Trije otroci so bili začetniki, ostali pa 
so se že seznanili z osnovami smučanja. Igre na snegu 
in učenje smučanja sem načrtovala tako, da je vse pote-
kalo preko igre (spoznavanje opreme, hoja na smučeh, 
drsenje …). Otroci so se radi igrali igre Skiro, Črni mož, 
Letala – požar itd.
Velik poudarek smo namenili padanju in vstajanju ter vzpe-
njanju na hrib. To povzroča otrokom največ težav (seveda, 
na smučiščih so vlečnice). Vendar pa smo z dobro voljo in 
vztrajnostjo zmogli tudi to. Zadnji dan smo izvedli tekmo-
vanje. Vsi otroci so dobili priznanja in medalje, na katere 
so zelo ponosni.

SŠ Domžale je letos praznovala 60. 
obletnico delovanja, ki so jo dijaki 
pod mentorstvom prof. Tanje Ster-
gar in prof. Nuše Fujan obeležili s 
predstavo z naslovom Ko se smeje-
mo in se ljubimo, se smeje naš pla-
net. Vodilo predstave je bila šola 
in njen razvoj v kulturnem toku 
preteklih šestdesetih let.

Začeli smo s koncem 40. let in usta-
novitvijo Usnjarskega tehnikuma, 
v 50. leta, ko so Domžale postale 
mesto, Usnjarski tehnikum pa je po-
stal Tehniška srednja usnjarska šola 
Domžale, pa so nas dijaki s Pavč-
kovimi Preprostimi besedami po-
peljali kar v šestih jezikih. Špela in 
Matej Kralj sta zaplesala na pesem 

Presenetil nas je sneg, ki smo ga že nekaj časa z vso vnemo in 
veseljem čakali. Tako smo se v Vrtcu Domžale lotili projekta 
Igre na snegu in učenje smučanja, ki ga izvajamo vzgojiteljice 
oz. pomočnice vzgojiteljic, ki se z vso vnemo trudimo, da bi 
nam uspelo petdnevno veselje na snegu. 
V vrtcu Cicidom smo bili že tretji dan na snegu in spoznali stopni-
časti korak, ki nam pomaga, da pridemo do vrha hriba, po hribu 
navzdol gre lažje, le še zaviranje moramo preizkusiti in smo opra-
vili tisto, kar smo si zadali. Prilepili si bomo še nalepko v knjižico 
Zlati sonček in se naprej veselili smučanja. 
Opažam velik zanos otrok, veselje do smučanja in predvsem 
vztrajnost, ki je zelo pohvalna. Vsem smučarjem vzgojiteljice in 
vzgojiteljice pomočnice iz srca čestitamo in jim želimo še veliko 
sneženih dni.

Mojca Grojzdek, Vrtec Domžale enota Cicidom                                                         

Prvi utrinki pri polžkih

Vanda Prepadnik in Katarina Košenina,
Vrtec Domžale, enota Racman

Učenje smučanja

vzgojiteljica Martina Pavlič, 
Vrtec Domžale enota Kekec Radomlje

V Vrtcu Domžale smučamo

Ko se 
smejemo in 
se ljubimo, 
se smeje naš 
planet Dream a Little Dream Of Me, Eva 

Černe pa se je odločila, da »ne bo 
čakala na maj«.

60. leta so minila v znamenju hipi-
jev in Beatlesov, katerih pesem All 
my loving nam je zapel šolski pevski 
zbor, Špela in Matej pa sta na odru 
ogrela svoje Blue Suede Shoes.

Nasmejali smo se odlomkoma iz fi l-
mov Hair in To so gadi, slišali smo 
ganljivo recitacijo o prijateljstvu (to-
krat v španščini) in že smo bili v 70. 
letih, na koncu katerih je v Domžalah 
nastal Center srednjih šol Domžale.

Bele srajce, usnjeni telovniki, »avi-
atorke« … V 80. nas je pozdravila 
Eva Černe s pesmijo skupine Abba 
The Winner Takes It All, dijaki pa 
so se zopet izkazali z znanjem tujih 
jezikov – nemščine in angleščine. 

Šolo je v 80. zaznamoval nastanek 
Srednje kovinarske in usnjarske šole 
Domžale.

90. leta, v katera sta na nas Jacksonov 
Beat it popeljala plesalca hip-hopa, 
so za šolo pomenila konec usmerje-
nega izobraževanja, dobila pa je tudi 
sedanje ime – Srednja šola Domžale. 
Predstavo so dijaki zaključili z reci-
tacijo Kaj je pesem, Eva Černe pa se 
je od nas poslovila s svojimi Čudeži 
smehljaja.

Predstava je bila res vrhunska, se-
veda pa se »brez muje še čevelj ne 
obuje« in za enourno predstavo je 
potrebnih precej več vaj in usklaje-
vanja, kot bi si morda predstavljali. 
Čestitke dijakom in mentoricama za 
ves trud in vloženo delo!

Nika Povž, 4.e

Dobrodelni koncert na 
OŠ Preserje pri Radomljah

zaposleni v šoli in učenci prisegli, 
da si bodo prizadevali za ekološko 
osveščenost, življenje ter ohranja-
nje narave po načelih ekošole, hkra-
ti pa bodo delovali v duhu dobrih 
medsebojnih odnosov. Listino so 
poleg ravnateljice Ane Nuše Kern 
podpisali še: koordinatorka ekošo-
le, Nada Pavšer, podžupanja občine 
Domžale, Andreja Pogačnik Jarc, 
predstavnika staršev,  Darja Marin-
šek in Gregor Cerar, predstavnika 
učencev, Urban Repanšek in Ana-
marija Dolenc, predstavniki krajev-
nih skupnosti Radomlje – Metod 

Marčun, Preserje – Janez Hribar, 
Homec – Janez Repnik, Rova – Mi-
lan Šinkovec ter šolska koordina-
torja, Tomaž Pajnič in Blaž Mikuž. 
Prireditev so na poseben način za-
ključili bobnarji.

Številne prireditve, ki so na OŠ 
Preserje stalnica, dokazujejo, da je 
lahko tudi šola kraj, kjer ne poteka 
samo vzgojno-izobraževalni proces, 
temveč kraj, kamor starši, učenci in 
učitelji radi zahajajo, saj jih povezu-
jejo dobri in prijateljski odnosi, spo-
štovanje ter razumevanje. Posledica 
vsega tega pa so kakovostne prire-
ditve in proslave, katerih glavni ak-
terji so izvrstni učenci, mentorji in 
vodstvo šole. 

Jasmina Pogačnik

Zveza prijateljev mladine je prijetno 
presenetila mladino na OŠ Roje

December je zadnji mesec v letu in prav zato je nekaj posebnega. Ne le, da 
je to mesec različnih obdarovanj, otroci in zaposleni v Malem Princu smo 
ta mesec namenili predvsem »dajanju« in  »sprejemanju«. S tem pa smo 
imeli v mislih besede in dejanja, s katerimi lahko posameznik ali skupina 
razveseli druge. Z obiskom smo razveselili starejše ljudi v Domu za ostarele 
v Domžalah. Deležni smo bili prijaznega sprejema in navdušenje nad otro-
škim nastopom je bilo toplo in pristno. 

Lunice in zvezdice z vzgojiteljicami

Obisk v Domu starejših občanov Domžale
V enoti Čebelica smo se v soboto, 
31. januarja, skupaj z otroki in nji-
hovimi starši, sestricami, bratci in 
starimi starši odpravili na tradicio-
nalni zimski izlet v Kandrše.
Tudi letos nas je pričakalo lepo 
urejeno smučišče in sankališče. Vsi 
zbrani smo komaj čakali, da se sku-
paj s prijatelji prepustimo zimskim 
radostim na snegu. Nekateri smo 
se vozili s sankami in raznimi pri-
pomočki za sankanje, nekateri so se 
preizkušali v smučanju, otroke pa je 
še najbolj navduševala velikanska 
gora snega ob sankališču, na kateri 
so se lahko igrali, nanjo plezali in se 
spuščali kot po toboganu. Veselje na 
snegu je bilo neizmerno.

vzgojiteljica Mateja Zibelnik
Vrtec Urša, enota Čebelica

Zimski izlet 
v Kandrše
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Učenci in učenke enajstih osnovnih šol z obmo-
čja nekdanje Občine Domžale so se tudi letos 
sredi februarja zbrali v okviru Medobčinskega 
otroškega parlamenta. Njihov gostitelj je bila 
tokrat Osnovna šola Dob, glavni organizator 
Zveza prijateljev mladine Domžale, glavna 
značilnost pa veliko sproščenosti in zanimivih 
pogovorov o ljubezni in spolnosti. 

Po pozdravih ravnateljice Osnovne šole Dob, 
Barbke in predsednice Zveze prijateljev mladine 
Domžale, Eme Škrjanc Ogorevc, je voditeljica 
Tjaša k besedi povabila gostjo Ireno Dušo Draž, 
ki piše v PIL-u, njena zadnja knjiga pa je imela 
naslov Seksikon. V prijaznem nagovoru je pou-
darila, da se morajo mladi sami odločati, kdaj je 
najprimernejši čas, da zgodbo, ki jo pišejo, pišejo 
v ednini; kdaj je čas za dvojino in kdaj za mno-
žino. Posebej jih je opozorila na včasih prevelika 
in nerealna pričakovanja ter jim povedala, da mo-
rajo vedeti, da nikoli nobena reč ne bo taka, kot 
si jo predstavljajo v glavah. Zaželela jim je prije-
tno delo ter svoj nagovor zaključila z besedami: 
»Preden pridete do množine, si privoščite ednino 
in nadaljujte z dvojino.«

Čeprav je voditeljica napovedala, da je več od-
raslih, ki bi radi pomagali, kot otrok, ki bi rabili 
pomoč, je bilo vendarle v prispevkih, ki so jih 
predstavljali učenke in učenci posameznih šol, 
povsod slutiti željo po pogovoru – s starši, prija-
telji, učitelji, strokovnjaki ... Pa poglejmo, kaj so 
povedali posamezni osnovnošolci, ki so temo že 
od septembra 2008 obravnavali na posameznih 
šolah, delali ankete, risali plakate, pisali ljubezen-
ske pesmi, predvsem pa se veliko pogovarjali.

Parlamentarci Osnovne šole Dob so poročali, 
da je večini nerodno govoriti o temi ljubezen in 
spolnost, pa vendar jih tema zelo zanima. Največ 
informacij najdejo na internetu, predlagali so kon-
domate v različnih stavbah ter cepljenje, opozori-
li na spolno nasilje ter prenizke kazni. Iz Osnovne 
šole Venclja Perka so poročali o ljubezni, ki je 
pri mlajših prijateljstvo, o potrebi o pogovorih s 
sovrstniki, s starši. Predlagali so krožek ali izbirni 
predmet na temo spolnosti, sodelovanje zunanjih 
sodelavcev, pohvalili pa tudi predloge učiteljev. Z 
Osnovne šole Janko Kersnik Brdo so poročali, da 
mora ljubezen temeljiti na zaupanju, predstavili 
so asociacije na temo ljubezen, tudi povedali, kaj 
jim pomenita ljubezen in spolnost. Šolski parla-
ment Osnovne šole Domžale je poročal predvsem 
o mnenjih učencev o prepovedani (istopartnerski) 
ljubezni, o vzrokih in posledicah le-te, zanimivi 
pa so bili tudi  rezultati ankete. V Osnovni šoli 
Preserje pri Radomljah so ugotovili, da ima-
jo mladostniki različne poglede na to zanimivo 
temo; opozorili so na telesno in čustveno zrelost, 
na potrebno zaščito ter predlagali več teh vsebin 
na razrednih urah. Osnovna šola Rodica je pred-
stavila pesmi in plakate, govorila o spoštovanju 
in pomoči v družini, o pravem prijateljstvu, lju-
bezni, pa tudi posledicah spolnosti. Osnovna šola 

Medobčinski otroški parlament 

Ljubezen in spolnost
Jurij Vega Moravče je svoje ugotovitve predstavi-
la v igranem prizorčku, zaključke pa na plakatih. 
Na Osnovni šoli Roje so na temo ljubezen – spol-
nost pripravili pravo lutkovno predstavo, pisali 
pesmi in se pogovarjali o prijateljstvu, o poti v 
odraslost, za katero si želijo, da bi bila varna in 
bi bilo na njej veliko zaupanja. Z Osnovne šole 
Trzin so nam v besedi, glasbi in igri pokazali, kaj 
so se na to temo pogovarjali v šoli, na Osnovni 

V petek, 6. februarja, smo pripra-
vili prireditev ob kulturnem pra-
zniku. Zbrali smo se v telovadnici, 
kjer se je program začel s slovensko 
himno, nadaljeval pa z besedilom o 
življenju in pesništvu Franceta Pre-
šerna ter o pomenu kulture.

Med posameznimi deli besedila smo 
uživali ob glasbi učencev naše šole, ki 
so jo pričarali z igranjem na tolkala, 
harmoniko, klarinet in rog.
Posebnost naše vsakoletne prireditve 
je v tem, da ravnateljica enemu izmed 
učencev devetega  razreda podeli na-
grado, ki smo jo na šoli poimenovali 
Povodni mož. Učenec si jo prisluži s 
celoletno dejavnostjo na kulturnem 
področju. Letos jo je prejela Nastja 
Simon, ki je tudi povezovala prire-
ditev. V obrazložitvi je ravnateljica 

Nagrada Povodni mož
poudarila, da je prejela nagrado zaradi 
vsestranskega sodelovanja na vseh 
področjih dela in življenja naše šole. 
Uspešno je  vodila šolske in javne 
prireditve, pomagala pri njihovi iz-
vedbi, nastopala, sodelovala na šte-
vilnih likovnih in literarnih natečajih 
in pomagala pri oblikovanju šolskega 
glasila. Sošolci so nagrajenki čestitali 
z bučnim aplavzom.
Pred podelitvijo nagrade smo prisluh-
nili učencem devetega razreda, ki so 
deklamirali Zdravljico, prireditev pa 
je zaključil pevski zbor z Odo radosti. 
Tako smo se poklonili pesniku Prešer-
nu na Osnovni šoli Dob.

Petra Keržan in Laura Miklavčič, 
8.b OŠ Dob

šoli Mengeš pa jih je obiskal Erik Vidmar ter jih 
z dvema prizorčkoma vzpodbudil k pogovoru o 
ljubezni in spolnosti. Posebej so opozorili, da se 
je treba ljubezen naučiti dajati in sprejemati ter na 
zglede, ki vlečejo. O temi ljubezen – spolnost so 
se pogovarjali tudi na OŠ Dragomelj.

Posebej zanimiva in sproščena je bila debata, v 
kateri so parlamentarci podajali svoja mnenja o 
posameznih trditvah teh hkrati z replikami izra-
žali svoja strinjanja ali nestrinjanja. K razmišlja-
nju o tej temi jih je s svojimi besedami vzpod-
budila tudi Andreja Jarc Pogačnik, podžupanja 
Občine Domžale, ki je poudarila, da smo slišali 
resnično zelo veliko modrih in odraslih misli, 
ki si jih moramo vsi zapomniti. K prijetnejšemu 
razpoloženju so prispevali lutkarji OŠ Domžale, 
nogavičniki in rokavičniki.

V sprejete usmeritve in dogovore, ki so jih par-
lamentarci OŠ Dob že posredovali na regijskem 
parlamentu v Medvodah, so združili misli iz vseh 
poročil, ki jih lahko strnemo v naslednje ugoto-
vitve: Mladi veliko razmišljajo o zdravi poti do 
partnerskega odnosa, zavedajo se pomena telesne 
in čustvene zrelosti za ljubezen in spolnost, želijo 
več informacij, več pogovorov o temi, poznajo pa 
tudi nevarnosti in vedo: »Ko imaš nekoga resnič-
no rad in on tebe, je spolnost varna in osrečujoča, 
pa tudi, da pravo ljubezen srečaš le enkrat, zalju-
biš pa se večkrat.«

Vera Vojska 

10. februarja smo gostili 19. medobčinski otro-
ški parlament. V našo telovadnico, ki je za ne-
kaj ur spremenila svojo podobo, so prišli učen-
ci iz osmih osnovnih šol, ki so na parlamentu 
izražali in izmenjavali mnenja o temi ljubezen 
in spolnost.

Ljubezen je 
najpomembnejša!

niti vprašati. Potem sva za mnenje vprašali še nekaj 
obiskovalcev, nato pa se je parlament začel.

V uvodnem delu smo slišali slovensko in evrop-
sko himno, ki ju je zapel zbor OŠ Dob, zatem pa je 
učenka naše šole, Tjaša Hrovat, izrekla dobrodošli-
co in predstavila svoje pomočnike ter potek dogaja-
nja. V nadaljevanju so predstavniki šol poročali, kaj 
so ugotovili, ko so z vrstniki in učitelji razpravljali o 
ljubezni in spolnosti.  Ugotovitve šol so naslednje: 
mladim je nerodno govoriti o teh temah, spolno na-
silje je treba ustaviti, tudi nedolžen udarec po za-
dnjici je spolno nasilje, kondomati bi morali biti v 
vseh ustanovah, lahko bi obstajali krožki na temo 
ljubezen in spolnost, dekleta imajo fantom pravico 
reči »ne«, ljubezen je najpomembnejša na svetu in 
če se ne spominjaš niti ene norosti v ljubezni, potem 
nisi nikoli ljubil. Nekatere šole so svoje mnenje kar 
uprizorile in zaigrale igro.  Seveda smo vse poroče-
valce nagradili z aplavzom. 
V drugem delu je vsaka šola dobila svojo trditev, o 
kateri je morala izraziti svoje mnenje ter ga tudi za-
govarjati, če je kdo nasprotoval. Pred tem je zbrane 
nagovorila tudi gospa podžupanja in izrazila strinja-
nje, da se mladi pogovarjajo o ljubezni in spolnosti. 
Učenci so izražali mnenje o ljubezni istospolnih 
partnerjev; razpravljali o trditvah, da bi morali biti 
pedofi li v bolnišnicah na zaprtem oddelku na zdra-
vljenju in ne v zaporu, saj se jim ne more soditi 
enako kot navadnemu zaporniku; da kondomi niso 
predragi, da je odvisno od posameznika, ali si pri 
šestnajstih zrel za prvi spolni odnos; splav, da ali 
ne, odvisno od okoliščin; da je na internetu potrebna 
pazljivost glede podatkov, saj lahko postaneš žrtev 
zlorabe; da je pornografi ja popačenje teles in tam 
ni čustev; da je spolno prenosljivih boleznih veliko 
več, kot si mislimo; da poljub ni škodljiv zdravju, 
saj se sproščajo hormoni sreče.
Ko se je razpravljanje končalo, je Tjaša zaključila 
parlament s kratkim govorom in zahvalo prisotnim, 
nato pa so se gostje odpravili na prigrizek in do-
mov. 
Preden so odšli, sva ustavili še nekaj učencev ter jih 
povprašali, če so si na tem parlamentu pridobili kaj 
novih spoznanj. Odgovorili so pritrdilno in z njimi 
se strinjava, ker sva tudi midve, ki sva se medobčin-
skega otroškega parlamenta udeležili kot novinarki 
šolskega novinarstva, izvedeli marsikaj koristnega.

Anja Pirnat in Sarah Horvat,
novinarki šolskega novinarstva, 

OŠ Dob

Nekatere prisotne sva prosili za 
kratek pogovor:
Ali vam je nerodno govoriti s svojimi vr-
stniki o tej temi?
Malo pa res, vendar smo vrstniki in je to 
tema, o kateri bomo danes razpravljali vsi, 
tako da to ni tako velik problem.
(Ana Dolenc, predstavnica OŠ Preserje pri 
Radomljah)

Ali mislite, da bi morali v šoli več časa po-
svečati tej temi?
Seveda. Nikoli je ni preveč, je pomembna in 
smo premalo obveščeni. O tem bi bilo dobro 
izvedeti čim prej. 
(Ana, Domen in Kaja, predstavniki OŠ Dob)
Kaj vam je najbolj všeč na parlamentu?
Zelo mi je všeč, ker imajo vsi možnost izra-
ziti, kar menijo, mi pa lahko vse to izvemo. 
Sem pridejo različni ljudje in zanimivo jih je 
spoznati. 
(učiteljica Polona Berlec, OŠ Dob)

Kako se je vaša šola pripravljala na par-
lament?
Ni se pretirano pripravljala, vendar pa smo 
veliko delali s pomočjo anket, pogovora, po-
uka pri biologiji, tabora, učenja, s pomočjo 
povezovalnih metod in tudi mlajše učence 
smo vključili.
(mentorica šol. parlamenta na OŠ Preserje)

Pred začetkom sva povprašali ravnateljico OŠ Dob, 
gospo Barbko Drobnič, kaj meni o takem načinu po-
govarjanja. Odgovorila je, da pozdravlja tako obliko 
in da bi se morali o tem več pogovarjati, saj je to 
osnova za življenje, mnogi pa o tej temi ne upajo 

Vam je znan ta zvok, ko sedete v 
vozilo?
Ste zagotovo pripeti? In vaši sopo-
tniki?
Na Osnovni šoli Rodica že tretje leto 
sodelujemo v projektu Pasavček, ki 
ga izvaja Svet za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu (SPV), pod 
okriljem Ministrstva za promet. Letos 
smo se dela lotili zelo skrbno in siste-
matično. Z učenjem varnega ravnanja 
v prometu želimo dodati svoj delež k 
lepšemu in varnejšemu vsakdanu.
Posebno pozornost posvečamo skrbi 
za redno uporabljanje varnostnih pa-
sov v vozilih in pri otrocih, mlajših 
od 12 let, tudi uporabi otroških var-
nostnih sedežev. 
Prav preko projekta Pasavček smo 
v začetku meseca februarja imeli na 
šoli demonstracijske otroške avtose-
deže ter naletne tehtnice, ki so nam 
jih prijazno posodili na SPV-ju, s 
pomočjo katerih smo se z otroki učili 
pravilnega pripenjanja v vozilih (se-
veda s pomočjo odraslih), s starejši-
mi učenci pa smo spoznavali, kaj se 
zgodi ob trkih, ob različnih naletnih 
hitrostih, z našim telesom.
K predstavitvam smo povabili tudi 
sodelavce, starše in bližnjo okolico. 

Projekt Pasavček

Veseli smo, da se posamezniki za-
vedajo, kako zelo k lastni varnosti 
vpliva prav vsak kot voznik, tudi k 
varnosti sopotnikov in hkrati vseh 
udeležencev v prometu.
Ker so nam naši otroci pomembni 
tudi kot udeleženci v prometu, bomo 
v tem letu izpeljali še veliko aktivno-
sti v okviru projekta Pasavček. Veseli 
bomo, če boste takrat z nami!

PASAVČEK pravi: »RED JE VE-
DNO PAS PRIPET«!

Ema Cerar in Rositka Podgorski, 
OŠ Rodica

(nadaljevanje s 1. strani)

Leta 2004 je pridobil status mla-
dega raziskovalca iz gospodarstva 
in se kot doktorand usposabljal 
na Katedri za tehnologijo lesa. 

Opravljene izpite na podiplomskem 
študiju je zaključil s povprečno oce-
no 9.7, v času podiplomskega štu-
dija pa je aktivno sodeloval tudi s 
Slovensko znanstveno fundacijo, 
prejemal štipendijo mednarodne 
organizacije World Federation of 
Scientists ter se udeleževal številnih 
mednarodnih konferenc (Japon-
ska, Nemčija, Slovaška, Mehika, 
Finska), na katerih je predstavljal 
izsledke svojih raziskav v okviru 
doktorske disertacije. 23. decembra 
lani je, pri svojih tridesetih letih, na 
Oddelku za lesarstvo Biotehniške 
fakultete uspešno zagovarjal svojo 
doktorsko disertacijo z naslovom 
Anatomske, histokemične in mi-
krookoljske spremembe v mehan-
sko poškodovanem lesu bukve 
(Fagus sylvatica) in doba (Quer-
cus robur), ki jo je izdelal pod vod-
stvom mentorja prof. dr. Primoža 
Ovna in somentorja doc. dr. Igorja 
Serše z Inštituta Jožef Štefan. Dok-
torsko listino je prejel 3. februarja 
na slovesni promociji doktoratov na 
Univerzi v Ljubljani.
V doktorski disertaciji je Maks Me-
rela raziskoval spremembe, ki se v 
živem lesu pojavijo po mehanskem 
poškodovanju. V disertaciji uvo-
doma podaja izčrpen pregled virov 
o biologiji proučevanih drevesnih 
vrst, sledi natančen opis proučeva-
nega materiala, vzorčenja in upora-
be metod. Disertacijo odlikuje me-
todološka konsistentnost in idejno 
vzorno zasnovana uporaba sodob-
nih nedestruktivnih raziskovalnih 
metod. Maks je kot prvi spremljal 
spremembe vlažnosti lesa s 3-D 
magnetno resonančno metodo sli-
kanja, ki ga je opravil na Inštitutu 
Jožef Štefan, ter k temu dodal še 

Maks Merela – novi 
doktor znanosti s področja 
lesarstva

anatomke in histokemične raziska-
ve, slednje so bile opravljene na 
Mikroanalitskem centru odseka za 
Fiziko nizkih in srednjih energij na 
Reaktorskem centru Inštituta Jožef 
Štefan v Podgorici. Disertacija dr. 
Maksa Merele predstavlja celovito 
in izvirno obravnavo aktualnega 
znanstvenega problema nastanka 
zaščitnih in obrambnih tkiv v me-
hansko poškodovanih drevesnih 
tkivih. K originalnosti ugotovitev 
je bistveno prispevala uporaba 
nedestruktivnih in zelo natančnih 
metod. Disertacijo krasi lep slo-
venski jezik, strokovna jasnost in 
kakovostna tehnična izvedba. Kot 
že omenjeno. je rezultate disertaci-
je Maks delno že predstavil domači 
in mednarodni znanstveni publiki. 
Njegova bibliografi ja trenutno šteje 
prek 30 enot, od tega je kar enajst 
originalnih znanstvenih prispevkov. 
Med pomembnejšimi dosežki velja 
izpostaviti 4 objave v mednarodnih 
revijah, ki jim SCI pripisuje visok 
dejavnik vpliva, nagrado za najbolj-
ši poster na konferenci IAWA, ki je 
potekala v Mehiki (San Luis Potosi) 
leta 2007, in sedem predavanj na 
mednarodnih konferencah. Diser-
tacija dr. Maksa Merele izkazano 
predstavlja pomemben prispevek na 
področju znanosti o lesu. Od julija 
2008 dalje je dr. Maks Merela za-
poslen na Oddelku za lesarstvo Bi-
otehniške fakultete, kjer kot asistent 
za področje Znanost o lesu deluje v 
Katedri za tehnologijo lesa. V pro-
stem času je Maks Merela aktiven 
tudi pri družbenih dejavnostih, kjer 
aktivno sodeluje kot član Društva 
za raziskovanje jam Simon Robič 
Domžale, operativni član Jamarske 
reševalne službe, član Kluba Natura 
Vrhpolje, Športnega društva Javor-
šica in član ekipe SLO Racing team 
iz Depale vasi, kjer živi s svojo ženo 
Marjeto in sinovoma Jakobom in 
Davidom.

prof. dr. Primož Oven

Učenci OŠ Roje so s predstavniki 
šolske skupnosti pripravili dve lut-
kovni igrici: Pod medvedovim de-
žnikom in Zaljubljeni krokodilček. 
Uprizorimo različne teme, ki so ak-
tualne,  prijateljstvo, ljubezen …

Igrico smo najprej uprizorili za učen-
ce in otroke naše šole, zelo radi in z 
največjim veseljem pa nas z novost-
mi pričakujejo v Vrtcu Urša. 
Namen obiskovanja je družiti se med 
seboj, povezati in občutiti drugačnost. 
Žal ima še vedno veliko otrok prema-
lo stika z otroki s posebnimi potreba-
mi, na ta način pa jim širimo obzorja 
ter pomagamo razumeti in spoštovati 
drugačne od sebe. Ker je teh sti-
kov premalo, vemo, da 
otroci razumsko sicer 
prestrežejo sporočila, 
vendar jih niso sposobni 
ponotranjiti.  
Vsi, zlasti pa učenci in 
otroci naše šole, potre-
bujemo sproščene, gi-
balne dejavnosti, ki nas 
povezujejo, predvsem pa 
dvigujejo samozavest.  
Na igrico Pod medve-
dovim dežnikom smo se 
intenzivno pripravljali 
in marsikaj še spreme-

Igramo 
in nosimo 
veselje …

nili, preden smo odšli v vrtec. Igri-
co smo še bolj duhovito in doživeto 
predstavili. To je bilo otrokom še 
posebej všeč, bili so res navdušeni. 
Vsi so igrico že prej spoznali, saj je 
bil mesec januar mesec naše pesnice 
in pisateljice Svetlane Makarovič v 
Knjižnici Domžale. 

Otroci Vrtca Urša so bili veseli, z 
lutkami so se pogovarjali, prepevali, 
se na lutko lisico jezili, kokoški pa 
res od srca nasmejali. Vzgojiteljice 
vrtca so bile zelo presenečene nad 
našo domišljijo in enkratno glasbeno 
spremljavo. Igrico smo uprizorili kar 
dvakrat in niti enkrat se nismo zmo-
tili. No, lisica je enkrat res pozabila 
priti na oder, vendar smo jo na duho-
vit pripovedovalski način priklicali, 
tako da gledalci tega sploh niso opa-
zili. Vsi igralci so bili zelo pohvaljeni 
in prosili so nas, naj še kdaj pridemo. 
Verjemite nam, res smo imeli veliko 
tremo, vendar smo jo uspešno prema-
gali.
Ponosni smo na naše učence. 
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(nadaljevanje s strani 1)
Ob vzponu domžalskega kluba v vrh 
slovenske košarke v zadnjih desetih 
letih je bil vseskozi tesni sodelavec 
Lada Gorjana, nekaj let kot pomočnik 
trenerja, zadnje sezone pa kot tehnič-
ni vodja ekipe. Tomo Vavpetič je s svo-
jimi bogatimi izkušnjami v tem obdo-
bju prav gotovo ogromno doprinesel 
k izjemnim uspehom kluba, predvsem 
prvemu naslovu državnih in pokalnih 
prvakov Slovenije v sezoni 2006/2007. 
Praktično vse življenje Tomo Vavpe-
tič svoje znanje, veliko ljubezen do 
košarke ter izjemno pozitivno ener-
gijo razdaja mlajšim generacijam 
domžalskega kluba in želimo si, da bi 
bil še dolgo aktivno prisoten v dom-
žalski košarki in jo bogatil s svojimi 
bogatimi izkušnjami,« so zapisali v 
obrazložitvi ob podelitvi zlatega pri-
znanja človeku, ki je svoje življenje 
posvetil košarki. Mi smo preverili, 
kako je vse to občutil Tomo Vavpetič 
osebno.

Več kot 50 let ste že aktivni v športu, 
pravzaprav v košarki. Kaj je vaša 
motivacija? 
Motivacija je druščina, prijatelji, mo-
tivacija je zmaga. Motivacija je tudi 
igrati v čim višjem rangu tekmovanja 
in to vse zaenkrat imamo v Domžalah. 

Začetek košarkarske poti ste zače-
li kot igralec, kje vse ste stali pod 
koši? 
Začel sem pri Olimpiji, s štirinajstimi 
leti me je povabil Boris Kristančič, 
začetnik košarke v Sloveniji. Imel sem 
srečo, da sem stanoval eno nadstropje 
nad njim, v bloku čez cesto poleg pi-
vovarne. Vzel me je s seboj na igrišče, 
to je bilo prvo igrišče v Ljubljani, pod 
Cekinovim gradom. Igralo se je na 
lešu, dež, usnjene žoge, težki pogoji. 
To so bili dejansko prvi začetki košar-
ke v Ljubljani. 

Kako pa vas je pot pripeljala v Dom-
žale? 
Začel sem igrati za mladince pri Olim-
piji, potem sem bil prestar za mladince 
in sem igral za prvo moštvo Olimpije, 
skupaj z Ivom Daneuom, malo mlaj-
šim Žorgo, takrat se je igrala prva zve-
zna liga v Ljubljani in so bile izredno 
zanimive tekme, gostovali so Crvena 
zvezda, Partizan, vsi so prišli. To je 
bilo, ko sem imel 20 let. Potem sem 
šel v vojsko in ko sem se vrnil, so me 
že vabili k Slovanu, ker je nekaj mo-
jih soigralcev iz mladinskih vrst že šlo 
k Slovanu, kjer sem potem tudi sam 
nekaj let igral in bil tudi kapetan. Bili 
smo uspešni, igrali smo v Topniški na 
asfaltu. To je bila prva jugoslovanska 
liga. Tedaj je proti nam igral Korač, 
tudi Gordič, dobro jugoslovanski igral-
ci. Potem sem pri Slovanu zaključil in 
mislil, da je konec z igranjem košarke, 
pa smo nekako prišli skupaj z Domža-
lami, kjer sem igral še dve leti, potem 
pa nehal aktivno igrati in sem postal 
trener. 

Kako zdaj gledate v preteklost, glede 
na to, da ste na igrišču stali z veliki-
mi imeni jugoslovanske košarke? 
Jaz sem bil član te ekipe, nisem pa ve-
liko igral. Nikoli nisem bil veliko v igri 
iz naše generacije. Izmed nas je uspel 
samo Bassin, ki je prišel do državne 
reprezentance. Sem pa ves čas treniral 
z njimi. Leta 1960/61 smo bili državni 
prvaki in takrat smo veliko potovali po 
Evropi. To je bil tisti čas za mladega 
fanta, kot sem bil jaz, velik uspeh. Bili 
smo v Madridu, Rusiji, Izraelu, Parizu. 
To je bila za tiste čase strahovita draž. 

Nato pa ste nadaljevali pot kot tre-
ner ... Kako bi opisali to svojo pot, 
kako vas je peljala?
Svoj čas sem imel v Ljubljani dobro 
ekipo, v Domžalah pa so bili potem 
mogoče malce starejši igralci v 2. Ju-
goslovanski zvezni ligi. Za trenerja je 
najlažje, če nima prav veliko igralcev, 
ker potem ne more narobe zamenjati in 
takrat je dejansko igralo maksimalno 
od 7 do 8 igralcev, ki so bili tako na-
rejene osebnosti, tako dobri igralci, da 

Zlato priznanje v rokah 
Toma Vavpetiča

niso potrebovali nekega posebnega tre-
nerja. Bili pa smo izredno dobra klapa, 
se borili in to nam je prinašalo uspeha. 
Pri Heliosu sem bil trener samo pri 
članih. 

50 let je čudovita doba, v tem času 
pa so bili v domžalski košarki tako 
vzponi kot padci. Kateri pozitivni 
dogodek se vam je najbolj vtisnil v 
spomin? 
Zagotovo mi je v najlepšem spominu 
ostalo, ko smo prišli v Goodyear ligo, 
v sezoni 2003/2004. Takrat sva z La-
dom Gorjanom rekla, da bova mid-
va prevzela ekipo, saj ni bilo večjih 
uspehov. Odločila sva se in bila v tej 
sezoni dejansko popolnoma sama za 
vse, ampak spet je bila tu druščina, bila 
je klapa, tako da smo se s tisto ekipo 
uvrstili v Goodyear ligo in to je bil ve-
lik uspeh. Vsekakor pa velja omeniti in 
pohvaliti tudi našega predsednika Uro-
ša Slavinca, ki je glava in telo kluba, in 
tudi celotno upravo Heliosa, kjer nam 
priskrbijo sredstva, da se lahko tako 
dobro dela. 

Kaj pa najbolj negativna izkušnja v 
vaši karieri? 
Jaz sem pozitiven človek, ni negativ-
nih stvari. 

Kako pa bi ocenili sedanje delo v KK 
Helios? 
Super. Sicer bi že davno nehal. De-
jansko so prvo vodilo domači igralci, 
mladi igralci, ki jih želimo potisniti 
čim bolj naprej. Seveda v takem rangu 
tekmovanja brez tujcev ne gre, sku-
šamo pa omejti te stvari. Če gledamo 
druge ekipe, ki imajo tri oz. več Ame-
ričanov, nam ni preveč všeč. Ni važno, 
za kakšen denar igrajo, to ni v redu. 
Mi imamo dva, a igramo v dejansko 
eni močnejših lig v Evropi – ligi NLB 
in čisto brez njih ne gre. Sploh, ker 
imamo smolo s poškodbami; Janža se 
je priključil šele na začetku, Jacobson 
je poškodovan, Zagorac je bil poško-
dovan nekaj časa, zato imamo nekaj 
težav. Ampak absolutno so Heliosova 
usmeritev domači igralci, tudi zaradi 
publike. Vidite, da imamo vedno polne 
dvorane, ker so naši fantje in to je to. 
Mislim, da je tukaj bistvo, da na koncu 
koncev denar spet ni čisto vse. Je pa 
fi no, če je.  

Kaj pa slovenska košarka nasploh, 
njena kvaliteta, uspešnost, kako gle-
date nanjo? 
Je kvaliteta, če vzamemo, koliko vr-
hunskih slovenskih igralcev igra v 
tujini, v Ameriki, Italiji, Španiji; igrajo 
v najmočnejših evropskih ligah. Če bi 
vse to ostalo doma, bi bila kvaliteta še 
višja. Olimpija se sedaj pobira, s pre-
pogostim menjavanjem trenerjev so 
imeli smolo, tudi s tujci, nikoli niso 
zadeli pravega tujca, se pa slovenska 
košarka zagotovo gleda skozi Olim-
pijo. Če je Olimpija visoko in dobro, 
potem se sliši o slovenski košarki za-
gotovo več. 

Letos ste prejeli zlato priznanje za 
svoje zasluge v domžalski košarki, 
kaj to priznanje pomeni za vas? 
Pri mojih letih ponavadi pravijo, da ko 
ti začnejo dajati priznanja, to pomeni, 
da pojdi, da nehaj. Ampak ne, ne, ne 
mislim še končati. Ta funkcijo, ki jo 
sedaj opravljam, ni ne vem kakšna 
funkcija, ampak smo skupaj in zraven 
in to šteje. Priznanje pa seveda ima 
svoj pomen, vsekakor je to spodbuda 
in zadoščenje. 

Kaj pa Tomo Vavpetič zasebno, kaj 
vas, poleg košarke, še veseli? 
Jaz sem že 12 let v penzionu, me pa 
zanima vse, kar je v zvezi s športom, 
prijatelji, družina, krasne vnukinje, 
vse. Običajne stvari. 

Tudi mi želimo Tomu Vavpetiču, dobi-
tniku zlatega priznanja za dolgoletno 
delo v športu, še veliko ur, dni, mese-
cev in let, preživetih ob košarkarskem 
igrišču. 

Mateja A. Kegel 

»Dež, dež in še enkrat dež,« so bile 
vremenske napovedi, ki smo se jih 
organizatorji v dneh pred jubilej-
nim desetim Navtičnim veleslalo-
mom najbolj bali. »250 smučark in 
smučarjev, nasmejani obrazi, žur 
z Danielo, super nagrade in zado-
voljni tekmovalci,« pa so besede, ki 
jih slišimo zdaj, ko je vse skupaj za 
nami.

Ja, prav ste slišali. Deseti Navtični ve-
leslalom na slovenski kulturni praznik 
v Kranjski Gori se skoraj v ničemer ni 
razlikoval od vseh prejšnjih, čeprav 
nam vreme ni bilo ravno naklonjeno. 
No, morda le v nečem … Bilo je še 
boljše kot prejšnja leta …
Nekaj več kot 250 tekmovalk in tek-
movalcev se je ob pol enajstih poda-
lo na super pripravljeno progo, ki je 
zdržala tudi zadnjega, ki se je s polno 
paro spustil po njej. Po dveh urah tek-
movanja je tudi zadnjega na cilju ča-

Jadralci, navtiki in ljubitelji morja 
pokazali, da se znajo odlično zabavati tudi v 
deževnem vremenu

kal trojanski krof in steklenička vode 
Dana, komentatorji Radia Hit pa so 
tekmovalce s svojimi šalami ves čas 
spremljali na progi.
Takoj po tekmi je sponzorje in častne 
goste čakala pogostitev v VIP-u, če-
mur je sledila podelitev diplom in po-
kalov najboljšim šestim v vsaki izmed 
devetih tekmovalnih kategorij. Zma-
govalec iz vsake kategorije je poleg 
šampanjca prejel tudi mobilni telefon 
Samsung.
Ob 15. uri pa se je zabava šele začela. 
Na oder je prišla dalmatinska pevka 
Daniela, ki je skoraj tisočglavo mno-
žico, ki se je zbrala iz cele Kranjske 
Gore, dodobra ogrela. Jadralci, navtiki 
ter ljubitelji morja so dokazali, da se 
znajo zabavati tudi v nekoliko slabšem 
vremenu ter da za dober žur potrebuje-
jo le dobro družbo in še boljšo glasbo!
Tudi letos je bil navtični spektakel do-
brodelno obarvan, saj so organizatorji 
del štartnine –  2000 evrov – namenili 

Mladinskemu domu Malči Belič, otro-
ci pa bodo s tem denarjem odšli na zi-
movanje na Pohorje. 
Vsi zagreti jadralci so se lahko pred sa-
mim začetkom tekme ekipno prijavili 
na tekmovalno kombinacijo smučanja 
in jadranja. Na regati, ki bo 4. aprila v 
Izoli, se bo za naslov najboljših smu-
čarjev med jadralci oz. najboljših ja-
dralcev med smučarji potegovalo tudi 
nekaj jadralsko odmevnih imen.
Za zaključek je sledilo žrebanje štartnih 
številk in prav vsi tekmujoči so se lah-
ko potegovali za eno izmed tridesetih 
nagrad sponzorjev, katerih skupna vre-
dnost je znašala okrog 10.000 evrov. 
Prireditev sta z rezanjem velike torte in 
povabilom na 11. Navtični veleslalom 
zaključila predsednik YCD, Oto Re-
povž, in predsednik organizacijskega 
odbora, Marko Arnež.

Andrej Jarc-Jaro

Zmagovalci 
po kategorijah
A – Barbara Benedič, 
B – Mojca Pečelin/Arianna 
sailing team
C – Leja Dabič/Koroško 
navtično društvo, 
D – Lorna Pevec/Trimo 
Trebnje, 
E – Drago Bornšek/SD 
Snežak, 
F – Marko Ribnikar/Burin 
YC, 
G – Igor Trampuž/SD Spin, 
H – Matija Drašič/Burin YC, 
I – Žan Ribnikar/Burin YC, 
ki je progo tudi najhitreje 
presmučal (39.36).

Leto 2009, nagel preskok v 
novo leto in že je tu februar. Ne-
malokdo izmed nas potoži, kako 
čas hiti. Dva meseca je, kar smo 
v novem letu, vsak izmed nas z 
obljubami samim sebi in dru-
gim, kaj bomo letos pametnega 
postorili in spremenili. 
Pravzaprav se na marsikate-
rem seznamu obljub skriva vse 
mogoče. Kaj je tisto, kar bi nas 
zares osrečevalo v prihodnje? 
Vsi bi želeli dobro zaslužiti in 
manj delati, prosti čas pa bolj 
intenzivno posvetiti družini in 
otrokom. Nekaterim je to uspe-
lo, pa kljub temu niso srečni. 
Dobro vemo, da denar in boga-
stvo človeku še ne zagotavljata 
sreče. To je le beg tja, kamor 
tisti manj situirani ne morejo. 
Imajo pa svojo srečo, ki jo naj-
dejo v preprostih majhnih stva-
reh in trenutkih srčne topline in 
lepe besede, ki je pri nekaterih 
izmed nas tudi še prisotna. Ma-
terialno dobro situiran človek 
modernega časa bo le kupoval 
in kopičil stvari in vedno iskal 
tisto »najboljše«. A ko si bo iz-
polnil želje v popolnosti, se bo 
začel izgubljati v svojem nena-
ravnem svetu. Ostali, ki tega 
nimamo, smo prisiljeni živeti 

Obljube in 
zaobljube

drugače. Osebno menim, da s 
tem ni nič narobe. Včasih se 
bogastvo skriva v nas samih. 
Poiskati moramo svoje drob-
ne želje, jih pritegniti v svoje 
misli in pomisliti, da nismo 
rojeni v ta svet le in samo za 
to, da bi razmišljali, kako in 
kam z denarjem. Prave oblju-
be in zaobljube vsebujejo misli 
o skrbi za lastno telo, njegovo 
vitalnost, zdravo prehrano, 
pravilno in zadostno gibanje. 
Z zdravim načinom življenja 
dobro poskrbimo za svoje telo, 
da dolgo ostane zdravo, to pa 
je tisti »recept«, ki ga potrebu-
jemo, da bomo zmogli tudi vse 
ostale cilje v življenju. Izogiba-
ti se skušajmo stresom in s tem 
vplivajmo na soljudi. Tudi na 
ta način si bomo ustvarili bolj 
harmoničen in ljubeč odnos v 
družini in izbrali naravno pot 
do soljudi. Končno živimo v 
človeški skupnosti, na ta način 
si lahko tudi skupaj kaj oblju-
bimo. Pa ne le na novega leta 
dan ali okroglo rojstnodnevno 
obletnico, ampak na čisto na-
vaden dan, kot je današnji. 
Torej, mi smo tu in okoli nas so 
ljudje, ki jih potrebujemo, kot 
oni potrebujejo nas. Zato iz-
vlecimo na plano naše želje in 
obljube in jih začnimo uresni-
čevati že danes. Sreča je včasih 
tako blizu nas. 

Nives Grad

KK Helios

Nemočna Union Olimpija

Za progo so ponovno več kot odlično poskrbeli člani Smučarskega društva 
Domžale.

Veleslaloma se vsako leto udeleži tudi župan Občine Domžale Toni Dragar. 

Domžalski košarkarji znajo pre-
senetiti. In zagotovo so presenetili 
v zadnjem krogu lige NLB. A še 
pred tem presenečenjem poglej-
mo, kaj se je dogajalo v pokalu 
Spar, ki so ga odigrali teden dni 
prej. 

Nekaj dni pred pokalom Spar so 
Domžalčani v Hali KC gostili ekipo 
iz Zagorja. Helios je bil pričakovano 
boljši, zmaga je ostala doma, rezul-
tat pa je bil 96 : 76. Prvi nasprotnik, 
v četrtini fi nala pokala Spar, je bil 
ponovno iz Zagorja. Zagorjani tudi 
to pot niso uspeli premagati Dom-
žalčanov, a tudi slednji tokrat niso 
imeli tako lahkega dela. Na koncu 
pa so vendarle slavili 78 : 75. V na-
daljevanju pokala Spar, v polfi nalu, 
je Heliosu pripadel dvoboj z Unio-
nom Olimpijo, ki je v četrtini fi nala 
pokala premagala domači Zlatorog. 
Na drugi strani pa sta v drugih polfi -
nalnih parih slavila Krka in Elektra. 
V polfi nalu so bili igralci Heliosa 
konkreten nasprotnik Olimpiji, ki je 
na koncu vendarle slavila z 73 : 69, 
zmaga pa je bila vse prej kot lahko 
dobljena. Presenečenje letošnjega 
fi nalnega turnirja pokala Spar je 

bila Elektra Esotech, ki je v polfi -
nalu premagala Krko, v fi nalu pa se 
je srečala z Unionom Olimpijo. Lju-
bljančani tudi to pot niso dopuščali 
presenečenj in na koncu ubranili na-
slov pokalnega prvaka. 
Niso pa bili tako motivirani teden 
dni kasneje, ko so v ljubljanski hali 
Tivoli gostovali Domžalčani. Heli-
os, se je pred tem okrepil še z 208 
cm visokim Vukom Ivanovičem, 
ki naj bi pod košem razbremenil 
Žeraka in Zagorca. 26-letni srbski 
center, ki je svojo kariero začel v 
mladinski kategorijah Crvene zvez-
de, bil v ligi NBA izbran za ekipo 
Seattle Supersonics, na koncu pa 
zaradi poškodbe ostal brez pogod-
be, je bil med drugim tudi na širšem 
seznamu reprezentantov Srbije za 
EP V Španiji. Domžalčani so ga v 
svoje vrste pripeljali v želji zadržati 
poziciji v ligi NLB, pohod do svoje-
ga cilja pa so pričeli več kot odlično 
– s fantastično zmago nad Unionom 
Olimpiji, ki je morala pred svojimi 
domačimi gledalci priznati visok 
poraz. Helios je zmagal 79 : 57. 

(mak)



ŠPORTstran 21

SLAMNIK - marec 2009

Atletski klub Domžale se lahko kljub 
temu, da še nima atletske dvorane, še 
naprej veseli uspehov. Ali bolje – še 
štirih naslovov državnega prvaka, ki 
so jih osvojili: Eva Aljančič v teku na 
3000 metrov, Anže Farkaš v mnogo-
boju in Alja Sitar, ki je bila dvakrat 
najhitrejša v sprintu na 60 metrov.

Evinih 15 krogov v avstrijskem Linzu
V avstrijski Linz se je 5. februarja od-
peljala dvočlanska atletska ekipa AK 
Domžale, v sestavi Eva Aljančič in 
Anže Zupan, ki sta nastopila na Prven-
stvu Slovenije v krožnih tekih. In vožnja 
ni bila zaman! Anže Zupan je v teku na 
1500 metrov med mladinci osvojil peto 
mesto (4:31,55 min), še bolj zadovoljni 
pa smo bili Domžalčani lahko po nasto-
pu Eve Aljančič, ki je po pretečenih 15 
krogih čez cilj pritekla kot prva! Eva 
je z rezultatom 10 minut in 51 sekund 
za dobri dve sekundi prehitela tekmice, 
med katerimi so bile tudi pet let starejše 
konkurentke, postavila svoj osebni re-
kord in podrla tudi absolutni rekord AK 
Domžale na 3000 metrov v dvorani.

Aljina 60-ka v Celju in Ljubljani
7. februarja sta na prvenstvu Slovenije 
za mlajše mladinke v dvorani nastopi-
li Alja Sitar in Klara Hribar. Slednja je 
odtekla 8,14 s tako v kvalifi kacijah kot 
B-fi nalu in se uvrstila na 10. mesto, Alja 
pa je, kljub temu, da je letos še nismo 
videli na atletski stezi, že ob prvem 
poku pištole pokazala, da je še vedno 
najhitrejša. Hiter je bil že kvalifi kacijski 
tek (7,75 s), še hitrejši pa fi nalni, v ka-
terem je Alja za svojim osebnim rekor-
dom zaostala 8 stotink in z rezultatom 
7,68 s osvojila naslov prvakinje.
Podobna zgodba se je odvila teden dni 
kasneje na ljubljanskem tartanu, le da so 
bile starejše mladinke še malce hitrejše. 
Alja je bila s 7,67 s najprej najhitrejša 
v kvalifi kacijah, nato pa je hrbet tekmi-
cam kazala tudi v fi nalu in z rezultatom 
7,62 še enkrat več postala prvakinja 
Slovenije. Hitro je tekla tudi Klara Hri-
bar, ki se je z 8,18 s najprej uvrstila v 
B-fi nale, nato je je z rezultatom 8,14 s 
zasedla končno osmo mesto.

Novice iz 
Atletskega 
kluba 
Domžale

Atletski 
klub 

Domžale
VABI

na odprto prvenstvo Slovenije 
v krosu, ki bo

v soboto, 14. marca 2009, 
z začetkom ob 11. uri,
s startom in ciljem ob 

bajerju v Turnšah 
(ob gradu Črnelo).

Pridite in navijajte za najbolj-
še tekače in tekačice v krosu!

Skupaj z Turistično-rekre-
ativnim društvom Turnše-
Češenik bomo poskrbeli za 
prijetno sobotno dopoldne.

Dobrodošli!

Čeprav snega pred novim letom sko-
raj ni bilo, je na Hribarjevem hribu 
v Turnšah bil. Pridni člani Smučar-
ske sekcije Turistično-rekreativnega 
društva Turnše- Češenik so namreč 
pred pričetkom hladnejših dni skrb-
no pripravili okolico smučišča. Oči-
stili so okolico in ko so nastopili hla-
dnejši dnevi, so se skupaj s topom, 
kot je povedal Jani Jeraj, »tresli tudi 
prostovoljci, ki so prebedeli veliko 
noči ob nastajanju vedno novega 
snega, s katerim so preplastili smuči-
šče – tudi ob pomoči malega teptalca 
snega, ki nam ga je v uporabo dala 
Občina Domžale«.

V petek, 9. januarja, je bilo na veselje 
spremljajočih otrok iz okoliških hiš vse 
pripravljeno na pričetek nove smučar-
ske sezone. V popoldanskih urah je bil 
opravljen še zadnji pregled reduktorja, 
pregled električnih inštalacij in pripra-
va razsvetljave smučišča. Poskrbeli so 
za ustrezno napeto vlečno vrv in var-
nostne ograje ob smučišču. Sledil je 
še pritisk na zeleno tipko in zabrnel je 
motor, zavrtelo se je pogonsko kolo in 
prvi smučarski navdušenci so se prvič v 
tem letu peljali z vlečnico in vijugali po 
beli snežni površini sredi rjavo-zelene 
zimske okolice. Veselje je pod refl ek-

Mladi atleti Atletskega kluba so na-
šli pogum in se uvrstili na zavidljiva 
mesta.
Tako je v uvrstitvi troboja 2. me-
sto dosegel Jure Hribar, 4. mesto 
Žan Gashi, 6. Matjaž Arnuš, 18. 
Luka Tekavc, 22. Amadej Kut-
najk (2003) in 28. David Hribar 
(2004).
Če bi gledali posamične rezultate, bi 
bila mesta uvrstitve zelo visoka.
Najbolj zahteven je bil tek čez ovire, 
ki pa so ga prav vsi izvedli neizmer-
no dobro. Resnično si mladi fantje 
zaslužijo vse čestitke in vsi s progra-
ma »atletske urice« in iz Atletskega 
kluba Domžale smo ponosni na vas. 
Čestitamo!

S SRCEM V ATLETIKI!                        

Vaditeljica Mojca Grojzdek

Na sončno soboto se nas je zbralo 
lepo število Domžalskih taborni-
kov. Dobili smo se pri Kinološkem 
društvu, ker je tudi potekal štart

Orientacija je potekala na drugačen 
način, kot smo vajeni do sedaj. Kar-
te tekmovalci niso dobili, ampak 
so si jo morali zapomniti ter iskati 
kontrolne točke na pamet. V skupini 
je lahko sodelovalo več tabornikov, 
saj so se lahko ekipe znašle in si je 
vsak zapomnil manj točk. Prva eki-

Občina Domžale v svoji zgodovini 
obstoja že dolgo velja za sinonim 
športa in rekreacije, saj športniki in 
športnice ter ostali rekreativci iz teh 
krajev vsak dan znova aktivno sode-
lujejo pri razvoju občine na tem po-
dročju. Seveda se občina ne bi razvi-
jala brez svojih krajevnih skupnosti, 
ki trdo delajo, da bi obdržale šport 
in rekreacijo na visoki ravni obstoja 
in delovanja.
 
Tudi KS Vir in Virjani ter Virjanke 
prav nič ne zapostavljajo svojega špor-
tnega in rekreativnega delovanja, zato 
je središče športa in rekreacije na Viru 
Športni park Vir, kjer ima glavno vlo-
go  Športno in nogometno društvo Vir 
(ŠD Vir).
V februarju letos je v prostorih ŠD Vir 
potekal redni letni občni zbor, kjer so 
člani in članice ŠD Vir izvolili novo 
vodstvo in sprejeli programske ter fi -
nančne usmeritve ŠD Vir. Tako je bil 
na občnem zboru izvoljen 12-članski 
upravni odbor ŠD Vir, katerega pred-

»Atletske urice« na tekmi BB

Atletski troboj za 
najmlajše

Eva in Alja sta pred sezono zapisali svo-
ja pričakovanja, čeprav glede na to, da 
je Eva enega izmed svojih ciljev uresni-
čila že kar na prvi tekmi, morda malo 
preskromno!

Eva Aljančič: »V letošnji tekmoval-
ni sezoni pričakujem izboljšanje vseh 
najboljših osebnih rezultatov od 300 do 
3.000 metrov, čeprav se zavedam, da je 
moj rezultat na 3.000 metrov (10:55,60 
min), ki sem ga dosegla na Savaria po-
kalu, za mojo starost veliko vreden in 
ga bo težko izboljšati. Želim si tudi čim 
večkrat stati na stopničkah na prven-
stvenih tekmah v moji starostni kate-
goriji. Za dosego teh zastavljenih ciljev 
bom prizadevno trenirala in tekmovala 
po svojih najboljših močeh.«

Alja Sitar: »Moja pričakovanja za se-
zono 2009 so velika. Čaka me nastop na 
svetovnem mladinskem prvenstvu, pa 
Eyof, prvenstva Slovenije, Atletski po-
kal … Zimska sezona bo bolj za ogre-
vanje, več pričakujem poleti, za kar tudi 
načrtno treniram. Letos sem zamenjala 
trenerja, mojemu prejšnjemu Lojzetu 
Pungerčiču sem zelo hvaležna, da mi 
je dal tisto pravo atletsko popotnico, 
mi pokazal, da lahko sežem visoko, če 
si upam … trenirati trdo in videti cilj, 
za katerega si prizadevam. Vem, da bo 
stiskal pesti zame tudi v letošnji sezoni. 
Prav tako bo stiskal pesti zame tudi moj 
novi trener Damjan Zlatnar, s katerim 
skupaj nadaljujeva mojo atletsko pot. 
Veselim se treningov in tekmovanj, ki 
me čakajo v tej sezoni.«

14. Rekord Šmarne gore
Ena najbolj zoprnih postavk v razpi-
su tekov na Šmarno goro je zagotovo 
»Tekma bo v vsakem vremenu«. Vreme 
je namreč do nastopajočih na tekih na 
Šmarno goro večkrat kot ne zelo nepri-
zanesljivo! In razmočena proga, megla 
in kapljanje so »pozdravili« tudi nasto-
pajoče na 14. Rekordu Šmarne gore, 7. 
februarja.
Izmed Domžalčanov so na tekmi nasto-
pili le štirje. Med dečki 1994/95 je bil 
bronast Anže Zupan, v svojih kategori-
jah pa so nastopili še Jana Strahinič (1. 
mesto), Nataša Aljančič (7. mesto) in 
Ivo Leskovšek (8. mesto).

Ne le dan kulture ... ampak tudi dan 
suvanja krogle
8. februar je bil v atletskem smislu tudi 
dan krogle, saj se je v Slovenski Bistrici 
odvilo prvenstvo Slovenije v dvorani v 
suvanju krogle. Izmed četverice dom-
žalskih atletov se je v vseslovenski 
konkurenci s sunkom 11,95 m (3 kg) 
najviše uvrstila Petra Pavlič, ki je bila 
med mlajšimi mladinkami srebrna. Peti 
mesti sta v pionirski konkurenci zabele-
žila Eva Mrše (3 kg, 10,45 m) in Denis 
Kumek (4 kg, 9,10 m), med najmočnej-
šimi, ki so suvali 7,26 kg težko kroglo, 
pa je nastopil Jože Pirnat in se s sunkom 
12,46 m uvrstil na osmo mesto. Svoje 
tri poskuse je opravil tudi trener me-
talcev Danilo Emberšič in se s sunkom 
11,70 m uvrstil na deseto mesto.

Čas za najmlajše – z Brigito Bukovec
Troboj Brigite Bukovec je prav poseb-
no tekmovanje – za večino najmlajših 
atletov in atletinj je to eno izmed red-
kih tekmovanj, za starše pa dvourna 
priložnost postati pravi strokovnjak za 
fotoaparat in kamero, od katerih se je 
v dvorani kar bliskalo! Letošnjega tro-
boja se je na Prešernov dan udeležilo 
225 mnogobojcev iz cele Slovenije, 
med njimi je bilo v spremstvu vadite-
ljic: Alenke Zavadlav, Mojce Grojzdek 
ter Mete Pungerčar tudi 25 živahnih in 
tekmovalnih navdušencev v majčkah 
AK Domžale.
Zmagovalec v množici 26 devet- in 
desetletnikov je po teku na 60 m in 60 
m z ovirami ter skoku v daljino (9,09 
s, 11,01 s, 423 cm) postal Anže Farkaš, 
na dveh stopničkah nižje se mu je po 
enakih disciplinah pridružila še brona-
sta Tea Podbevšek (9,41 s, 10,75 s, 418 
cm). Med tekmeci Anžeta in Teje so bili 
tudi Luka Razpotnik (16.), Jakob Jančar 

(18.), Luka Grintal (20.), Luka Vrhov-
nik (23.), Evita Rojs (24.) in Nina Pa-
vlič Hren (32.).
V kategoriji 2000-01 je bil Tim Pirc 13., 
Vid Svetlin 15., Rok Grintal 16., Nina 
Merkužič 17., Žiga Rajkovič 22., Nik 
Štebe 30., Tomaž Stibrič 34. in Sara Se-
ljak 38. V kategoriji 1996-97 je bil Kri-
stjan Rojs 10., Domen Ložar 14., med 
najstarejšimi pionirji 1994-95 pa je bil 
Andrej Rak šesti.

Imamo ga – najboljšega mnogobojca!
Veliko veselja, malo jeze in kakšna solza 
... Tako bi opisali Prvenstvo Slovenije 
v posamičnem in ekipnem mnogoboju 
v dvorani za pionirje in pionirke, stare 
do 12. oziroma do 14. leta, ki je bilo 15. 
februarja, v dvorani v Slovenski Bistrici. 
Kljub temu, da je bilo nastopajočih iz 
AK Domžale 13, nam je uspelo – dobiti 
prvaka Slovenije.
Anže Farkaš je v četverroboju osvojil 
dve prvi, eno drugo in eno tretje mesto 
v konkurenci 23 pionirjev do 12. leta., 
skupaj zbral 1369 točk in to je zadoščalo 
za prepričljivo zmago. Medalja je pred-
vsem zaradi slabšega metanja 2 kg težke 
žoge ušla Teji Podbevšek, ki je morala 
biti kljub dobremu skakanju in teku za-
dovoljna z nehvaležnih četrtim mestom. 
V petouvrščeni ekipi pionirjev do 14. 
leta so nastopili Kristjan Rojs, Tomaž 
Rak, Rok Balantič in Blaž Vukovič. V 
drugouvrščeni ekipi pionirjev do 12. leta 
so bili Anže Farkaš, Luka Razpotnik, 
Tim Pirc, Matej Bolta in Jan Kladnik, v 
tretjeuvrščeni ekipi pionirk do 12. leta pa 
Tea Podbevšek, Neža Hren, Zala Šenet 
in Evita Rojs.
Čestitke!

Bojana

Tekmovanja Brigite Bukovec se je 
8. februarja udeležilo šest neugna-
nih hitrih atletov, ki so svoje moči 
in spretnosti merili z najboljšimi v 
kategoriji letnika 2002 in 2003. 

Športno društvo Vir in Nogometni klub Vir

Novo vodstvo uprave
sednik je postal Uroš Potočnik. V 
upravni odbor so bili izvoljeni še Tjaša 
Banko (tajništvo), Žiga Bučinel, Pri-
mož Jere, Stane Srša, Roman Hribar, 
Franci Gostič, Sandi Ceglar, Simon 
Andrejka, Drago Kolenko in Gregor 
Horvatič.
Na zboru so izvolili tudi tričlanski 
Nadzorni odbor ŠD Vir, ki ga sesta-
vljajo: Konrad Mandelj, Darko Doli-
nar in Janez Pustotnik.

Novo vodstvo je v novem mandatu 
resno poprijelo za delo, saj so se že se-
stali na dveh sejah upravnega odbora 
in realizirali vse začetne odločitve in s 
tem pripomogli k resnemu začetku spo-
mladanskega dela  sezone 2008/2009. 
Uprava kluba NK Vir je tako izrazila 
vso podporo članskemu moštvu  NK 
Vir, ki ga v zadnjih dveh letih uspešno 
vodi trener Matjaž Kunstelj.  

Podpredsednik ŠD VIR,
Gregor Horvatič

Smučarska sekcija Turistično-rekreativnega društva Turnše-Češenik

Hura, mi smo pa smučarji s Hribarjevega hriba
torji trajalo še pozno v noč. Uradno se 
je smučarska sezona pričela naslednji 
dan, čez nekaj dni pa tudi organizirani 
smučarski tečaj, v katerem je začetne 
korake naredilo 20 otrok, še pet pa jih 
je v nadaljevalnem tečaju nadgradilo 
svoje znanje. Prijeten zaključek je bilo 
tekmovanje, v katerem so zmagovalci 
prejeli medalje, vsi udeleženci diplome, 
prijetno druženje pa so 16. januarja za-

ključili z ognjemetom. Še pred koncem 
januarja je smučarska sekcija odlično 
izpeljala tradicionalno tekmovanje v 
veleslalomu za Pokal KS Dob – tokrat 
na smučišču Rudno v Selški dolini. Če 
bi vprašali udeležence, kako je bilo, bi 
z eno besedo rekli – prekrasno.  
Priprava smučišča je bila izvedena pod 
taktirko trenutnega vodstva smučarske 
sekcije. Pri samem delu je stalno oz. 

občasno sodelovalo večje število čla-
nov TRD Turnše-Češenik, ki jih na nji-
hovo željo v tem članku ne navajamo, 
se pa vsakemu posebej in vsem skupaj 
zahvaljujemo za pomoč.
Pridite na Hribarjev hrib v Turnšah in 
se prepričajte, da ni lepo le v velikih 
smučarskih središčih. Dobrodošli! 

Vera

Orientacijski tek 
pa Ježkov je nazaj prišla že po pre-
senetljivih 23 minutah. Na cilju so 
dejali, da se jim orientacija ni zdela 
preveč težka, da si je vsak zapomnil 
2 kontrolni točki ter da so jih našli 
brez problema. Točke se štejejo za 
skupno uvrstitev, na naslednjem 
teku pa jim pripravljamo še bolj 
zanimivo preizkušnjo v orientacij-
skem teku.

Miha Karlovšek

NK Domžale

Dober začetek 
spomladanskega dela
Domžalski nogometaši so po zim-
skem premoru znova stopili na 
zelenice. Prvo srečanje v spomla-
danskem delu prvenstva so odi-
grali v Celju, kjer je na nasprotni 
strani stala ekipa dolgoletnega 
domžalskega stratega Slaviše Sto-
janoviča, ki pa je to pot morala 
priznati premoč Domžal.

Domžalčani so prvič zapretili že v 
4. minuti, si hitro ustvarili dve prilo-
žnosti, a mreže Celjanov niso zatre-
sli. Domžalčani so bili vseskozi na 
meji zadetka, saj so si tudi sicer že v 
prvem polčasu priigrali številne pri-
ložnosti, tako iz igre kot iz prostih 
strelov, a v prvem polčasu ni prišlo 
do želene realizacije. V drugem pol-
času, ki so ga Domžalčani pričeli z 
rumenim kartonom Kneževiča, so 
najprej konkretno zapretili Celjani, 
zadetek pa se jim je za las izmuznil. 
A na drugi strani so bili Domžalča-
ni to pot uspešnejši. V 50. minuti 
je Čavuševič lepo preigral branilce 
domačega moštva, podal do Kirma, 
ta pa je podal nazaj pred vrata, kjer 
je bil že spet Čavuševič, ki je na 
koncu poslal žogo v mrežo vratarja 
Šelige. Sledile so minute predvsem 
rumenih kartonov (sodnik jih je na 
tekmi podelil 6 in vse v drugem 
polčasu) in še nekaj ustvarjenih pri-
ložnosti. Gostje so bili še najbližje 
izenačenju v podaljšku srečanja, ko 
je Gobec najprej zadel prečko, žogo 
pa je kljub vsemu na koncu uspelo 
ubraniti odličnemu domžalskemu 
vratarju Darku Brljaku. 
Na srečanju proti Mariboru v špor-
tnem parku v Domžalah smo videli 
točo zadetkov. Domžalčani so prve-
ga dosegli že v 30. minuti, ko je do 

žoge prišel Apatič in z lepim stre-
lom spravil žogo za hrbet vratarja 
Pridigarja. Drugi zadetek je padel le 
3 minute kasneje. Po izvajanju pro-
stega strega s 25 metrov je Brezič 
z direktnim strelom poslal vratarja 
Maribora še drugič po žogo v lastno 
mrežo. Rezultat je bil tako 2 : 0. 
Domžalčani so ob polčasu odšli na 
zaslužen odmor s prednostjo dveh 
zadetkov. 
V drugem polčasu pa je zablestel 
mariborski Vito Plut. Prvič je žogo 
Domžal zatresel v 49. minuti, ko 
je znižal rezultat na 2 : 1. Po tem, 
ko je vratar Brljak že odbil žogo, 
pa je do nje ponovno prišel Plut, 
ki je dosegel svoj drugi zadetek na 
tokratnem srečanju, rezultat pa zni-
žal na 2 : 2. Le minuto za tem, ko 
je v igro vstopil Adnan Bešič, so se 
domžalske tribune ponovno stresle 
od veselja. V 76. minuti je igralec 
ponovno pripeljal Domžale v vod-
stvo, saj je z lepim strelom prema-
gal vratarja Mariborčanov, medtem 
ko je semafor to pot pokazal rezultat 
3 : 2. A tudi to še ni bilo vse … V 83. 
minuti je domžalski vratar priskočil 
na pomoč domžalski obrambi in ob 
tem zapustil vrata, žogo je odbil, 
a je ponovno prišla pod noge Vita 
Pluta, ki je brez večjih težav zatresel 
domžalski mrežo še tretjič in posta-
vil končni izid 3 : 3. Od zmage do 
poraza je kratka pot, tokrat so se na 
srečo ustavili pri izenačenju. Mari-
bor tako še naprej ostaja vodilni v 1. 
slovenski nogometni ligi, Domžale 
pa so trenutno na 5. mestu. V sobo-
to, 7. marca jih čaka gostovanje v 
Novi Gorici. 

Mateja A. Kegel
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V nedeljo, 8. februarja, smo se ne-
kateri člani Karate kluba Wankan 
Ihan podali na tekmo JKA Celje, 
ki je bila organizirana v Športni 
dvorani v Slovenj Gradcu. 

Ta praznični kulturni dan smo po-
svetili udeležbi na njihovem turnir-
ju. Med 172 tekmovalci iz Maribo-
ra, Mežice, Prevalj, Slovenj Gradca, 
Celja, Krškega, Ljubljane, Poljan, 
Divače, Sežane, Nove Gorice, Kopra 
in Mislinje smo bili tudi tekmovalci 
iz Domžal. Tekmujoči člani Karate 
kluba Wankan Ihan smo se pomerili 
v naslednjih skupinah: mlajši dečki, 
mlajše deklice, starejši dečki, kadeti 
in skupina mladinke. Tako je Žiga 
Štempihar osvojil odlično 3. mesto 

Kot uvod v 32. mednarodni karate-do turnir, 21. 
februarja, za 32. Pokal Ruše 2009, so organizator-
ji podelili prestižna priznanja za leto 2008. Od pe-
tih so šla kar štiri v roke ATOMovcev: za najbolj 
perspektivnega športnika je priznanje prejel Timo-
tej Kokalj, priznanje za najšportnico je šlo v roke 
Tamari Kokalj, Lovrenc Kokalj je bil proglašen za 
najinštruktorja osvojenih odličij, ATOM Domžale 
pa za najuspešnejši karate klub, glede na osvojene 
točke po posameznih turnirjih. In zagotovo so bila 
tudi priznanja »kriva« za še en turnir, na katerem 

V soboto in nedeljo (7. in 8. mar-
ca) se bodo ekipe, ki so sodelovale 
v TAO MSD ligi – domžalski zim-
ski ligi v dvoranskem nogome-
tu – pomerili še zadnjikrat v tej 
sezoni. 

Prve tekme končnice so postregle z 
nekaj presenečenji, tako da je v igri 
za prvaka lige možno prav vse. Šte-
lo pa bo, kdo bo bolj vztrajen, skon-
centriran in nenazadnje, kdo bo s 
seboj na igrišče prinesel tudi dovolj 
športne sreče. 
Vsi nogometni navdušenci vablje-
ni v telovadnico OŠ Venclja Perka 
Domžale, da si katero od tekem 

Šah v občini Domžale

Na črno-belih poljih
Smo sicer že v letu 2009, vendar pa je to prilo-
žnost za vpogled v nekatere turnirje, ki so trajali 
vse minulo leto.

Pokal Slovenskih železnic 2008
Prvi Mazi, četrti Jeran, peti Skok
V organizaciji prizadevnega Šahovskega društva Že-
lezničar, ki mu predseduje naš občan Jožef Brežan, 
se je končal ciklus turnirjev v pospešenem šahu. Na 
zadnjem, desetem turnirju, je med 67. udeleženci 
zmagal Mazi, tudi končni zmagovalec, pred Orlom 
in Zorkom. Boštjan Jeran, ki je bil v igri za najvišja 
mesta, je decembrski turnir končal na sedmem me-
stu, kar je zadoščalo le za četrto mesto v skupnem 
seštevku. Jože Skok je bil na zadnjem turnirju osmi 
in se je prebil na skupno peto mesto. Odlično se je 
uvrstil tudi Vitomil Janjič, ki je v skupni razvrstitvi 
končal na desetem mestu, na zadnjem  turnirju pa je 
bil štirinajsti. Torej so bili med prvo deseterico kar 
trije člani ŠD Domžale. Na železničarski turnirjih 
je sodelovalo 132 udeležencev, v skupni seštevek je 
veljalo sedem najboljših uvrstitev ali pa tudi manj. 
Med Domžalčani je igral tudi Mirko Čokan in osvojil 
46. mesto v skupni razvrstitvi, vendar je odigral le 
pet turnirjev. Na  decembrskem turnirju pa se je pov-
zpel na izvrstno deseto mesto. Razvrstitev ciklusa: 1. 
Mazi, 2. O. Orel, 3. Zorko, 
4. Jeran, 5. J. Skok, 6. Jeraj, 7. Percl. 8. Ribičič, 
9. Tunjič, 10. Janjič  ...

Domžalski turnirji
Mojster Ivačič zmagovalec
Šahovsko društvo Domžale je tudi lani priredilo dva-
najst  mesečnih turnirjev v pospešenem šahu, na ka-
terih je preko leta sodelovalo 47 šahistk in šahistov. 
Na decembrskem turnirju je  presenetljivo zmagal 
Trzinec Nesbib Jukan pred Jazbecem iz Trbovelj, 
oba sta osvojila po pet točk in pol. Sledili so Vavpe-
tič in Ivačič s po petimi točkami, Bogdan Osolin, B. 
Skok in Oberč s po štirimi točkami in pol ter Kotnik, 
Jerina in Rebernik s po štirimi točkami. Kot ponava-
di so odigrali sedem kol, sodelovalo pa je 25 ljubi-
teljev šaha.
V skupnem seštevku za leto 2008 je zmagal odlični 
domžalski mojster Vlado Ivačič, ki je že dopolnil 72 
let. Žal v zadnjih letih ne sodeluje na tekmovanjih v 

počasnem šahu. Ob tem velja povedati, da je 
Vlado zmagal tudi v ciklusu pospešenih turnirjev za 
minulo leto v Šentjurju, v Žalcu pa je zasedel drugo 
mesto. Skratka primer veterana, ki je lahko mladim 
šahistom le za zgled. Skupni vrstni red domžalskih 
turnirjev za minulo leto: Ivačič 130 (10), Jazbec 128 
(12), Čepon 116 (6), B. Skok in Jeran po 107 (9), 
Vavpetič 101 (11), Kragelj 85 (7) ... V oklepaju je 
število odigranih turnirjev. 
Lani žal ni bilo tudi mesečnih domžalskih turnirjev 
v hitropoteznem šahu. Spričo številnih podobnih tur-
nirjev v okolici, zlasti v Ljubljani, je bila udeležba 
predlani na sobotnih turnirjih premajhna, da bi jo 
kazalo nadaljevati. Sicer pa je po organizacijski plati 
lanske turnirje vodil neumorni Vide Vavpetič, sodnik 
pa je bil povečini Sašo Kozarski.

V Mengšu zmagal Hrvat Lovrič
Na turnirju v počastitev 15. obletnice Šahovskega 
društva Mengeš je v močni zasedbi zmagal hrvaški 
mojster Branko  Lovrič, ki je v devetih kolih oddal le 
dva remija. Drugi je bil prav tako Hrvat Idris Musli-
ja, tretji pa član Domžal J. Skok. Na četrto mesto se 
je uvrstil član Komende Bojan Hribar, mesto za njim 
pa klubski kolega Boris Skok. Na turnir se je tokrat 
odzvalo 44 šahistk in šahistov. Vrstni red: Lovrič 8,  
Muslija 7, J. Skok, B. Hribar in B. Skok po 6 in pol 
točke, Čepon, Vavpetič, Jakša in Ivačič po 6 točk, 
Gantar, Karamehmedovič, Štrajhar in Ahmetej po 5 
in pol točke. Turnir je organiziral prizadevni predse-
dnik Šahovskega društva Mengeš, Jakob Bokalič.

Umrl Oskar Orel
Prvi dan letošnjega leta je številne ljubitelje šaha 
presenetila tragična novica, da je umrl šahovski moj-
ster Oskar Orel. Še posebej zato, ker je nedolgo pred 
smrtjo dopolnil petdeset let. S svojo družino je živel 
v Škofji Loki, izvira pa iz znane šahovske družine. 
Konec januarja leta 2005 je preminula tudi hčerka 
Karmen, v starosti komaj enaindvajset let. Bila je 
zelo nadarjena šahistka in je že osvojila naslov ša-
hovske mojstrice. Tudi Oskarjeva žena Simona ja 
znana slovenska mojstrica, sin Anže pa je močan pr-
vokategornik. O izjemni priljubljenosti Oskarja Orla 
priča dejstvo, da so se na številnih turnirjih samo v 
Ljubljani in okolici nanj spomnili šahistke in šahisti 
z enominutnim molkom. Prav na dan pogreba smo 
to storili tudi v prostorih Šahovskega društva Dom-
žale, pred dvobojem Domžale:Komenda Popotnik, v 
okviru delavske lige Ljubljana. Naj bo svetal spomin 
na dragega šahovskega prijatelja Oskarja Orla.

Jože Skok

Zveza navijaških in pom pon 
skupin Slovenije je 7. februarja 
v Škofji Loki izvedla odprto pr-
venstvo navijaških in pom pon 
skupin, kjer so Sovice nastopile v 
sedmih kategorijah in osvojile kar 
šest prvih in dve drugi mesti, za 
kar jim čestitamo.

Otroške pom pon skupine
1. mesto MINI SOVICE
Otroški pom pon pari
1. mesto NEŽA PIRNAT in 
KARMEN GERIČ
2. mesto SAŠA ŠTIFTAR in 
SARA NOVAK 

Karate društvo ATOM 
Shotokan-Do Domžale

ATOMovci smo 
NAJ slovenski 
karateisti!

NAJ karateisti 2009 (od leve proti desni): Timotej Kokalj, Tamara Kokalj, Davorin Kračun (najšportnik iz Celja), Lo-
vrenc Kokalj, predstavnik Kanazawa Maribor (tretji najklub), Iva Perger (najklub ATOM) in Irina Mlinarič (Ruše, drugi 
najklub).

so v mednarodni konkurenci 258 tekmovalcev iz 16 
klubov iz Italije, Madžarske, Srbije in Slovenije spet 
zmagali – ATOMovci!

V katah so bili v svojih kategorijah najboljši Žan Pod-
boršek, Iva Perger, Tjaša Zupančič, Barbara Šavorn in 
Lovrenc Kokalj, kot drugi so tekmovanje v katah za-
ključili Žan Guček, Špela Novak, Simon Planko, Tilen 
Špenko in Tamara Kokalj, na tretjo stopničko so stopili 
Urban Muršič, Špela Dragar in Hana Kerič, medalje 
pa so se za las izmuznile Karin Podboršek, Mitji Ho-
ferju, Patriciji Vehovec in Timoteju Kokalju. V borbah 
so se za najbolj spretne izkazali David Kardum, Ger-
ga Teršek, Patricija Vehovec, Simon Planko in Tamara 
Kokalj, za bronasto medaljo so čestitke prejeli Polona 
Orehek, Timotej Kokalj in Janko Gobec, z diplomo pa 
je na nehvaležnem četrtem mestu turnir zaključila Hana 
Kerič.
Pokal Ruše 2009 so po osvojenih 1550 točkah skupaj 
dvignili ATOMovci, druga je bila ekipa S.K.I.F. iz Itali-
je s 1010 točkami, tretji pa domačini z osvojenimi 570 
točkami.

Bojana

Ta vikend 
zaključek 
TAO MSD lige

ogledate tudi na lastne oči, še pose-
bej priporočamo zaključne nedelj-
ske dvoboje, po katerih bo sledila 
tudi slovesna podelitev pokalov in 

Odprto 
prvenstvo 
Škofje Loke

7. marec 2009

ŠD Homec Gostilna Fur-
man Lukovica 16.10 za mesta od 13 

do 18
ULTRAS Domžale Počene gume 16.50 za mesta od 7 do 12
Amater FC 2005 17.30 za mesta od 7 do 12
Janzy team Trojica United 18.10 za mesta od 1 do 6
El Grande Companeros FIFA 3000 18.50 za mesta od 13 

do 18
Duplica Bronx 19.30 za mesta od 13 

do 18
Janzy team Tao Sport 20.10 za mesta od 1 do 6
Interfi nance Tinči d.o.o. 20.50 za mesta od 1 do 6
ULTRAS Domžale ŠD Loka 21.30 za mesta od 7 do 12

8. marec 2009
ŠD Loka Počene gume 16.10 za mesta od 7 do 12

ŠD Homec Bronx 16.50 za mesta od 13 
do 18

FC 2005 Bautim 17.30 za mesta od 7do12
Gostilna Furman 
Lukovica

El Grande 
Companeros 18.10 za mesta od 13 

do 18
SDM Domžale Tao Sport 18.50 za mesta od 1 do 6
Amater Bautim 19.30 za mesta od 7 do 12
Tao Sport Tinči d.o.o. 20.10 za mesta od 1 do 6
Interfi nance Trojica United 20.50 za mesta od 1 do 6
SDM Domžale Tinči d.o.o. 21.30 za mesta od 1 do 6

Rok Ravnikar

medalj najboljšim. Več o ekipah, 
rezultatih in lestvicah pa na www.
msdliga.si. 

Karate klub Wankan Ihan 
uspešen na dveh tekmah

v skupini mlajši dečki, v tej skupini 
je tekmovalo kar 15 tekmovalcev, 
Pia Pecik 4. mesto v skupini mlaj-
še deklice, kjer je bilo 6 tekmovalk, 
Matija Hrženjak 3. mesto v skupini 
starejših dečkov, kjer je bilo 7 tek-
mujočih. Luka Pecik se je uvrstil na 
2. mesto izmed devetih tekmujočih 
v skupini. Špela Grad je bila druga 
v skupini mladink kata A in je prav 
tako osvojila 2. mesto v skupini 
mladinke kumite izmed petih sotek-
movalk. 
V skupnem seštevku na 1. pokalnem 
turnirju so bili klubi uvrščeni na 22 
mest, naš karate klub pa je po točkah 
osvojil 10. mesto.
Vsem tekmovalcem, članom Karate 
kluba Wankan Ihan, iskrene čestitke 

za odlično uvrstitev na 1. pokalnem 
turnirju JKA Celje, s strani ostalih 
članov, ki se turnirja niso mogli ude-
ležiti in tudi s strani vodstva kluba. 
V soboto, 21. februarja, pa smo se 
udeležili 32. tradicionalnega medna-
rodnega SKIF karate turnirja za po-
kal Ruše 2009. Organiziran je bil v 
Športni dvorani Ruše. Tekmovali so 
klubi iz Slovenije, Italije, Madžar-
ske in Srbije. Naši trije tekmovalci 
so osvojili naslednja mesta: Primož 
Peterlin – 5. mesto v skupini starejši 
dečki 5. – 1. KYU izmed 8 sotek-
movalcev, Špela Grad – 2. mesto v 
skupini mladinke 4. KYU – 1. DAN, 
kjer je bilo 8 udeleženk in Marija 
Peterlin – 5. mesto v skupini vete-
ranke 3. KYU – DAN, kjer je imela 
7 sotekmovalk. 
Tudi za te rezultate jim iskreno če-
stitamo in želimo veliko športne sre-
če v prihodnje.

Nives Grad, 
Karate klub Wankan Ihan 

Mladinske pom pon skupine
2. mesto SOVICE
Mešane mladinske 
navijaške skupine
1. mesto SOVICE
Posameznice – mladinke
1. mesto LINA KOGOJ
Mladinski skupinski dvigi
1. mesto SOVICE
Mešani mladinski skupinski dvigi
1. mesto SOVICE
Sovice se bodo z novim izzivom 

soočile 4. aprila, ko bo državno pr-
venstvo, na katerem bodo imele po-
novno priložnost, da pokažejo svojo 
dobro pripravljenost in z nastopom 
prepričajo sodnike, da so na podro-
čju navijaštva in pom pon plesa med 
najboljšimi v Sloveniji. 
Bralce Slamnika vabimo na ogled 
naše spletne strani: http://www.so-
vice.si/.

V. G.

8. kyu Maks Musar, Uroš Ujc,

7.kyu

Gregor Vojsk, Andrej Bukor, Jošt Kovač, Andraža Grčar, Kara Korošec, Samantha Depoli, Tadej Kokano-
vič, Kristina Krajnc, Matic Burja, Aljaž Banko, Vladan Stojičič, Žan Sajovic, Ana Županič, Martin Pav-
kovič Sebastjan Trdin, Žan Loboda, Rok Peternelj, Žan Peternelj, Karmen Schwarzbartl, Jan Simon, Amar 
Ličina, Vid Čerin, Urša Koželj, Marko Lenček, Jure Draksler, Gal Banko, Uroš Marn, Jaka Vavpetič, Urban 
Kladnik, Erazem Brodar, Maks Turk, Maks Musar, Žan Učakar, Brina Jeretina, Uroš Ujc, Erik Zajc, Ema 
Čeman, Tim Gonza, Anže Skok, Jan Lazarevič

6. kyu
Iza Kotnik, Gašper Golja, Rok Rožič, Bibiana Kepic, Vigor Ilič, Taj Janežič, Benjamin Virant, Vanja Stoj-
nič, Jaka Domjan, Martin Štepic, Marko Lenček, Miha Rajnovac, Gašper Bizjak, Tjaša Šinkovec, Anja 
Herič, Anže Oršič, Luka Kodela, Urban Hren, Jan Kodela

5. kyu Tadej Štante, Klemen Bergant, Jan Koncilja, Gal Štempihar, Lana Janežič, Karin Mušič, Urša Timažin, 
Grega Pirc, Tej Jerkič, Javor Zavec, Anja Flerin, Žan Zakrajšek, Klemen Jazbec

4. kyu
Aleš Žagar, Benjamin Letič, Matej Merčun, Pia Pajk, Alma Ličina, Larisa Omerzu, Tinkara Kepic, Žan 
Jašič, Blaž Penčur, Romana Vodlan, Gal Moder, Mirjam Starin, Sabahudin Velič, Dare Justin, Klemen 
Horjak

3. kyu Tilen Ljubešek, Monika Prašnikar, Bojan Vogrinec, Kaja Hribar, Anže Kristan, Gašper Gale
2. kyu Teja Medle, Čendrim Kajtazaj
1. kyu Blaž Jurjevec, Katja Žulič
1. DAN Boris Jerkič

Trener Boris Jerkič s člani

Sankukai karate klub Domžale 
Udeleženci zimskega izpitnega roka, ki so uspešno opravili izpite:

Vsem čestitamo in želimo še uspešno pot v karateju!
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Pomlad se bliža, a za naše tekmo-
valce je to zgolj ena izmed strani 
na stenskem koledarju. Glede na 
koledar biatlonskih tekmovanj in 
obilico snega se še ne poslavlja-
mo. 

Vse bolj se veselimo, da smo si v 
Ihanu izbrali za glavni letni čas rav-
no zimo. In seveda prelep šport, kot 
je smučarki tek in še bolj zanimiv 
šport, kot je biatlon. Slednji nam v 
zadnjem desetletju utrjuje sloves 
naših tekmovalcev, pa tudi sloves 
našega kraja, Ihana.
Biti športnik leta Občine Domžale, 
ob tako številnih uspešnih domžal-
skih športnikih, je seveda velika čast 
in uspeh. Ta čast je tudi za leto 2008 
pripadla Klemenu BAUERJU.
In to povsem upravičeno. Klemen 
nas tudi v letu 2009 prepričuje s 
svojimi odličnimi rezultati, da je 
prvi »posameznik« občine, pa tudi 
Slovenije. To je dokazal v Peyong 
Changu v Južni Koreji, kjer je do-
segel izjemne rezultate na svetov-
nem prvenstvu. Z osvojitvijo 11., 
13. in 14. mesta med posamezniki 
je dosegel svoje daleč najboljše re-
zultate v karieri. Klemen je tako že 
v predpustnem času snel masko in 
pokazal svoj pravi obraz, tisti pravi 
biatlonski. 
Obraz, ki nam govori, da je Klemen 
zares vrhunski tekmovalec in tek-
movalec prihodnosti. A na tej poti ni 
osamljen. Njegov biatlonski »sopo-
tnik« je Peter DOKL, s katerim se 
že od otroštva, ko jih je »odkril« Ivo 
GUDLIN, odlično dopolnjujeta in 
skrbita, da se v Ihanu vse več otrok 
odloča za smučarki tek in biatlon. 
Oba sta vzgled našim mladim tek-
movalcem kluba, tako na športnem 
področju kot tudi na področju, ki za-
deva premagovanje povsem vsakda-
njih stopničk v življenju športnika.
A vrnimo se k rezultatom. Poleg Kle-
mena je uspeh meseca februarja na 
Zimskem festivalu evropske mladine 
(EYOF) dosegel Anže POVIRK. V 
izredno močni biatlonski konkurenci 
je na Poljskem osvojil odlično 16. 
mesto v šprintu ter 26. mesto v za-
sledovanju. Anže je bil zraven tistih 
tekmovalcev držav, ki v biatlonu dik-
tirajo tempo. 
Tempo pa je za tekmice v kategoriji 

Ko pride poletje, pojdite z nami
Prvi teden poletnih počitnic je Plesna šola Miki  za otroke pripravila 
teden morja in zabave. Vabimo vse otroke, ki so že ali pa bodo vstopili 
v šolske klopi. Plesno zanje ni potrebno. Odhajamo na velike, nore in 
mokre počitnice v piran, in sicer od ponedeljka, 29. junija, do nedelje, 5. 
julija. Vsako leto z nami proti morju odrine več otrok. Uživamo v brez-
skrbnih dnevih in večerih, med nami in otroci se stkejo pristne prijatelj-
ske vezi. Vas zanima, kaj počnemo? Zjutraj se po dobrem zajtrku malo 
ogrejemo, razmigamo svoje telo in zaplešemo ob dobri glasbi. Ustvarja-
mo v delavnicah, uživamo v športnih in družabnih igrah. Pred kosilom 
si vzamemo tudi čas za sproščanje in masažo. Vedno z veseljem čakamo 
na kosilo, da napolnimo naše želodce. Potem sledi počitek, pisanje pi-
sem, družabne igre in klepet. Popoldan je čas za kopanje in zabavo na 
plaži. Po večerji se sprehodimo skozi Piran in poližemo slasten sladoled 
ali pripravimo tematske večere. Okoli 22. ure se ugasnejo luči …
Počitnice v plesalnici bodo potekale od 6. do 10. julija ali od 17. do 21. av-
gusta. Pridružijo se nam lahko otroci, ki so starejši od 5 let. Med ponedelj-
kom in petkom se bo zvrstilo veliko ustvarjalnih delavnic z izdelovanjem 
praktičnih izdelkov, plesnih koreografi j, učenja in ponavljanja angleščine 
na zabaven način. Ne bomo pozabili na lačne želodčke, malice si bomo 
pripravili sami, na kosilo pa odšli v bližnjo restavracijo. 
Več informacij lahko preberete na naši spletni strani: www.mikiples.
com.
Tudi na novo plesno sezono ne bomo pozabili. Združili bomo vse izkušnje 
in znanje, ki jih nabiramo že celih 20 let. Še naprej bomo nova znanja 
iskali na predavanjih in seminarjih. Našli nas boste v šolah in vrtcih v vaši 
okolici, v Plesalnici, na animacijah, nastopih, seminarjih, v oddajah in še 
kje. Pridružite se naši veliki plesni družini!

Damjana Berčič

Plesni pari so se s tekme v Saraje-
vu, ki so se je udeležili 21. febru-
arja, vrnili polni nepozabnih vtisov, 
smeha in dobre volje. Proste tre-
nutke sta popestrila odličen voznik 
avtobusa, ki jih je varno pripeljal 
do cilja in nazaj ter jim razkazal 
mesto, in  plesni pedagog Matevž 
Ogorelec, ki se je za svoje plesal-
ce spremenil v posebnega vodiča 
in jih celo pot tja in nazaj zabaval 
s šalami in domiselnimi pripoved-
mi. Poleg novih izkušenj in vtisov 
so plesni pari Plesnega kluba Miki 
domov prinesli tudi mnoga odličja. 
Pomerili so se tako s slovenskimi 
kot tujimi plesnimi pari in zgodilo 

Smučarski klub Ihan

Klemen Bauer 
in njegova druščina

mlajših deklic, tudi po zaslugi naših 
mladih tekmovalk, vse bolj oster. 
Svojo ostrino iz tekme v tekmo sto-
pnjuje Maša BAHOVEC, ki je v 
smučarskem teku v Kranjski Gori 
dosegla odlično 2. mesto ter v Bo-
hinjski Bistrici 4. mesto, na Pokljuki 
pa je v biatlonu dosegla 3. mesto. 
Za njo ne zaostaja veliko tudi sestra 
Tjaša BAHOVEC, ki se redno uvr-
šča med deset najboljših, bližajo pa 
se ji tudi Sara LEKAN, Luka NA-
GLIČ, Matevž ZLATNAR in Mi-
ran MAJER ter Maja UMEK. 
Obrazi zadovoljstva so v cilju vedno 
prisotni pri Primožu PANČURJU, 
Greti TOMŠIČ in Vidu ZABRE-
TU, saj redno osvajajo biatlonske 
zmagovalne stopničke. In v nasle-
dnji sezoni se nadejamo tudi višjih 
stopničke za Greto in Vida; tiste re-
prezentančne.
A naš trenutni položaj zahteva sto-
pnico nazaj. Ostalo nam je še kar 
nekaj tekaških korakov po napornem 
zimskem »stopnišču«. Klemen in 
Peter sta skočila v kanadski Vanco-
uver, na prizorišče olimpijskih iger 
v naslednjem letu. V nadaljevanju 
svetovnega pokala se bosta merila 
še na Norveškem in v Rusiji. Ostali 
tekmovalci kluba bodo preskakova-
li stopničke tja do začetka meseca 
aprila na Pokljuki, kjer jih čakajo 
tekmovanja za pokal RS in držav-
no prvenstvo v biatlonu. S kakšnim 
tempom naši tekmovalci preska-
kujejo stopnice, pa je potreben vaš 
»skok« na našo spletno stran: http://
www.tsklub-ihan.si.
Za premagovanje vseh »stopnic« 
zimske sezone je potrebna odlična 
kondicija in dober tempo. Za »fi -
nančni tempomat« skrbijo naši do-
natorji, družba FARME IHAN, d. d., 
Občina Domžale, Črevarstvo Miro-
slav Majer, s. p., družba Formitas, d. 
o. o. družba Potrbin AS in ostali, d. 
n. o., družba HP Commerce, d. o. o., 
družba Ecologic, d. o. o., družba 
MAJO, d. o. o., in družba Geokop, d. 
o. o. Hvala vsem!!!
In seveda hvala KLEMENU za 
izredne predstave na Svetovnem 
prvenstvu v biatlonu v Peyong 
Changu v Južni Koreji.

Matjaž Pavovec

Plesni klub Miki: mi, ki nam je 
ples šport, izobrazba in užitek

se je tisto, za kar so vsi trdo garali. 
»Naši plesalci so se dobro držali, saj 
se je tekma raztegnila, v neprekinje-
ni pripravljenosti in nenehno na no-
gah so morali biti zaradi spremembe 
urnika kar od 9. ure zjutraj pa vse do 
23. ure zvečer,« je povedala plesna 
pedagoginja Nina Medja. Plesni pe-
dagog Matevž Ogorelec pa je dodal: 
»Zelo sva vesela, ker so nama starši 
s svojo spodbudo vztrajno pomagali 
pri pripravi plesalcev na tekmova-
nje.« Rezultati, ki se jih ne bi branil 
noben uspešen plesalec, pa so ple-
salci Plesnega kluba Miki osvojili 
tako v svojih posameznih razredih, 
kjer običajno tekmujejo, kot tudi na 
Open tekmovanju, kjer so sicer tek-
movali v svoji starostni kategoriji, 
vendar vsi razredi (A, B, C) skupaj. 
Matevž Štepec in Barbara Šernek 
(pionirji C), ki sta na tej tekmi pr-
vič stopila na tekmovalni parket, sta 
med dvanajstimi pari v standardnih 
plesih osvojila 1. mesto. Naša tre-
nutno najboljša plesalca, Jaka Pod-
goršek in Katarina Matuš (pionirji 
B), sta se v standardu uvrstila na 
2. mesto, s programom latinskoame-
riških plesov pa pristala na 3. mestu. 
Jan Kotlovšek in Neža Škofl janc 
(mlajši mladinci B) sta v konkuren-
ci štirinajstih latinskoameriških pa-
rov osvojila 5. mesto, v standardnih 
plesih pa sta se uvrstila za mesto 
višje. Miha Semprimožnik in Tina 
Cankar (starejši mladinci B) sta si 
v standardu z eleganco priplesala 5. 
mesto, Tine Šinko in Špela Gorjup 
pa sta v tej zvrsti za las zgrešila fi -

nale in pristala na 7. mestu. »Stara 
mačka« plesnega parketa, Tjaša 
Repič in Andraž Koritnik (starejši 
mladinci B), sta slavila zmagoslavje 
v latinskoameriških plesih, kjer sta 
navdušila tako navijače kot kon-
kurenco, v standardu pa sta za las 
zgrešila stopničke. Na Open tekmo-
vanju, ki je istočasno potekalo v Sa-
rajevu, sta se najbolje odrezala Jan 
Kotlovšek in Neža Škofl janc (mlajši 
mladinci), ki sta tako v standardnih 
kot v latinskoameriških plesih osvo-
jila 5. mesto. V isti kategoriji sta se 
pomerila tudi Jaka in Katarina, sicer 
pionirja, a žal za las zgrešila fi nale 
ter se v standardnih plesih na koncu 
uvrstila na 7. mesto.
 
Tako kot se plesalci nenehno tru-
dijo osvojiti nova znanja, da bi 
dosegli boljše rezultate, se morajo 
za uspešno poučevanje in vodenje 
plesalcev nenehno izobraževati tudi 
plesni pedagogi. »Z izobraževa-
njem pri Zvezi vaditeljev, učiteljev 
in trenerjev Slovenije poleg naziva 
plesni vaditelj, učitelj ali trener, ple-
sni pedagogi pridobijo tudi doda-
tno znanje za uspešno poučevanje 
in delo z ljudmi. V Plesnem klubu 
Miki je nekaj plesnih pedagogov že 
pridobilo naziv plesni učitelj, ostali 
pa so v postopku izobraževanja, saj 
je ena izmed naših pomembnejših 
vrednot strokovnost oz. strokovno 
znanje,« je pomembnost izobraže-
vanja na plesnem področju komen-
tirala predsednica Plesnega kluba 
Miki, Saša Eminič. 

Ples pa je seveda tudi več kot samo 
šport, zato se nam lahko v Plesni 
šoli pridružite tudi vsi tisti, ki se 
želite z nami zabavati in družiti. Na 
brezplačnem plesno počitniškem 

dnevu, na pustni torek, smo se imeli 
odlično. Smeha poln dan smo po-
pestrili s plesnimi delavnicami, jih 
začinili s plesnimi igrami, ustvarjal-
nimi delavnicami in ogledom fi lma. 
Če se nam želite v prihodnje na ta-
kih dogodkih pridružiti, nas redno 
spremljajte na www.mikiples.com. 

Romana Pahor
www.mikiples.com

(nadaljevanje s strani 1) 
Seveda je uspeh odmeval po Sloveniji, občini ter 
posebej med ihanskimi smučarji in ljubitelji bia-
tlona, ki so svetovni podprvakinji čestitali najprej 
s kratkimi sporočili, župan Toni Dragar je v imenu 
Občine Domžale poslal tudi telegram, nato pa so 
se začele priprave na sprejem odlične biatlonke, 
ki so jo njeni domači, prijatelji in znanci v pone-
deljek, 23. februarja, v velikem številu pričakali 
na brniškem letališču, kjer so bili čestitk deležni 
tudi vsi drugi biatlonci, med njimi Klemen Bau-
er in Peter Dokl. Posebej sta bila čestitk deležna 
tudi Tejina starša. Oba sta po Tejinem zatrjevanju 
največ prispevala k uspešnosti njene dosedanje 
kariere, ki jo je začela kot smučarska tekačica, 
tudi z udeležbo na zimski olimpijadi, nadaljevala 
pa od leta 2003 kot biatlonka, ki se lahko pohvali 
z dvema uvrstitvama na stopničke, šestim mestu 
na olimpiadi ter številnimi uvrstitvami med prvo 
deseterico v posameznih tekih, uspešno pa nasto-
pa tudi kot članica ženske in mešane biatlonske 
štafete. 
Sprejem v Ihanu, ki ga je suvereno vodil Boris 
Kopitar, z glasbo pa so ga popestrili Leteči pote-
puhi, je bil spontan, prisrčen in prijazen, kot ga 
lahko pričakuješ od ljudi, ki živijo z biatlonom. 
Seveda je bila največ pozornosti deležna Teja, ob 
njem pa sta bila gromkega aplavza deležna tudi 
Klemen Bauer in Peter Dokl. Športniki z »Bia-
tlonske« ulice, ki se jim je na odru pridružil tudi 
Boštjan Lekan, so se skupaj veselili uspehov, 
predvsem pa Tejine srebrne medalje, ki ima po-
seben sijaj, saj je prva za slovenski biatlon. Or-
ganizatorji sprejema: Smučarsko društvo Ihan, 
Športno društvo Nika in Občina Domžale so v 
Športnem parku Ihan dali najprej priložnost za 

nagovor županu Toniju Dragarju, ki je še enkrat 
čestital Teji ter ji zaželel veliko uspehov tudi v 
prihodnje; na svojo krajanko je ponosen Boštjan 
Urbanija, predsednik Sveta KS Ihan, ki je spo-
mnil, da je bila prva tekma v teku že pred 75 leti 
ter poudaril, da so Tejini uspehi velik magnet za 
mlade ihanske tekmovalce; veliko prijaznih be-
sed pa je za Tejo našel tudi mag. Matjaž Pavovec, 
predsednik Smučarskega kluba Ihan. Teji je česti-
tal tudi Bogdan Gabrovec, v imenu Olimpijskega 
komiteja RS, ki je obljubil večjo pomoč pri ure-
sničevanju športnih sanj Teje in drugih biatlon-
cev. Peter Zupan, predsednik Zbora za biatlon, ter 
Peter Nunar, direktor biatlonskih reprezentanc, 
sta napovedala lepše čase za slovenski biatlon po 
ureditvi stadiona na Pokljuki, mag. Janez Zupan-
čič, direktor Zavoda za šport in rekreacijo Dom-
žale, je prvi dami slovenskega biatlona izročil 
zlati znak Zavoda, vesela pa je bila tudi čestitk Ivi 
Drobnič, predsednice Turističnega društva Ihan, 
ter pokroviteljev Ivana in Minke Škerjanc, ki Teji 
pomagata z odličnimi vozili ŠKODA. Iskreno se 
je zahvalila tudi vsem drugim, ki ji pomagajo. 
Posebej so organizatorji Tejo presenetili s priho-
dom kurentov iz Hajdine, med katerimi je bil tudi 
»puščavski lisjak« Miran Stanovnik. 
»Predvsem je treba verjeti in ker sem verjela, mi 
je 'ratal',« je bila ena od Tejinih izjav, ki pa se ves 
čas zaveda, da je tudi poraz del športnega življe-
nja, »zato moraš iz vsakega poraza potegniti tisto 
najboljše. Dvigneš glavo in greš naprej!« 
Le pogumno, spoštovana Teja, tudi v imenu Sla-
mnika iskrene čestitke in naj se ti uresniči tvoja 
velika želja – osvojiti medaljo na zimski olimpi-
jadi. Držimo pesti!

Vera Vojska  

Biatlonka Teja Gregorin 

Srebrna medalja 
s svetovnega 
prvenstva! 
Tea Gregorin je zagotovo, kar se športa tiče, 
v najboljšem obdobju do sedaj. Da je letošnja 
sezona darilo za vse ure, dneve, mesece in leta, 
ki jih je preživela na treningih in pripravah, je 
potrdila tudi z medaljo – in to ne kakršnoko-
li. Tea Gregorin, 28-letna Domžalčanka, je na 
Svetovnem prvenstvu v biatlonu v Pjongčangu 
v Južni Koreji osvojila odlično drugo mesto, ki 
ji je prineslo srebrno medaljo. Ker smo špor-
tnico, doma iz Ihana, pred nekaj tedni že pred-
stavljali v Slamniku v obliki intervjuja, smo ji 
tokrat zastavili vprašanja, poveza z zadnjim 
velikim uspehom. 

Ta medalja je bila za ljubitelje biatlona v Slo-
veniji kar manjše presenečenje. Kaj pa zate?
Tudi zame, saj si tudi približno nisem upala po-
misliti, da bi ravno na svetovnem prvenstvu lah-
ko osvojila svojo prvo kolajno v biatlonu. In sem 
res vesela.
  
Kaj je bilo tisto ključno, da si osvojila to sre-
brno medaljo?
Predvsem sproščenost in združitev dobrega stre-
ljanja in dobrega teka. 

Kako pa je potekala sama tekma? Si že med-
tem vedela, da je lahko ena ključnih? 
Ne, med tekmo se mi ni niti sanjalo, da bi lahko 
osvojila kolajno, ker je bilo še cel kup tekmic za 
menoj. Šele zadnjih deset minut tekme, ki sem jo 
potem spremljala po televiziji, sem začela razmi-
šljati oz. gledati sotekmovalke, kaj počnejo, kako 
streljajo in mi je bilo šele čisto proti koncu jasno, 
da mogoče bo kolajna. 
 
Prvenstva pa še ni konec, kaj te še čaka in ali 
meniš, da ti bo ta uspeh pomagal tudi naprej? 
Bo zate kaj lažje? 
Res je, da sezone še ni konec, zdaj nas čakajo še 
zadnje tri postaje svetovnega pokala. Poskusila se 
bom čimbolje pripraviti še za te tekme. Verjetno 
bo lažje, ker sem uspeh v tej sezoni dosegla in ne 
vem, zakaj ne bi še kakšnega. 

Sezone torej še ni konec, Teji pa vsekakor želimo, 
da jo bo nadaljevala v slogu, ki ga je začela na 
svetovnem prvenstvu. 

Mateja A. Kegel 

Za nas si svetovna prvakinja in ponosni smo nate 

Teja Gregorin – svetovna 
podprvakinja v biatlonu
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Svet zavoda
Osnovne šole Domžale
Bistriška cesta 19
1230 Domžale

razpisuje delovno mesto 

RAVNATELJA/ 
RAVNATELJICE

Kandidat/-ka mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja/-ice 
izpolnjevati splošne zakonske pogoje in posebne pogoje, skladno z 
Zakonom o organizaciji in  fi nanciranju vzgoje in izobraževanja 
– ZOFVI (Ur. l. RS, št. 16/07 – uradno prečiščeno besedilo).

Izbrani/-a kandidat/-ka bo imenovan/-a 
za dobo 5 let. Predviden začetek dela je 1. 7. 2009.

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev: 
-  potrdila o izobrazbi, 
-  dosedanje delovne izkušnje, 
-  kratek življenjepis, program vodenja zavoda, 
-  potrdilo o nekaznovanosti zaradi naklepnega kaznivega deja-

nja, ki se preganja po uradni dolžnosti, na nepogojno kazen 
zapora v trajanju več kot šest mesecev in potrdilo o nekazno-
vanosti zaradi kaznivega dejanja zoper spolno nedotakljivost) 
pošljite v 15 dneh po objavi razpisa v zaprti kuverti na naslov

Svet zavoda Osnovne šole Domžale, Bistriška cesta 19, 
1230 Domžale, z oznako 

»Prijava na razpis za ravnatelja/-ico – NE ODPIRAJ.«
Kandidati/-ke bodo pisno obvestilo o imenovanju 

prejeli/-e v zakonitem roku.

To so bile besede Nejca Zaplotnika 
z vrha sveta, ki sta ga pred tride-
setimi leti kot prva Slovenca dose-
gla z Andrejem Štremfl jem. Ta je 
bil že četrti predavatelj, ki ga je v 
Knjižnico Domžale povabilo Dru-
štvo za gorsko kulturo. Dvorana 
je bila premajhna za vse gledalce 
– poslušalce, zato so morali neka-
teri predavanje spremljati skozi 
odprta vrata knjižnice. 

Kaj vleče te ljudi – mlade in stare, 
da se tako množično odzovejo? No-
stalgija po starih časih, ki smo jih 
preživeli, radovednost mladih, kako 
smo včasih hodili v hribe ali zgolj 
dogodek, ko pride skupaj toliko 
odštekanih? Kdo ve, vsak zase pa 
bi si znal odgovoriti. Gotovo pa je 
nekaj: predavatelji so izjemno dobri 
alpinisti, ki so vsak na svoj način 
na teh predstavitvah podoživljali 
svoje uspehe, svoje težke trenutke 
v gorah in tudi druge neprijetnosti 
v življenju.
Zadnji gost, Kranjčan Andrej Štrem-
felj, je po besedah organizatorja 
Silva Kara naš najboljši himalajski 
alpinist vseh časov. Pri svojih 22-
ih letih je stopil na vrh sveta, 8848 
metrov visoko Sagarmato, Čomo-
lungmo ali Mt. Everest. Kar danes 
lahko kupiš in ti z nekaj sreče, ve-

Zdravju naklonjeni in športno 
osveščeni ljudje vedno bolj ugo-
tavljajo, da zmerna in pogosta 
aktivnost najbolj pripomore k 
boljšemu fi zičnemu, zdravstvene-
mu in psihičnemu počutju. Če se 
ta aktivnost odvija v naravi, na 
svežem zraku, je to skoraj idealna 
rekreacija. Idealna rekreacija je 
NORDIJSKA HOJA, ki jo lahko 
izvajamo skoraj vsi, v vseh letnih 
časih in v vseh mogočih nivojih te-
lesne obremenitve. Zaradi poseb-
nih palic in posebne tehnike hoje 
tega šport ne imenujemo hoja s 
palicami, ampak NORDIJSKA 
HOJA. 
Osnova NORDIJSKE HOJE je do-
bra tehnika športne hoje brez palic. 
Pri športni hoji je telo vzravnano, 
glava je dvignjena pokonci, pogled 
usmerjen v smeri hoje, prsni koš je 
dvignjen, ramena pa sproščena. Do-
ber športni korak se začne tako, da 
stopalo z dvignjenimi prsti in rahlo 
upognjenim kolenom postavimo na 
tla najprej na peto. Težišče telesa 
preko spuščanja stopala na celo po-
vršino podplata prenašamo naprej 
na prednji del stopala. Korak nada-
ljujemo z odrivanjem od prednjega 
dela stopala in prstov v naslednji 
korak. Stopala postavljamo čim bolj 
naravnost v smeri hoje. Roke rahlo 
upognemo v komolcih in hojo pod-
premo z gibanjem rok in ramenske-

Nordijska hoja in palice 
za nordijsko hojo

ga obroča v nasprotju z gibanjem 
nog – leva noga naprej in desna roka 
naprej in obratno. Hojo lahko pou-
darimo še z gibanjem medenice in 
kolkov, ki jih potiskamo naprej in 
nazaj, sorazmerno z gibanjem nog.
Osnovni pripomoček za izvajanje 
nordijske hoje so palice, ki jih ak-
tivno uporabljamo pri hoji. Vodilni 
proizvajalec, ki je začel proizvajati 
unikatne palice, je fi nski EXEL. 
Palice so iz steklenih vlaken z do-
datkom karbona, so izredno lahke 
ter zelo elastične. Ravno zaradi te 
posebne sestave in izdelave zelo 
zmanjšajo vibracije, ki se pri hoji 
in ubadanju palic prenašajo na roke. 
Prav tako nam elastičnost omogoča 
dodaten odriv pri odrivanju od palic, 
ko osvojimo pravilno tehniko hoje. 
Ročaj pri teh palicah je anatomsko 
oblikovan in na palico nasajen pod 

posebnim kotom, ki nam omogoča 
kvalitetnejšo hojo. Pasek na ročaju 
je nastavljiv in je posebne oblike, 
tako da tudi pri dolgotrajni hoji ne 
čutimo zoprnega občutka mravljin-
cev v rokah. Konica palice je iz zelo 
trpežnega in trdega materiala in je 
nastavljena pod posebnim kotom, 
ki omogoča boljši odriv. Na konice 
se za trde podlage nataknejo poseb-
ni gumijasti nastavki (copati), za 
hojo po snegu pa se dobijo poseb-
ne krpljice, tako da je hoja mogoča 
v kateremkoli letnem času. Ročaj, 
pasek, konica in gumijasta copata so 
zamenljivi, zato je palica ob normal-
ni uporabi skoraj neuničljiva. Po-
membna je le še prava izbira dolžine 
palic. Pri fi nskem EXEL-u  upora-
bljajo formulo: VAŠA VIŠINA (cm) 
krat 0.68 = dolžina palic (cm).

V društvu TVD Partizan Domžale 
želimo s to popularno in koristno 
rekreativno vadbo za vse ljudi pod 
okriljem Zveze za nordijsko hojo 
Slovenije in v programu projekta 
Zdravo društvo – ŠUS še bolj pri-
spevati k gibalni osveščenosti naših 
občanov.

Informacije o nordijski hoji – Pri-
mož, tel.: 040/259-939. 
Prodaja palic za nordijsko hojo 
znamke EXEL – Erdani Sport Dom-
žale.
Vabljeni tudi na našo internetno 
stran: http://www.tvdrustvo-parti-
zandomzale.si.

Primož Košak

»Sediva pri kitajski piramidi 
in ne veva, kaj bi …«

liko volje in nemalo treninga uspe 
tudi kot popolnoma normalnemu 
Zemljanu, je bilo pred tridesetimi 
leti bistveno težje. Andrej je pove-
dal, da je sanjal o takem podvigu že 
kot mladec, ko je prebiral knjige o 
prvih vzponih na osemtisočake. To 
ga je tako prevzelo, da je skupaj s 
prijatelji organiziral odpravo na 
Porezen, ki so ga osvojili v hima-
lajskem slogu – z vmesnimi tabori. 
Ko je pričel plezati v alpinističnem 
odseku, je bil eden najboljših in 
najbolj zagnanih. V štirih dneh je 
pozimi preplezal takrat še najtežjo 
smer v Kamniških Alpah, Trikot v 
Dolgem hrbtu, in še severni steber 
Stenarja v Julijcih! Plezal je brez 
odmora, vsak konec tedna. Tega leta 
je bil prvič na odpravi, tam prvič iz-
gubil prijatelja in prvič stal na vrhu 
osemtisočaka (Gasherbrum/Hidden 
Peak ali Skriti vrh v pakistanskem 
Karakorumu). Nejc Zaplotnik, nje-
gov soplezalec, je zapisal: »Na vrhu 
sva … Z menoj je Andrej. Pri dvaj-
setih, ko mladi fantje postopajo po 
mestih, posedajo po kavarnah, fi -
lozofi rajo in ne vedo, kam s svojo 
energijo. Okrog naju pa tuli veter in 
sem in tja odkrije rumene žoge iz 
megle. Veter, ki naju skuša pahniti 
čez rob … Ni časa za veselje, skrbi 
naju sestop.« Ali se je v teh treh de-

setletjih kaj spremenilo? Andrej se 
očitno ni, Nejca pa ni več. Ostal je v 
snegu osemtisočaka Manasluja. 
Slovenski alpinizem je konec 70-ih 
let po številnih uspehih dosegel tako 
visok nivo, da mu je manjkala le še 
izjemna potrditev. Ideja preplezati 
novo smer na najvišji vrh sveta je 
zahtevala veliko odrekanja, organi-
zacijskih prijemov, znanja, trenira-
nja in celo predhodno poizvedoval-
no odpravo. Če sem zapisal, da je 
bilo priti na vrh sveta pred 30. leti 
težje kot danes, ko to tudi ni eno-
stavno, pa sem mislil tudi na samo 
dovoljenje za plezanje na vrh. Tja 
smejo samo odprave, ki pa so bile 
takrat še redke. Naša odprava se je 
začela z razpisom, na katerega se 
je odzvalo 85 najboljših alpinistov. 
Po  tretjem izboru je bil med petin-
dvajsetimi alpinisti tudi Andrej. V 
odpravi sta bila še po dva novinarja, 
strokovnjaka za zveze, snemalec in 
slikar. Odprava je bila za današnje 
gledanje gromozanska: iz domovine 
so odpeljali 21 ton opreme, ki jo je 
v bazni tabor prineslo 750 nosačev, 
najboljšim alpinistom bivše domo-
vine je pomagalo 20 višinskih no-
sačev. Za transport 6 ton opreme na 
Zahodno sedlo, izhodišče za zaho-
dni greben, so postavili celo žičnico 
na »ročni pogon«. Andrej je imel v 
odpravi pomembno vlogo, saj je kot 
član predhodnice postavljal bazni 
tabor. Ko so alpinisti pričeli z delom 

V Boksarski zvezi Slovenije so ko-
nec februarja začeli z izvedbo bo-
ksarke lige. David Erbežnik, Matej 
Balantič, Matej Opara in Matic 
Peterka (na fotografi ji je tudi tek-
movalec Blaž Leban) so se borili v 
boksarskem ringu v Mariboru.

Gledalci so si lahko ogledali zanimi-
vih 12 bojev. Med 24 tekmovalci so 
se odlično odrezali tudi člani Kluba 
borilnih veščin Domžale. Matej Opa-
ra in Matic Peterka, ki sta tekmovala 

Klub borilnih veščin Domžale

Uspešni v boksarski ligi
prvič, sta zmagala po točkah. Tretje 
kolo boksarske lige bo 28. marca na 
Ptuju, še prej pa bo že 14. marca, v 
Slovenski Bistrici, mednarodni tur-
nir 16. Zlati grb Občine Slovenska 
Bistrica, člani Kluba borilnih veščin 
pa se že aktivno pripravljajo tudi na 
18. državno prvenstvo v boksu za 
posameznike, ki bo od 3. do 5. apri-
la 2009, v Slovenski Bistrici. Vsem 
tekmovalcem želimo uspešne borbe.

Vera 

na gor, je vse potekalo zelo hitro: v 
enem tednu so opremili zahtevno 
steno na Zahodno sedlo (6006 m), 
nato so v treh tednih postavili štiri 
tabore. Kratkotrajno poslabšanje 
vremena s hudim vetrom je odpra-
vo za nekaj dni ustavilo, toda že v 
začetku maja je Manfreda za ceno 
pomrznjenih prstov preplezal ključ-
no mesto grebena na višini 8200 
metrov. Naslednja naveza je na gre-
benu izbrala napačno smer, kot tretji 
pa so poskusili 13. 5. 1979 »Ekarje-
vi fantje«: Andrej in Marko Štrem-
felj ter Nejc Zaplotnik. Marku sta 
odpovedala oba ventila na jeklenki 
za kisik takoj po odhodu iz šotora 
tabora 5 in se je obrnil, Andreju se 
je enako zgodilo le malo kasneje. A 
sta z Nejcem dobesedno popljuva-
la membrano ventila in ta je začel 
delovati! Naj v pojasnilo povem le 
to, da je šele eno leto prej Messner-
ju s soplezalcem uspel vzpon brez 
dodatnega kisika – po bistveno lažji 
normalni smeri. V Sivi stopnji sta se 
Andrej in Nejc za dva raztežaja na-
vezala na vrv. Nejc je dvakrat padel, 
Andrej pa je medtem premišljeval, 

kako se gora plezalcev otepa, kako 
jim gre vse narobe in kako sta poča-
sna. Nazadnje je Nejcu uspelo, An-
drej je padel samo enkrat in izpleza-
la sta iz težav. Veter je pojenjal, a ju 
je zagrnila megla. Ob 13.51 sta bila 
na vrhu pri kitajski piramidi – triko-
tniku iz aluminijastih cevi, ki so jo 
Kitajci postavili 4 leta prej, ko so na 
vrh priplezali po severnem grebenu. 
Vzpon sam je bil končan, čakal ju 
je sestop – kam? Po smeri vzpona 
je pretežko, na Južno sedlo jima 
ni dišalo, zato sta se po posvetu z 
vodjo odločila za ozebnik, ki prere-
že severno steno po sredini in so ga 
16 let prej preplezali Američani. Po 
njem sta sestopila 1300 m in preči-
la daleč na zahodni greben v varno 
zavetje tabora 4. Dva dni kasneje so 
uspeli tudi Stane Belak, Stipe Bo-
žić in Ang Phu. Ker so bili pozni, 
so na sestopu bivakirali, zjutraj pa 
je na koncu sestopa iz ozebnika v 
smrt zdrsnil vodja šerp. Odprava se 
je kljub ogromnemu uspehu zavila 
v žalost. 
Jugoslovanska smer po zahodnem 
grebenu Everesta se izogne nevar-

nemu Ledenemu slapu normalnega 
dostopa, je pa ena najtežjih na gori. 
Pet let kasneje so jo ponovili Bol-
gari, številnim drugim odpravam pa 
ni uspelo. 
Andrej je o odpravi govoril kot o 
lepih sanjah. Za vodjo Škarja, ki 
ga je kot člana izvidnice v bazo po-
slal brez opreme za plezanje (je že 
vedel, zakaj!), a mu v brezdelnem 
čakanju v Katmanduju omogočil 
izlet v Pokro, da je videl skupini 
Anapurn in Daulagirija, ni našel 
slabe besede. Prijatelju Šraufu je 
namenil tople besede, kljub temu, 
da je ob prihodu v višinski tabor, 
ko ga je preveč oblečenega zdelala 
»beraška peč« – sonce, in je takrat 
preklinjanje stopnjeval kot nihče 
drug. Najbolj tople besede pa je na-
menil soplezalcema Nejcu in bratu 
Marku. Kako huda je morala biti 
odločitev, da je brata po odhodu iz 
zadnjega tabora zaradi pokvarjenih 
ventilov zapustil, lahko preberemo 
v njegovih spominih plezanja na vrh 
in v njegovi pripovedi, da sta se o 
tem dogodku »pogovorila« šele čez 
25 let. Tudi o drugih članih odpra-
ve, šerpah in nosačih nismo slišali 
iz njegovih ust nič slabega. 
Po velikem uspehu Everesta je An-
drej nadaljeval z odpravami. Na vrh 
sveta se je vrnil čez 11 let, ko je 
skupaj z ženo Marijo »prihodil« na 
vrh po normalni smeri, nove smeri 
je preplezal na številne himalajske 
vrhove, njegov najboljši vzpon po 
južnem grebenu Kangčengdzenge z 
Markom Prezljem pa je bil nagrajen 
z zlatim cepinom za najboljši alpi-
nistični vzpon leta 1991. Vmes pa 
je plezal, plezal, plezal. Doma, v 
telovadnici, v Centralnih Alpah, v 
Himalaji. Vzgajal je mlade alpini-
ste v stenah in skrbi zanje tudi kot 
načelnik Komisije za alpinizem. Da 
mu ne zmanjka idej, je pokazal tudi 
z darilom, ki si ga je dal za okroglo 
obletnico: 6 tednov je dan za dnem 
plezal težke smeri v Kamniških in 
Julijcih z različnimi soplezalci. Ali 
se da živeti bolj polno?  

Janez Volkar

Z vrha Mt. Everesta, Foto: Andrej Štremfelj
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POPOLNA TOPLOTNO HLADILNA TEHNIKA

Štajerska 66, 1231 LJUBLJANA
P.E. Jemèeva 16b, 1236 TRZIN

TEL.: 01/ 565 86 30, GSM: 051 393 444
www.ll66.eu

Z oglasom 10% popusta
-ogled objekta in izdelava ponudbe
-izdelava instalacij, plin, voda, ogrevanje
-vgradnja plinskih peèi in klimatskih naprav
-pooblašèen servis Junkers, Vaillant

Team Loren Line

R

Samozavest. Ni je mo  ponarediti ali si jo prisvojiti. Lahko prihaja le od znotraj in se kaže navzven. Kot harmonija 
gladkih potez in mogo ne drže novega Avensisa. Pod atletskim videzom se samozavest nadaljuje. Od edinstvene 
stabilnosti pri potovalni hitrosti do dinami ne gib nosti. Poleg optimalne vodljivosti pa se novi Avensis ponaša 
tudi z optimalnim delovanjem, saj smo pod okriljem  lozo  je »Toyotinega optimalnega pogona« oblikovali 
popolnoma novo serijo bencinskih in dizelskih motorjev, ki omogo ajo maksimalno mo  in navor ob manjši 
porabi goriva in manjših emisijah CO . Navsezadnje, ali niso ravno odlike kot te tiste, ki vas razlikujejo od drugih? 
Preizkusite novega Avensisa na testni vožnji. 

Novi Avensis. Mo  zna aja.

AC LOVŠE
Jarška cesta 11 
1230 Domžale
01/729-9000

AC LOVŠE
Cesta Staneta Žagarja 65b 
4000 Kranj 
04/280-9000Po
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HIŠNI SERVIS in 
FINOMEHANIKA – popravila, 
čiščenje, pleskarska dela, servis 
biroopreme in medicinskih 
pripomočkov.  
JAVORŠEK RUDI s. p., 
Količevo 15, 1230 Domžale 
Tel.: 051/621-181

RAČUNOVODSKE in 
SVETOVALNE STORITVE vam 
nudimo ažurno, kvalitetno in po 
konkurenčnih cenah. 
VEZENŠEK MARIJA s.p., 
Krožna pot 62, 1230 Domžale 
Tel.: 040/268-090 

PRODAM STANOVANJE. Mirna 
lokacija, 2. nadstropje, 54 m2 z 
balkonom. 
Tel.: 041/579-102

INŠTRUIRAM MATEMATIKO, 
dipl. ing. mat. 
KECELJ Martin s.p., 
Maklenovec 3, 1225 Lukovica
Tel.: 040/550-040.

SKRBIMO ZA UREJANJE 
OKOLICE, nudimo obrezovanje 
drevja, odvoz vejevja, košnjo, 
polaganje trave. Prodajamo zemljo, 
kompost, gnoj. Izposojamo vrtičkarske 
stroje.  
PRO MOTO d. o. o., 
Miklošičeva ul. 9, 1230 Domžale 
Tel: 041/789-711

SERVIS ŠIVALNIH STROJEV 
KLANČAR s. p., Preserje, 
Kajuhova 15, 1235 Radomlje
(v bližini Kemisa).  
Tel.: 01/722 78 97, 041/689-840

RAČUNOVODSKE STORITVE in 
DAVČNO SVETOVANJE po ugodni 
ceni nudi računovodski servis.
FRS Nahtigal d.o.o., Pot za Bistrico 
23, 1230 Domžale. 
Tel.: 041/732-267

DRUŽINA IŠČE VARUŠKO Z 
IZKUŠNJAMI, za leto in pol starega 
fantka, 8 ur na dan, pri nas. 
Tel.: 041/737-396

NOVO – Kozmetični salon LANEJA 
– V mesecu marcu 10-odstotni 
popust za masažo celega telesa. 
Laneja Kozmetični salon Eva 
Klančar s. p., Vir, Čufarjeva 6, 
1230 Domžale
Tel.: 041/840-909, 
e-mail: laneja@klane.si 

KLANE d.o.o.

KLANE d.o.o.
Kajuhova 15

1235 Radomlje

051/313-098

www.klane.si

Notranja in vhodna vrata
Strešna in vertikalna okna

Parketi, kljuke, police
Klimatske naprave

»strokovna montaža«
Naslednja številka Slamnika 

bo izšla 27. marca 2009.
Rok za oddajo 

prispevkov je četrtek, 
19. marca 2009, do 12. ure.

Kako zvezdam uspeva: raven trebuh, ozek pas, dvignjena zadnjica?
One poznajo odgovor:

ULTRATONE FUTURA PRO
ULTRATONE KAVITACIJA 3 v 1
•  v 30 minutah porabite 203 kcal = 

900 trebušnjakov minus znoj in 
minus napor

•  Shakirin trd, raven trebuh je re-
zultat Future pro – že 12 let

• Madonna, Gwynneth, Heather 
Mills in mnoge zvezde uporablja-
jo OCM tehnologijo

•  Tudi za mlade mamice 
in za športnike

Edinstveno rešitev za oblikovanje 
telesa in obraza z OCM tehnologi-
jo nudimo v KALLISTE, kliniki 
za ginekologijo, osteoporozo in 
medicinsko estetiko v Domžalah. 

svetovanje in naročanje:  01 72 44 300
Slamnikarska cesta 3/b, Domžale 

www.kalliste.si
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VELA SHAPE, LIPOLIZO in brezigelno MEZOTERAPIJO. 

V mesecu marcu nudimo posebne 
ugodnosti. Za informacije in naro-
čanje pokličite na tel.številko 01 
7244 300.
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Potolaženi smo in mirni,
saj trpljenje in bolečina je za teboj,
Tanja, zdaj si srečna in spokojna,
Nebesa novi dom so tvoj.
Prekratko je bilo življenje,
a tolažimo se lahko,
bila si polna vseh talentov, 
izkoristila si jih srčno.
Storila si, kar v enakem času 
postori le malokdo.

ZAHVALA
3. februarja 2009  je po težki bolezni in 
trpljenju odmaknila zaveso ločljivosti

Tanja Sušnik
roj. 15. 6. 1974 iz Vira

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ji kakorkoli pomagali, predvsem pa 
hvala osebju Onkološkega inštituta za nego v času bolezni. Hvala vsem, 
da ste jo pospremili na zadnji poti v tako velikem številu. Hvala direktor-
ju Biotehniškega izobraževalnega centra Ljubljana, g. Tomažu Geršku, za 
lep nagovor ob slovesu, duhovnikom za tolažilne in vzpodbudne besede 

ter obred: g. župniku Jožetu Tomšiču, g. Miru Šlibarju, g. Jožetu Lampre-
tu. Hvala za izredno lepo petje Evi Černe in članom Domžalskega komor-
nega zbora. Hvala za denarne darove in sveče ter sv. maše ter praporščaku 

MDI Domžale. Hvala za vse! Saj vsega ni mogoče našteti.
Mamica v naših srcih živiš!

Megi in David, mož Matej ter vsi domači

Pridno si delal, 
si zgled nam dajal, 
mirno počivaj, 
spomin bo ostal. 
                 (F. Cerar)

ZAHVALA

Valentin Opara 
s Škrjančevega

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom ter znancem 
za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in darovane maše. 

Hvala gospodoma župnikoma Janezu Jarcu, Alojziju Golobu in pevcem.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, ga imeli radi 

in se ga boste spominjali.

Vsi njegovi

ZAHVALA

V 94. letu je odšla od nas 
draga mama, babica in prababica

Albinca Podlesek
roj. ZOR 
iz Zg. Jarš pri Radomljah

Iskrena hvala vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, 

cvetje in sveče. Hvala g. župniku Kvaterniku za obred, 
ge. Nani in pevcem Svobode Mengeš 

za prelepe pesmi.

Hvala, da ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti.

Vsi njeni 

V SPOMIN
Boli, kot takrat, ko se ustavilo je tvoje srce.
Z mislijo nate se zbudimo, z mislijo nate zaspimo.
In vsak dan si želimo, da bi bil spet z nami, 
da bi bil nov začetek, brez strašnega konca …

3. marca 2009 mineva žalostno leto dni, 
odkar je odšel od nas dragi

Jani Inkret
(5. 1. 1978–3. 3. 2008)
z Vira

Močno ga pogrešamo in se zahvaljujemo vsem, ki se ga spominjate, 
postojite ob njegovem grobu in mu prižgete svečko.

Vsi njegovi

Tiho tiho si trpela, 
takšno si tudi življenje imela.
Zdaj rešena vseh si bolečin, 
za tabo ostal je lep spomin

ZAHVALA
V 88. letu starosti nas je zapustila naša draga 
mama, babica, prababica, sestra in teta

Marija Žekar, 
roj. Ratajc iz Mengša

Hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, za sveče in za svete maše. Posebno se njeni najožji zahvalimo 
dr. Tomažu Mušiču za nesebično pomoč ob vsakem trenutku ter patro-
nažni sestri Majdi in osebju nevrološkega in diabetološkega oddelka.

Vsi njeni

Bolečina, ki nam v srcu tli, 
te v življenju več ne obudi.
Slej ko prej zbriše čas bolečine, 
a spomin ostane, nikdar ne izgine.

V SPOMIN
13. marca bo minilo peto leto, 
odkar nas je zapustil naš

Nino Arh
Hvala vsem, ki postojite ob grobu, 
mu prižgete sveče in ga ohranjate 

v lepem spominu.

Ne metulj, ne besede, 
ne sončni žarek, 
nič te ne bo ranilo. 
Spi.
                             (S. Lorca)

ZAHVALA
Ob prerani izgubi našega 
dragega sina in brata

Boruta Bogataja
iz Domžal

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom, sodelavcem, njegovim sošolcem 
in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Hvala vsem in vsakemu posebej za izrečeno sožalje, 
darovano cvetje, sveče in drugo pomoč. 
Iskrena hvala tudi osebju UKC – CIIM 

za njihov trud.

Vsi njegovi

BOLEČINA 3
Tri leta je minilo, ko
Rekel si mi: »Saj bo!«
In si zaspal za vedno.

Le zakaj se to je moralo 
zgoditi?
Ej pomlad, zakaj si nam ga 
vzela?
Tebe, ki močno smo te ljubili,
Ampak spomini so še živi.

Žalostna odpiram hišna vrata,
Enako ni brez tvojega koraka.

Bolečina pa ne mine,
Oko orosi se, ko pogleda tvojo 
sliko.
Ljubim vse spomine nate,
In obožujem najina sinova.

Spomini, SIMON, lepi so ostali,
Res globoko v dušo so se 
zapisali.
Cene nima huda bolečina,
Enkrat pa vse mine.

 Jana Jenc

Govorica 
preprostih stvari
Simbolika 
števil osem, 
devet in deset
Število osem je bilo že v antiki 
simbol popolnosti, vesoljske-
ga reda, zato so imele dvorane 
s prestolom, pa tudi grobnice 
(mavzoleji), obliko osmerokotni-
ka. V Svetem pismu Nove zaveze 
ima to število velik pomen, saj 
napoveduje blaženost prihodnje-
ga veka na drugem svetu. Če je 
število sedem predvsem število 
Stare zaveze, pa osem ustreza 
Novi zavezi.
Nedelja, glavni praznični dan pri 
kristjanih, je »osmi dan« v raz-
merju do sedmih dni judovskega 
tedna, ki se konča s soboto. Obe-
nem je to prvi dan novega tedna, 
ki spominja na stvarjenje sveta, 
na Kristusovo vstajenje in posla-

nje Svetega Duha na binkošti. Kri-
stus je vstal od mrtvih na »prvi dan 
tedna«, na dan po judovski soboti. 
Z njegovim vstajenjem se začenja 
»novo stvarjenje«, saj on »vse dela 
novo«. Človeka preustvarja in pre-
navlja predvsem s krstom. Osem 
postane število krstnega preroje-
nja, število vstajenja in večnega 
življenja. Zajema ne le Kristusovo 
vstajenje, marveč tudi človekovo. 
Zato imajo že zgodnje krstilnice (to 
so bile sprva stavbe poleg stolni-
ce) ali pa krstni kamni (bazeni za 
krščevanje) osmerokotno obliko: 
to velja za pravoslavne cerkve in 
za tako ugledno, kot je krstilnica 
poleg rimske stolnice – cerkve sv. 
Janeza Krstnika v Lateranu (Rim).
Število osem se omenja še na dru-
gih pomembnih mestih: Jezus za-
čenja svoj govor na gori z osmimi 
blagri (Mt 5,3 - 10), gregorijanski 
koral (staro cerkveno petje) pozna 
osem tonovskih načinov, romanski 
slog ima rad rožo z osmimi cvetnimi 
listi oziroma zvezdo z osmimi žarki. 
Stolpiči nad križiščem podolžne in 
prečne cerkvene ladje so pogosto 
osmerokotne oblike. Palatinska ka-
pela Karla Velikega v Aachnu ima 
prav tako osmerokotno obliko in je 
zato podoba nebeškega Jeruzale-
ma; v njej ima posebno vlogo tudi 
število 12, ki označuje dvanajstere 
apostole. V tej cerkvi je tudi zname-
nit osmerokotni bronast svečnik, na 
katerem so napisani osmeri blagri. 
Omenimo lahko tudi osmerokra-
ki križ malteškega viteškega reda 

Ali krajše, Kongregacija za re-
dovnice in redovnike. Da je 
njegova odgovornost nesluteno 
velika, ni treba posebej komenti-
rati. Bil je tesen sodelavec Jane-
za Pavla II. in je zdaj Benedikta 
XVI. Toda kljub zaposlenosti ne 
pozabi obiskati predrage domo-
vine Slovenije in posebej Rodice 
pri Domžalah, kjer se je rodil 
leta 1934. 

V Parizu je bil leta 1960 posvečen 
v duhovnika in je tam tudi dokto-
riral. V Slovenijo se je vrnil leta 
1965. Od leta 1997 do leta 2004 
je vodil Ljubljansko nadškofi jo in 
bil deležen medijske pozornosti v 
vsem razkošju, nemalokrat se mu je 
zgodila tudi krivica. Še ne dve leti 
po odhodu v Vatikan je o slovesu 
od škofi je dejal: »Nanjo sem se na-

Kardinal dr. Franc Rode

Pet let prefekt 
Kongregacije ustanov 
posvečenega življenja in 
družb apostolskega delovanja

vezal, vzljubil sem Božje ljudstvo, 
duhovnike, redovnike in redovnice, 
vse, kar je bilo povezano s škofi jo. 
Trganje te vezi, ki se je stkala med 
škofi jo in pastirjem, me je stalo kar 
precej bolečine in solza.« Med nje-
govim vodenjem Ljubljanske nad-
škofi je je bil podpisan mednarodni 
sporazum med Republiko Slove-
nijo in Svetim sedežem. Pogum, 
pokončnost in vsesplošna razgle-
danost so med drugim tri stalnice 
Rodetovega življenja in dela. Zato 
toliko bolj razumemo, da ga je za-
radi poznavanja francoske kulture 
Jacques Chirac imenoval za viteza 
državnega reda za zasluge, nato pa 
še za častnika francoske častne le-
gije.

Naj ob tej priložnosti v ilustraci-
jo navedem izjavo upokojenega 

generala JLA, Marijana Čada, o 
kardinalu Rodetu. Čeprav ne rav-
no naklonjen Cerkvi, general Čad 
resnici na ljubo ne pozabi omeniti, 
da ga je v vseh teh dvanajstih letih, 
v katerih je naslavljal prošnje na 
številne slovenske politike, sprejel 
le kardinal dr. Franc Rode in pravi: 
»Po treh predlaganih terminih za 
pogovor sem se oglasil na škofi ji, 
kjer sva se pogovarjala več kot dve 
uri. Kave mi ni ponudil, jaz pa sem 
mu takrat čestital k izvolitvi za kar-
dinala«. 
Spoštovani gospod kardinal, dragi 
prijatelj, prejmite iskrene čestitke 
ob polokroglem vodenju imeno-
vane Kongregacije, v želji za na-
daljnje uspešno delo in blagoslov 
Najvišjega.
  Ivan Kepic

Tudi Družina in Slamnik sta lani 
njuno smrt naznanila na naslovni 
strani z obema fotografi jama. Za-
kaj neki, bi se kdo vprašal. Imela 
sta veliko skupnega, ne le da ju je 
pestila in spravila v grob v osnovi 
enaka bolezen, oba sta bila iskalca 
resnice, vsak in genere suo, na svoj 
način torej. 

Morda ne ve ravno vsak, da sta v 
času, ko so tanki jugoslovanske voj-
ske drveli proti Sloveniji in so letala 
že čakala na ukaz, da udarijo nad Slo-
venijo, ravno dr. Janez Drnovšek, kot 
predsednik Predsedstva SFRJ, in dr. 
Franc Perko, kot beograjski nadškof,  
reševala Slovenijo z diplomatskimi 
prijemi, o čemer je spregovoril Jože 
Hauptman na Perkovem pogrebu. Po-
vezana sta bila tudi doma, v Sloveniji, 
saj je dr. Drnovšek dajal dr. Perku v 
presojo vse svoje knjige. Drnovškove 
knjige morda res niso neki umotvor, 
razodevajo pa zagotovo njegovo splo-
šno razgledanost in naravnanost. Dr. 
Perko je bil zvest oznanjevalec Kristu-
sovega nauka, o Jezusu pa je v svojih 

Ob prvi obletnici smrti predsednika 
Drnovška in nadškofa Perka

knjigah razmišljal tudi dr. Drnovšek. 
Vsak na svoj način sta bila zavezana 
resnici in kadar sta bila v njeni posesti, 
sta bila tudi nepopustljiva. Dr. Perko je 
na primer gojil veliko spoštovanje do 
prvobitnega narodnoosvobodilnega gi-
banja, dokler ga ni v neizprosnem boju 
za oblast začela izrabljati in zlorabljati 
Komunistična partija … 

Brez posebnega premisleka lahko 
ugotovimo, da je bil dr. Drnovšek 
zelo priljubljen, kar dokazujejo šte-
vilne spominske slovesnosti v poklon 
njegovemu spominu. Tudi dr. Perko 
se je vernemu občestvu močno vtisnil 
v spomin, o čemer pričajo spominske 
svete maše, med drugim tudi na Mali 
Loki, kjer je nadškof nazadnje bival, 
kot v ljubljanski stolnici in drugje. 
Osebno imam na oba lepe spomine, 
na vsakega na svoj način. Dr. Perko je 
bil moj profesor ekleziologije – nau-
ka o Cerkvi, na Teološki fakulteti v 
Ljubljani, in osebni prijatelj; blago-
slovil je tudi moj križ, ki sem ga dal 
postaviti pred našo hišo. Z dr. Drnov-
škom sva vsaj trikrat osebno govorila. 

Najbolj se mi je vtisnil v spomin, ko 
je na moje vprašanje, glede na nara-
vo takratnega razgovora, ali je veren, 
odgovoril: »Nahajam se na intervalu 
med odsotnim in prisotnim Bogom.« 

Naj ob koncu ponovim besede, ki sem 
jih napisal v Slamniku lani, ob njuni 
smrti: »Naj bo blagoslovljen njun 
spomin. Priporočam ju v molitev in v 
blago, zbrano in svetlo misel.«

Ivan Kepic

in dejstvo, da je matematično 
znamenje za neskončnost ležeča 
osmica.
Število devet se kot zmnožek šte-
vila tri (3 x 3) povezuje s sveto 
Trojico. Velja predvsem za števi-
lo angelskih korov (zborov) v ne-
besih, ki obdajajo božji prestol. 
Devet je število nebeških sfer in 
– simetrično – število peklenskih 
krogov. Pri Danteju in pri drugih 
je devet število nebes, pa tudi šte-
vilo Beatrice, ki je simbol Ljube-
zni. Krščanska arhitektura je na 
več načinov skušala izraziti šte-
vilo devet: skozi devet oken lije 
svetloba v cerkev v Paray-le-Mo-
nialu. V evangelijih beremo, da 
je bil Jezus križan (po rimskem 
štetju) ob tretji uri, to je ob deve-
tih dopoldne, njegov smrtni boj 
se je začel ob šesti uri, izdihnil 
pa je ob deveti uri (ob treh po-
poldne).
Število deset je število prstov na 
rokah in ima zato predvsem prak-
tično vrednost. Od pradavnine 
so ljudje šteli s pomočjo prstov, 
zato so števila do deset posebej 
odlična. Rimska oznaka za deset 
(X – grški »hi« oz. h) je oznaka 
za Kristusa (grško Hristos), obe-
nem kaže na Andrejev križ. Deset 
je pomembno število v zvezi z de-
seterimi božjimi zapovedmi (de-
kalogom), zato je postalo simbol 
reda, celote in popolnosti.

Bogdan Dolenc

V ZAHVALI gospe Dore 
Rihtar je prišlo do napake pri 
podpisu, ki je namesto »mož 
Franjo«, pravilno »brat Franjo 
z ženo Gizelo, nečaka Darja in 
Gregor z družinama«.
Vsem vpletenim se iskreno 
opravičujemo!
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V spomin 
Tonetu Križaju
(1934–2009)

Smrt je pretrgala ustvarjalno in bogato ži-
vljenjsko pot Tonetu Križaju, uči telju in dol-
goletnemu vod ji Podružnične šole Ihan. Bila 
je močnejša od Tonetove silne že lje po stalnem 
odkrivanju novih, nepozabnih do ži ve tij. Toli-
ko stva ri je še ostalo, ki bi jih rad spoznal, do-
živel in zapisal v svoj ved no sveži spomin. 
Toneta sem poznala tri desetletja. Ko sem prišla 
za ravnateljico na se danjo OŠ Domžale, sem ga 
spoznala kot skr b  nega vodjo podružnične šo-
le. Bila sem brez večjih vodstvenih iz ku šenj in 
mlajša po letih, a je bil Tone vedno spoštljiv, pri-
prav ljen na sodelovanje in pogovor. Pod nje go-
vim budnim očesom se ni skrila niti najmanjša 
pomanjkljivost v šolski stav bi, pouk je ob vzor-
nem sodelovanju vseh štirih uči teljev potekal na 
zavidljivi strokovni ravni. Vsak obisk na po druž-
nici mi je bil v za do volj stvo in mi dal novih moči 
za delo. Ob spo z navanju dela svojih vest nih in 
za delo zavzetih sodelavcev se nam reč vodstveni 
delavec največ nauči. In od Toneta sem se na u čila 
zares veliko!

Tone je bil pojem ihan-
skega šolstva. Priseljen 
v Ihan iz Logatca je tu 
po g nal korenine, iz kate-
rih je črpal vse do konca 
svojega u stvar jalnega in 
plod  nega življenja. Nje-
gova skrb je bila gradnja 
pr ve šolske stavbe 1961. 
leta in njene adaptacije 
1982. leta. Šte vilnim 

generacijam ihanskih učen cev je namenil svoje 
bogato zna nje na področju matematike in je zi-
kovne vzgo je, jim vcep ljal ljubezen do slovenske 
zemlje, ki jo je tako do bro poz nal, lju bezen do 
naravne in kulturne dediščine, ki jo je imel še po-
seb no rad. Ko mu je čas po upokojitvi dopuščal, 
je obujal slovensko tra dicijo v sprevodih naro-
dnih noš. Veliko let je vodil sre ča nja v spomin na 
tragedijo partizanov na Oklem, vključil pa se je 
tudi v številne druge kra jev ne aktivnosti.
Ob Tonetovem slovesu moram spomniti na nje-
govo posebno lju be zen, to so bila potovanja. Ču-
til je, da se človek z vsakim po to va njem obogati 
s številnimi novimi znanji, s poznanstvi, s kul-
turo ljudi. Koliko že lja po od  krivanju novega je 
ob slehernem pogovoru privrelo iz nje ga! Pod 
nje govim skrbnim vodstvom so Slovenijo in dru-

ge kraje spoznavali številni potniki krajevnega 
hortikulturnega društva in dru gih agencij. Kako 
na tan čno je kot vodnik na poti proučil vsako po-
drobnost, z željo, da bi pot nikom približal pokra-
jino in ljudi. Iz vsebine, ki jo je zanje pripravil, 
je zve nelo dobro poznavanje kra jev in slovenske 
tradicije in predvsem spoš tovanje ljudi, ki so tu 
živeli in ustvarjali. Prav to slednje je bila po seb na 
kvaliteta njegovega živ ljenja. Iz te svoje člove-
ške vrline je črpal kot učitelj in kot naš nepozabni 
sodelavec. 
V zadnjih letih je med potovanji odkril tudi po-
tovanja po brez mej ni morja široki cesti. Zadnji 
njegov načrt za potovanje po mor ju je ostal neu-
res ničen. V spomin na številna potovanja, na to 
posebno ljubezen, Tone za puš ča bogato fotograf-
sko zapuščino, ki jo je uredil do zadnje po drob-
nosti in jo opremil s številnimi po dat ki.  
Življenje slehernega človeka bi bilo brez smisla, 
če ne bi za njim ostala dediščina v srcih vseh nas, 
ki smo ga poznali, predvsem pa v srcih njegovih 
najbližjih. Tone zapušča bogato dediščino v živ-
lje nju svojih sinov in njunih družin in predvsem v 
življenju do l go letne življenjske sopotnice Marije. 
Tisti, ki smo z njim delali, smo srečni, da smo ga 
poz nali.

                                                    Jožica Polanc 

Ni smrt tisto, kar nas loči,
in življenje ni, kar druži nas.
So vezi močnejše. 
Brez pomena zanje
so razdalje, kraj in čas.
                       (Mila Kačič)

ZAHVALA

Anton Križaj
1934–2009

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, družinam Lenič, Lenček in Pajer, sosedom, znancem, 
nekdanjim učencem, sošolcem z učiteljišča, bivšim sodelavcem in 
ostalim, ki ste nam izrazili sožalje, podarili sveče in cvetje ter ga v 

tako velikem številu pospremili na njegovi prerani zadnji poti tistega 
hladnega januarskega dne.

Iskrena zahvala zdravnici dr. Mojci Zajc-Kraševec, gospodu župniku 
dr. Pozniču za lepo opravljen poslovilni obred, pevcem za občuteno 

zapete pesmi, govornikom Nandetu Starinu, Branetu Černohorskemu, 
Emi Novak, Jožici Polanec in Mariji Kaučič za poslovilne besede.

Posebna zahvala ihanskim narodnim nošam, KS Ihan, Cvetličarni 
Slovnik in Pogrebni službi Vrbančič. 

 Vedno boš v naših srcih!
Žena Marija, sinova Samo in Borut z družinama

Kje si ljubi mož in oče, 
kje tvoj mili je obraz, 
kje tvoja skrbna roka, 
ki skrbela je za nas.

ZAHVALA
V 81. letu starosti nas je zapustil naš dragi 
mož, oče, dedek, pradedek, brat, stric in tast

Janez Cerar
s Podrečja

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, 
prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, 

podarjeno cvetje in sveče ter darovane svete maše. Hvala, 
ker ste se v tako velikem številu poslovili od njega. 

Hvala g. župniku Slavku Judežu za lepo opravljeno 
pogrebno slovo s sveto mašo, pevcem in trobentaču 

za lepo zapete in odigrane pesmi.

Hvala vsem, ki se ga spominjate, 
obiskujete njegov grob in mu prižigate sveče.

Vsi njegovi 

Eno leto že v grobu spiš,
v naših srcih še vedno živiš.
Spomin nate bo vedno živel,
nikoli ti nisi zares od nas odšel. 

 V SPOMIN

Ludviku Bedenu
iz Domžal
14. 9. 1935–29. 2. 2008

Pogrešamo te!

Hvala vsem, 
ki pot vas vodi tja, 

kjer njegov dom rože zdaj krasijo 
in sveče mu v spomin gorijo.

Tvoji najdražji

Hvala ti za čas, 
ko bil lahko sem s tabo, 
sedaj pa, ko poslavljaš se, 
delček mene odnašaš s sabo.

Za vedno je odšla, 
moja draga in skrbna mama

Marija Šporar
 iz Domžal

Od nje smo se poslovili 
5. februarja 2009 na Novih ljubljanskih Žalah.

Iskreno se zahvaljujem osebju Doma upokojencev Domžale 
za vso oskrbo in lep odnos v času njenega bivanja v domu.

Hvala tudi vsem, ki ste jo spremili na njeni zadnji poti 
ter darovali cvetje in sveče.

Sin Rajko z Marijo

V naša srca si se vpisal, 
čas te nikdar ne bo izbrisal.
In čeprav spokojno spiš,
z nami kakor prej živiš.

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v sedemdesetem 
letu starosti sklenil in se preselil v večnost 
naš dragi mož, oče, brat in stric

Pavel Šarc
iz Homca

Iskreno in iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom in znancem za izrečena sožalja, 

darovano cvetje, sveče, svete maše in dobrodelne namene 
ter spremstvo na zadnji poti.

Hvala tudi gasilcem, pevcem za lepo odpete pesmi 
ter trobentaču in klarinetistu.

Vsi njegovi

Pomlad bo na vrt prišla
in čakala, da prideš ti,
in sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.
                      (S. Gregorčič)

ZAHVALA
V 78. letu nas je zapustila draga 

Rafaela-Jelka Hribovšek, 
rojena Jamšek, iz Preserij

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, 

darovano cvetje, sveče in svete maše.

Hvala gospodu župniku za opravljen obred, 
pogrebni službi in pevcem.

Hvala vsem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Tako tiho, skromno si živela, 
takšno tudi si življenje imela,
zdaj rešena vseh si bolečin,
za tabo ostal bo lep spomin.

V ZAHVALO IN V SPOMIN
Po dolgi in težki bolezni nas je mnogo 
prezgodaj zapustila naša draga mami

Marija Hauptman, 
roj. Rifl  iz Nožic

Ob tej priložnosti bi se rada najlepše zahvalila 
podjetju Nefrodial iz Črnuč, še posebno dr. Rukavini, 

nefrološkem oddelku UKC v Ljubljani, prevoznemu podjetju 
Meri IMPEX, osebni zdravnici dr. Zajčevi iz ZD Domžale 

za dolgoletno pomoč in vzpodbudo.
Najlepša zahvala tudi g. župniku Antonu Dobrovolcu za lepo 

opravljen pogrebni obred, homškim cerkvenim pevcem za lepo petje, 
Pogrebni službi Vrbančič ter vsem, ki ste jo v velikem 

številu pospremili na njeni zadnji poti.
Hvala še enkrat vsem za izrečena sožalja, podarjene sveče 

in darove za svete maše.

Ohranite jo v lepem spominu.
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